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ÅNDS-FYLTE
MEDARBEIDERE

MED JESUS

Viktig forhåndsinformasjon
Vi tar sjansen på å bryte nytt land i boken ÅNDS-FYLTE MEDARBEIDERE MED 
JESUS. Oppstartsmaterialet som er inkludert, er et velprøvd vektøy kalt 
«Andreasbrev». Det er 12 fordeler med disse brevene (s. 125) som gjør det 
vesentlig lettere for hjelpere og deltakere når de ønsker å hjelpe noen til et 
personlig forhold til Jesus. Boken forklarer i detalj hvordan man skal bruke 
disse brevene (også kalt hefter, brosjyrer, traktater). Når du prøver å bruke 
disse brevene, vil du bli fylt med glede. To viktige steg i kontakt med andre 
er: Å lede noen til å ta imot Jesus (Andreasbrev 13 - kortform: AB 13) og 
hvordan vi kan leve i Den Hellige Ånds kraft (AB 14). Deretter vil det utvikle 
seg en ny motivasjon og kraft til å følge Jesus.

Vi ønsker å  tro på dette bibelverset:  “Men Gud være takk, som gir oss seier 
ved vår Herre Jesus Kristus!” (1 Kor 15,57).

Bok 3
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I N N H O L D
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I N N H O L D
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FRUKTBART LIV
Jesus: 
“… Den som blir i Meg og Jeg i ham, bærer MYE FRUKT. …” (Joh 15:5)

Hvordan kan jeg være i Jesus? 
Jesus inviterer oss: Kom til Meg! (Matt 11:28) Den som er kommet til Jesus 
inviteres også til å bli værende. (John 15:4) Og hvordan virker dette?

“Bli i Meg, så blir Jeg i dere.”
“Å bli i Jesus” betyr: 
• Stadig å ta imot Hans Ånd
• Et liv i uforbeholden overgivelse
• Til Hans tjeneste.” (Desire of Ages, s.676.2)

Denne forklaringen åpnet virkelig mine øyne og ga meg klarhet i min 
vandring med Gud. For meg er dette hemmeligheten til et lykkelig 
kristenliv. (Joh 15,11) Det er min bønn og mitt spesielle ønske at dette også 
må vise mange andre veien til et liv i glede og tilfredshet. Dette er 
grunnmuren for de tre bøkene i serien Veien til personlig oppvåkning.

Hvilken sammenheng er det mellom de tre bøkene i serien
Veien til personlig oppvåkning?

No. 1 Veien til personlig oppvåkning
  Å være fylt med Den Hellige Ånd
  Hvordan kan jeg oppleve dette?
  Det handler om å ta imot Hans Ånd.
No. 2 Å være i Jesus
  Hvordan gjør du det?
  Det handler om et liv i uforbeholden overgivelse til Jesus Kristus.
No. 3 Ånds-fylte medarbeidere med Jesus
  Hvordan kan du være en Ånds-fylt medarbeider?
  Det handler om et liv i uforbeholden overgivelse til Hans tjeneste 
  med alle dens strålende konsekvenser.

Oppmuntring
Erfaring viser at å studere disse dyrebare sannhetene er spesielt til 
velsignelse når man følger en daglig studieplan alene, etterfulgt av en 
andakt i fellesskap med en annen. Det er dobbel velsignelse for par! (For 
noen kan det gjøres via telefon, Skype e.l.) En daglig eller ukentlig 
gruppesamling med samtale og bønn kan også være veldig stimulerende.
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F O R O R D

LEV ENTUSIASTISK 
OG SEIRENDE 

I JESUS! 

Hvordan kan jeg bli vellykket som kristen? 
Hvilke løfter gir Gud oss for et vellykket liv?

Hva gjør et liv vellykket?

Alle definerer suksess forskjellig. Folk flest tenker på penger, innflytelse, 
makt og berømmelse. Dette kan naturligvis ses på som en form for 
vellykkethet, men er ikke det å lykkes i livet et oppfylt liv, i en dypere 
betydning?

I 1923 møttes verdens ni rikeste menn på den tiden til en konferanse i 
Chicago. Ingen visste hva de diskuterte. Men 25 år senere undersøkte noen 
hva som hadde skjedd med dem. Nesten alle var enten gått konkurs, på 
flukt, i fengsel på grunn av bedrageri eller hadde dødd av hjerteinfarkt eller 
selvmord. De var blitt utrolig rike og hadde stor innflytelse og makt. Men de 
hadde ikke sann suksess i livet - ikke engang en varig økonomisk suksess. 
Jesus sa: “… for ens liv består ikke i å ha overflod av eiendom.” (Luk 12,15 
NB) (Hentet fra: “Helmut Haubeil & Gerhard Padderatz, Gott, Geld & Glaube 
– Christliches Handeln in Wirtschaftsfragen“ (God, Money & Faith – Christian 
conduct in economic matters), Eckental 2009, s. 15, 16) 
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De hadde oversett noe viktig i sine liv: Et personlig, nært forhold til 
Gud. Bibelen kaller dette «å være i Kristus» (170 ganger) eller «født på ny» 
(Joh 3,1-17) eller «født av Gud» (1 Joh 5,18). Kristus lever i oss når vi er fylt 
med Den Hellige Ånd. Gud lover oss suksess «i Kristus» - nemlig suksess i 
våre liv. Han går med oss på vår reise gjennom livet. Han påtar seg selv 
ansvaret når vi holder oss nær til Ham og stadig holder oss knyttet til Ham. 
I tillegg gir han oss sine vidunderlige åndelige velsignelser og evig liv. E. G. 
White sa: «Kunnskap om dette mysteriet [Kristus i oss] gir nøkkelen til alle 
andre. Den åpner universets skatter for sjelen, muligheter for uendelig 
vekst (Education, s. 172.1)

Ifølge verden er suksess basert på egen besluttsomhet: Mitt ego 
bestemmer nesten alt. Når vi velger den veien, blir vi personlig ansvarlige 
for resultatene. Vi må håndtere alle menneskelige problemer og 
begrensninger. Jo, noen kan i perioder oppleve suksess, og likevel leder 
den veien til dom (Åp 14,17-20).

Guds løfter om suksess: Vi har en fantastisk og genial Gud. Løfter er  
forberedelse på seier for oss. Jesus sa at Han kom for å gi oss liv i overflod. 
Bibelen lover oss sann suksess, selv om dette uttrykket ikke blir brukt 
bokstavelig. Vennligst studer følgende tekster.

� Salme 1 viser: Den som følger Guds vei vil “være lik et tre plantet ved 
strømmer av vann.”

� Josva 1,7-9: “… Herren din Gud skal være med deg overalt hvor du går.”
(Mer om dette senere.)

� Ordspråkene 3,5-6: “Tenk på Ham på alle dine veier, så skal Han lede dine 
stier rett.”

� Joh 15,1-17: Det nye testamente snakker om «frukt» i vers 5:
“Den som blir i Meg og Jeg i ham, bærer mye frukt.”

Gud og mennesker arbeider hele tiden sammen i denne prosessen. 

Et praktisk eksempel på suksess 
Da jeg var 19 år var jeg ekstremt imponert over det Daniel gjorde. Det første 
kapittelet i Daniels bok påvirket hele livet mitt som en stor velsignelse. 
Dette gjaldt også mitt karrierevalg, både i forretning, som pastor og i 
misjonsarbeid. Daniel, som var krigsfange, ble en stor statsmann og kansler 
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i to riker og var Guds profet. I dag er han fremdeles høyt respektert av 
kristne, muslimer og jøder.

Begynnelsen på Daniels karrière
Hva slags mennesker var Daniel og hans medfanger? Kapittel 1 avslører: 

Vers 4: De var unge, sunne, vakre, intelligente og kloke, og de kom fra 
gudfryktige hjem. I tillegg var de prinser av kongelig slekt. De kom fra 
Judea. De var gisler og krigsfanger.

Vers 5: Den store kong Nebukadnesar ønsket å vinne disse ung-
dommene over til sin sak. Han ønsket å gi dem god næring. Han ga ordre 
om at de skulle få hans mat og vin. Nå fikk Daniel og vennene et problem: 
Den saftige og overdådige maten fra kongens bord var i strid med Bibelens 
forskrifter. Hva skulle Daniel og vennene gjøre? Som krigsfanger var de helt 
og holdent avhengige av kongens velvilje. Ganske sikkert samtalte de med 
Gud og rådførte seg med Ham. De måtte ta en beslutning: Enten stille og 
rolig å spise maten som ble satt fram for dem, i strid med sin samvittighet, 
eller prøve å finne et alternativ. Vi blir bare fortalt om Daniels beslutning, 
men alle var absolutt enige.

Vers 8: “Men Daniel satte seg fore i sitt hjerte at han ikke ville gjøre seg 
uren med den delen han fikk av kongens lekre retter, og ikke med den vinen 
kongen drakk.” (NB) Daniel bestemte seg for å være trofast mot Gud og ikke 
spise noe uren mat. Hele tiden ser vi at dette var en grunnleggende 
beslutning han tok for hele livet.

Daniel ville heller ikke i akseptere «verdslige tilbud» i framtiden som 
kunne føre til at han ble utro mot Gud. Han ville følge de bibelske 
retningslinjene. Daniel var sikkert kjent med Josvas bok og oppdraget Gud 
ga Josva! (Et lite tips: Les Josva 1,7-9 grundig og lær det utenat!) En 
kortversjon:

 Vers 7: Følg alltid Guds Ord. Ikke gå på avveie verken til høyre eller 
venstre, SLIK AT du kan ha suksess!

Vers 8: Vær stadig opptatt med Guds Ord og gjør etter det som står der, 
DA vil du ha suksess!

Vers 9: Vær trygg og modig! Ikke vær redd for noe! FORDI Gud er med deg 
hvor enn du går. Han påtar seg ansvar. Han gir oss kraft, glede og suksess.
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Allerede denne først beslutningen viser klart at Daniel levde i full over-
givelse til Gud. Dette er nøkkelen suksess i samsvar med Gud: Ta alltid 
beslutninger slik Gud ønsker i sin kjærlighet, og ikke slik jeg ønsker eller 
slik en eller annen autoritet dikterer.

Hvor viktige er beslutninger i våre liv? Evnen til å ta gode avgjørelser 
styrer hele vårt liv. Luksuspassasjerskipet «Dronning Elisabeth» var 1.300 
ganger tyngre enn roret som styrte dette svære skipet. Et slikt ror er en 
parallell vår evne til å ta avgjørelser. Våre beslutninger kan ha stor effekt. Vi 
kan bestemme oss for å gjøre Guds vilje og ta de nødvendige stegene, så vil 
Han sørge for nødvendig hjelp. Han går sammen med oss. På denne måten 
opplever vi det vedvarende gud-menneske samarbeidet, og i dette 
samarbeidet påtar Gud seg ansvar. (Les mer om dette i boken Å være i Jesus, 
i kapittelet «lydighet i Jesus.») 

Daniel og hans venner tok en beslutning i samsvar med Guds vilje. Hvilke 
steg tok de etter det? De gjorde det de kunne, og Gud sørget for løsningen 
på problemet.

Hvordan kan vi best håndtere vanskelige avgjørelser?
Daniel 1 vers 8b: “… Derfor bad han herren over hoffmennene om å få slippe 
å gjøre seg uren.” Hvilken metode brukte de? Metoden var å anmode. Vi blir 
oppfattet på en helt annen måte når vi uttrykker det som ligger oss på 
hjertet i stedet for å si: «Jeg vil ikke det!» eller «Jeg har ikke lyst til det!» eller 
«Det kommer ikke på tale!» En anmodning gir uttrykk for tillit. Når vi gir 
uttrykk for en anmodning, er sjansen høyere for at personen vi henvender 
oss til vil prøve å hjelpe oss. Men når vi stiller krav eller avslår noe i en 
uvennlig tone, vil personen bli negativt påvirket og  mer tilbøyelig til å vise 
hvem som har det siste ordet. Jeg lærte dette viktige perspektivet på et 
ungdomstreff og har ikke glemt det siden. Jeg har handlet etter dette hele 
livet, fordi dette er en god og korrekt metode. Det har stått sin prøve over 
tid.

Daniel føyde også til noe: Han la vekt på at dette problemet var et 
samvittighetsspørsmål for ham. Når vi argumenterer på denne måten vil vi 
ofte bli møtt med mer forståelse. Men vi bør aldri og ikke under noen 
omstendighet handle mot vår samvittighet. Det er bare slik vi kan ha en 
indre fred med Gud.

Vers 9: “Gud hadde gitt Daniel velvilje og barmhjertighet hos den øverste 
hoffmannen.” (NB) Hva skjedde her? Daniel tok en beslutning om å være 
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lydig mot Gud. På den måten gjorde han alt han kunne gjøre – forsiktig, 
gjennomtenkt og veldig høflig. Så grep Gud inn og rørte ved hjertet til hans 
overordnede. Gud fikk det til å skje. (Normalt vil vår vidunderlige Gud gripe 
inn til vår fordel. Men Han kan også bestemme at det skal gjøres på en 
annen måte. Kanskje vi ikke har oppfylt alle betingelsene eller kanskje Han 
har et overordnet perspektiv på hvorfor Han ikke vil gjøre det.)

Ifølge vers 10 hadde den øverste hoffmannen store bekymringer. Hvis 
han skulle oppfylle Daniels anmodning ville han handle i strid med kongens 
klare ordre.

I vers 12 ser vi Daniels neste steg. Han vender seg til oppsynsmannen 
som hoffmannen hadde satt over Daniel og vennene. Daniel fortsetter med 
samme metode, å anmode. I tillegg kommer han nå med et spesifikt forslag 
- han hadde hatt tid til å tenke over dette. Han sa veldig høflig og vennlig til 
oppsynsmannen:  Vær så snill å prøve dette med oss i ti dager. Med denne 
anmodningen viser han igjen sin tillit til sin overordnede. En ting er klart: 
Daniel hadde ingen planer om å spise uren mat etter de ti dagene! Tvert 
imot stolte han helt og fullt på at Gud ville gripe inn da han sa:“Jeg ber deg, 
prøv dine tjenere i ti dager. La dem gi oss grønnsaker [bokstavelig står det 
mat som frør seg]1 å spise og vann å drikke.” (NB)

Hvorfor anmodet Daniel om «mat som frør seg»? Hvor kommer dette 
begrepet fra? Det står i 1 Mos 1,29:“Og Gud sa: Se, jeg har gitt dere alle 
planter som sår seg over hele jorden, og hvert tre med frukt som setter frø. Det 
skal være føde for dere.” Nettopp, Daniel kjente godt til Guds Ord. Han 
anmodet om den beste maten, spesifikt den maten Gud hadde gitt 
menneskene å spise i skapelsen: planteføde. Den har også den fordelen at 
den er billig.  Gud sørget for at oppsynsmannen hørte og gikk med på 
anmodningen. Og igjen gjorde Gud noe fantastisk: 

Vers 15: “Og da de ti dagene var gått, viste det seg at de så bedre ut, og at 
de var i bedre hold enn alle de guttene som hadde spist av kongens fine mat.”
(NB) Resultatet var at problemet var løst. Hva ga Gud dem? Skjønnhet, 
styrke og høy intelligens. Gud sørget for dette!

Gud fortsatte å gi, vers 17:“Og Gud gav disse fire guttene kunnskap og 
forstand på allslags skrift og visdom. Daniel forstod seg også på alle slags 

1 William H. Shea, Das Buch Daniel, Teil 1 (Advent-Verlag Lüneburg, 1998), s. 52
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syner og drømmer.” (NB)  Hva mer var det Gud ga dem? Kunnskap og 
forstand og i tillegg for Daniel, profetiens gave. Gud ga!

Men det var ikke alt. Det kom en annen overraskelse mot slutten av deres 
utdanning. Vi leser i vers 20: “Og i enhver sak som krevde visdom og forstand, 
og som kongen spurte dem til råds i, fant han at de var ti ganger bedre enn 
alle de spåmenn og åndemanere som fantes i hele hans rike.” Kan du gjøre 
deg selv fem eller ti ganger mer intelligent? Bare Gud kan gi dette. Gud gir.

Denne metoden viser hvordan du kan leve et suksessrikt liv: Hvis noe går 
på tvers av Guds vilje, velg da Guds vilje! Tenk nøye over saken og bruk så 
anmodnings-metoden. Vær høflig og vennlig. Om mulig eller når det er 
nødvendig, foreslå en rimelig løsning som stemmer med Guds vilje. Da er 
Gud med oss. Jesus sa i Matt 6,33: “Søk da først Guds rike og hans 
rettferdighet, så skal dere få alt dette i tillegg!”

Kanskje har du ikke overgitt deg helt til Kristus ennå. Eller du har i etter-
kant gått en annen vei og mistet din «første kjærlighet» (Åpenbaringen 2,4.)? 
Når vi er i en slik tilstand har vi en helt annen holdning og ser mange ting 
annerledes. Og det synes «normalt» for oss. Rom 8,5: “De som lar seg 
beherske av sin syndige natur, lever bare for å tilfredsstille seg selv, men de 
som følger den Hellige Ånd, oppdager at de gjør det som behager Gud.”
Denne teksten viser oss to grunnleggende ulike holdninger avhengig av om 
vi er fylt med Den Hellige Ånd eller ikke. Da jeg ikke hadde helt overgitt meg 
selv til Kristus, syntes jeg det var slitsomt og tungt å leve som kristen. Men 
nå er livet fylt med glede, trygghet, kraft og seier. E. G. White sa: 
«Hemmeligheten til framgang [suksess] ligger i samspillet mellom 
guddommelig makt og menneskelig innsats.» (A & O, bind 2, s. 100. PP 
509.1) Derfor ønsker vi i denne boken å tenke over grunnleggende spørsmål 
som gjennom et nært forhold til Kristus vil føre til suksess, eller i bibelsk 
språk til et liv som bærer frukt, et liv som Guds medarbeider, Ånds-fylt og 
ledet av Ånden. 
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I N T R O D U K S J O N

Ånds-fylt medarbeider med Jesus
Hvordan blir du det? 

“Du vil ikke lykkes i det du har tenkt å gjøre
verken ved menneskelig styrke

eller med militærmakt:
Nei, min Ånd vil gjøre det!

Jeg lover, Gud den allmektige.”
Sakarja 4,6 - fritt oversatt fra den tyske bibelversjonen: Hoffnung für alle

Guds arbeid på denne jorden vil ikke bli fullført gjennom oss i vår egen kraft 
eller ved våre egenskaper, uansett hvor verdifulle de måtte være. Gud må 
selv gjøre det  og vil fullføre evangeliets verk. Han vil gjøre dette gjennom
Jesu Ånds-fylte medarbeidere; gjennom menn, kvinner, gamle, unge og 
barn som er fylt med Den Hellige Ånd. Gjennom mennesker som lever i full 
overgivelse til Kristus og Hans tjeneste.

Vi må stille oss selv dette spørsmålet som vil avklare alt: Arbeider jeg for 
Gud med mine menneskelige egenskaper? Eller kan Gud arbeide gjennom 
meg med sine guddommelige egenskaper?

En banebrytende opplevelse (mer i kapittel 3)
Pastorstudenter fra  vårt teologiske fakultet i Bogenhofen i Østerike ble 
invitert til å holde evangelistiske møter i Afrika. Blant dem meldte Zsolt 
Halmi seg til å være med som frivillig.  I 2006 gikk han i andreåret på sine 
studier. Han hadde tidligere holdt evangelistiske møteserier i Romania. Han 
og flere andre studenter ble sendt til Kisumu i Kenya, Øst-Afrika.
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Zsolt forventet at Gud ville arbeide med kraft der siden han hadde hørt 
om folks store interesse i Afrika. Han så for seg tusenvis av møtedeltakere. 
Meningen var at han skulle tale på en markedsplass. Et podium var satt opp 
der. Først viste de en film om Jesu liv, så ble det holdt en tale. Men bare 30 
besøkende kom. Det var en kalddusj for Zsolt. Bare 20 kom den andre 
kvelden og bare 10 den tredje kvelden. Slik fortsatte resten av uken. Han var 
skuffet og situasjonen bedret seg ikke. I sin frustrasjon låste han seg inne på 
rommet sitt og ba i fire timer. Han tømte ut sin fortvilelse for Gud. Han ba: 
«Hvorfor førte du meg hit?» Han overga seg til Gud med hele seg. Han 
opplevde at han hadde utdypet sitt forhold til Gud ved denne bønnen. I 
tillegg hadde Gud gitt ham et løfte som han ba om: «Du vil forherlige 
Herren.» Han forsto at Gud hadde hørt ham. Likevel var han fremdeles 
plaget av frykt og tvil.

Men den kvelden kom det 600 mennesker. Nå visste han: Gud hadde ikke 
forlatt ham. Så kom det 700 møtedeltakere, deretter gikk det opp til 1000, 
og til slutt ble 39 mennesker døpt ved Guds nåde.

Kan du se den tydelige forskjellen mellom å arbeide for Gud i vår egen 
kraft og at Gud arbeider gjennom oss med sin kjærlighet og sine gud-
dommelige egenskaper? Dette er et spesielt eksempel, men jeg håper at vi 
tydelig kan se vendepunktet. Hva forandret seg? Den samme mannen talte, 
med den samme utdannelsen, med det samme budskapet, med det med 
det samme opplegget, med den samme metoden og på det samme stedet. 
Hva forandret seg? Ingenting i det hele tatt, bortsett fra dybden i forholdet 
til Gud. Han hadde overgitt seg helt til Gud. Vår fulle overgivelse, det er 
Guds kriterium. Og det er bare dette kriteriet, ikke noe annet. Vår 
fantastiske Herre ønsker å være i forbindelse med oss med hele sin 
kjærlighet og guddommelige egenskaper. – Vi kommer inn på dette i mer 
detaljer i kapittel 3.

Elver av levende vann – Større gjerninger 
Jesus sa: “‘Den som tror på Meg, som Skriften har sagt, ut fra hans indre skal 
det flyte strømmer av levende vann. Men dette sa Han om Ånden…’” (John 
7,38-39 BGO)

“Sannelig, sannelig sier Jeg dere: Den som tror på Meg, han skal også 
gjøre de gjerningene Jeg gjør. Han skal gjøre større gjerninger enn disse, for 
Jeg går til Min Far.” (John 14,12 BGO) 

Hvorfor vil det flyte elver av levende vann fra Hans disipler? Hvorfor vil 
Hans disipler også gjøre gjerningene Han gjør, til og med større gjerninger? 
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Jesus gir grunnen: “...for Jeg går til Min Far.” Hva skjedde  da Han gikk til sin 
Far?

1. Jesus ble gjeninnsatt på maktens og herlighetens trone.  “Og Jesus 
stod fram og talte til dem og sa: ‘Meg er gitt all makt i himmel og på 
jord.’” (Matt 28,18 BGO) 

2. Som et tegn på at Han ble gjeninnsatt på sin trone, ga Jesus den 
største gaven til sine disipler: Han sendte Den Hellige Ånd. Det betyr: 
De større gjerningene og elver av levende vann må og skal gjøres av 
Jesus selv - gjennom disipler fylt med Den Hellige Ånd. 

Å arbeide for Gud i vår egen kraft fører bare til menneskelige resultater. 
Jeg tviler på om det noen gang har vært nok. Men i vår tid, der de fleste 
mennesker er blitt tunghørte i forhold til Gud, er det helt klart enda mer 
utilstrekkelig.

Guds verk vil fullføres av Gud selv ved at HAN arbeider gjennom dem  
som helt har overgitt seg selv til HAM. Dette fører til guddommelige 
resultater. Eksempler på det er Jesus, Paulus, Daniel, Nehemja, Esther og 
andre.

Jesu nøkkelord til sine disipler
“Gå ut i all verden og forkynn evangeliet for hele skapningen.” (Mark 16,15) 
Hvordan kan det gjøres? 

“Følg Meg, og Jeg skal gjøre dere til menneskefiskere.” (Matt 4,19 BGO) 
Når vi følger Jesus i alle ting, gjør Han oss til menneskefiskere. Det finnes 
ingen mer framgangsrik læremester. Vi vil se nærmere på hvordan han gjør 
oss til menneskefiskere i kapittel 5. 

Hva sa Han til dem senere? Skulle de begynne rett etter himmelfarten? 
“Og da Han var sammen med dem, befalte Han dem å ikke forlate 

Jerusalem, men å vente på Faderens løfte, ... dere skal bli døpt med Den 
Hellige Ånd ...” (Apg 1,4-5 BGO)
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Hva var de siste ord Jesus sa mens han var på jorden?
“Men dere skal få kraft [bli styrket, utrustet] idet Den Hellige Ånd kommer 

over dere. Og dere skal være mine vitner både i Jerusalem og i hele Judea og 
Samaria og like til jordens ende.” (Apg 1,8 NB) 

Hva var Hans siste ord fra himmelen til den siste menighet?
“Den som har øre, han høre hva Ånden sier til menighetene!”

(Åp 3,22 NKJV) 
Jesu fokuspunkt her er lett å få øye på: Under alle omstendigheter 

trenger vi Den Hellige Ånd.

... så vil enden komme
Når alle nasjoner er nådd, vil Jesus komme igjen: “Og dette evangeliet 

om riket skal bli forkynt i hele verden, som et vitnesbyrd for alle folkeslag, og 
så skal enden komme.”  (Matt 24,14 BGO) 

Evangeliet er blitt spredt med stort engasjement, og dette har fungert. 
Men det endelige målet kan ikke nås med menneskelig kraft!

Moderne medier har hjulpet oss i den senere tid. Kan verket bli fullført 
gjennom media? Interessant nok startet kommunikasjonsteknologien med 
Samuel Morse i 1844. Har vi nå bevis for at denne teknologien vil spille en 
rolle? Absolutt! Men vi bør ikke glemme at bare Herren gjør Ordet levende 
for lytterne når disipler som er overgitt til Gud og fylt med Den Hellige Ånd, 
taler.

Hva må skje slik at målet kan nås, og hele verden hører og forstår 
evangeliet? La oss lese Guds klare og levende Ord i Sakarja 4,6:

“Du vil ikke lykkes i det du har tenkt å gjøre verken ved men-
neskelig styrke eller med militærmakt: Nei, min Ånd vil gjøre det! Jeg 
lover, Gud den allmektige.” (Fritt oversatt fra den tyske bibel-
oversettelsen:  Hoffnung für alle)

Slik har det alltid vært. Og likevel er det enda viktigere i dag. Tilstanden 
på jorden, slik den var på Noas tid, vil også også være rådende ved verdens 
ende (Matt 24,37-39). Hva var menneskehetens største problem på den 
tiden? Ondskap (1 Mos 6,5-6). Siden menneskelig ondskap - som i 
mellomtiden er blitt godt innpakket i en forkledning - har økt dramatisk. Vi 
trenger kraft fra Gud i vår tid mer presserende enn noen gang før.
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Hvor kommer kraft og evner fra? 
Jesus sa: “Men dere skal få kraft [bli styrket, utrustet] når Den Hellige Ånd 
kommer over dere. Og dere skal være vitner om Meg...” (Apg 1,8 BGO) Jesus 
snakker er om overnaturlig kraft, Guds kraft.

La oss sammenligne dette med elektrisk kraft. Med den kraften kan vi 
belyse, varme, kjøle og drive mange maskiner og motorer. For eksempel 
datamaskiner, internett, radioer, TV’er, telefoner, tog, elektriske biler og 
mye mer. Selv når frøene spirer i jorden, spiller elektrisitet en rolle. Energi 
er grunnlaget for alt. Alt skjer ved elektrisk kraft.

Grunnlaget for vårt liv og tjeneste er Kristus i oss ved Den Hellige Ånd, og 
resultatet av det er Guds kraft. Bare på den måten kan vi være Guds vitner, 
gjennom våre ord og handlinger. Den Hellige Ånd og Kristus i oss er 
forutsetninger for at Jesus kan nå folk gjennom oss. Den tiden vi er under 
opplæring med Jesus, kan vi bli Hans glade budbringere ved Hans ledelse 
og veiledning og være fylt av Guds overnaturlige kraft.

Hva var det Jesus la sterk vekt på i sin avskjedstale?
Den Hellige Ånd representerer Jesus.

“Likevel sier Jeg dere sannheten. Det er til det beste for dere at Jeg går 
bort. For hvis Jeg ikke går bort, kommer ikke Talsmannen til dere. Men hvis 
Jeg går bort, skal Jeg sende Ham til dere.” (Joh 16,7 BGO)

Dette betyr: Jesus forlot dem. Den Hellige Ånd kom i Hans sted. Siden 
da har Han vært her.

Den Hellige Ånd representerer Jesus her på jorden. Jesus forklarte at 
denne løsningen er bedre for oss enn om Han som person hadde blitt her.

Jesus lever i og gjennom oss ved Den Hellige Ånd
“Og Jeg vil be Faderen, og Han skal gi dere en annen Talsmann, for at Han 

skal bli hos dere til evig tid, sannhetens Ånd, som verden ikke kan få, siden 
den verken ser Ham eller kjenner Ham. Men dere kjenner Ham, for Han blir 
hos dere og skal være i dere. Jeg skal ikke la dere bli igjen som foreldreløse. 
Jeg skal komme til dere. ” (Joh 14,16-18 BGO)

Med andre ord: Den Hellige Ånd bringer Jesu nærvær inn i våre liv 
(Ef 3,16-17). Jesus kan bo i oss ved Den Hellige Ånd, uansett hvor vi er.
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Den Hellige Ånd er vår lærer
“Men Talsmannen, Den Hellige Ånd, som Faderen vil sende i Mitt navn, 

Han skal lære dere alle ting og minne dere om alt det Jeg har sagt dere.” (Joh 
14,26 BGO)

Det betyr: Den Hellige Ånd lærer oss Jesu sannhet. Vi trenger Den 
Hellige Ånd slik at vi kan kjenne sannheten og skjelne den fra løgn eller 
fristelse.

Ved Den Hellige Ånd vitner Jesus om seg selv
i meg og gjennom meg.

“Men når Talsmannen kommer, Han som Jeg skal sende dere fra Faderen, 
sannhetens Ånd, som går ut fra Faderen, da skal Han vitne om Meg. ” (Joh 
15,26 BGO)

Med andre ord:
Jesus bærer vitnesbyrd om seg selv i vårt liv gjennom den Hellige 

Ånd. Og: Den Hellige Ånd deler vitnesbyrdet om Jesus til andre gjennom 
oss. 

Den Hellige Ånd gjør mitt forhold til Jesus dypere og gjør det mer 
hjertelig.

Den Hellige Ånd forherliger Jesus
“Han [Den Hellige Ånd] skal herliggjøre Meg, for Han skal ta av det som er 

Mitt, og forkynne det for dere. ” (Joh 16,14 BGO) 
Den Hellige Ånd som åpenbarer den oppstandne Kristi majestet og 

herlighet og avslører mysteriene i frelsesplanen. Den Hellige Ånd gjør 
Jesus stor i  våre liv, steg for steg så Jesus kommer oss nærmere. Han blir 
kjærere, mer dyrebar, mer betydningsfull. Jesus blir alt for meg.

Hva er det verdifulle resultatet som konsekvens av dette?
“...Jeg er kommet for at de skal ha liv, og det i overflod.” (Joh 10,10b BGO)

“…Om noen tørster, han skal komme til Meg og drikke. Den som tror på 
Meg, som Skriften har sagt, ut fra hans indre skal det flyte strømmer av 
levende vann." Men dette sa Han om Ånden, Den som skulle bli gitt dem som 
trodde på Ham...  ” (Joh 7,37-39 BGO)

Ønsker du å få mer ut av livet – et oppfylt liv? Alle lengter etter det fordi  
“evigheten har Han [vår nådige Gud] lagt ned i deres hjerte.” (Fork 3,11 
BGO).  
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Når du lengter etter det, vil Jesus vise veien. Han ønsker at vi skal ha et 
oppfylt liv her og nå. Etter Hans annet komme kan vi fortsette dette livet i 
en helt annerledes dimensjon i Guds evige rike. Når Jesus lever i og 
gjennom oss ved Den Hellige Ånd, vil vi erfare liv i overflod (Joh 10,10; 
Ef 3,19; Kol 2,9-11.)

Med andre ord: Jesus gir oss liv i overflod ved Den Hellige Ånd.
Kan vår nådige Herre egentlig gi oss mer? Den Hellige Ånd er ikke bare 

den største gaven til Hans disipler som fører med seg andre gaver, men Den 
Hellige Ånd selv gir oss gaver også. Jeg ønsker ikke å leve uten denne nære 
relasjonen lenger! Ønsker du det samme også?

Hvordan arbeidet Jesus?
“Morgen etter morgen samtalte Han med sin Far i himmelen og mottok fra 
Ham daglig en ny dåp av Den Hellige Ånd.” (E.G. White, Signs of the Times, 
21. november 1895, 3. avsnitt.) 

Jesus søkte først av alt Fadersens nærhet og gikk så ut til folket fylt av 
Den Hellige Ånd og under Hans ledelse.

“Ikke noen annen metode enn den Kristus brukte vil gi virkelig 
suksess når det er snakk om å nå mennesker. Frelseren blandet seg 
med menneskene som en som ønsket at de skulle ha det godt. Han 
viste dem sin sympati, fylte deres behov og vant deres tillit. Så bød 
Han dem: «følg Meg». Det aller beste er å komme nær mennesker 
gjennom personlig kontakt.” (E. G. White, Helse og livsglede, s.104. 
MH 143.3.)

Jesus var fylt med Guds kjærlighet gjennom Den Hellige Ånd og gjorde 
sitt beste under ledelse av Ånden for å hjelpe folk i deres personlige 
vanskeligheter. På denne måten vant Han deres  tillit, og Hans invitasjon 
om å følge Ham falt i godt bearbeidet jord. 

Må vår fantastiske Gud hjelpe oss alle til å være kjærlige, effektive og 
Ånds-fylte medarbeidere med Jesus og  fortsette å vokse i dette.

Hvordan vi skal be om å være fylte med Den Hellige Ånd så du er sikker 
på at du har fått det, er gjennomgått på en grundig og praktisk måte i Veien 
til personlig oppvåkning – se kapittel 5.
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Veiledning for ettertanke og samtale 

1. Hva blir resultatet når du arbeider i egen kraft i Guds verk ?

2. Hvorfor måtte disiplene vente i Jerusalem etter Jesu himmelfart? Hva 
gjorde de i denne perioden?  

3.  Hva oppnår Den Hellige Ånd i oss når det gjelder vårt forhold til vår neste?

4. Hva blir resultatet når vi er fylt med Den Hellige Ånd?

Tid for bønn

• Kontakt din bønnepartner og diskuter dette emnet.
• Be med din bønnepartner … 

1. …  om at Gud vil vise deg de områdene der du fortsatt prøver å 
arbeide for Ham i egen kraft.

2. … om tålmodighet og utholdenhet ved å la Gud forberede deg til å 
være Hans redskap.

3. … at du må lære å kjenne og elske Jesus mer og mer.
4. … om et åpent hjerte så du kan be om og ta imot Den Hellige Ånd.

ÅNDE-FYLTE MEDARBEIDERE MED JESUS  |  INTRODUKSJON
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K A P I T T E L  1

GUD ELSKER DEG!

Hvordan kan jeg oppleve fylden av Guds kjærlighet?
Hvilken rolle spiller min tillit til Gud?

Åpenbaring uten sidestykke: GUD ER KJÆRLIGHET

Hvordan kan vi vite at Gud virkelig er kjærlighet, at Hans karakter er 
kjærlighet?  Gud åpenbarte dette til oss på unik måte – gjennom sin Sønn 
Jesu Kristi liv og død. Han sa: 
“...Den som har sett meg, har sett Faderen. ...Tror du ikke at Jeg er i Faderen, 
og Faderen i Meg? De ord Jeg taler til dere, taler Jeg ikke av meg selv, men 
Faderen, som blir i Meg, han gjør sine gjerninger. .” (Joh 14,9-10 NB)

Altså er Gud som Jesus. 
Bibelen forteller følgende om Jesus mens han levde her på jorden: Han 

var til å stole på  siden mødre gladelig brakte sine barn til Ham. Selv om Han 
var fattig, delte Han alt Han hadde med andre. Han helbredet syke. Han 
gjorde ikke forskjell på folk. Han oppmuntret de fortvilte. Han tok alltid tid 
til dem som trengte Hans hjelp. Til og med om natten kom folk til Ham, og 
Han hjalp hver den som var interessert til å finne evig liv. Dette var 
hensikten med å lide døden i stedet for hver synder som vender om.

Bibelen sier: 
“Ingen har større kjærlighet enn denne at han setter sitt liv til for sine 

venner.” (John 15,13 NB) 
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Egentlig gjorde Jesus noe enda større! Han døde for oss mens vi frem-
deles var Hans fiender: “Men Gud viser sin kjærlighet til oss ved at Kristus 
døde for oss mens vi ennå var syndere.” (Rom 5,8 NB) 

Han utholdt forakt og fryktelig fysisk lidelse for deg og meg. Hvorfor 
døde Han før de andre som ble korsfestet med Ham? Han døde tidligere på 
grunn av syndebyrden, på grunn av din og min synd. Den selvoppofrende, 
uselviske og fantastiske kjærligheten Han viste og fortsatt viser oss, er 
simpelthen utrolig.

Guds makeløse kjærlighet
Det som er unikt med Gud er at ikke bare har han kjærlighet, men Han er 
faktisk kjærlighet. Hva er forskjellen mellom å ha noe og å være noe? Noe 
jeg har, kan mistes eller bli borte. Noe jeg er, eksisterer alltid i meg. Siden 
Gud er kjærlighet, kan han bare handle ut fra kjærlighet, selv om det ikke 
ser slik ut i øyeblikket. Når det gjelder våre tanker og handlinger er det 
enorm forskjell på oss syndige, feilende mennesker og vår allmektige, 
allvitende og alle steds nærværende Gud!

Guds kjærlighet (gresk: agape) er den edleste og dypeste form for 
kjærlighet som finnes. Denne kjærligheten er grunnlaget for Guds karakter. 
Den bygger ikke på hvorvidt mottakeren av denne kjærligheten fortjener 
den (f.eks. Faderens kjærlighet for den fortapte sønn).

 Vi finner hvordan denne kjærligheten uttrykker seg i detalj i 1 Korinterne 
13,4-7 (NB): “Kjærligheten er tålmodig, er velvillig. Kjærligheten misunner 
ikke. Kjærligheten skryter ikke, den blåser seg ikke opp. Den gjør ikke noe 
usømmelig, søker ikke sitt eget, blir ikke bitter, gjemmer ikke på det onde. 
Den gleder seg ikke over urett, men gleder seg ved sannhet. Den utholder alt, 
tror alt, håper alt, tåler alt.”

Og siden Gud er evig, er denne fantastiske kjærligheten også evig!

Menneskets evne til kjærlighet ble svekket av synd
Synd har forvrengt Guds bilde i menneskene og derved også påvirket deres 
evne til kjærlighet negativt. Jo lenger bort fra Gud en person lever, jo 
mindre er han i stand til å elske, og desto mer kommer hans egoistiske 
natur fram. 
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Noen beskrev menneskelig kjærlighet slik en gang: Jeg elsker deg slik at 
du elsker meg tilbake. Dette ser ut til å være sant i mange tilfeller i dag. Et 
lite barn legger fort merke til at jo oftere han er grei mot bestemor, jo oftere 
får han godteri!

Syndige mennesker er bare i stand til å vise ufullkommen kjærlighet. 
Hvor fantastisk er det da at Gud ønsker å legge sin fullkomne kjærlighet inn 
i våre hjerter.

Guds godhet er Hans kjærlighet i aksjon 
Johannes hadde åpenbart aldri hatt det problemet at han tvilte på Guds 
fullkomne kjærlighet, tvert imot. Han kjente godt til Jesu liv og død. Derfor 
skrev han: “Og vi har kjent og trodd den kjærlighet som Gud har til oss. Gud 
er kjærlighet…” (1 Joh 4,16 NB)

Guds karakter er kjærlighet. Hans natur er kjærlighet. Hans kjærlighet 
bestemmer alle Hans handlinger. Derfor er alle Hans lover blitt til under 
innflytelse av kjærligheten. Gud har gjort hele fylden av sin lov, denne 
ubeskrivelsige velsignelsen, tilgjengelig for alle sine skapninger. Han vil 
vise sin godhet til alle. Hans godhet som er kjærlighet i aksjon. Guds 
godhet er Hans hjelpsomme handlinger, som er bestemt av kjærligheten. 
Ordet ‘godhet’ innebærer å være god, villig til å hjelpe, være vennlig og 
medfølende. For å si det på en annen måte: Guds godhet er å gi, formidle og 
handle i kjærlighet.

Et liv midt i Guds kjærlighet
En far var på reise over havet med sin sønn og ønsket å forklare ham Guds 
kjærlighet. Faren sa: «Se framover forbi baugen av skipet og så over 
akterenden. Dette viser bredden i Guds kjærlighet. Se nå opp mot 
himmelen. Dette er høyden i Guds kjærlighet. Og se ut over vannet. Havet 
er dypt under oss. Dette viser dybden i Guds kjærlighet.» Ungdommen 
tenkte over denne forklaringen en stund, så utbrøt han med strålende 
ansikt: «Pappa, vet du hva det beste ved dette er? Vi er midt i den!»  La oss 
overføre dette til vårt åndelige liv og spørre oss selv: Når er vi midt i Guds 
kjærlighet? Med andre ord: 
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Hvordan kan vi oppleve fylden av Guds kjærlighet
eller Hans godhet?

Apostelen Paulus visste svaret. Legg merke til disse tre stegene han har vist 
oss: 

1. Kraft ved Den Hellige Ånd
2. Kristus bor i oss ved tro 
3. Rotfestet i Hans kjærlighet 
Resultat: 
Du kan fatte storheten i Hans kjærlighet. 
“Jeg ber om at Han etter sin herlighets rikdom, ved sin Ånd må gi dere å 

styrkes med kraft i det indre menneske, at Kristus må bo ved troen i deres 
hjerter, for at dere, rotfestet og grunnfestet i kjærlighet, sammen med alle 
de hellige kan være i stand til å fatte hva bredde og lengde, høyde og dybde 
her er...” (Ef 3,16–18 NB)

Vi kan personlig oppleve hele fylden av Guds kjærlighet og Hans godhet 
når Kristus lever ved tro i våre hjerter ved Den Hellige Ånd, ved at vi har et 
personlig forhold til Ham. Og jo nærmere forholdet til Jesus er, jo mer en 
person vokser i sin overgivelse til Jesus, dess mer vil han oppleve fylden av 
Guds kjærlighet!

Når det gjelder Guds kjærlighet har jeg ofte bedt: «Far, vær så snill og la 
meg forstå bedre din kjærlighet, din karakter og din nådige natur.» Til min 
store glede har jeg lagt merke til at Gud om og om igjen har gitt meg ny 
innsikt om sin kjærlighet og med det også nye erfaringer. Og mitt forhold til 
Ham er blitt mye nærere. Ofte er vi ikke klar over den fantastiske kjærlighet 
og godhet vår himmelske Far følger og omgir oss med.

Han sier til deg og meg: “Ja, med evig kjærlighet har jeg elsket deg. 
Derfor har jeg latt min miskunn mot deg vare ved.” ( Jer 31,3 NB) 

Kanskje du har oppdaget helt andre aspekter ved Guds kjærlighet enn 
jeg har, men en ting er sikkert: Vi har å gjøre med et emne som vi vil være 
opptatt av i evigheten!

Er det egentlig viktig å forstå Guds karakter?
Er det virkelig nødvendig at jeg har en korrekt oppfatning av Guds karakter? 
Svaret er: Ja, det er faktisk svært viktig! Her er forklaringen: Gud ber meg 
overgi ledelsen av mitt liv til Ham. Gud ber meg å stole helt på Ham, ja å 
knytte hele min eksistens til Ham. Gud ber meg gjøre alt som står i Hans 
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Ord. Likevel ville jeg bare gjøre dette hvis jeg oppfatter Gud pålitelig, 
elskelig og forståelsesfull. Bare når jeg har en korrekt forståelse av Guds 
fantastiske karakter, vil jeg være villig til å overgi og forplikte meg. Slik er 
det i stor grad i den vestlige verden. Mange andre stoler ganske enkelt på 
Guds kjærlighet.

Hvorfor har enkelte mennesker 
helt feil oppfatning av Gud?

Den østerrikske poeten Peter Rosegger hadde som barn det inntrykket av 
sin far at han var veldig streng. En dag gjorde han noe slemt. Siden han var 
redd for at faren ville straffe ham, gjemte han seg i en stor gulvklokke på 
stua. Han kunne se gjennom en sprekk og så at faren kom inn på stua og ba 
tjenerne om å lete etter ham. Etter at de hadde gått, begynte faren å gråte. 
Peter kunne ikke holde det ut lenger og kom ut fra klokkeskapet. Faren 
hadde ikke engang tenkt på å straffe ham. Senere skrev Peter Rosegger: 
«Fra da av visste jeg at min far ikke var for streng.» Fra det øyeblikket visste 
han hva som bodde i sin fars hjerte!

Er det ikke mange som tenker slik som Peter Rosegger om sin far, at han 
var for streng?! Noen av oss anvender vårt bilde av vår far på vår himmelske 
Far. I de fleste tilfeller er dette naturligvis feil.

Spørsmål: Hvor kom denne falske oppfatning om Gud og hans karakter 
fra? Svar: Fra himmelen. Lucifer var den første som vurderte Guds karakter 
feilaktig og presenterte dette ukorrekte bildet for andre. Til denne dag 
forsøker de onde å overtale folk på alle mulige måter til å tenke negativt om 
Guds karakter.

Se opp for bedrageriets mester! 
Satan har villedet noen til å tro at Gud har onde egenskaper, hvilket er noe 
han selv har. Ved å spre den falske læren om evig pine i helvete har han klart 
å få noen kristne til å se Gud som en hevngjerrig tyrann. Resultatet er at han 
har lykkes med å overbevise mange i menigheten om ikke å ville høre 
lenger, og de bruker i stedet tiden på filosofi, som for eksempel ateisme, 
som bortforklarer Gud. Folk som tar litt lett på det, de som vil tro uten å 
studere Bibelen ut fra kjærlighet til Gud, bruker Satan en annen taktikk på: 
Gud er så kjærlig at vi kan gjøre hva vi enn måtte ønske, for når alt kommer 
til alt vil han frelse alle. (Salomo visste at Gud til syvende og sist vil holde 
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alle ansvarlige! Fork 11,9.) Satan prøver å overtale de fryktsomme til å tro at 
det kristne livet er vanskelig, hardt og uten glede. (Johannes sa det 
motsatte! 1 Joh 5,3.) Satan har et tilsynelatende logisk argument overfor de 
rike, at de må oppgi mye mer enn det de noen gang vil oppnå ved å følge 
Jesus. (Men vi vet at Paulus hadde en helt annerledes erfaring! Fil 3,4.) 
Satan oppmuntrer den overfladiske til å tenke at Gud er for sær og masete. 
(Ja, for Gud bør jo være veldig generøs mot dem, men mot dem som skader 
de overfladiske skal Han og være nøye med å gi dem som fortjent!) Og 
andre igjen har Satan fått til å tenke at evolusjonsteorien virker troverdig. 
Han har også fått andre til å tro at Gud er en svak, gammel mann som man 
ikke skal ta alvorlig.

Satan finner stadig på noe nytt for å vekke en falsk oppfatning av Gud 
i menneskenes sinn eller å utrydde Gud fra deres tankeliv. Han vet godt at 
den som ikke kjenner Gud eller forstår Hans sanne karakter, knapt vil ønske 
å ha noe med Gud å gjøre. Og det er nøyaktig der han ønsker å ha dem.

Roger Morneau skrev:  «I den tiden jeg selv var åndetilbeder, fortalte en 
spiritistprest meg en gang: ‘Demoner liker å spille et puss med 
menneskenes tanker. De inngir tankebilder i menneskers sinn med en slik 
kløkt at mottakeren tror det er deres egne tanker.’» (When you need 
incredible answers to prayer, Review and Herald Publishing Association, 
1995, s. 70) 

Satan og hans demoner prøver å manipulere tankene til dem som gir seg 
ut for å være kristne slik at deres tanker og handlinger på en utilstrekkelig 
eller falsk måte «gjenspeiler» Guds karakter.

En veldig effektiv måte å friste på
Satan ønsker å friste så mange som mulig! Ikke uten grunn advarte Jesus 
tydelig mot denne forførelsen som Hans etterfølgere ville oppleve 
i endetiden.

Internettet er en spesielt effektiv måte å forføre folk på. Ingen kan 
kontrollere internett! Slik kan den onde få sterk innflytelse på våre tanker 
og handlinger, spesielt når det gjelder ungdommer. En tenåring kan for 
eksempel når som helst se på hva som helst som interesserer ham på 
internett. Foreldrene har i utgangspunktet ingen kontroll over det. Hva er 
det som interesserer tenåringer flest når de er for seg selv? Filmindustrien 



28

har lenge visst dette: sex og vold. Uheldigvis er det ikke bare tenåringer som 
er mottakelige for disse temaene, men mange voksne også. Vi trenger å 
spørre oss selv hele tiden: Hvor er det fare for at jeg blir forført av Satan?

Guds kjærlighet og vår frihet
Vår himmelske Far har uløselig knyttet sin kjærlighet til frihet. Sann 
kjærlighet kan bare finne sitt utløp helt og fullt i frihet. Frihet er en så 
verdifull ressurs for Gud at Han ga alle sine skapninger – engler, inn-
byggerne på andre planeter og oss mennesker – frihet. Vi kan ta en 
avgjørelse for eller imot Gud. Men det betyr også at vi må godta 
konsekvenser av våre beslutninger. Den som bestemmer seg for å være 
imot Gud, må selv bære de negative konsekvensene, og andre mennesker 
blir dessverre også påvirket av disse negative konsekvensene.

Guds kjærlighet og Hans rettferdighet
Fordi Gud er kjærlighet vil han alltid opptre rettferdig. Hans kjærlighet kan 
ikke godta at noen blir lurt, slått, voldtatt eller svekket på andre måter. 
Derfor vil den som ikke har angret det gale de har gjort, måtte bære skylden 
for sine egne synder. Guds kjærlighet legger på dem bare skylden for det 
gale de selv har gjort. Hver enkelt avgjør selv hvor mye. Siden Gud elsker 
syndere også, ønsker Han at synderen angrer og tar imot frelsen. Men når 
synderen tar avstand fra tilbudet om frelse, vil han ifølge Bibelen få 
«lønnen» for sin synd: “For syndens lønn er [den siste] døden.” (Rom 6,23 NB) 

Det er også i tråd med Guds rettferdighet at de trofaste blir belønnet 
med evig liv ved verdens ende (Åp 22,12). De har tatt imot tilbudet om 
frelse: I deres sted har Jesus tatt straffen for deres synder på seg (Jes 53.5).

Siden Gud vanligvis ikke straffer en person med én gang når de synder, 
blir enkelte modigere, og over tid synder de enda mer. Imidlertid må en 
ikke-angrende synder bære konsekvensene for sine handlinger i sin levetid. 
Noen ganger er disse negative konsekvensene knapt merkbare eller følbare 
for ham, men de er der alltid.
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Guds kjærlighet og lidelsen i verden
Når vi snakker om dette emnet har folk mange spørsmål. Lidelse ser et 
resultat av synd. Men hvordan synden i det hele tatt kunne oppstå i Lucifer 
er et mysterium for oss. Lucifer – nå kalt djevelen eller Satan – er for all del 
årsaken til all lidelse. Og Gud tillater ham en viss grad av frihet en bestemt 
tid slik at alle kan se konsekvensene av synd. Men når målet er fylt – etter 
min mening er det nesten fylt – så vil Jesus komme og gjøre slutt på all 
lidelse på jorden. Ut fra sin kunnskap om hva synd fører til, vil de frelste 
aldri ønske å synde igjen. Da vil det igjen være samstemmighet, harmoni og 
kjærlighet i hele universet. (For mer informasjon om dette temaet: E.G.W, 
Mot historiens klimaks/Den store striden, kapittel 29: «Syndens oppkomst og 
lidelsens problem»/«Det ondes opprinnelse»)

Tåle urettferdighet - Gjøre galt
Det er mye urettferdighet i denne verden på grunn av synd. Vi har vanligvis 
mye å si om temaet å lide urett, siden vi ofte føler oss berørt. Vi ville nok 
foretrekke at Gud alltid straks ville gripe inn før noen urett skjedde med oss. 
Men da ville den personen som vil påføre oss denne urettferdigheten kunne 
anklage Gud for å frata dem deres frihet. Derfor vil Gud bare svært sjelden 
gripe direkte inn. Bare Han vet når Han må gripe inn for å forhindre at det 
ville skje noe verre. (Eksempel: Straffen for Korahs opprør i4. Mosebok 
kapittel 16.) Bare ved tidenes ende vil de trofaste se at:  “Herren handler 
rettferdig, han gir rett til alle undertrykte.” (Sal 103,6 NB) 

Generelt bekymrer vi oss nokså lite om å gjøre feil. Og vanligvis er det 
mer sannsynlig at en kristen lider urett enn selv å gjøre galt. Men la oss kort 
se på hva som skjer med oss når vi gjør noe galt. For det første blir vår 
samvittighet tynget. Samvittigheten gir oss et «signal» om at vi er på den 
gale vei. Dette «signalet» vil tilskynde oss til å angre. Men hvis vi ikke 
bekjenner og tar avstand fra synden, vil det ha en negativ effekt på vår 
karakter. Dessuten vil vi merke at Guds fred ikke lenger er i vårt hjerte. Og 
ofte blir «fedrenes misgjerninger» videreført til våre barn. 
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Å si ja til frelsende kjærlighet og være i den
En fantastisk vei er åpnet for oss, å si ja til Guds frelsende kjærlighet akkurat 
nå. “I dag, om dere hører hans røst, da forherd ikke deres hjerter...” 
(Heb 3,15 NB) Når vi tar imot Jesus som vår Frelser og blir værende i Ham, 
kan vi være sikre på at Han har gjort oss fri fra vår skyld: “...Han som bar 
våre synder på sitt legeme opp på treet, for at vi skal dø bort fra syndene og 
leve for rettferdigheten…” (1 Pet 2,24 NB) 

Apostelen Johannes skrev: “Og vi har kjent og trodd den kjærlighet som 
Gud har til oss. Gud er kjærlighet. Den som blir i kjærligheten, blir i Gud, og 
Gud i ham. ” (1 Joh 4,16 NB)  Jo tettere vårt forhold til Jesus er, jo lykkeligere 
og mer tilfredse og takknemlige vil vi være! Og når vi takker Gud, har det 
alltid en positiv effekt på oss og vår karakter. Vi blir til og med påvirket av 
våre egne ord (E.G.White, Slektenes håp, A & O, bind 4, s. 276-277.[DA 322-
323]) Men ikke nok med det, vi blir også påvirket av det vi ser og hører. «Vi 
blir forvandlet ved det vårt sinn er opptatt av.» (E.G. White, Patriarker og 
profeter, A & O, bind 2, s. 58 [PP 459.1]) Derfor er det er godt for oss når vi 
daglig leser og reflekterer over fortellingen om Jesu korsfestelse i Bibelen 
under innflytelse av Den Hellige Ånd.

Når vi blir værende i Kristus, vil vi ikke lenger synde med vilje. Men om vi 
synder ved det uhell eller uvitende, så trer det i kraft som står i 1 Joh 2,1: 
“Mine barn! Dette skriver jeg til dere for at dere ikke skal synde. Og hvis noen 
synder, har vi en talsmann hos Faderen, Jesus Kristus, Den Rettferdige.” (NB )

Når vi har Jesus, kan vi si med Paulus: “Så er det da ingen fordømmelse 
for dem som er i Kristus Jesus. For livets Ånds lov [den livgivende 
påvirkningen fra Den Hellige Ånd] har i Kristus Jesus frigjort meg fra syndens 
og dødens lov.” (Rom 8,1-2 NB) 

Det å være i Kristus betyr å bo i Ham. Dette uttrykket er funnet i Det nye 
testamentet 170 ganger. Nittisju av dem er i brevene fra Paulus. Det er et 
annet uttrykk for å være født på nytt. Jesus sa i Joh 3,5 (NB): “…Uten at en 
blir født av vann og Ånd, kan han ikke komme inn i Guds rike.”

La oss oppsummere: Hver den som daglig sier ja til Guds frelsende 
kjærlighet, vil oppleve forandringer i sitt liv og i sin livskvalitet som de aldri 
har kjent før og vil til slutt få evig liv. Jeg ser på dette som Guds kjærlighets 
kongevei. Han ønsker å velsigne oss hver dag og til slutt frelse oss!
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Guds kjærlighet består alle prøver!
De fleste av oss er kjent med lignelsen om den fortapte sønn i Lukas 15,11-
32. En dag går den yngste sønnen til sin far (som symboliserer Gud) og sier 
til ham at han ønsker å flytte hjemmefra og leve sitt eget liv. Tydeligvis 
passet ikke farens regler og forskrifter (Guds bud) for ham. Før sønnen dro 
ba han om å få sin arv, noe han ikke hadde noen rett til på det tidspunktet. 
Uansett ga faren ham hans del. Faren ga ham full frihet fordi han elsket 
ham. (Dette er måten Gud behandler oss på.)

Sønnen dro til et sted langt borte. Han gjorde alt han hadde lyst til. Han 
brukte pengene sine på ville fester og løsaktige kvinner. Da pengene nesten 
var oppbrukt, ble hans «vennekrets» raskt mindre. Til slutt hadde han 
ingenting igjen. På toppen av de hele kom det en hungersnød i området der 
han bodde. For å overleve måtte han få seg en jobb. Den eneste jobben han 
kunne finne var å være svinegjeter. Motstrebende tok han denne jobben. 
Han slet ofte med sult, og han fikk ikke lov til å spise av grisefôret. Under 
disse forholdene tenkte han på livet hos sin far og kom til følgende 
konklusjon: Alle min fars arbeidsfolk har mer enn nok å spise, og her dør jeg 
av sult. Jeg vil gå til ham og si: “Far, jeg har syndet mot himmelen og for deg. 
Jeg er ikke verdig lenger til å kalles din sønn. La meg få være som en av dine 
leiefolk.” (versene 18-19 NB) (Når vi er lei oss på grunn av at vi har syndet 
mot vår himmelske Far og forteller Ham det, er dette kalt «anger» og 
«bekjennelse» i Bibelen.) Han begynte på reisen tilbake til sin far med 
blandede følelser. Faren oppdaget sin sønn på lang avstand. Åpenbart 
hadde faren lengtende  holdt utkikk etter ham. (Vår himmelske Far venter 
med lengsel i håp om at vi ikke lenger vil gå våre egne veier, men i stedet 
komme tilbake til Ham.) Full av medlidenhet løper faren ham imøte, 
omfavner ham og kysser ham selv om sønnen var skitten og ikke luktet så 
bra. Sønnen fikk ikke engang fram hele sin bekjennelse før faren ropte på 
tjenerne at de skulle hente de beste klærne og gjøre klar til fest. Det er 
tydelig at faren elsket sin sønn akkurat som før. (Gud elsker betingelsesløst! 
Denne kjærligheten består alle prøver!) Men det hjelper ikke oss om vi ikke 
ønsker å bo sammen med Ham. Faren kunne ikke gjøre noe for ham når han 
ikke var hos ham, selv om han var syk og hadde store problemer.
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Når er Guds kjærlighet viktig for meg?
Hva var det som gjorde at sønnen plutselig satte pris på Faderens 
kjærlighet? Det skjedde ikke før han innså hvor godt han hadde hatt det 
hjemme at han ønsket å dra hjem til sin far. Krisen fikk ham til å komme til 
fornuft. Gjennom sitt «harde liv» måtte hans uforskammede holdning vike 
for en mer realistisk holdning. Han innså at hans såkalte venner «elsket» 
hans penger i stedet for ham. Men faren hans hadde alltid behandlet ham 
med kjærlighet, selv om han hadde vist ham en kald skulder.

Jeg er sikker på at etter at hans far hadde tatt imot ham med slik 
kjærlighet ville han neppe noen gang reise fra ham igjen.

Nå kunne hans far vise ham sin fullkomne kjærlighet. Bare nå var sønnen 
åpen for hans kjærlighet. Før måtte faren holde tilbake sine tegn på 
kjærlighet fordi sønnen alltid avviste ham. Men nå var ingen ting i veien for 
et nært forhold mellom far og sønn! 

Når jeg har åpnet meg helt for Gud, når jeg bekjenner min skyld og 
overgir mitt liv til Ham, da kan jeg kjenne hele fylden av Hans kjærlighet!

Bare den som ydmyker seg selv for Gud og innser at han ikke fortjener å 
bli elsket av Gud (akkurat som den yngste sønnen gjorde da han dro hjem), 
kan være en sann sønn eller datter av Gud. Bare de som overgir sine liv til 
Far vil til slutt motta arven sin - evig liv!

Å be om kjærlighet
Hva bør jeg gjøre om jeg bare kjenner lite kjærlighet for Gud og min neste? 
Vel, vi kan be om alt mulig inkludert å be om at vi kan ta imot mer kjærlighet 
til Gud og vår neste. Vår bønn kunne være slik som dette: «Kjære Far, vær så 
snill og hjelp meg til å elske deg med hele mitt hjerte, med hele meg, med 
alle mine følelser og av all min kraft. Bearbeid mitt indre til å ville og å gjøre 
etter ditt gode behag i denne saken. Jeg ønsker også å være i stand til å 
elske mine medmennesker mer. Og hjelp meg også til å elske meg selv. Takk 
for at jeg kan få erfare din fullkomne kjærlighet. Gjør meg til en kanal der 
din kjærlighet kan nå mine omgivelser. Amen. (Vi kan be om at Gud gjør det 
mulig for oss å oppfylle Matt 22,37.39!)
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Utdanning, vrede og dom
Hver enkelt som overgir seg til Gud vil få utdanning av Ham. Vår utdanning
er et viktig spørsmål i Guds øyne. Det er en av Hans kjærlighets egenskaper
at Han skriver oss inn i sin «skole.» Han ønsker å gjøre elskelige, dyktige og 
uavhengige mennesker ut av oss, selv om de pedagogiske virkemidlene 
Han bruker stort sett er avhengig av hvor godt vi lærer. Når vi tenker på 
unge Samuel var han fra begynnelsen en veldig god elev i Guds øyne. Siden 
han stolte på Gud var han ivrig etter å lære, og han var lydig mot sin «lærer» 
Eli før det var nødvendig å ta i bruk noen ubehagelige pedagogiske 
virkemidler. Dette hadde en veldig positiv effekt på ham og hans 
omgivelser. Bibelen sier: “Men Samuel tjente for Herrens åsyn... Men gutten 
Samuel gikk fram i alder og i yndest både hos Herren og hos mennesker. ”
(1 Sam 2,18.26 NB) Som en motsetning var Elis egne sønner ikke lydige 
elever: “Men de hørte ikke på det deres far sa…” (1 Sam2,25 NB) Og det 
endte slik at det gikk dårlig med dem. De påkalte Guds vrede på grunn av 
sin vanhellige prestetjeneste.

En annen egenskap Guds kjærlighet har er Hans vrede. I 
utgangspunktet høres dette merkelig ut, men vi må huske at Guds vrede 
ikke er lik menneskelig vrede. Vårt ego spiller vanligvis en viktig rolle i 
menneskelig vrede. På den andre siden er Guds vrede vanligvis rettet mot 
synd eller syndig atferd (Rom 1,18), fordi resultatet synden har med seg er 
forferdelig.

En annen egenskap ved Guds kjærlighet er at Han dømmer hver enkelt 
rettferdig. Bare Han er i stand til å gjøre det fordi han vet alt om alle. David 
visste at: “Gud er en rettferdig dommer.” (Sal 7,12 NB) Og: “Rettferd og rett 
er hans trones grunnvoll.” (Sal 97,2 NB) 

Hver enkelt av oss har mulighet til å gjøre det vi har lyst til. Men Bibelen 
advarer oss:  “Frykt Gud og hold hans bud! Det er noe som gjelder alle 
mennesker. For hver gjerning vil Gud føre fram for dommen over alt som er 
skjult, enten det er godt eller ondt.” (Fork 12,13-14 NB)  Siden de fleste i vår 
tid ikke bryr seg om denne advarselen, er det mye lidelse i denne verden. 
Jesus visste at det ville gå i den retningen og forutsa derfor om vår tid: “Og 
fordi lovløsheten tar overhånd, skal kjærligheten bli kald hos de fleste. ”
(Matt 24,12 NB) I vanskelige tider vil kunnskapen om at Guds rettferdighet 
vil seire, styrke oss. 
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Støtte i stormfulle tider: 
Guds lov – kjærlighetens lov

Mange lever uten Gud. De ser på seg selv om målestokk for alle ting. Det er 
derfor flere og flere av våre verdier går tapt i dag. Standarder som en gang 
var gyldige, er blitt glemt. Resultatet er at flere og flere mister taket på livet, 
blir psykisk syke eller avslutter sitt eget liv fordi livet synes å være uten 
mening. Vi trenger noe stabilt og pålitelig i våre liv, vi trenger standarder og 
et pålitelig regelverk. Poeten Matthias Claudius sa det slik: «Folk trenger 
noe solid der de kan feste sitt anker. Noe som ikke avhenger av dem, 
men noe de kan stole på.» (Matthias Claudius, Edition Steinkopf, 
1982, s. 10)

Hvem andre enn vår Skaper vet best hvilke regler som er bra for oss? 
Bibelen sier ikke bare at Gud er den eneste som kan avgjøre hva som er rett 
og godt for oss (Sal 99,4), men også at Hans regler er uten sammenligning 
og vil vare til evig tid:“Hans henders gjerninger er sannhet og rett, alle hans 
bud er trofaste, de er grunnfestet for all tid, for evighet, de er gjort i sannhet 
og rettvishet.” (Sal 111,7-8 NB) 

Enhver troende i hver tidsalder har hatt et positivt forhold til Guds lov. La 
oss ta David som eksempel: Han kom med mange interessante uttalelser 
om Guds lov: “Herrens lov er fullkommen, den styrker sjelen.” (Sal 19,8 NB) 
“Din munns lov er bedre for meg enn tusen stykker gull og sølv. ” (Sal 119,72 
NB) “Dersom din lov ikke hadde vært min lyst, var jeg omkommet i min 
elendighet.” (Sal 119,92 NB) På den ene side er Guds lov et uttrykk for Hans 
kjærlighet og på den andre side er ifølge Paulus: “… kjærligheten lovens 
oppfyllelse.” (Rom 13,10 NB)

Det nye budet: Å elske slik som Jesus
Jesus ga sine disipler, og gjennom dem også oss som tror, et nytt bud. Han 
sa: “Et nytt bud gir jeg dere: Dere skal elske hverandre! Som jeg har elsket 
dere, skal også dere elske hverandre. Av dette skal alle kjenne at dere er mine 
disipler, om dere har kjærlighet til hverandre.” (Joh 13.34-35 NB) 

Jesus ga oss et kall, faktisk ga Han oss et påbud om å elske “som jeg har 
elsket dere.” Det betyr at vi bør ha den samme kjærlighet som Jesus. Hva 
slags kjærlighet menes det her? Det er den kjærligheten Faderen viser sin 
sønn,  Jesus Kristus. Det er den kjærligheten som Sønnen viste på korset da 
Han døde for oss. Gud har gjort denne guddommelige, betingelsesløse og 
evig uforanderlige kjærligheten tilgjengelig for oss ved Den Hellige Ånd i 
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Kristus. Bibelen sier tydelig: “… for Guds kjærlighet er utøst i våre hjerter ved 
Den Hellige Ånd …” (Rom 5,5 NB; se også Efeserbrevet 3,16-17)  Med andre 
ord: Når vi er fylt med Den Hellige Ånd, er vi samtidig fylt med Guds 
kjærlighet.

Å elske som Jesus betyr altså å elske med guddommelig kjærlighet 
(agape). Ellen White sa en god del om dette, her er tre korte sitater: «Å elske 
Gud over alt annet og uselvisk elske hverandre er den beste gaven vår 
himmelske Far kan gi. Denne kjærligheten er ikke et plutselig innfall, men
et guddommelig prinsipp og en stadig kraft. Et hjerte som ikke er helliget 
til Gud, kan verken unnfange eller praktisere den. Det kan bare de som 
lar Jesus ha makten i hjertet.» (Apostlenes liv og virksomhet, A & O, bind 
6, s. 378. [AA 551])  «Dere trenger en daglig dåp i den kjærligheten som i 
apostlenes dager gjorde dem samstemte.» (Counsels for the Church,
p.175.3)  Å daglig be om å ta imot Den Hellige Ånd fører til at vi samtidig 
blir døpt i kjærlighet – til å være fylt med Guds kjærlighet. «Når vi smykker 
oss med en saktmodig og stille ånd, ville vi vært spart for nittini av hundre 
vanskeligheter som så forferdelig forbitrer livet.» (Testimonies for the 
Church, bind 4, s. 348.3)

Uten kjærligheten er alt ingenting!
Ved første øyekast virker denne overskriften litt overdrevet. Men når vi tar 
en titt på 1 Korinterbrev 13,1-3 forstår vi snart at denne uttalelsen er 
korrekt: “Om jeg taler med menneskers og englers tunger, men ikke har 
kjærlighet, da er jeg en lydende malm eller en klingende bjelle. Om jeg har 
profetisk gave og kjenner alle hemmeligheter og all kunnskap, og om jeg har 
all tro, så jeg kan flytte fjell, men ikke har kjærlighet, da er jeg intet. Og om jeg 
gir alt det jeg eier til mat for de fattige, og om jeg gir mitt legeme til å 
brennes, men ikke har kjærlighet, da gagner det meg intet. ” (NB) Hva kan vi 
lære av dette? Bare når våre handlinger styres av kjærlighet, er det verdt 
noe i Guds øyne. Diktet nedenfor peker i samme retning.
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Uten kjærlighet mangler noe vesentlig!
     Forpliktelse  uten kjærlighet    er fryktelig,
     Ansvar uten kjærlighet    er hensynsløs
     Rettferdighet uten kjærlighet    er streng
     Sannhet  uten kjærlighet    er full av kritikk
     Utdanning uten kjærlighet    er sta
     Intelligens  uten kjærlighet    er slu
     Vennlighet uten kjærlighet    er hyklerisk
     Orden uten kjærlighet    er smålig
     Ekspertise uten kjærlighet    er påståelig
     Ære uten kjærlighet    er stolt
     Eiendeler  uten kjærlighet    er gjerrig
     Tro uten kjærlighet    er fanatisk 

(Forfatter ukjent) 

Vi kan se at uten kjærlighet – her menes det guddommelig kjærlighet –
vil våre handlinger og liv i bunn og grunn bare gi oss utilfredsstillende 
resultater.

Det er av avgjørende betydning at alt vi gjør er gjort ut fra kjærlighet til 
Gud og vår neste. Vi kan være i stand til å gjøre dette hvis Kristus lever i våre 
hjerter ved Den Hellige Ånd.

Det er også viktig at vår karakter vokser og preges av Guds kjærlighet.

Kjærlighet på det dypeste plan
Det største behovet mennesket har er å elske og å bli elsket. Forholdet 
mellom Gud og den troende sammenlignes i Bibelen med et godt ekteskap 
(Jes 54,4; Ef 5,32). Hva kjennetegner et godt ekteskap her på denne jorden? 
Partnerne prøver å gjøre hverandre lykkelige, de bruker så mye tid som de 
kan sammen, de snakker om alt som berører deres hjerter, de forsikrer 
hverandre om og om igjen om hvor mye de elsker hverandre og de gir 
hverandre sin hengivenhet.

Det  finnes en relasjon alle kan ha, enten de er gift eller ikke, som går 
dypere enn forholdet mellom ektefeller. Det er mitt forhold til min Forløser 
og Gud: Til Jesus Kristus! Gjennom Jesus  kan jeg erfare den høyest mulige 
grad av trygghet, hjelp og den dypeste kjærlighet. Han er absolutt troverdig 
og uselvisk. Jesus skuffer meg aldri! Hans kjærlighet er uforanderlig! Han 
har tid til meg dag og natt. Jeg trenger ingen tekniske hjelpemidler for å 
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kommunisere med Ham. Ikke noe problem er for stort for Ham, Han har 
alltid en løsning klar for meg. Han viser meg gjennom sitt Ord hvor mye Han 
elsker meg! Han skaffer de beste livvaktene til min personlige beskyttelse. 
Jeg ser fram til den dagen jeg kan møte disse englene! Han betalte den 
høyeste pris for at jeg skulle få en ny «bostedsadresse» og har allerede gjort 
i stand en fantastisk bolig for meg. Han gråter for meg når jeg skader meg 
selv! Og han ser fram til endelig å kunne ta meg i favn når jeg en dag er 
sammen med Ham i det nye Jerusalem!

Kan du forestille deg en større kjærlighet enn denne? Jeg kan ikke!

Kjærlighet og trofasthet hører sammen!
Visste du at Gud er nidkjær enkelte ganger? Ja, du leste riktig! I Nahums 
bok 1,2 står det: “Gud er nidkjær…” (BGO)  

Spørsmålet er hva det er som gjør Ham nidkjær? I Esekiel 16 er det et 
svar. Det er nyttig å lese hele kapittelet i sammenheng. Jeg har valgt ut 
versene 8 og 15:  “… Og jeg tilsverget deg troskap og sluttet pakt med deg, 
sier Herren Herren, og du ble min... Men du stolte på din skjønnhet og drev hor 
i tillit til ditt store navn. Du utøste ditt hor over hver den som gikk forbi, han 
fikk nyte din skjønnhet. ” (NB) 

Her ser vi hva det er som gjør Gud nidkjær*, nemlig at Hans barn driver 
med åndelig hor. Men vi må innse at Guds nidkjærhet* er annerledes enn 
menneskelig nidkjærhet*. Slik er det også med Guds vrede. Motivene for 
Hans nidkjærhet* er edle og helt uselviske. Han ønsker å beskytte oss! Han 
ønsker at vi skal blomstre! Ved sin nidkjærhet* ønsker Han å beskytte oss
fra å følge andre guder. Han vet at det bare ville skade oss. I dagens 
samfunn kan guder for eksempel være min favorittsanger, bilen min, huset 
mitt, min karrière, min hobby – hva som helst som jeg elsker mer enn Gud.

Når Han lar oss vite at Han vokter over oss på en nidkjær* måte, ønsker 
Han å vise oss at forholdet til oss betyr veldig mye for Ham! Han blir fylt av 
sorg over å miste oss.

Vår Gud ønsker at vi skal «holde vårt åndelige ekteskap rent.»
 Se for deg at en mann sier til sin kone etter at de har vært gift i ett år: 

«Selv om vi er gift, vil jeg fra nå av være et annet sted to dager i uken.» Hans 
kone vil, forståelig nok, neppe godta dette.
___________
* På engelsk står det «jealous» som  som på norsk gjerne blir oversatt med «nidkjær»,
   men kan bety «sjalu» eller «ivrig».
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Og Gud kan heller ikke akseptere at vi ikke holder vårt «ekteskapsløfte.» 
Han er trofast mot oss og forventer det samme fra deg og meg. (Dåpsløfte!) 
Han lengter etter vår udelte kjærlighet. Derfor er Bibelens budskap så klart:
Vær helt og fullt Hans, eller la det være!

Guds kjærlighet er en velsignelse for alle folk 
Det finnes en allmenn velsignelse for alle. Alle får velsignelser i henhold til 
sin atferd. Når noen arbeider flittig, går han vanligvis ikke sulten. Når noen 
vandrer ærlig gjennom livet, vil han nyte tillit fra mange av sine 
medmennesker. Når noen er hjelpsom, vil han bli verdsatt. Disse naturlige 
velsignelsene er for alle uansett om de er troende eller ikke.

Vi vet av erfaring, og Bibelen bekrefter dette, at Gud lar sin sol gå opp 
over gode og onde mennesker, at Han lar regn falle over både rettferdige og 
urettferdige og at Han lar mat vokse for alle. Dessverre fordeler vi ikke 
denne maten rettferdig. I tillegg er Den Hellige Ånd med hver enkelt for å 
oppmuntre dem til å overgi sine liv til Jesus. Gud ønsker å frelse så mange 
som mulig.

I tillegg til disse generelle, naturlige velsignelsene for alle mennesker, 
finnes det spesielle, overnaturlige velsignelser som Gud bare gir til «sine 
barn.» Dette er de som har overgitt sine liv til Jesus og overgir seg selv til 
Ham daglig!

Hver enkelt avgjør for seg selv, enten å motta bare den allmenne 
velsignelsen fra Gud eller den allmenne OG den spesielle og overnaturlige 
velsignelsen far Gud. Kjærlighet er alltid knyttet til en person. Det er ingen 
kjærlighet uten en relasjon. Hva slags relasjon er det snakk om her? Bibelen 
sammenligner vår relasjon til Gud gjennom Jesus med ekteskap. Jesus er 
en ekstremt kjærlig og trofast partner. Et liv i Guds fylde (Ef 3,19) avhenger 
av om jeg har betrodd mitt liv til Jesus. Hvis jeg ikke betror meg selv til Ham 
eller ikke blir værende i dette forholdet, avviser jeg samtidig hans 
hengivenhet, kjærlighet og den spesielle, overnaturlige velsignelsen. 
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I Bibelen an vi lese om hva disse spesielle velsignelsene er: 
� Kristi kroningsgave som bringer med seg alle andre  velsignelser, Den 

Hellige Ånd
� Et nytt liv med Kristus i våre hjerter
� Vi får tilgivelse for all vår skyld
� Erfare vekst i Åndens frukt: Kjærlighet, glede, fred, langmodighet, 

vennlighet, godhet, tro, ydmykhet og selvkontroll
� Guds veiledning 
� Mottar spesiell fysisk og mental styrke
� Forsikring om frelse
� En engel som går med oss og hjelper oss 
� Mottar evig liv. 

Den troende blir rikt velsignet med de generelle og spesielle, over-
naturlige velsignelsene: “...så dere kan bli fylt til hele Guds fylde.” (Efeserne 
3,19 NB); “ For i ham bor hele guddommens fylde legemlig. Og i ham er dere 
blitt fylt, han som er hodet for enhver makt og myndighet. ” (Kol 2,9-10 NB) 
Ikke før vi har erfart disse spesielle velsignelsene, er vårt liv fylt slik Gud 
ønsker det. Dette er et liv der vi kan motta, kjenne og verdsette flere og flere 
aspekter av Guds kjærlighet.

Jeg ønsker å avslutte dette studiet om Guds kjærlighet med en bønn fra 
Paulus. Vi finner den i Efeserne 3,16-19: 

Bønn: “Jeg ber om at han etter sin herlighets rikdom, ved sin Ånd må 
gi dere å styrkes med kraft i det indre menneske, at Kristus må bo ved 
troen i deres hjerter, for at dere, rotfestet og grunnfestet i kjærlighet, 
sammen med alle de hellige kan være i stand til å fatte hva bredde og 
lengde, høyde og dybde her er, og at dere må kjenne Kristi kjærlighet, 
som overgår all kunnskap, så dere kan bli fylt til hele Guds fylde. 
AMEN.”
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GUD ELSKER DEG  |  KAPITTEL 1

Veiledning for ettertanke og samtale 

1. Hvordan kan vi være sikre på at Gud virkelig er kjærlighet?

2. Hvorfor er det så viktig å kjenne Guds karakter? 
Hva er de mulige konsekvensene av å ha et falskt gudsbegrep?

3.  Hvilken forskjell er det mellom de generelle velsignelsene og de spesielle, 
overnaturlige velsignelsene fra Gud? 

4. Hvordan kan jeg“fatte hva bredde og lengde, høyde og dybde her er” i 
Guds kjærlighet? (Efeserne 3,18 NB)

Tid for bønn

• Kontakt din bønnepartner og diskuter dette emnet.
• Be med din bønnepartner …

1. … om et hjerte som forstår å kjenne Guds karakter. 
2. … om et rent og lydig hjerte.
3. … om en guddommelig kjærlighet som former oss etter Guds bilde.
4. … om Guds spesielle, overnaturlige velsignelse. 
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K A P I T T E L  2

GUDS GENIALE LØSNING

Tjene, hjelpe,gi, velsigne! 
Hvorfor og for hva? 

Villighet – et tankesett i samsvar
med Guds vilje 

Hvem følger jeg? Tidsånden i vår tid eller Guds Ord?

Fra hvilket perspektiv ser vi på dette med «tjeneste» – fra verdens eller det 
guddommelige? Et «naturlig» menneske ønsker at andre skal tjene dem 
uten å være villig til å tjene selv. Det er det samme som en kjødelig kristen. 
Fariseerne og de skriftlærde på Jesu tid hadde den samme mentaliteten (se 
Matt 23,4-7.) Men Jesus kaller oss til noe annet: “Men den største blant dere 
skal være tjener for de andre.” (Matt23,11 NB) De fleste tenker at en slik 
atferd er til ulempe. Men akkurat det motsatte er sant!

Å hjelpe hjelper 
Små barn ønsker å «hjelpe» foreldrene sine. Hvorfor er det godt når 
foreldrene tar imot hjelpen, selv om «hjelpen» i første omgang fører til mer 
arbeid? Barnet vokser i praktiske og mentale evner gjennom «å hjelpe» eller 
«tjeneste.» Han er glad for alt han kan gjøre, selv om de første resultatene 
kan være litt rare. Jo oftere barnet kan hjelpe, jo bedre blir resultatet. Og 
den dagen kommer da barnet plutselig er til virkelig hjelp for foreldrene. 
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Barnet har opparbeidet en ferdighet. Og når barnet får være med å hjelpe 
på ulike områder, vil det vokse og bli en dyktig person. 

Hva ville skje om foreldrene ikke lot barnet «hjelpe»? Barnet blir 
frustrert, og det vil bli mye vanskeligere for barnet å mestre livet.

Jesu medarbeidere – hvorfor og til hva?
Jesus, vårt store eksempel, kom til denne jorden: “...for selv å tjene og gi sitt 
liv til en løsepenge i manges sted. .” (Matt 20,28 NB) 

Hvorfor innførte Jesus fotvaskingen like før sin lidelsesdåp? Fram til da 
hadde ikke disiplene forstått at de skulle etterligne Jesu liv – Hans uselviske 
tjeneste. «Ved dette siste påskemåltidet gjentok Han det Han hadde lært 
dem, og Han gjorde det ved en symbolsk handling som for alltid preget det 
i deres sinn og hjerte.» (Slektenes håp, A & O, bind 5, side 198. [DA 642.2]). 

Kan det være mulig at heller ikke vi har forstått den egentlige meningen 
med fotvasking?

Salmisten gir oss en invitasjon: “Tjen Herren med glede, kom fram for 
hans åsyn med jubel! ” (Sal 100,2 NB). Ved første øyekast tenker vi at å tjene 
og glede ikke passer sammen, ikke sant? Tenk igjen over hvordan barn 
«ønsker å hjelpe til.» Barnet opplever glede når det kan «hjelpe» eller 
«tjene.»

Gud vet at tjeneste er bra for oss. E.G. White kommenterer dette slik: 
«Den guddommelige visdom har i frelsesplanen innført den loven at 
handling virker tilbake, slik at godgjørenhet i alle dens forgreninger 
bringer velsignelse til to sider. Den som gir til de trengende, bringer 
velsignelse til andre, og selv blir han velsignet i enda høyere grad. Gud 
kunne ha nådd sin hensikt når det gjaldt å frelse syndere, uten menneskers 
hjelp. Men han visste at menneskene ikke kunne bli lykkelige uten å ta del 
i det store verket der de ville utvikle selvfornektelse og godgjørenhet. For 
at menneskene ikke skulle gå glipp av de velsignelser som følger med 
godgjørenheten, innførte vår Gjenløser den planen å ta dem opp som 
sine medarbeidere.» (Veiledning for menigheten, bind 1, side 310. [1TT 
360.4-361.1])
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Hvilke forbausende tanker inneholder dette sitatet? La oss se nærmere 
på det:
� Å gjøre godt på et eller annet vis gir dobbel velsignelse: Både den som 

gir og den som mottar får en velsignelse. 
� I denne prosessen får giveren større velsignelse enn mottakeren. Han 

erfarer at å praktisere selvfornektelse og vise godvilje mot andre 
foredler karakteren og gjør oss lykkelige.

� Dessuten kan slike kontakter med andre mennesker i noen tilfeller 
føre til ekte vennskap.

� Å være en sann medarbeider for Gud betyr også å lede mennesker til 
Jesus. Dette styrker vår tro og skaper en dyp glede inni oss. 

En erfaring fra Bolivia: 
Dobbelt velsignet ved å dele – Hvilke utrolige velsignelser jeg har mottatt 

ved å lese denne boken (Veien til personlig oppvåkning)! Hver morgen, når 
vi har andakt, deler jeg disse tankene med våre elever ved misjonsskolen. 
Ved forberedelser og å gi det videre, blir jeg dobbelt velsignet som dem. I 
Guds rike virker det alltid slik: Giveren mottar mer enn mottakeren. (D. K. 
Bolivia / South America #9/132)

Å tjene, gi, hjelpe!
Siden det ikke bare er «naturlige» mennesker som ikke liker å tjene, men 
også «kjødelige» kristne, må de fleste menighetsmedlemmene bli gjort klar 
for tjeneste. Å være fylt med Den Hellige Ånd er avgjørende for denne 
endringen, siden Han skaper en annen holdning i oss. Bibelen er svært 
tydelig om denne oppgaven: “Han er det som gav noen til apostler, noen til 
profeter, noen til evangelister, noen til hyrder og lærere, for at de hellige 
kunne bli gjort i stand til tjenestegjerning, til oppbyggelse av Kristi legeme,”
(Ef 4,11-12 NB)

Ledere har som oppgave å lære folk om forberedelse til tjeneste (for seg 
selv og andre). Dette forutsetter at de lever med Den Hellige Ånd og er et 
eksempel og har kompetanse til å gi praktisk opplæring på visse områder. 
Slik velsigner Gud lederne, og menigheten blir velsignet gjennom dem. 
Menigheten vil bli oppbygd til tjeneste for mennesker i og utenfor 
menigheten. Dessuten nevner teksten som ble nevnt i begynnelsen, 
Matteus 20,28, at det er en rekke andre tekster som viser at å tjene, gi og 
hjelpe er velsignede aktiviteter:



“Gi, så skal det bli gitt dere! Et godt mål, stappet, ristet og overfylt, skal bli 
gitt dere i fanget! For med det samme mål som dere har målt med, skal det 
måles igjen til dere.” (Luk 6,38 NB)

“Den ene strør ut og får enda mer, den andre holder tilbake mer enn rett 
er, og det blir likevel bare fattigdom. Den som sprer velsignelse, skal trives.
Og den som lesker andre, han blir selv forfrisket.” (Ordsp 11,24-25 NB)

“Den som forbarmer seg over den fattige, låner til Herren, og Herren skal 
gjengjelde ham hans velgjerning.” (Ordsp 19,17  NB)

“Men dette sier jeg: Den som sår sparsomt, skal også høste sparsomt, og 
den som sår rikelig, skal høste med rik velsignelse. Enhver må gi slik som 
han setter seg fore i sitt hjerte, ikke med ulyst eller av tvang. For Gud elsker en 
glad giver. Og Gud er mektig til å gi dere all nåde i rikelig mål, for at dere alltid 
og i alle ting kan ha alt det dere trenger til, og ha overflod til all god gjerning.”
(2 Kor 9,6-8 NB) Det er best å lese fra vers 6 til vers 15. 

Her er også to sitater fra E.G. White om emnet tjeneste: 
«De som avviser privilegiet å få være i fellesskap med Kristus i tjeneste, 

avviser den eneste opplæringen som gjør dem skikket til å ha fellesskap  
med Ham i herlighet.» (Education, s. 264.3)

“En sannhet som ikke blir levd, som ikke blir delt med andre, mister sin 
livgivende og helbredende styrke. Man kan bare beholde en velsignelse ved 
å dele den med andre.” (Helse og livsglede, s. 109. [MH 148.4])

Stillstand er et skritt tilbake 
Hvorfor er det så mange menighetsmedlemmer som ikke opplever åndelig 
vekst? Hvorfor minker manges tro over tid? Hvorfor er det mange som ikke 
gleder seg over å lese Guds Ord lenger? Og hvorfor er det så mange som 
ikke lenger har den første kjærlighetens ild i seg? I mine øyne er det bare 
ett svar på dette: Fordi de lever som kjødelige kristne. Fordi de har forsømt 
sitt forhold til Jesus, vil alle de negative resultatene nevnt ovenfor vise seg. 
En engasjert relasjon til Jesus beskytter oss fra egoisme og motiverer oss til 
å tjene andre. Resultatet er at vi igjen blir velsignet!

Dette betyr ikke først og fremst at vi er så aktive som mulig i menigheten, 
men men at våre handlinger er ledet av Ånden. For at dette skal skje må 
Jesus bo i våre hjerter ved Den Hellige Ånd.

Dessverre er det mange kristne som ikke har forstått dette helt. De tror 
de må være aktive i menigheten for at Gud kan godta dem som sine barn i 
utgangspunktet. Men det er akkurat det motsatte: Et sant Guds barn vil ha 
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sin glede i å gjøre ting ut fra sin kjærlighet og takknemlighet til Ham. 
Samtidig vil et liv med Den Hellige Ånd motivere ham også. Gud har én 
oppgave eller mange oppgaver til hver enkelt. Når vi ber Ham om å bruke 
oss i sin tjeneste, vil Han vise oss hva vår(e) oppgave(r) er.

Det er viktig at hver av oss undersøker oss selv: Er jeg en gjenfødt kristen, 
er jeg «i Kristus Jesus»? Hvis ja, så vil vi kjenne at Jesus Kristus, Ham som vi 
overgir våre liv til hver morgen, bor i oss og at Han kan arbeide gjennom 
oss.

Men dersom vi svarer nei på spørsmålet ovenfor, burde vi straks gå til 
Jesus og be Ham om å komme inn i våre liv ved Den Hellige Ånd! Ta nok tid 
hver dag til ditt forhold til Jesus og Den Hellige Ånd! Slik får vi rett tankesett 
og holdning som vi trenger for å ta vare på vår første kjærlighet eller 
gjenopplive den slik at vi kan glede oss over å lese Guds Ord og vokse 
åndelig. 

«Å leve bare for seg selv er uvegerlig å gå til grunne.  Begjærligheten, 
griskheten etter personlig vinning, avskjærer sjelen fra livet. Det er Satans 
ånd som inspirerer til bare å karre til seg selv. Det er Kristi ånd som 
inspirerer til å gi, å ofre egne goder til fordel for andre... Derfor sier Han 
[Jesus]: “Og han sa til dem: Se til og ta eder i vare for all havesyke! For ingen 
har sitt liv av sitt gods, om han er nokså rik.” [Luk 12,15]» (E.G. White, Ord 
som lever, s. 166. [COL 259.1-2])

Tjenestens lov – 
en viktig sak 

Ofte innser vi ikke at påstanden i overskriften ovenfor virkelig er sann. Ellen 
G. White kommenterer:

«Alle ting både i himmelen og på jorden forkynner den store tjenestens 
livslov. Den evige Far betjener livet til hver levende skapning. Kristus kom til 
jorden “som en tjener blant dere.” (Luk 22,27 NB) Englene er “tjenende 
ånder, som sendes ut til tjeneste for deres skyld som skal arve frelse? ” (Heb 
1,14 NB) Den samme tjenestens lov er skrevet på alle ting i naturen. ... Slik 
alle ting tjener til livet i verden, trygger den også sitt eget. “Gi, så skal det bli 
gitt dere!” (Luk 6,38 NB) er like sikkert skrevet i naturen som på sidene i Den 
Hellige Skrift.» (E.G. White, Education, s. 103.2-3, egwwritings.org)
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Etter denne forklaringen vil jeg gjerne dele et eksempel fra hverdagslivet 
som illustrerer tjenestens lov:

En arbeider på et snekkerverksted laget møbler. Han mottok månedilg 
lønn fra ledelsen ved bedriften for sitt arbeid. Arbeideren «gjør tjeneste» for 
bedriften, men han blir også «belønnet». Her er det gi og motta fra begge 
sider, med andre ord «betjener» de arbeideren. Men på den andre siden 
mottar også de en «belønning» i form av møbler.

Når alt kommer til alt er ikke arbeideren bare belønnet med penger, men 
han opplever også tilfredsstillelse og glede ved å ha gjort godt arbeid. Og 
en samvittighetsfull arbeider vil alltid prøve å gjøre best mulige jobb. 
Teksten i Kolosserne 3,17 gjelder spesielt den åndelig innstilte kristne 
arbeider: “Og alt dere gjør, i ord eller gjerning, gjør det alt i Herren Jesu navn, 
med takk til Gud Fader ved ham!” (NB) Over tid vil arbeiderens kunnskap om 
møbelsnekring fortsette å vokse, og hans evner vil også fortsette å forbedre 
seg.

Bedriftens ledelse opplever også tilfredsstillelse og glede, og  inntekter 
genereres når de selger møblene som produseres. De vil også utvide sin 
kunnskap om møbelproduksjon etter hvert og forbedre sin salgsstrategi.

Tjeneste – Fryd eller byrde?
De fleste assosierer nok ordet tjeneste mer med ordet byrde enn med fryd. 
Hvorfor er det slik? Åpenbart har det å gjøre med deres egne erfaringer med 
det å gjøre tjenester.
Her er en interessant observasjon: 

«Å tjene Kristus er ikke trelldom for den sjel som er helt hengitt til Gud. 
...Når vi helt lar oss  lede av Hans Ånd, vil det ikke være noen ubehagelig 
oppgave å være lydige mot Guds vilje.» (E.G. White, Veiledning for 
menigheten, bind 1, s. 308. [1TT 357.2.3])

Hvordan vi vurderer dette med tjeneste, avhenger altså av vårt forhold til 
Kristus. Dessuten avhenger vår indre holdning av om vi er fylt med Den 
Hellige Ånd. (Romerne 8,5) Bare når vi hele tiden tar imot Den Hellige Ånd, 
kan Jesus bo i våre hjerter permanent. Jesus  selv sa: “Bli i Meg, så blir Jeg i 
dere.” (John 15:4 BGO) Når Han bor i oss, vil vi være i stand til å tjene uten 
anstrengelser, og det vil til og med gi oss glede!
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Derfor er det så viktig å ta disse to viktige stegene hver dag:
� Hver morgen å be i tro (helst på med et løfte) om at Gud fyller deg med 

Den Hellige Ånd, og 
� si til Jesus at du stiller hele ditt liv til Hans disposisjon.  (Slektenes håp,  

A & O, bind 5, side 228. [DA 676]) 

Når Gud bruker oss i sin tjeneste, når Han leder oss, vil han gi oss de 
oppgavene som Han har beredt for oss. Ikke bare oppgaven, men samtidig 
også de nødvendige evnene! 

(Anbefalt lesning: Veien til Kristus, kapittel 9: «Liv og virksomhet.»)

Tjeneste – under Jesu åk
Jesus sa: “Ta mitt åk på dere og lær av meg, for jeg er saktmodig og ydmyk 
av hjertet. Så skal dere finne hvile for deres sjeler.  (Matt 11,29 NB)

La oss først få klargjøre begrepet «åk». Et åk forbinder to okser slik at de 
kan tjene sammen foran en vogn eller plog. Jesus ønsker å oppmuntre oss 
med dette bildet til å arbeide tett sammen med Ham. Vi er så og si påselet 
sammen med Jesus. Han ønsker å få kontakt med oss for å gjøre tjeneste 
sammen. Hvilket privilegium dette er! Han inviterer oss til å lære av Ham 
fordi Han er læremesteren. I vers 30 er det to oppmuntrende ord: “For mitt 
åk er gagnlig, og min byrde er lett. ” (NB)  Dette verset forteller meg at Jesus 
ikke vil overvelde oss når vi tar på oss åket sammen med Ham. I denne 
prosessen er det Han som bærer ansvaret, det er Han som tar den tyngste 
delen av arbeidet. Derfor kan Han si at den byrden vi har å bære er lett.

Tjeneste og å vitne
Morris Venden forklarer forskjellen på tjeneste og å vitne:

«Ordet å vitne beskriver vår atferd, mens ordet tjeneste har å gjøre med 
hva vi er og hva vi sier. Hensikten med vår tjeneste for andre mennesker er 
å hjelpe dem i deres liv slik at de er åpne for å ta imot evangeliets gode 
nyheter. Ved vår tjeneste kan vi effektivt vitne om Guds kjærlighet gjennom 
vårt vesen og atferd og dele med andre hvilken fantastisk venn og Frelser vi 
har funnet i Jesus.» 

(Why Didn’t They Tell me? Sharing Jesus Isn’t something we do. It’s Who We 
Are. PPPA 2005)
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En spesiell tjeneste: Å vitne 
I Mark 5,1-20 er det en interessant historie. Jesus helbredet en 
demonbesatt mann. Etter at han var satt fri ønsket mannen å bli med Jesus 
og hans disipler. Men Jesus lot ham ikke bli med og ga ham en spesiell 
oppgave: “... Gå hjem til dine egne og fortell alt det Herren har gjort for deg, 
og at han har vist barmhjertighet mot deg.” Hva gjorde mannen som Jesus 
hadde helbredet? “Han gikk da av sted og begynte å gjøre kjent i Dekapolis 
alt det Jesus hadde gjort for ham. Og alle undret seg. ” (Vers 20 NB) 

E.G. White kommenterer slik (I Matteus 8,28-34 går det fram at det var to 
menn):

“... de drog gjennom hele Dekapolis. Overalt kunngjorde de hans makt til 
å frelse og fortalte hvordan han hadde befridd dem fra de onde ånder. Ved 
å gjøre dette ville de få en større velsignelse enn de ville fått om de bare 
av hensyn til egen fordel var blitt hos ham. Det er ved å arbeide for å spre 
frelsens glade budskap at vi kommer i Jesu nærhet.» (Slektenes håp, A & O, 
bind 4, side 292. [DA 339.4])

De to mennene som var blitt helbredet, utførte sin oppgave med glede. 
Hvorfor var det ikke en byrde for dem? Fordi deres hjerter var fylt av 
kjærlighet og takknemlighet til Jesus. Som ordtaket sier: «Munnen taler det 
hjertet er fullt av.» Ikke bare fortalte de sin familie hva Jesus hadde gjort for 
dem, men delte det overalt i området der de bodde. Hvorfor? Vi kan finne et 
godt svar på det i Veien til Kristus: «Den sannhet som frelser og helliggjør, 
kan ikke holdes innestengt i hjertet. Dersom vi er kledd i Kristi rettferdighet 
og fylt med Hans Ånds glede, vil vi ikke kunne tie. Hvis vi har smakt og sett 
at Herren er god, så har vi også noe å fortelle.» (E.G. White, Veien til Kristus,
s. 81.2. [SC 178.2])

Ja, mennene som var blitt helbredet hadde mye å fortelle! De var fylt 
med glede over sin befrielse. Og de ønsket å dele sin glede med så mange 
som mulig. Slik opplevde de en tilleggsvelsignelse: «... fordi  den gleden vi 
gir vil komme tilbake til vårt eget hjerte.» (Tysk ordtak)
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Medarbeidere med Gud – Medarbeidere med englene
Englene er også med i denne tjenesten:

“Alle som engasjerer seg i tjeneste er Guds hjelpende hånd. De er 
englenes medarbeidere. Egentlig er de menneskelige redskaper som 
englene utfører sin misjon gjennom. Engler taler gjennom deres stemmer, 
og arbeider ved deres hender. Og de menneskelige arbeiderne, som 
samarbeider med himmelske krefter, har nytte av deres kunnskap og 
erfaring. Som et middel til utdanning, hvilket "universitetskurs" kan måle 
seg med dette?” (E.G. White, Education, s. 271.1)

Enten en mor underviser sine barn eller om noen holder evangelistiske 
møter, er det viktigste at Kristus arbeider i oss ved Den Hellige Ånd.

TJENESTE ER EN VIKTIG DEL AV VÅR FORBEREDELSE
FOR KRISTI ANNET KOMME

Jesus etterlot seg viktig informasjon om sitt andre komme i Matteus 24 og 
25. Først snakket han om tegnene på sitt komme og deretter om hvordan 
det vil skje. Selv om Jesus ga oss tegnene på sitt komme, vil det likevel 
komme uventet, som en tyv om natten. (Matt 24,43-33) På grunn av at det 
blir slik, sa Jesus:  “Våk derfor! For dere vet ikke hva dag deres Herre 
kommer. ” (Matt 24,42 NB) Deretter illustrerte Han hva dette betyr med ulike 
lignelser. La oss se på disse lignelsene. 

Forvalternes to mulige måter å arbeide på 
(Matteus 24,45-51):

La oss anta at en forvalter får som oppgave å ta vare på de andre ansatte 
mens sjefen er borte. Når sjefen kommer tilbake og finner at forvalteren har 
gjort sitt arbeid med flid, vil han gi denne pålitelige personen enda større 
ansvar. 

Men hvis denne forvalteren er upålitelig og tenker at han har masse tid 
før sjefen kommer tilbake og derfor holder mange fyllefester i stedet for å 
arbeide, vil sjefen komme helt overraskende på ham. Da vil sjefen straffe 
denne forvalteren.

Jesus illustrerer her at det er viktig å utføre de oppdragene som Gud 
har gitt oss. På den måten forbereder vi oss på Hans gjenkomst.
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To grupper med jomfruer (Matteus 25,1-13):
Ti jomfruer ventet på brudgommen. De hadde oljelamper med seg fordi det 
ble mørkt. Fem av dem var kloke og hadde ekstra olje med seg. De andre 
fem var ukloke, de hadde ikke tatt med seg ekstra olje. Brudgommens 
ankomst ble utsatt mer enn alle disse jomfruene hadde forventet, og derfor 
falt de i søvn. Da brudgommen plutselig kom ved midnatt, hadde ikke de 
ukloke jomfruene med seg nok olje til å holde lampene brennende. De 
kloke jomfruene gikk sammen med brudgommen inn til festlokalet mens 
de andre prøvde å få tak i mer olje. Da de senere banket på den stengte 
døren, kunne de ikke slippes inn lenger.

Jesus illustrerer her at vi trenger å være tilstrekkelig fylt med Den 
Hellige Ånd for virkelig å være forberedt for Hans komme. De som «ikke 
hadde tatt med ekstra olje» gikk tapt.

Å forvalte betrodde midler (Matteus 25,14-30):
En forretningsmann ville ta ut på en reise og kalte sammen sine ansatte for 
å betro dem sin kapital. Mens han var borte skulle hver av dem forvalte sine 
tildelte penger godt. To ansatte arbeidet flittig med pengene, men en 
ansatt gjorde absolutt ingenting med pengene. Da forretningsmannen kom 
tilbake belønnet han de to flittige, men straffet den late.

Jesus illustrerer her at med den rette innstilling til Gud burde vi 
benytte våre åndelige gaver så vel som våre naturlige evner i tjeneste for 
Ham. Hver den som gjør dette, vil ikke gå tapt!

Et sitat fra E.G. White som har med dette å gjøre lyder slik: “De talentene 
Kristus betror sin menighet, betyr i første rekke gavene og velsignelsene 
som gis den gjennom Den Hellige Ånd. … Åndens spesielle gaver er ikke de 
eneste talentene det hentydes til i lignelsen. Talentene omfatter alle evner 
og muligheter, hva enten de er opprinnelige eller tilegnet, naturlige eller 
åndelige. Alle skal de brukes i Kristi tjeneste. ” (Ord som lever, side 212-213. 
[COL 327.1, 328.2])

Den endelige dommen (Matteus 25,31-46):
Når Jesus kommer igjen vil Han skille menneskene i to grupper, akkurat 
som en gjeter skiller fårene fra geitene. Han samler fårene på sin høyre side.  
Dette er de som «tjente» sine medmennesker, de som praktiserte 
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broderkjærlighet. Han plasserer de andre på sin venstre side. Dette er de 
som ikke hjalp andre når det var behov for hjelp. 

Jesus sa i vers 40: “Sannelig sier jeg dere: Alt dere gjorde mot én av disse 
mine minste brødre, det gjorde dere mot meg.  (NB) 

Jesus viser oss her at Hans sanne følgere naturlig gjøre bare godt for 
sine medmennesker. Det er blitt en del av deres natur. Selv er de ofte helt 
uvitende om dette!

Er det ikke fantastisk at Ånds-fylt tjeneste har å gjøre med at vi våker og 
forbereder oss for Jesu annet komme?

Jesus sier at når vi tjener hverandre, gjør vi dette mot Ham. Dette bør 
gjøre at vi oppfatter tjeneste på en positiv måte og dermed også vårt 
forhold til andre. Bare se for deg at du kunne invitere Jesus hjem til et 
måltid eller besøke Ham på et sykehus eller i fengsel. Jesus sa at det er 
akkurat det vi gjør når vi viser denne tjenestegjerningen overfor andre 
mennesker i vårt nabolag. Hvilken fantastisk mulighet vi har til å vise Jesus 
kjærlighet. (Bible Study Guide, 3. kvartal 2019, lekse for 22. august.) 

Må vi fortjene himmelen?
Nei! Vi er frelst av nåde: “For av nåde er dere frelst, ved tro. Og dette er ikke 
av dere selv, det er Guds gave. Det er ikke av gjerninger, for at ikke noen skal 
rose seg. ” (Ef 2,8-9)

Teksten sier tydelig at på Guds side skjer vår frelse ved nåde, og på vår 
side ved tro. Paulus skrev til efeserne (som sitert ovenfor) at de var frelst av 
nåde gjennom tro. Frelse har allerede skjedd, vi ble frelst i det øyeblikket 
vi helt overga oss til Jesus. Ifølge Bibelen betyr tro å overlate oss selv til 
Ham. Når vi fortsetter å være i dette tillitsforholdet, fortsetter vi å være 
frelst. Og vår lengsel etter å tjene er en frukt, et resultat av frelsen.

La oss se på teksten i Romerne 8,24: “For i håpet er vi frelst…” (NB) Hva 
betyr dette? Vi er virkelig blitt frelst. Imidlertid har ikke Gud bundet oss til 
seg selv. Vi kan gjøre oss fri fra denne forbindelsen når som helst. Bibelen 
sier at like før Jesu annet komme, vil det være en undersøkende dom i 
himmelen for avgjøre hvem som er i et forhold til sin himmelske Far eller 
ikke. (Se Matteus 22,-14)
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En oppsummering av hva tjeneste fører til
Jesu Ånds-fylte, innviede disipler oppnår glede og styrke gjennom sin 
tjeneste, og deres praktiske, mentale og åndelige evner øker. Deres karakter 
får en positiv utvikling i samsvar med Guds ønsker og i deres beste 
interesse. Steg for steg mister selviskheten sin kraft. Mitt liv blir mer 
attraktivt for andre mennesker. De kan se en annerledes, tiltalende livsstil. 
Dette skaper gode forhold for å vitne om hva Jesus har gjort for meg og i 
meg. Min tjeneste hjelper andre slik at de kan få oppleve forbedring eller 
lindring. Når de får en positiv erfaring med meg, vil de spre det videre og 
ofte skjer det en mulitplikasjon. Jeg blir beskyttet mot å visne eller miste 
min tro. Og sjansen øker for at den som hører også vil åpne sitt hjerte for 
evangeliet.

La oss nå se litt på en holdning som kan gi oss stor lindring på mange 
områder i livet. Det gjelder vår villighet til å følge vår Herre Jesus i alt, noe 
som inkluderer å tjene, gi , hjelpe og velsigne. For Gud spiller det ingen rolle 
hvor stort talentet er (å gi, tjene, hjelpe), men det avhenger av vår villighet. 
Ham fryder seg over alt en person kan gi og krever ikke av oss noe vi ikke 
har. (2 Kor 8,12)

VÅR VILLIGHET ER VIKTIG FOR GUD – 
HAN ØNSKER Å GI OSS DEN

Hvorfor er det svært viktig for oss å være rede til å gjøre Guds vilje? Det er 
svært enkelt, vi ville opplevd et stort tap uten denne villigheten. Vi ønsker å 
se nærmere på dette.

Som allerede nevnt er vi ofte uvillige og ute av stand til å gjøre Guds vilje 
på grunn av vår syndige, menneskelige natur.

Tenk over følgende: Gud elsker oss med sin uselviske kjærlighet. Han 
ønsker det beste for oss. Han er kjent med vår karakter og vår nåværende 
situasjon. Siden Han er allvitende, vet Han også hva som vil skje i 
framtiden. Når vi tar alt dette i betrakting, er det utvilsomt fornuftigst og på 
samme tid det mest fordelaktig for oss, å følge Hans vilje i Hans kraft. Jesus 
sier i Johannes 10,10: “Jeg er kommet for at de skal ha liv og ha overflod.”
(NB)

Han ønsker å lede oss på den beste veien – spesielt tilpasset vår 
personlighet og tiden vi lever i. For at Han skal kunne lede oss, må vi være 
villige. Når vi ber Ham om en villig ånd, vil Han skape villighet i oss. Han 
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gjør vår ånd villig. Siden det indre mennesket blir fornyet dag for dag (2 Kor 
4,16) er det også viktig å be hver dag om en villig ånd.  Vi kan be slik: 

«Herre, gjør meg villig til å være klar for alt du ønsker.» 
Gud gleder seg over at vi lar Ham lede oss. For Gud er som en forelder 

som blir lykkelig når barnet viser villig lydighet.

Hva er villighet
og hvordan manifesterer den seg? 

Villighet er en indre, åpen holdning. Den er en holdning som forutsetter  en 
ydmyk, lærevillig ånd. 

Jeg vil dele et eksempel på mangel av villighet til å lære: Det handler om 
dr. Semmelweis. I 1840 var Wien et viktig medisinsk senter. Men på 
fødeavdelingen på universitetssykehuset døde én av seks kvinner som nylig 
hadde født. I 1840, da den unge legen dr. Semmelweis akkurat hadde 
overtatt ledelsen av denne avdelingen, la han merke til at de kvinnene som 
døde, var nøyaktig de samme som nettopp hadde vært undersøkt av en 
lege som rett før dette hadde gjennomført en obduksjon. På den tiden 
vasket ikke legene hendene etter å ha undersøkt et lik. Så dr. Semmelweis 
beordret først at hendene måtte vaskes etter hver obduksjon, og så etter å 
ha undersøkt hver pasient. Resultatene var oppsiktsvekkende: 
Forbedringen var 14 ganger bedre! Knapt noen kvinner døde etter det. Men 
professorene og legene var for stolte til å godta denne suksessen! Det 
kom en storm av protester mot en slik «meningsløs» vasking av hendene. 
Dr. Semelweis sin arbeidskontrakt ble ikke fornyet, og alle vaskene som var 
blitt installert på pasientrommene ble demontert. Resultatet var at 
dødsraten for kvinnene gikk tilbake til det den hadde vært før. Dr. 
Semmelweis forlot Wien og dro til Budapest. Der innførte han også sine 
prosedyrer. Men igjen vendte kollegene seg imot ham.

Uten guddommelig visdom
eksisterer ofte ingen villighet

Dr. Semmelweis sitt eksperiment illustrerer det faktum at vi kan oppføre 
oss veldig dumt på grunn av stolthet og fordom, selv om vi er svært 
intelligente. Dumskap er det motsatte av visdom. Nå for tiden legges det 
stor vekt på det intelligente mennesket og dets evne til å resonnere. 
Begrepet visdom er mer eller mindre blitt skjøvet i bakgrunnen. Men i Guds 
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Ord knyttes det stor betydning til begrepet visdom (se Ordspråkene 
kapitlene 8 og 9). Bibelen sier noe interessant i Salme 111,10: “Å frykte 
Herren er begynnelsen til visdom. God forstand har alle de som gjør etter 
hans bud.” (NB) Her tales det om guddommelig visdom. En person som i sitt 
liv ledes av Gud, det vil si en gudfryktig person, har god forstand – det er 
ihvertfall det teksten ovenfor sier. Vi kan også si at nettopp den som lever 
med Gud, oppfører seg intelligent! Det er stikk motsatt av hva folk flest tror 
i dag. Moderne mennesker tenker at å oppgi Gud og religion er tegn på 
intelligent atferd! Teksten i Romerbrevet 1,22 treffer blink her: “Mens de gav 
seg ut for å være vise, ble de dårer. ” (NB) 

Menneskelig visdom  – også kalt filosofi – er som alle menneskers 
gjerninger ufullkomne. Vi kan se i det dette i det faktum at ledende filosofer 
motsier hverandre i sine oppfatninger av livets mening, verdens essens og 
menneskets plass på jorden. (Mer om dette: Eta Linnemann, Wissenschaft 
oder Meinung? – Hänssler 1986)

I Bibelen sier Gud følgende om menneskelig visdom: “Jeg vil ødelegge de 
vises visdom, og de forstandiges forstand vil jeg gjøre til intet. Hvor er en 
vismann? Hvor er en skriftlærd? Hvor er en forsker i denne verden? Har ikke 
Gud gjort verdens visdom til dårskap? ” (1 Kor 1,19-20 NB) Det er interessant 
at denne teksten også nevner de skriftlærde. I dag kaller vi dem teologer 
eller pastorer. Det kan godt være at de bare underviser på grunnlag av sin 
menneskelige intelligens og av den grunn kalles dårer av Gud. Eller når de 
studerer Bibelen kun med sin menneskelige forståelse og ikke ledet av Den 
Hellige Ånd, er det de har kommet fram til og lærer videre sannsynligvis 
også av tvilsom karakter.

Konklusjon: Bare den som, uansett om de har et religiøst yrke eller 
ikke, lever et liv fylt med Den Hellige Ånd, vil være i stand til  å være en vis 
person. Og bare en vis person vil være villig til å gjøre Guds vilje.

Hvordan framstår villighet eller hvordan
 viser en villig ånd seg på åndelige områder?

Da Jesus var på denne jorden, viste Han denne villigheten. Han lærte oss å 
be Herrens bønn: “Skje din vilje.” Selv levde Han i samsvar med dette 
prinsippet. Også i den vanskelige situasjonen i Getsemanehagen viste han 
en villig ånd. Tre ganger ba han: “...Men ikke som Jeg vil, bare som Du vil.”
(Matt 26,39 NB) De troende i Berøa er et annet eksempel på denne form for 
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villighet. De  lyttet til forkynnelsen av evangeliet fra Paulus med et åpent 
sinn. Vi leser i Apostlenes gjerninger 17,11 (NB): “Og disse var av et edlere 
sinn enn de i Tessalonika. De tok imot Ordet med all godvilje, og gransket 
hver dag i Skriftene om det forholdt seg slik som det ble sagt.”

Når vi har en villig ånd overfor Gud og Hans Ord, vil vi nøye overveie alt 
vi leser, hører og ser. Når informasjonen stemmer med Guds vilje, kan vi ta 
imot den og sette den ut i livet.

Hva kan hindre en person fra å ha 
en villig holdning til Gud?

Romerne 8,5 (NB) sier: “For de som er etter kjødet, attrår det som hører 
kjødet til. Men de som er etter Ånden, attrår det som hører Ånden til.”

I dag snakker vi om å være programmert for det ene eller det andre. Det 
en person etter naturen og en kjødelig kristen gjør, bestemmes av deres 
selviskhet. Stolthet, fordom og til og med eksponering av det okkulte kan 
hindre oss fra å være åpne overfor Gud. Disse vil ikke ha en villig holdning 
ovenfor Gud og heller ikke ta imot ny innsikt fra Hans Ord.

På den andre side vil en åndelig kristen med Den Hellige Ånds hjelp ha 
en åpen holdning. Han vil gi akt på det som står i Romerbrevet 12,2 (NB): 
“Og skikk dere ikke lik denne verden, men bli forvandlet ved at deres sinn 
fornyes, så dere kan dømme om hva som er Guds vilje: det gode, det som Han 
har behag i, det fullkomne.”

Vis og villig ved Den Hellige Ånd
Den Hellige Ånd gjør oss vise og villige til tjeneste. I denne sammenheng vil 
jeg sitere Apostlenes gjerninger 6,3 (NB): “Brødre, velg derfor ut blant dere 
sju menn, som har godt vitnesbyrd og er fylt av Ånd og visdom. Dem vil vi sette 
til denne oppgaven.” Dette var det første valget som ble holdt i den 
nytestamentlige menigheten, valg av diakoner (menighetstjenere). Hva var 
de avgjørende kriteriene for å bli valgt? De skulle ha godt omdømme og 
være fylt av visdom og av Den Hellige Ånd. Ut fra det vi har studert her kan 
vi forstå at bare slike mennesker kan gjøre en helhjertet tjeneste. 
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Siden hver av oss er kalt til aktiv tjeneste ifølge Det nye testamente, 
burde vi ideelt sett være vise og fylt med Den Hellige Ånd. Bibelen gir oss et 
godt råd i tilfelle vi kommer til den konklusjonen at vi mangler visdom. 
“Men om noen av dere mangler visdom, da må han be til Gud – for Gud gir 
alle, villig og uten bebreidelse – og så skal han få den.” (Jak 1,5 NB) 

Igjen og igjen har jeg opplevd sannheten i disse ordene. Gud lover å 
svare vår bønn om visdom. Svaret kan komme i ulike former: Noen ganger 
har jeg opplevd at løsningen på et problem kommer i hodet mitt med én 
gang etter bønnen. Men som oftest merker jeg ingen ny innsikt med det 
samme når jeg ber. Men når jeg fortsetter mitt arbeid i full tro, blir jeg 
overrasket i etterkant over hvordan Herren har hjulpet meg – nesten 
umerkelig. Gud elsker å hjelpe! Han vil at vårt arbeid, uansett hva det er, 
skal lede til gode resultater.

De som villig gjør Guds vilje, 
vil være rikt velsignet! 

Når jeg har forstått at Gud alltid har min beste interesse i sine tanker, også 
når det gjelder evigheten,  vil jeg med glede gjøre Hans vilje. Når noen 
ønsker å gjøre noe godt ut fra rene motiver, har vi vanligvis ingen 
innvendinger, ikke sant? Og de som ofte har erfart hvordan Gud har vært 
gode mot dem, vil gladelig betro seg selv til Guds ledelse. Det var derfor 
David kunne si: “Å gjøre din vilje, min Gud, er min lyst, og din lov er i mitt 
hjerte.” (Sal 40:9 NB) 

Ved denne korsveien vil jeg gjerne igjen legge vekt på at det er Den 
Hellige Ånd som skaper villighet i oss slik at vi ønsker å følge Guds veier. Og 
når vi hver morgen ber Gud om å lede oss ved sin Ånd, vil vi oppleve 
overraskende ting! For eksempel hadde Dwight Nelson følgende erfaring 
etter at han daglig hadde begynt å be om Den Hellige Ånd:

«Min forkynnelse har fått ny frihet og intensitet. Mitt lederskap i mitt 
team og mitt folk er på et annet nivå. Plutselige sammentreff (det 
forfatteren kaller synkronitet) er det blitt flere av – det er som om noen 
dirigerer mine dager og netter, mine «tilfeldige» møter, e-poster og 
samtaler. Det er som om Den Hellige Ånd personlig  leder ut den tiden av 
dagen når jeg er våken (til og med når jeg sover). Faktisk er jeg kommet til å 
se Ham som en veldig personlig og virkelig kjær venn.»



57

Dwight Nelson er seniorpastor i  Pioneer Memorial Church ved Andrews 
university i Berrien Springs, Michigan. (Utdrag fra Prayer Letter No. 143, 22. 
april 2018, Prayer Ministry of the General Conference)

Hver dag har nye muligheter til på nytt å erfare Guds vilje for mitt liv og 
til å være ledet av Den Hellige Ånd (2 Kor 4,26). Den villigheten jeg hadde i 
går til å følge Ham er ingen garanti for at jeg vil være lydig i dag også. La oss 
derfor be hver dag om at vi må være villige eller fortsette med å være villige 
til å gjøre Hans vilje: “Far i himmelen, vær så snill og gjør meg villig til å 
være villig og til å gjøre alt det du ønsker. Ta mine tanker til fange under 
lydighet mot Kristus.» (Ifølge 2 Kor 10,5) En slik bønn er i samsvar med 
Guds vilje og vil derfor bli besvart (1 Joh 5,14). Når vi ber på den måten, er 
vi et folk etter Guds eget hjerte. Hvordan kan vi vite det? Det står i Bibelen 
i Apostlenes gjerninger 13,22 (NB): “...Jeg fant David, Isais sønn, en mann 
etter mitt hjerte. Han skal gjøre all min vilje.”

Ønsker du å være et barn, en ungdom, en mann eller en kvinne etter 
Guds eget hjerte?

Å gjøre Guds vilje gir frihet
Til å begynne med er man nok tilbøyelig til å tro at en ikke er fri når en skal 
gjøre en annens vilje (i dette tilfellet Guds vilje). Men vi bør se litt på 
begrepet frihet. Det finnes ingen absolutt frihet. Imidlertid har vi frihet til å 
velge for eller imot Gud. Siden Gud er kjærlighet og frihet spiller en 
essensiell rolle for Ham, oppnår jeg frihet og lykke når jeg følger Ham.

Når vi ikke velger Gud, blir Satan vår herre. Og han tillater ingen frihet for 
mennesker. Han arbeider gjennom makt. Hver den som er avhengig er et 
bevis på det. Og når noen ønsker å forlate Satans maktområde, vil de 
oppdage at Satan ikke vil la dem gå sånn uten videre.

Som en kontrast blir Gud helt sikkert lei seg når vi forlater Ham, men Han 
utøver absolutt ingen makt for å få oss til å bli.

Når vi tar alt dette i betraktning forstår vi bedre at vi bare kan leve et fritt
og lykkelig liv nær til Gud, og det er sant når vi sier: Å gjøre Guds vilje gir 
frihet!
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Å være villig gir frukt
Som en konklusjon vil jeg gjerne dele to eksempler på hvordan Gud kan 
bruke oss når vi stiller oss til disposisjon for Ham. Og det spiller ingen rolle 
om vi er fattige eller rike, unge eller gamle, velutdannede eller uten 
utdanning. 

Det første eksemplet er fra Bibelen. Vi kan finne det i Joh 6,5-13. En gutt 
ga Jesus alt han hadde. Det var ikke mye, to små fisker og fem små brød. Nå 
hadde han ingenting igjen selv. Og hva gjorde Jesus? Han utførte et mirakel 
og stilte hungeren til alle som var til stede. I dette tilfellet var det 5.000 
menn og omtrent like mange kvinner og barn.

Vi kan se at når vi overgir oss selv og våre talenter i Guds hender, kan Han 
gjøre noe mye større ut av det!

Gutten kunne spise mer enn det han hadde gitt til Jesus. Vi kan si at det 
han ga var frø, og i henhold til loven om årsak og virkning gir innhøstingen 
alltid mer enn frøene.

Det andre eksemplet er en erfaring fra 1994 i Tyskland. En trosfelle ga 
10.000 tyske mark (en tidligere myntenhet i Tyskland) til et prosjekt som var 
del av verdensmisjonen for å bygge kirker i Usbekistan på steder der man 
ikke hadde noen menighet fra før. Han ringte meg et år senere og fortalte 
meg at de 10.000 tyske mark som han hadde gitt, var royalties fra en bok 
han hadde skrevet. Og nå hadde han akkurat fått et brev fra forlaget som sa 
at etterspørselen etter boken var så stor at de skulle trykke et opplag til. Så 
mottok han igjen en sjekk pålydende 10.000 tyske mark.

Han forklarte videre at det er sjeldent at det blir trykket opp et ekstra 
opplag av en bok som ikke er skjønnlitteratur. Det var klart for ham at Gud 
hadde hatt en hånd med i dette. Gud hadde gitt ham tilbake de 10.000 tyske 
mark. På slutten av vår telefonsamtale sa min trosbror: «Når du igjen skulle 
trenge penger til misjonsarbeid, så si fra.» Og en dag kom den dagen. Jeg 
ringte min trosbror. Det første han sa var: «Jeg skulle akkurat til å ringe deg, 
men du kom meg i forkjøpet. For jeg ville sende deg en sjekk som du kan 
bruke til misjonsformål.» Han fortsatte med å fortelle hvordan det i 
mellomtiden hadde blitt trykket et tredje opplag av boken hans, og at han 
hadde fått en ny sjekk fra forlaget. Han kunne knapt tro det selv! Jeg fortalte 
ham  om vårt misjonsprosjekt og forklarte at vi bare ville trenge disse 
pengene noen få uker. Jeg fortalte at han kunne ta litt tid til å tenke over om 
han ville være en del av dette prosjektet. Han svarte: «Jeg sender deg en 
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sjekk.» Den kom neste dag og var på 25.000 tyske mark! Da vi tilfeldigvis 
møttes ved en anledning litt senere fortalte han meg: «Visste du at jeg 
allerede hadde skrevet den sjekken på 25.000 tyske mark før du ringte 
meg?» 

Slik kunne Gud velsigne denne trosbroren og misjonsprosjektet på en 
fantastisk måte. Teksten som ble nevnt tidligere (på side 44) fra Luk 6,38 ble 
en virkelighet for ham: “Gi, så skal det bli gitt dere! Et godt mål, stappet, 
ristet og overfylt, skal bli gitt dere i fanget! For med det samme mål som dere 
har målt med, skal det måles igjen til dere.” (Luk 6,38 NB)

Må disse erfaringene hjelpe oss til å elske Jesus dypere enn før og å tjene 
Ham med glede mens vi fylles av Den Hellige Ånd.

Min bønn: “Far i himmelen, vær så snill å tilgi meg for å ha hatt en 
delvis eller feil oppfatning av å tjene, gi og hjelpe. Takk så mye for at 
du velsigner både meg og andre når jeg tjener, gir og hjelper. Du la 
denne geniale planen! Vær så snill å gi meg den rette holdningen i 
mitt hjerte så jeg kan gjøre det du ønsker ut fra kjærlighet til deg og 
full av glede.   AMEN.”
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GUDS GENIALE LØSNING  |  KAPITTEL  2 

Veiledning for ettertanke og samtale 

1. Hvilke gode tanker har Gud knyttet til å tjene, hjelpe og gi? Hvilken 
virkning har dette?

2. Hvilke betingelser er det for at tjeneste ikke er en byrde, men glede?

3.  Hvorfor er det viktig å ha fornuft/intelligens og visdom? 

4. Hvilken innstilling må vi ha for å være etter Guds eget hjerte?

Tid for bønn

• Kontakt din bønnepartner og diskuter dette emnet.
• Be med din bønnepartner …

1. … om at du vil være i stand til å tjene andre med glede som et 
      resultat av å ha Kristus i ditt hjerte ved tro. 

2. … om at Gud må vise deg hvem som trenger hjelp. 
3. … om at du kan bevares mot å bli stolt og utspekulert når du gjør 

store ting med Guds hjelp. 
4. … om et villig og glad hjerte samt utholdenhet i tjeneste for Gud og 

      mennesker.
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K A P I T T E L  3

HVEM GJØR JOBBEN: 
GUD GJENNOM MEG 
ELLER JEG FOR GUD?

Dette er et viktig spørsmål:
Arbeider jeg for Gud med menneskelige evner? 

Eller kan Gud arbeide gjennom meg med 
sine guddommelige evner?

Et lysende eksempel: Moses

Til å begynne med var Moses et eksempel på en person som levde i 
selvtilstrekkelighet. Men senere ble han et godt eksempel på en person som 
Gud kan arbeide gjennom. Da han var 40 år, ønsket han å sette sitt folk fri 
ved sine overlegne menneskelige egenskaper. Det førte bare til skadelige 
konsekvenser. Mange år senere kunne Gud gjøre store ting. 

I Apostlenes gjerninger 7,22-25 (NB) rapporteres det: “Moses fikk 
opplæring i all egypternes visdom, og han var mektig i ord og gjerninger. Da 
han hadde fylt førti år, fikk han i sinne å se til sine brødre, Israels barn. Da han 
så en som led urett, hjalp han ham. Han hevnet den som ble mishandlet, og 
slo egypteren i hjel. Han tenkte da at hans brødre skulle forstå at Gud ville 
gi dem frelse ved hans hånd, men de forstod det ikke.” 
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Moses måtte rømme og bodde førti år som gjeter i Midian. Til slutt kom 
han til det punkt der han overga seg helt. Da ga Gud ham innsikt i det som 
er skrevet i første Mosebok. Først da instruerte Gud Moses til å frigjøre 
israelittene. Moses var lydig og la ut på ferden til Egypt. Plutselig ble han 
stoppet av en engel. Det eksisterte en kjent synd, en unnlatelsessynd.
(2 Mos 4,24-26, Patriarker og profeter, A & O, bind 1, side 237-239. [PP 255-
256]) Denne ene synden måtte rettes opp først. Så kunne engler beskytte 
ham .

Moses ledet sitt folk ut fra slaveri. Han utførte utrolige tegn og mirakler 
overalt: I Egypt i møte med Farao, overgangen gjennom Rødehavet og i de 
40 årene i ødemarken. Gud talte til og med personlig med ham og ga ham 
steintavlene med de ti bud.

Han ble en av de største lederne i verden fordi Gud kunne arbeide 
gjennom ham. (Anbefalt lesning: Alfa og Omega, bind 1, kapittel 2: Moses. 
[PP Chapter 22: Moses]) 

Arbeider jeg for Gud eller arbeider Gud gjennom meg?
Vår nøkkeltekst er Efeserne 2,10 (NB):

“For vi er hans verk, skapt i Kristus Jesus til gode gjerninger, som Gud forut 
har lagt ferdige for at vi skulle vandre i dem.” En annen bibelversjon har det 
slik: “Vi er skapt av Gud, og vi er Hans verk. Derfor er vi beredt til å gjøre gode 
gjerninger, som Gud på forhånd har bestemt for oss, slik at vi skulle vandre i 
dem.” (BGO_HVER)

Her snakkes det om to slags arbeid!

Det første arbeidet gjør Gud i meg
Det første arbeidet gjør Gud i meg. Dette er mitt nye liv i Kristus. Jesus sa:  
“Kom til meg …” (Matt 11,28) og “… Men alle dem som tok imot ham, dem 
gav han rett til å bli Guds barn, de som tror på hans navn.  …” (John 1:12 NB) 
Jesus ønsker å være i en iboende, nær relasjon med oss. Hvordan skjer 
dette? Det handler om to steg i tro hver dag:

Det første steget:
Efeserne 5,18 (NB) sier: “Men bli fylt av Ånden.” Eller med andre ord: “Vær 

hele tiden og gjentatte ganger fylt med Ånden” (Joh. Mager: Auf den Spuren 
des Geistes, s. 101). Så det handler om å be om og ta imot Den Hellige Ånd. 
På samme måte som et møllehjul må ha rennende vann for å være i 
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bevegelse, må vi være i Den hellige Ånds elv slik at Gud kan gjøre sitt verk 
gjennom oss og gi oss overflod av liv. Likevel er det ikke Guds hensikt at vi 
bare skal være mottakere av Den Hellige Ånd. Nei, Gud ønsker at vi skal 
være kanaler som Han kan nå andre gjennom med sin kjærlighet. (Se Luk 
11,5-13).

Det neste steget:
“… at dere framstiller deres legemer som et levende og hellig offer til Guds 

behag. Dette er deres åndelige gudstjeneste.” (Rom 12,1 NB) 
Dette er et liv i full overgivelse til Kristus. Den beste og korteste 

forklaringen av disse stegene finner vi i Slektenes håp (A & O, bind 5, side  
228  [DA 676.2]). Der oppsummeres det slik: 
� alltid ta imot Den Hellige Ånd – og 
� et liv i uforbeholden overgivelse til Hans tjeneste.
Her er en kort forklaring på hensikten med Den Hellige Ånd: «Men før de 

tar imot Den Hellige Ånd, kan de ikke bære dette budskapet med kraft.  Før 
de tar imot Ånden, kan de ikke forstå hva Gud kan gjøre gjennom dem.» 
(E.G. White, Adventist Review and Sabbath Herald, 10. juni, 1902).

Her er et annet sitat om overgivelse: «De som gir seg helt til Herren, vil 
bli ledet av Guds hånd. Etter hvert som de lærer å verdsette det Gud i sin 
visdom gir av kunnskap, blir de betrodd et hellig kall.» (Apostlenes liv og 
virksomhet, A & O, bind 6, side 196. [AA 283.3]) 

Nå har vi svaret på spørsmålet om hvordan vi kan ha et vedvarende, 
levende forhold til Jesus: Ved daglig å be om og motta Den Hellige Ånd i 
tillegg til daglig å fornye vår overgivelse til Ham og Hans tjeneste. Hver 
morgen er det vår viktigste oppgave å ta disse to åndelige stegene. På 
denne måten kan Gud fortsette å arbeide i meg, det vil si at det nye livet, 
som jeg har tatt imot på grunnlag av Guds nåde, blir holdt i live.

Det andre arbeidet gjør Gud gjennom meg
På grunnlag av dette nye livet gjør Gud et annet arbeid – gjennom meg. La 
oss lese Efeserne 2,10 en gang til: “For vi er hans verk, skapt i Kristus Jesus 
til gode gjerninger, som Gud forut har lagt ferdige for at vi skulle vandre i 
dem.” (NB)  “Vi er skapt av Gud, og vi er Hans verk. Derfor er vi beredt til å 
gjøre gode gjerninger, som Gud på forhånd har bestemt for oss, slik at vi 
skulle vandre i dem.” (BGO_HVER)

Det står at disse to arbeidene er lagt ferdige av Gud på forhånd. Det er vår 
jobb i samhandling med Ham å gjennomføre disse forberedte gjerningene. 
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I Guds store plan har Han en delplan for meg. Han har forberedt visse 
oppgaver for meg. Ved å fullføre disse oppgavene vokser, vår tro, og våre 
praktiske, åndelige og mentale evner blir utviklet. Vi opplever glede og kraft 
når vi arbeider for Guds rike, og på samme tid er vi forberedt for Guds rike 
gjennom denne tjenesten. (For mer om dette, les E.G. White, Education, 
side 264.

Nehemja og hele menigheten opplevde at “… glede i Herren er deres 
styrke.” (Nehemja 8,10 NB)

Ja, gjennom sine gjerninger for Gud opplevde de dette. På bare 52 dager 
ble Jerusalems murer gjenreist fordi folket verken ble skremt eller 
avskrekket av sine fiender fra å gjøre sitt arbeid. Hele tiden ledet Nehemja 
dem ved tro!

Det bør vi også gjøre. Å huske hva Herren allerede har gjort for oss er til 
stor hjelp i tillegg til det som står i Romerbrevet 8,31 (NB): “Er Gud for oss, 
hvem er da imot oss?”

Gud legger ypperlige og langsiktige planer
«Gud ber oss ikke å gjøre arbeidet som ligger foran oss  i vår egen styrke. 
Han har sørget for guddommelig assistanse... Han gir Den Hellige Ånd for å 
hjelpe oss i hver økt.» (E.G. White, My Life Today, s. 37,4) 

Siden Gud kjenner framtiden og hver enkelt veldig godt, vet Han også 
hvordan Han kan bruke oss optimalt – for å oppnå det som er best for oss 
og for Guds rike. 

I Joh 7,37-39 (NB) leser vi: 
“Men på den siste, den store dag i høytiden, stod Jesus og ropte ut: Om 

noen tørster, han komme til meg og drikke! Den som tror på meg, som 
Skriften har sagt, fra hans indre skal det flyte strømmer av levende vann. 
Dette sa han om den Ånd de skulle få…” (Dette har å gjøre med det andre 
arbeidet – det Gud ønsker å gjøre gjennom oss.) 

Denne bibelteksten betyr følgende: Dersom vi daglig slukker vår tørst og 
våre lengsler hos Jesus, vil vi ikke bare ha nok levende vann til oss selv, men 
Herren vil i tillegg gjøre dette levende vannet til en kilde – mangfoldiggjøre 
det – så elver av levende vann kan flyte fra oss til andre. Dette er et 
fantastisk løfte!

Oppgavene Gud har betrodd oss vil avgjøre i hvilken grad vi kan påvirke 
våre omgivelser. Siden ingen lever for seg selv, vil våre handlinger ikke bare 
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påvirke oss selv, men også miljøet omkring oss. Og noen ganger rekker 
innflytelsen fra en enkelt person helt til verdens ende.

Gud ønsker å gjøre og kan gjøre store ting gjennom oss dersom vi dyrker 
et nært forhold til Ham.  

«Til hver den som stiller seg tilgjengelig til tjeneste for Herren, uten å 
holde noe tilbake, blir gitt kraft til å oppnå resultater som ikke kan måles.» 
(E.G. White, Testimonies, bind 7, side 30.2). 

Hver den som gjør dette, har et løfte i Joh 14,12 (NB):
“Sannelig, sannelig sier jeg dere: Den som tror på meg, han skal også gjøre 

de gjerninger jeg gjør. Og han skal gjøre større gjerninger enn disse, for jeg 
går til min Far. 

Uttrykket «større gjerninger» sikter  her til geografisk utbredelse her.
Hvorfor vil vi være i stand til å gjøre større gjerninger enn Kristus? Jesu 

forklaring på dette var: Fordi jeg går til min Far. Hva mente Han med det? 
Etter sin himmelfart fikk han igjen all makt i himmel og på jord. Og når 
Jesus bor i mitt hjerte ved Den Hellige Ånd kan han gjøre disse «større 
gjerningene» gjennom meg. La oss igjen se på Nehemja som var et positivt 
bibelsk eksempel.

Var det Nehemjas idé å gjenreise Jerusalems murer?
Hva motiverte Nehemja, som slett ikke var ekspert på bygging, å gjenreise 
Jerusalems murer, selv om han var langt fra Persia der han hadde en høy 
stilling?  La oss lese Nehemja 2,12 (NB): “… Det min Gud hadde gitt meg i 
sinne å gjøre for Jerusalem …” E.G. White kommenterer: “… mens han ba 
ble det formet en plan i hans [Nehemjas] sinn …” (Southern Watchman, 29 
mars1904) 

Arbeidet i Jerusalem var ikke Nehemjas idé, han ble bemyndiget til det 
av Gud. Gud hadde planlagt og forberedt dette arbeidet for ham på 
forhånd.

Gud velsignet Nehemja stort! Til slutt ble arbeidet svært vellykket. 
Nehemja erfarte det E.G. White skrev om i Veiledning for menigheten, bind 
3, side 341.3: «Gud vil utføre arbeidet dersom vi vil skaffe Ham redskapene.» 
[3TT 341.3]
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Et hinder eller en pådriver?
Bortsett fra Nehemja, hvem andre spilte en viktig rolle for suksess? E.G. 
White skrev: «Blant de første som tok til seg Nehemjas ånd av iver og alvor 
var Israels prester. Fra sin posisjon med den innflytelsen de hadde, kunne 
disse menn ha gjort mye for å hindre arbeidets framgang. Deres villige 
samarbeid fra starten av bidro mye til dets suksess.» (The Southern 
Watchman, 5. april 1904)

Et udelt hjerte
Nehemja er et bibelsk eksempel på en person om dyrket et nært forhold til 
Gud hele sitt liv. Han ga hele livet til Gud med et udelt hjerte. Gud er alltid 
på utkikk etter slike folk. Vi leser i 2 Krønikerbok 16,9 (NB): “For Herrens 
øyne farer over hele jorden for kraftig å støtte dem som er helt med ham i sitt 
hjerte.” Forutsetningen er et udelt hjerte slik at Guds kraft kan arbeide 
gjennom oss.

Det at vi overgir oss helt og lever med Den Hellige Ånd (les: A & O, bind 5, 
side  228 [DA 676.2]) gjør det mulig for Herren å arbeide gjennom oss med 
kraft. Ikke før vårt nye liv er godt i gang, når vi har en vedvarende, levende 
forbindelse med Gud, vil Gud betro oss det arbeidet Han har forberedt. 
Bare på grunnlag av at vi lever i det første arbeidet kan det andre arbeidet, 
som er fra Gud, bygges. Hvis det nye livet (Joh 3,1-17) ikke er kommet i gang 
eller har opphørt, da vil vårt arbeid bare være gjort i menneskelig kraft med 
alle begrensninger og problemer det medfører. 

Et annet eksempel: Kong Asa
I mesteparten av sitt liv stolte Asa på Gud og fulgte Hans ledelse, men mot 
slutten av sitt liv gikk han sin egen vei. Dette kom tydelig fram da han ba 
kongen i Assyria, Ben-Hadad, om militær hjelp i stedet for å be til Gud. Da 
Gud sendte seeren Hanani for å fortelle Asa hvilke negative konsekvenser 
hans ukloke handlinger ville føre med seg, ble kongen så sint at han kastet 
seeren i fengsel. Da Asa ble syk tre år senere, gikk han ikke til Gud, men 
stolte på sine leger. Siden Asa avsto fra å la Guds Ånd veilede seg, trakk Gud 
tilbake sin hjelp. Hvis vi tenker over det, var Asa en trofast konge i 35 år og 
hadde fantastiske erfaringer med Gud, og likevel var han de siste seks årene 
av sitt liv en tvilsom Guds etterfølger. Vi kan bare be: «Herre, hjelp meg til å 
være tro mot dine veier livet ut.» (Se: 1 Kong 15,8-24 og 2 Krøn 14-16.)
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Bibelen sier følgende om Satan: “… han som forfører hele verden …” (Åp 
12,9 NB) Apostelen Paulus forteller oss: “1 Kor 10,12 Derfor, den som mener 
seg å stå, han se til at han ikke faller! ” (1 Kor10,12 NB) Nå vil vi se på et annet 
eksempel, denne gangen fra adventistenes historie, til vår beskyttelse og 
advarsel.

Hvilken effekt har det på Guds verk
 når jeg steg for steg viker bort fra troen

 selv om jeg forblir i tjenesten?
Kanskje vi nå kan spørre oss selv: Er det i det hele tatt mulig for noen som 
arbeider for Gud å ikke være ledet (lenger) av Hans Ånd?

Doktor John Harvey Kellogg var en svært begavet doktor og en 
prominent personlighet i menigheten i USA. Over noen år ignorerte denne 
intelligente mannen for eksempel Guds råd angående bygging og drift av et 
sanatorium. Gud tillot at Battle Creec Sanitarium brant ned til grunnen, og 
det nye sanatoriet som ble bygd under Kelloggs ledelse endte i konkurs. 
Uheldigvis utviklet doktor Kellogg, mens han arbeidet som lege for 
menigheten, fremmede teologiske synspunkter som han til å begynne med 
spredte muntlig. Resultatet var at han førte mange menighetsmedlemmer 
på avveie. Etter en tid ønsket Kellogg å publisere en bok som ble avvist av 
våre ledere fordi den inneholdt falsk lære. Det førte til at Kellogg  bestemte 
seg for å publisere boken for egen regning. Han ga vårt forlag, Review and 
Herald, som også hadde trykket på oppdrag av utenforstående, en 
bestilling på 5.000 eksemplarer. Forlaget aksepterte bestillingen. Gud grep 
direkte inn og lot hele forlagshuset bli ødelagt av en forferdelig brann. 
Deretter sendte Kellogg manuskriptet til et eksternt trykkeri for å få den 
trykket. Bare evigheten vil vise hvor mye skade Kellogg gjorde mot Guds 
verk, spesielt blant ungdommen, før han forlot menigheten etter eget valg. 
(For mer informasjon: Lewis R. Walton: “Omega”, Review and Herald). I 
dette tilfellet trenger vi ikke engang å spørre om han arbeidet for Gud i sin 
egen kraft eller om Gud var i stand til å arbeide gjennom ham.
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Å arbeide for Gud er en ting, men at Gud
arbeider gjennom oss er noe annet 

I forbindelse med dette ønsker jeg å dele et sitat fra Le Roy E. Froom: «Å 
arbeide for Gud er en ting; men å la Gud arbeide gjennom oss er noe annet. 
Der én ting å forsake verden og følge Kristus; det er noe helt annet å være 
en som Den Hellige Ånd er rikelig til stede i med stor kraft og nåde.... Gud 
kan ikke gjøre noe revolusjonerende med et menneske før Han først har 
gjort noe revolusjonerende for det mennesket ved at Den Hellige Ånd 
kommer inn.» (The Coming of the Comforter, Review and Herald, 1928, s. 
119)

Det kan skje med oss, slik det gjorde med doktor Kellogg, at vi tror vi bør 
gjøre det ene eller det andre for Gud uten å være ledet av Guds Ånd. Vi 
trenger å spørre oss selv noen ganger: Arbeider jeg for Gud med mine 
menneskelige evner og begrensninger, kanskje til og med med den 
autoriteten som følger med å ha en administrativ stilling, eller kan Herren 
arbeide gjennom meg med sine guddommelige evner og sine uendelige 
muligheter?

Hvordan Gud kan virke i det andre arbeidet
avhenger av mitt forhold til Ham 

Med tanke på våre forfattere skrev E.G. White: 
«En artikkel skrevet i Guds Ånd, blir bifalt av engler, og tilskynder

leseren til å gjøre det samme. Men når en artikkel blir skrevet mens 
skribenten ikke lever helt for Guds ære og ikke har overgitt seg helt til 
Ham, registrerer engler denne mangelen med sorg. De vender seg bort og 
gir ikke leseren noen tilskyndelse fordi Gud og Hans Ånd ikke er i det. 
Ordene er gode, men de mangler Guds Ånds varmende innflytelse.»
(Pamphlet 016, 29.1) 

I det store og hele, hva er det viktigste i kristen litteratur? Det bør være at 
den er skrevet under innflytelse av Den Hellige Ånd, og forfatteren bør leve 
til Guds ære, i full overgivelse til Kristus og Hans tjeneste. Gud blir ikke 
påvirket av artikkelens fantastiske innhold. Han er mye mer interessert i 
den åndelige holdningen hos forfatteren som skrev teksten. Når en forfatter 
skrev under innflytelse av Den Hellige Ånd, kan Gud påvirke den som leser 
ved den sammen Ånden, og leseren kan komme nærmere Gud.

Dette er sant også på andre områder som forkynnelse, undervisning, 
ledelse av misjonsprosjekt, menighetsledelse, familieliv, oppdragelse av 
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barn og andre ting at det «er ikke kraften som kommer fra mennesket som 
gjør arbeidet framgangsrikt, det er kraften fra himmelske engler som gjør at 
arbeidet lykkes. Det er himmelske engler som arbeider sammen med 
menneskelige aktører som bringer arbeidet fullkommenhet.» (E.G. White, 
Christian Service, side 260.3)

Gud kan bare utøve sin verdifulle innflytelse gjennom oss når vi har en 
levende relasjon med Gud. Med andre ord, hvis vi ikke lever i full 
overgivelse eller  ikke er tilstrekkelig fylt med Den Hellige Ånd, kan store 
velsignelser gå tapt eller det kan forårsake skade!

Å forkynne Guds Ord
La oss se på dette i sammenheng med det å forkynne Guds Ord. Når 
pastorer er utilstrekkelig fylt med Den Hellige Ånd, vil deres taler aldri 
oppnå det Gud lengter etter. Her er et sitat fra Slektenes håp (A & O, bind 5, 
side 224. [DA 671.4}): «Det vil være forgjeves å forkynne Ordet uten Den 
Hellige Ånds stadige nærvær og hjelp... Man kan kanskje være i stand til 
å fremholde Guds ord etter bokstaven og være vel kjent med alle dets 
pålegg og løfter, men hvis ikke Den Hellige Ånd sørger for at sannheten når 
hjertet, vil ingen falle på klippen og bli knust. Ingen form for utdanning, 
ingen fortrinn, hvor store de enn måtte være, kan gjøre noen til en 
lysspreder uten at Guds Ånd virker med.»

Gud og englene kan arbeide med oss bare når vi er fylt med Den Hellige 
Ånd og lever i full overgivelse til Kristus. Det har ingenting å si hvem vi er 
eller hva vi gjør. Gud lar oss vite gjennom E.G. White:  “Verdien av vårt 
arbeid står i forhold til hvor mye vi har fått av Den hellige Ånd.” (Slektenes 
håp, A & O, bind 4, side 284. [DA 330.4])  Og: “Det er ikke evner du nå eier, 
som vil gi deg fremgang.. Heller ikke noen evner du måtte tilegne deg i 
fremtiden. Nei, det er det Herren alene kan gjøre for deg... Han lengter etter 
at du skal vente store ting av Ham.» (Ord som lever, side 89. [COL146.4}) 
(Anbefalt videre lesning: Apostlenes liv og virksomhet, A & O, bind 4, side 
195-197. [AA 283-284]) 

Vi vil erfare mer av Guds hjelpende styrke og kraft mye mer, jo mer vi 
dyrker et nært fellesskap med Ham. “Vi vinner ikke seier ut fra hvor mange 
vi er, men gjennom full overgivelse av vår sjel til Jesus.” (Sons and 
Daughters of God, 279.2). 

Uheldigvis er det mange, en gang også jeg selv, som er redde for eller har 
reservasjoner mot å overgi seg helt til Gud. De tenker at de vil bli slaver. 
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Dette synspunktet er helt feil. Bibelen sammenligner en relasjon til Kristus 
med et ekteskap. Kristus er en strålende partner! Når to gifter seg, kan de få 
skilsmisse om de ønsker det. Vi kan også bryte forbindelsen vi har til 
Kristus, vi forblir frie mennesker. Men jeg tror ikke at vi under noen 
omstendigheter vil ønske å gjøre det, siden et forhold til Kristus er den best 
mulige relasjon. Han ønsker å ha et forhold til oss der vi er formet i 
kjærlighet og tillit med Ham. (For mer om dette emnet: Å være i Jesus, 
kapittel «Overgitt til Jesus», se www.schritte-zur-persönlichen-erweck-ung.
info).

Guds inngripen kan gå langt utover
våre menneskelige muligheter 

Gud ønsker å gjøre store og utrolige ting også i dag (Jeremias 33,3). Når vi 
lever slik at Gud kan arbeide i og gjennom oss, vil vi igjen og igjen oppleve  
overraskende ting – store og utrolige ting. Det fungerer slik: Hva Gud plan-
legger å gjøre gjennom meg vil på noen områder overgå det jeg kan klare og 
mine evner. Og det er bra. Det fører med seg glede og forundring og 
fremmer vår avhengighet av og vårt samarbeide med Gud.

Her er to sitater fra vår litteratur om dette:  «Be om Kristi nåde og 
virkekraft, og du vil ikke bli overlatt til å arbeide alene.» (The Ellen G. White 
1888 Materials, side 141.5).

«Til alle som tilbyr seg selv til Herrens tjeneste, uten å holde noe tilbake, 
er gitt kraft til å oppnå resultater som ikke kan måles.» (Testimonies for the 
Church, bind 7, side 30.2).

Vedvarende forbindelse ved bønn 
Når vi lever slik at Gud arbeider i og gjennom oss, trenger vi en vedvarende 
forbindelse med Ham gjennom bønn. Vi trenger å være koblet til den Ene 
som forberedte oppgavene for oss. Han kan veilede oss gjennom det på 
den beste måten. Det er som å kjøre med en GPS. Gud har gitt oss et stort 
løfte om denne forbindelsen: “Rop til meg, og jeg vil svare deg, jeg vil 
forkynne deg store og ufattelige ting, ting som du ikke kjenner.” (Jeremia 33,3 
NB. Flere løfter: Joh 7:37; Joh 14,12-14; Joh 15,7; John 15,16; Matt 18,19;1 
Joh 3,22). 
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Herren lover ikke bare svar på våre bønner, men også å vise oss store og 
ufattelige ting. Han gir oss et guddommelig svar.  

Guddommelig veiledning
«La ingen overdrive sin Gud-gitte kraft i et forsøk på å påskynde Herrens 
verk. Menneskelig kraft kan ikke påskynde arbeidet; den må knyttes til 
kraften fra himmelske vesener... Mennesket kan ikke gjøre Guds del av 
arbeidet. En Paulus kan så, og en Apollo kan vanne, men Gud gir veksten. 
I enkelhet og saktmodighet skal mennesket samarbeide med gud-
dommelige krefter og alltid gjøre sitt beste samtidig som han innser at det 
er Gud som er den store Arbeidsformannen.» (E.G. White, 7T 298.2,
egwwritings.org)

Hvilke konsekvenser hadde Jesu liv her på jorden? 
Philipp Brooks sa: «Jeg tar helt klart ikke feil når jeg sier at alle arméer som 
noen gang har marsjert, alle marineflåter som noen gang er bygd, alle 
parlamentsesjoner som noen gang er holdt og alle konger som noen gang 
har hersket, påvirket ikke menneskenes liv på jorden så mye som Jesu liv 
alene gjorde.» (Andreasbrev nr. 2)

Hvordan kunne mennesket Jesus fra Nasaret være i stand til å utøve en 
så stor innflytelse? Jesus fortalte oss grunnen veldig tydelig i Johannes 
14,10 (NB):

“Tror du ikke at jeg er i Faderen, og Faderen i meg? De ord jeg taler til dere, 
taler jeg ikke av meg selv, men Faderen, som blir i meg, Han gjør sine 
gjerninger.” 

Som menneske kunne Jesus ha enorm påvirkning fordi Faderen var i 
Ham og utøvde sin guddommelige innflytelse.

Eller la oss se på apostelen Paulus. Hvordan var Gud i stand til å gjøre et 
så stort misjonsarbeid gjennom ham? Vi finner et svar i Galaterbrevet 2,19-
20 (NB): “...Jeg er korsfestet med Kristus. Jeg lever ikke lenger selv, men 
Kristus lever i meg...” Han oppga sin selvbestemmelsesrett. Kristus fikk lede 
hans liv.

Dette er grunnen til at Paulus senere sa følgende om det storartede 
arbeidet han var i stand til å utføre:
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“For jeg vil ikke våge å tale om noe annet enn det som Kristus har utført 
gjennom meg for å føre hedningene til lydighet, ved ord og gjerning, ved 
kraften i tegn og under, ved Åndens kraft... (Rom 15,18-19 NB) 

Nøkkelen er å være i Kristus.

“Kristus i oss”
E.G. White sa: «Kunnskap om dette mysteriet [Kristus i oss] gir oss nøkkelen 
til alt annet. Det gir sjelen adgang til universets skatter, til muligheten for 
uendelig utvikling.  (E.G. White, Education, side 172.1)

Jesus Kristus ønsker å leve i oss. På denne måten ønsker Han å gi oss et 
oppfylt liv og arbeide gjennom oss, enten det gjelder små eller store ting. 
(For mer om dette emnet: Å være i Jesus – kapittel 3: «Jesus bor i deg.» Se i 
Abide in Jesus på www.steps-to-personal-revival.info)

John Wesley innså at «Gud kan gjøre mer med en mann som har 
forpliktet [overgitt, hengitt] seg 100% til Gud, enn han kan med en hel hær 
av menn som bare har overgitt seg 99% til Gud.» (Joseph Kidder, A Guide to 
a Spiritual Life, Andrews University, PPP bilde 14)

Guds ord sier tydelig i Sakarja 4,6 (NB): “Det du planlegger vil ikke lykkes 
ved hjelp av en hær eller menneskelig kraft, men min Ånd vil utrettte det! 
Dette lover jeg, Herren Gud den Allmektige.” (Oversatt fra den tyske 
bibelversjonen Hoffnung für alle) 

Gud kan også gjøre store ting gjennom barn og unge 
Mary Jones ble født i en liten landsby i Wales i 1784. Hun vokste opp i en 
hengiven metodistfamilie. Som barn elsket hun fortellinger fra Bibelen. 
Etter at hun lærte å lese, fikk hun et sterkt ønske om å ha sin egen bibel. Men 
på den tiden var bibler svært dyre og det fantes ikke mange av dem. På 
søndager fikk hun lov til å lese i Bibelen hjemme hos en rik familie som 
bodde noen få kilometer unna. Da hun ble litt større, sparte hun penger hun 
tjente på diverse småjobber for å få sin egen bibel. For eksempel samlet 
hun en dag ved som hun solgte. En annen dag passet hun barn.  

Det tok seks år å spare nok penger. Da hun var 16 år, gikk hun barfot de 
42 kilometerne fra Langfihangel over et lite fjell til Bala for å kjøpe en bibel 
hos en pastor der.

Pastor Thomas Charles sa til henne at han faktisk hadde to bibler, men at 
de allerede var lovet bort til noen andre. Dessverre kunne han ikke gi henne 
en bibel. Mary gråt bittert! Hun var svært fortvilet. Litt irritert spurte 
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pastoren hvorfor hun gråt. Hun fortalte ham at hun hadde spart penger til 
en bibel i seks år. Da han hørte det hun fortalte, ga han henne den ene 
Bibelen. Overlykkelig gikk hun hjemover igjen!

Pastoren ble så påvirket av denne hendelsen at han fortalte om Mary på 
det neste møtet i Religious Tract Society og sa: «Vi må finne en måte til å 
skaffe alle i Wales en bibel til en overkommelig pris.» Da sa en kollega av 
ham, Robert William: «Hvorfor ikke finne en måte å gjøre dette i hele 
verden?» Som følge av dette ble det første verdensvide bibelselskapet 
stiftet (British and Foreign Bible Society). Andre fulgte deres eksempel slik at 
det etter hvert ble opprettet over 140 bibelselskap. 

Det er utrolig hva vår himmelske Far var i stand til å gjøre gjennom en 
enkel, hengiven jente! La oss tenke over følgende ord: 

Undervurder aldri en persons innflytelse når Guds Ånds kraft virker inn 
på mektig vis. Gud kan kalle deg for en tid som denne. 

(Anbefalt lesning Ester 4,14-16 og Christian Service, kapittel 26: 
«Assurance of Success».)

GUD HAR OGSÅ FORBEREDT ET ARBEID FOR MEG 
Til Guds ære og til oppmuntring for leserne vil jeg gjerne fortelle hvilken 
oppgave Gud ga meg i 2011/2012,  til og med uten at jeg oppdaget det. Han 
satte i gang noe som ville fylle mitt liv mer og mer. På den ene side hadde 
jeg store utfordringer, men på den andre side opplevde jeg også mange 
seire og stor glede. Jeg er godt klar over at det arbeidet Gud ga meg er Hans 
verk, og slik bør det være. Hvert arbeid de utfører, de som lar Gud bruke seg, 
er bare en bygningsstein i Guds store verk. Derfor: «La deres lys skinne slik 
at æren går tilbake til Gud i stedet for til dere selv... La deres lys skinne på 
denne måten. Ta deg i vare, du som arbeider for Kristus, når det gjelder 
hvordan ditt lys skinner. Dersom det blinker mot himmelen og åpenbarer 
Kristi storhet, skinner det på rett måte. Hvis det peker på deg selv, hvis du 
eksponerer deg selv og inviterer andre til å beundre deg, ville det vært 
bedre for deg å holde deg helt og holdent i ro, for ditt lys skinner i feil 
retning.» (E.G. White, 4T, side 400.1, egwwritings.org)
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ET PRAKTISK EKSEMPEL:
SPREDNING AV VEKKELSESLITTERATUR 

Umerkelig satte Herren igang arbeidet med å spre litteratur om vekkelse for 
meg. Slik dette utviklet seg, viser det meg at det ikke var jeg som satte det i 
gang, jeg fikk lov til å være et redskap i Guds hånd.

Det hele begynte slik: Gjennom fire forskjellige tilskyndelser oppmuntret 
Gud meg til å utarbeide flere taler om emnet «et Ånds-fylt liv». Etter at jeg 
hadde holdt en av disse talene i en menighet, ga jeg alle medlemmene i 
menigheten en kopi av talen. Disse kopiene delte de med sine venner. Slik 
gikk det til at to ledende brødre med erfaring innen teologi, mottok mine 
taler i skriftlig form. En av dem skrev følgende til meg den 1. mai 2012:

«Dine taler om Veien til personlig oppvåkning er en gave fra himmelen, 
først for deg og så for alle leserne... Selv om vi nylig har fått flere praktiske 
og dypt åndelige bøker i vår kirke, er temaet Veien til personlig oppvåkning
bemerkelsesverdig. På en kort og likevel detaljert måte blir måten vi blir fylt 
med Den Hellige Ånd skissert. Den som leser dette, kan ikke unngå å gjøre 
opp sin åndelige status og ta en avgjørelse.» 

Innholdet gjordet inntrykk på begge disse teologene som anbefalte at 
jeg trykket talene som en brosjyre. Jeg tenkte på det og kom fram til at dette 
bare ville være en liten brosjyre som neppe ville være av interesse for et 
forlag. Dermed gjorde jeg absolutt ingenting med det. 

Men Gud så annerledes på det. Han hadde lenge hatt en plan, og Han 
visste også hvordan Han kunne få den gjennomført. 

Ved Guds ledelse fikk jeg kort tid senere en forespørsel fra Deutsch-
Schweizerischen Vereinigung (DSV – Tysk-Sveitsisk distrikt) i Zürich. De 
ønsket å trykke mine taler som en brosjyre, og de ba meg om tillatelse. DSV 
lovte å ordne med detaljene (korrektur, design, foto, trykking osv.). Jeg 
kunne knapt tro det! Under Guds veiledning ble den første versjon av Veien 
til personlig oppvåkning publisert i oktober 2012. Uten at jeg hadde planlagt 
noe.

Før de publiserte heftet tok DSV kontakt med andre tysk-talende 
distrikter og unioner og unionen i Østerrike også. Baden-Würtembergische 
distrikt i Tyskland, og unionen i Østerrike ble med i prosjektet. Slik gikk det 
til at det var behov for å trykke 9.200 eksemplarer. 

Vi gikk fram i tro og sendte en bestilling på 10.000 eksemplarer. 
Imidlertid gjorde trykkeriet en feil og trykket 13.500 eksemplarer. Hva 
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skulle vi gjøre nå? Vi stolte på løftet i Romerne 8,28 der det står at alle ting 
tjener til det gode for dem som elsker Gud, og vi godtok den ekstra 
leveringen.

Utrolig nok forsvant de 13.500 ganske raskt, og vi måtte fortsette å trykke 
flere eksemplarer. Det er ikke til å tro, ikke sant? Siden den gangen er det 
blitt 8 versjoner på tysk av Veien til personlig oppvåkning, og vi har måttet 
fortsette å trykke flere eksemplarer på tysk. Totalt har vi trykket 45.000 
eksemplarer. Mange menighetsmedlemmers hjerter er berørt av 
budskapet, og det har bidratt til å spre dette heftet. Hva står det i Efeserne 
2,10 (NB)? “For vi er hans verk, skapt i Kristus Jesus til gode gjerninger, som 
Gud forut har lagt ferdige for at vi skulle vandre i dem.”

Herren forberedte enorme
distribusjonsmuligheter! 

Gud sørget for at dette budskapet ble spredt på ulike måter til så mange folk 
som mulig. Jeg har fått og får stadig invitasjoner fra menigheter i mitt 
hjemland og utenlands med ønske om å holde seminaret Veien til personlig 
oppvåkning. (Det består av fire timer fredag kveld der man deler erfaringer, 
og på sabbaten er det gudstjeneste og to timer om ettermiddagen.)

I tillegg er det også andre som hjelper til med å holde slike seminarer. 
Mange talere rundt om i verden bruker disse emnene i sine taler.

Det følgende ble produsert under Guds ledelse, uten at jeg gjorde noe 
med det: Videoprogrammer, lydbøker, e-bøker distribuert gjennom 
Amazon så vel som oversettelse til mange språk. Herren satte meg i 
forbindelse med et par som utviklet en webside på engelsk og tysk. (Tysk: 
www.schritte-zur-persönlichen-erweckung.info – Engelsk: www.steps-to-
personal-revival.info)  Heftene kan leses online og kan lastes ned gratis på 
40 språk. Oppfølgeren Å være i Jesus [Abide in Jesus] finnes på nesten 20 
språk. Til sammen er det trykket 1.3 millioner eksemplarer i tillegg til at det 
er nedlastet et ukjent antall fra websiden fra 143 land (pr. August 2020).

De mer enn  500 muntlige og skriftlige vitnesbyrd har jeg fått, har ført til 
det er blitt lagt til nye gode momenter i heftene. De viser at Veien til 
personlig oppvåkning kan føre til:
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� Vi innser at Den Hellige Ånd er den kosteligste gaven Jesus tilbyr oss.
� Dette  materialet åpner våre øyne for en korrekt selvforståelse når det 

gjelder vår åndelige status.
� Vi har en bedre forståelse av de to grunnleggende stegene som leder 

til et attraktivt åndelig liv og en forsikring om frelse.
� Når vi ber med løfter får vårt bønneliv en helt ny kvalitet. Vi ber med 

glede, mer tillit og dybde. Ved å ble med løfter har mange fått en 
bekreftelse på at de har tatt imot Den Hellige Ånd.   

� Deres store glede gjør dem til vitner, og de har gitt heftene videre til 
andre, noe som til og med har gitt dem større glede. 

Jeg kan bare undre meg over Guds store mirakler og sier med fryd: 
 “Rop med fryd for Herren, all jorden! Tjen Herren med glede, kom fram for 

hans åsyn med jubel!” (Salm 100,1-2 NB) “...for glede i Herren er deres styrke”
(Nehemja 8,10 NB) 

Jeg ser det slik: Herren ga meg oppgaven som forfatter og koordinator. 
Fra «min» innsats ga Gud det «andre arbeidet» til mange, og de gjorde det 
til sitt eget. Dette «andre arbeidet» består av forbønn, oversettelse, 
korrektur, bønn, finansiering, layout, forberedelse til trykking, knytting 
kontakter, distribusjon, vitnesbyrd, design av web-sider og så videre. Det er 
fantastisk at Herren gir oppgaver til en gruppe. Teamarbeid er mer 
verdifullt enn om en person skulle arbeide alene. Gud ønsker å knytte oss 
sammen med andre. Jeg ønsker å uttrykke stor takknemlighet for den gode 
kontakten jeg har fått til søstre og brødre, som Gud har gjort mulig. Noen 
kontakter har vært av kort varighet, andre litt lengre og andre igjen 
langvarige. Kort sagt er det viktig for alle involverte å vite: Gjennom Guds 
nåde er jeg en medarbeider i Guds større plan. Jeg arbeider, egentlig er det 
Kristus som arbeider gjennom meg, til Guds ære.

Jeg har fått anledning til å erfare at Gud gjøre store og utrolige ting. Disse 
tingene går langt forbi våre egne muligheter. Jeg kan bare prise og ære 
Ham, og jeg ønsker å fortsette og tjene Ham med glede!

Gud ønsker å bruke alle! Ofte bruker Han faktisk de svakeste, de som har 
fått et fantastisk løfte: “...for min kraft fullendes i skrøpelighet..”
(2 Kor 12,9 NB) 
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Gud velger ofte den svakeste
En gang da noen roste den store og berømte misjonæren, Hudson Taylor,  
som Gud arbeidet gjennom for å etablere misjonsarbeidet i det indre av 
Kina, for hans store innflytelse i misjonen, kommenterte han dette slik:

«Det ser for meg ut som om Gud lette over hele verden for å finne noen 
som var svak nok til å gjøre sitt verk. Da Han til slutt fant meg, sa Gud: 
’Han er svak nok – han er passende.’ Alle som var Guds helter var svake 
mennesker som gjorde store ting for Gud fordi de trodde at Gud var med 
dem.»

Min bønn: “Far i himmelen, vær så snill å tilgi oss alle for at vi har 
oppført oss selvtilstrekkelige. Gi oss et ydmykt hjerte som er hengitt 
til deg med uforbeholden overgivelse. Tilgi oss for at vi ofte har 
forventet små resultater. Vær snill og fyll oss med din Hellige Ånd hver 
dag. La oss ta på oss de oppgavene du har planlagt for en tid som 
denne. Gi oss vekkelse og reformasjon og bruk oss i evangeliets store 
finale.  Deg tilhører makten og æren. AMEN.”

Rapport fra  Osaka/Japan:
Faste og bønn om Den Hellige Ånd:  Nesten i samme øyeblikk ...
Sheri A.: Vi begynte en menighetsplatning i Osaka-området i Japan. Etter 
ett år hadde vi ennå ingen som deltok på gudstjeneste eller bibelstudier. Vi 
bestemte oss for å være med på «100 dager i bønn» og spesielt faste og be 
om Den Hellige Ånd i løpet av mai. Nesten i samme øyeblikk lot Herren oss 
støte borti et par på supermarkedet som var på utkikk etter en menighet og 
søkte Gud. De var klar for å delta i bibelstudier. På grunn av pandemien var 
de ikke på arbeid, så vi hadde bibelstudier hver dag, og de begynte å delta 
på gudstjenestene. I tillegg var det en av våre naboer som begynte å komme 
til gudstjenestene. Vi mer enn doblet frammøtet på sabbaten, og en liten 
menighet begynte å spire! Pris Gud!

100 Days of Prayer 2020, Prayer Focus (Dag 100).  
GC Ministerial Association den 4. juli 2020.
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HVEM GJØR JOBBEN: GUD GJENNOM MEG ELLER JEG FOR GUD?  |  KAPITTEL 3 

Veiledning for ettertanke og samtale 

1. Hva er forskjellen på å arbeide for Gud og at Gud arbeider gjennom meg?

2. Hvilke bibelske eksempler er det på at Gud bruker en person til et 
stort arbeid?

3.   Hvordan var Paulus i stand til å utføre et slikt utrolig misjonsarbeid ? 

4. Hvilke løfter har vi som viser at Herren ønsker å gjøre store ting 
gjennom oss? 

Tid for bønn

• Kontakt din bønnepartner og diskuter dette emnet.
• Be med din bønnepartner …

1. … om å forstå hvorvidt du arbeider i egen kraft eller om Gud arbeider 
gjennom deg med sin kraft.

2. … om visdom til  å forstå prinsippene i bibelske eksempler på å 
hjelpe og tjene.

3. … om et nært forhold til Gud så du virkelig kan være et Guds redskap.
4. … om at du kan forstå hvordan du, under Guds ledelse, kan være til 

støtte for dine omgivelser og i din menighet.
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K A P I T T E L  4

VERDIFULLE ÅR MED 
TRENING 

Hvilken betydning har en god tilnærming
når vi skal lede personer til Jesus Kristus? 

Først vil jeg gjerne dele noen få erfaringer jeg har hatt som pastor i sjele-
vinning. Det var to spesielle grunner som motiverte meg til å notere ned 
disse erfaringene: 1. Slik at andre ikke behøvde å gjøre de samme feilene 
som jeg gjorde, og 2. Slik at andre kan dra nytte av disse positive 
erfaringene.

Til oppmuntring for alle ønsker jeg å dele at jeg og to andre brødre ble 
kalt til å tjene som pastorer uten noe teologisk utdanning, med andre ord 
var vi lekmenn. Dette skjedde fordi det var stor mangel på pastorer den 
gangen. Tidligere hadde jeg lært mye gjennom 22 års arbeid i menigheten. 

Noen få ord om min bakgrunn:
Jeg kommer fra en adventistfamilie, var 17 år gammel da jeg ble døpt og 

var en svært sjenert ung mann. Likevel foreslo valgnemnda meg til å være 
assisterende sabbatskolelærer. Og slik det var vanlig den gangen hadde jeg 
ikke mot til å si nei til dem. Litt etter litt kom jeg over min sjenerthet 
gjennom arbeidet i sabbatskolen. Gjennom årene har jeg gjort tjeneste som 
sabbatskoleleder, ungdomsleder, leder for menighets-misjonen og leder 
for menigheten. Før jeg ble pastor hadde jeg arbeidet 22 år i 
forretningslivet. På et tidspunkt gjorde selskapet jeg arbeidet for det mulig 
for meg å bedre mine engelskkunnskaper ved et års opphold i England. 
Siden jeg valgte vår adventistskole, Newbold College, fikk jeg også mulighet 
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til å ta noen bibelfag. På den tiden hadde jeg imidlertid ingen tanke om at 
jeg snart skulle bli pastor.

Min kjære kone var til stor støtte for meg i pastorgjerningen. Hennes far 
hadde vært pastor og lærer. Hun visste allerede en god del ting hjemmefra, 
men ikke bare det, hun bidro også med praktisk hjelp i hjemmet og i den 
lokale menigheten. I tillegg ga Gud meg ytterligerere hjelp gjennom en god 
venn og min svoger – begge var pastorer. Ja, jeg kan si at Gud kalte meg til 
en helt ny oppgave, men Han hadde sørget for at jeg på ulike måter var blitt 
forberedt og at jeg hadde nødvendig støtte. 

Hva er viktig i sjelevinning? 
Da jeg ble pastor, var jeg 38 år gammel. Noen av mine omfattende forsøk på 
å vinne mennesker for Kristus, ga til å begynne med magre resultater. Disse 
mislykkede forsøkene førte til at jeg fortok en kritisk gjennomgang av min 
tilnærming. Med Guds hjelp forsto jeg gradvis hva jeg måtte gjøre 
annerledes. Da jeg satte ut i livet denne nye innsikten, ble resultatene 
meget positive.

Dette er det jeg lærte:
Som regel lønner det seg å gjøre ting i følgende rekkefølge:
� Å presentere Jesus og hjelpe folk til å ta imot Ham.
� Å holde kurs om å være disippel for å innlede og holde ved like et 

forhold til Kristus, hjelpe deres forståelse av tilgivelse av skyld, og 
hvordan de kan leve i Den Hellige Ånds kraft.

� Deretter gjennomgikk jeg Bibelens grunnleggende sannheter. 
� Når noen blir opplært på denne måten, hjelper vi dem til å ta 

standpunkt for å bli døpt og for å bli med i menigheten. 

Hvor langt du kan gå sammen med en person på denne veien avhenger 
alltid på hvor åpen de er for Den Hellige Ånds påvirkning.

Hvor langt en Jesu medarbeider kan følge disse kjære medmenneskene 
på denne veien vil alltid variere mye.

Min første betydningsfulle erfaring
Da jeg begynte å arbeide som pastor i 1968, var den verdensvide 
kampanjen The-Bible-Speaks begynt. De som var med på dette gikk fra dør 
til dør med en spørreundersøkelse med spørsmål om religion. Etter å ha 
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tatt spørreundersøkelsen, fikk deltakerne tilbud om en gratis bibel. Den 
som var interessert, fikk straks utlevert en bibel, men betingelsen var at 
bibelen ble deres når de hadde fullført 24 bibellekser. Så fikk de utlevert de 
to første leksene, og disse ble hentet og så rettet etter en uke eller to alt 
etter hva de ønsket. Og så ble de to neste leksene levert til dem.

Heldigvis ble den menigheten som jeg hadde ansvar for på den tiden 
med glede med på dette prosjektet. Hver sabbats ettermiddag gikk 24 
deltakere ut i grupper på to og to gjennom hele vinteren 1968/69. Etter 
noen få måneder hadde vi 700 personer som ville studere disse leksene. 
Denne misjonsaktiviteten var ment som en forberedelse for en stor 
evangelistisk virksomhet. Den evangelistiske møteserien ble holdt av en 
evangelist fra Generalkonferensen og startet i april 1969. En bror som den 
gangen var evangelist i den Sørtyske union, Reinhard Rupp, tok over 
fortsettelsen av foredragsserien. Han ble så etterfulgt av ulike talere som 
holdt sine foredrag hver fredag, lørdag og søndag. Til sammen ble det holdt 
omtrent 100 foredrag. Ved Guds nåde ble 32 av deltakerne på den 
evangelistiske serien døpt. De hadde fått hørt om serien på ulike måter. Jeg 
brukte de ti bibelstudieveiledningene fra Fordyce W. Detamore for å lede 
mennesker fram til å ta en beslutning. (I dag ville jeg ha anbefalt: Mark 
Finley, How to help people decide for Jesus.)

Dessverre var det bare en kvinne blant dåpskandidatene, som kom fra de 
700 deltakeren i The-Bible-Speaks-kampanjen. Vi spurte oss selv hva 
grunnen kunne være til et så «dårlig» resultat. Etter noe tid kom vi fram til 
følgende: Vi hadde stort sett gjort «pastoralt arbeid» og ikke i stor nok grad 
gjort innsats for personlig kontakt. Dessuten ble vi overbevist om at 
bibelstudieveiledningene gikk for fort fram med læresetningene, før den 
enkelte var blitt ledet til Jesus. Og jeg innså ikke før mye senere at vår 
mangel på Den Hellige Ånd bidro til vårt «magre» resultat. Vi hadde oppsøkt 
minst 10.000 hjem som en del av The-Bible-Speaks-kampanjen, og til tross 
for denne innsatsen, kunne vi ikke lede mer en 1 person av våre 700 
kontakter til dåp. 

Jeg fortalte denne erfaringen i stor detalj bare fordi jeg ønsker å spare 
andre for en lignende erfaring. Det er betydelig lettere å lære fra andres 
erfaringer enn å gjøre dem selv.
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Min andre betydningsfulle erfaring 
Jeg hadde min neste større kampanje i 1971/72 i en annen menighet. Igjen 
gikk vi fra dør til dør og presenterte oss selv for folk med en 
spørreundersøkelse. Men denne gangen stilte vi det velprøvde spørsmålet 
fra det tyske heftet Ta fatt i livet (Ergreife das Leben): «Dersom du døde i 
dag, ville du da ha trygghet om evig liv med Jesus Kristus?»

Vanligvis førte dette straks til vi leste dette heftet sammen med dem. 
Innholdet er en kort oppsummering av frelsesplanen i fire steg og avslutter 
med en bønn om overgivelse. Noen var så beveget at de ga oss adressene 
til deres familiemedlemmer og ba oss besøke dem og gå gjennom dette 
heftet også med dem.

Etter at vi hadde gjennomgått heftet med dem som var interessert, 
studerte vi sammen med dem de fem leksene som Generalkonferensens 
ungdomsavdeling hadde utgitt om å lede unge mennesker til Jesus. Først 
etter det brukte vi The-Bible-Speaks-serien.

Til sammen hadde vi 150 deltakere i The Bible Speaks-kurset.
Deretter holdt vi en stor evangeslistisk serie over mer enn 52 kvelder 

med evangelist Kurt Hasel som taler. Da denne serien var over, ble 13 
personer døpt, av disse var syv mennesker blant våre 150 kontakter. 
Resultatene fra denne andre store kampanjen var flere ganger bedre enn 
den første, der vi bare hadde en person som ble døpt blant de 700 
deltakerne.

Min tredje betydingsfulle erfaring 
Min neste store erfaring hadde jeg i to menigheter i en stor by i 1973/74. 
Etter at jeg hadde holdt seks evangelistiske foredrag sammen med en lege, 
dr. Waldemar Maretz, for å komme i kontakt med interesserte mennesker, 
inviterte vi dem til en bibelgruppe. Syv gjester og flere menighets-
medlemmer deltok. Sammen studerte vi ni hefter fra en serie om det å være 
disippel. Det var en bibelbasert og pedagogiske godt laget serie om å være 
disipler, og den inkluderte også en innledning til personlig evangelisme. I 
denne serien var det to lekser om å leve med Den Hellige Ånd. Denne serien 
var laget for å håndtere tre grunnleggende problemer:



� Mange kristne har ikke visshet om sitt personlige forhold til Kristus. 
� De lever et liv preget av nederlag og skuffelser.
� De vet ikke hvordan de kan dele sin tro på en effektiv måte. 2

Dette var det beste resultatet Gud noen gang ga meg i denne type arbeid. 
La oss sammenligne igjen:
� 1 person fra 700 kontakter
� 7 personer fra 150  kontakter
� 5  personer fra 7  kontakter
Som vi kan se spiller en gjennomtenkt strategi en viktig rolle så vi kan 

være i stand til å vinne mennesker for Jesus. Husk: Den som knepper den 
første knappen feil, vil aldri få det sammen riktig. Til slutt må han kneppe 
opp alt og starte på nytt.

Hver den som ikke får en korrekt «start» i det å undervise om troen, vil 
vanligvis ikke kunne regne med gode resultater. De neste stegene må også 
være planlagt på en god måte så vi ikke svinger av på en «sidevei.»  Slike 
«sideveier» kan nok være interessante, men de fører ikke til det virkelige 
målet - å lede mennesker til Jesus.

Etter denne tredje erfaringen, som var så positiv, begynte jeg alltid med 
å studere serien om å være disippel sammen med nye, interesserte 
personer. Før det, eller ved en annen passende anledning, gjennomgikk jeg 
heftet Grip livet med dem. (Dette heftet er gjengitt i kapittel 7 i denne 
boken.) Først etter dette gjennomgikk jeg serier med vanlige bibelstudier.

Jeg lærte at mennesker, når de først tar en beslutning for Jesus, er mer 
motivert og har vanligvis mer kraft til å ta imot og sette ut i livet Bibelens 
lære.

83

2 Forfatter: Dr. William Bright – The fundamental problems were identified with the use of 

comprehensive opinion surveys.
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En spesiell erfaring med ungdom i menigheten
I 1978 inviterte jeg ungdomslaget i en menighet i Saarland til å studere 
serien om å være disippel. Til å begynne med var de unge skeptiske. Men 
dette forandret seg raskt etter hvert som de ble glade og trygge etterfølgere 
av Jesus gjennom dette studiet. Da vi ønsket å få menigheten med på å 
holde et seminar basert på disse emnene, ga de unge vakre vitnesbyrd. 
Herren brukte også denne serien om å være Jesu disipler til å lede 
mennesker til å praktisere tro i glede.

Mens jeg arbeidet i Saarland, la jeg merke til at mange mennesker ba en 
bønn om overgivelse etter å ha gått gjennom heftet Grip livet. Det var 62 
deltakere, og 30 av dem ble døpt. Jeg ønsker å prise og takke vår Herre for 
dette!

Min erfaring i Bad Aibling
med serien om å være disipler og bibelstudier

Fra 1984 var jeg ansvarlig for et gamlehjem i Bad Aibling (Tyskland). Mellom 
1985 og 1994 holdt vi seminarer om bedre liv hver vår og høst. Noen ganger 
ga vi seminaret en annen tittel, men innholdet var det samme, og det strakk 
seg over 11-12 kvelder. Med Guds hjelp var vi i stand til å vinne mennesker 
ved nesten hvert seminar. Til og med noen gjester og noen ansatte fra 
gamlehjemmet deltok på seminaret et par ganger.

Hver kveld hadde følgende opplegg:
Først var det et innlegg på 30 minutter  om helse eller familieliv eller om 

temaer som å være kristen i arbeidslivet. 
Mesteparten av kvelden ble brukt til å ta for seg emner om å være 

disippel (basert på de ni studieheftene). Vi føyde også til andre temaer som 
betydningen av den lokale menigheten i vårt trosliv og overtroens 
forlokkelser. Deretter hadde vi vanlige bibelstudier for dem som var 
interessert i det.

Fra 1984 ga vi tilbud om forskjellige yrkesutdanninger [for lærlinger] ved 
vårt gamlehjem: Kontorledelse, husholdning, kjøkkensjef, geriatrisk 
hjelpepleier (1 år) og geriatrisk sykepleier (3 år med klassetimer ved en 
spesialisert yrkesskole).

I tillegg hadde vi fem unge menn som utførte siviltjeneste (i stedet for 
militærtjeneste).

Når vi ansatte lærlinger, spurte vi dem om de også ville være interessert 
i å ta bibeltimer og helseundervisning i tillegg til deres til deres 
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yrkesutdanning. Vi lot dem forstå at vi ønsket å reservere de få 
lærlingeplassene for ungdom som var interessert i hele pakken. Vi la vekt på 
at de bare burde velge oss dersom de var interessert i hele tilbudet. Det å 
delta i klassetimene i yrkesfag, bibeltimer og helsefag var obligatorisk 
under hele utdanningen.

(I dag ville jeg også ha lagt til timer i etikk og brukt Salomos ordspråk. 
Denne boken inneholder bibelsk etikk både for vårt privatliv og vårt 
yrkesliv. Den handler ikke bare om korrekt atferd, men også om 
karakterforutsetningene for den, noe som har å gjøre med gudsfrykt.)

Vi sa til ungdommene at det var helt opp til dem selv hva de gjorde med 
den nye kunnskapen de fikk om tro og helse. Nesten alle søkerne bestemte 
seg for å komme. Gud ga oss på forunderlig vis en høyt kvalifisert 
adventistdame, som holdt bibelkurs og helsetimer, og hun tok også over de 
fleste bibeltimene. Hun hadde pastoral opplæring i tillegg til at hun var 
kvalifisert for å undervise i husholdning ved en teknisk høyskole for 
kvinner.

Vi gledet oss over at i det minste en person ble døpt hvert år. Det var to år 
der det var syv som ble døpt, mange av dem var ansatte. Dette var en god 
måte å gå fram på for å dele vår tro med ungdommer. Slik var vi som 
institusjon i stand til å å oppfylle Kristi misjonsbefaling. Dette var en riktig 
og vellykket metode fordi vi først ledet  mennesker til Jesus. 

Opprettelse av en støttegruppe for Global misjon

I 1994 opprettet menigheten i Bad Aibling støttegruppe for global misjon 
som en selvstendig avdeling i menigheten. (På tysk finnes det en rapport i 
forbindelse med 25-årsjubileet på www.missionsbrief.de: 25 Jahrfeier) I 
1990 hadde Generalkonferensen vedtatt en plan for global misjon. De 
anbefalte ideen om å adoptere et en-million-område der det ikke var noen 
virksomhet med det som mål å opprette den første menigheten i det 
området. Menigheten i Bad Aibling meldte seg som frivillig. Vi ble bedt om 
å ta kontakt med distriktskontoret i Tashkent-Usbekistan. Vi endte opp med 
å ta over «en-million-området» Navoiy i Usbekistan. På grunn av Guds 
velsignelse ble vi i stand til å opprette en menighet der med nesten 200 
medlemmer. I tillegg ble det bygd et kirkesenter. 

Uventet misjonsarbeid utviklet seg fra denne ydmyke begynnelsen 
under Guds ledelse og ved Hans nåde. Vi lærte mye ved å samarbeide med 
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vår administrasjon og å støtte misjonen. Herren velsigner samarbeid. Det 
følgende skjedde:

� Fra 1994 ble menigheter opprettet av pionerer (fulltids 
lekmisjonærer). En misjonsskole for lekfolk ble opprettet for 
opplæring av pionerer i Navoiy-Uzbekistan. På bare fire år ble 42 
lekmisjonærer opplært, og 41 av dem begynte som fulltids 
lekmisjonær. Ved deres innsats nådde man 10 områder i Usbekistan 
der det ikke var menighet fra før. I hvert av disse områdene ble 
menigheter eller grupper opprettet. På grunn av deres aktiviteter ble 
mer enn 500 mennesker døpt. Etter disse fantastiske erfaringene, 
begynte vår støttegruppe i Bad Aibling å støtte to prosjekter i 
Turkmenistan fra 2001/2002. Så ble det i 2006 lagt til tre prosjekter i 
India. Ellen White sa følgende om personlig misjon og misjon i 
utlandet: 

� «Våre menighetsmedlemmer bør kjenne en dyp interesse for misjon 
her hjemme og i utlandet. De vil få store velsignelser  ved å gjøre 
selvoppofrende innsats for å  plante sannhetens flagg i nye områder. 
Penger som blir investert i dette arbeidet vil gi rik avkastning.» 
(Testimonies for the Church, bind 9, side 49.3)

«Misjonen her hjemme vil ha større framgang på alle måter når en mer 
rundhåndet, selvfornektende og selvoppofrende ånd blir manifestert 
for utenlandsmisjonen, for framgangen i misjonen her hjemme 
avhenger, under Gud,  i stor grad av tilbakevirkningen  fra det 
evangeliske arbeidet som utføres i land langt borte.» (Testimonies 
for the Church, bind 6, side 27.5)

Vi fikk erfare sannheten i disse to sitatene! «Tilbakevirkningen» for oss 
var: 

� Fra 1999 ble det opprettet menigheter i Tyskland av predikanter, 
menighetsmedlemmer og pionerer. Menighetene som var involvert i 
utenlandsmisjon i Usbekistan i ca 8 - 10 år (fra 1995) grunnla bare i 
løpet av denne tiden følgende menigheter:

 – Menigheten i Bad Aibling – i Feldkirchen Westerham
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 – Menigheten i Lindau – i Wangen, i Lindenberg og sammen med 
denne menigheten i  Isny igjen 

 – Menigheten i Überlingen – i Pfullendorf og i Markdorf 
Menighetene som var med på utenlandsmisjon, var opprettet for ca. 
100 år siden. Det var først når de opplevde «tilbakevirkningen» som 
kom fra deres utenlandsmisjon, at de gjorde framgang i arbeidet i 
deres «hjemmemisjon.»
Følgende oppgaver kom i tillegg: 

� Fra 1994 ble det publisert et misjonsblad, Missionsbrief 
[Misjonsbrev]. Hensikten med det var å informere og motivere 
menighetene når det gjaldt misjonsarbeid, vekkelse og åndelig liv. 
(Utbredelse: 13.000 eksemplarer til menigheter i Tyskland, Østerike 
og Sveits.)

� I 2003 ga myndighetene ordre om å stenge misjonsskolen i Navoiy-
Usbekistan. Men på bakgrunn av de utmerkede resultatene ved 
skolen (i løpet av fire år ble 41 pionerer/lekmisjonærer fulltids- 
engasjert i misjonsarbeid) kontaktet vi Outpost Centers International 
i  USA med et forslag om å opprette en institusjon som kunne hjelpe 
til med å bygge misjonsskoler for lekfolk med vekt på 
helseevangelisme. Etter vår konsultasjon ble det dannet en 
bønnekjede med 150 personer, og de ble bedt om å be til vi hadde fått 
klarhet i denne situasjonen - om Gud ville at vi skulle ha en slik 
institusjon. Etter kort tid var det helt klart at vår store Gud ønsket en 
slik institusjon. Dette førte til dannelsen av L.I.G.H.T.- Lay Institute for 
Global Health Training basert i Wildwood / USA.
Hensikt: tjenester/konsultasjon/hjelp i verdensomspennende opp-
rettelse av små skoler for helseevangelisme (opplæring som varer 6-
12 måneder) og å holde kurs i helseevangelisme med en måneds 
varighet. I dag er LIGHT aktiv i mer enn 100 land. Om lag 5.000-6.000 
personer har tatt 6-12 måneders helseopplæring ved misjonsskoler 
tilknyttet LIGHT, og mer enn 24.000 personer har tatt det fire uker 
lange intensivkurset (ved slutten av 2019).

� Siden 2012 er det fremmet vekkelseslitteratur sammen med det 
fremragende 40-dagers-konseptet fra Dennis Smith. Dette er det 
beste evangelistiske konseptet jeg noen gang har sett. Vi ordnet med 
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oversettelse og distribusjon av bind 1-5 av Dennis Smiths 40-dagers 
andaktsbøker i tillegg til Veien til personlig oppvåkning, Å være i Jesus
og Ånds-fylte medarbeidere med Jesus fra Helmut Haubeil. I tillegg har 
Vi opprettet følgende web-sider: www.schritte-zur-persönlichen-
erweckung.info and www.steps-to-personal-revival.info i samarbeid 
med Advedida ministry. Derfor er dette nå en støttegruppe for Revival 
and Global Mission.

� Fra 2014 er det jobbet med å sette opp websiden www.gotterfahren.
info, slik at søkende mennesker kan finne et oppfylt liv i et personlig 
forhold til Gud. Denne websiden opererer i samarbeid med Hope-
Bible-Institutes in Tyskland, Østerrike, Sveits og Luxembourg. Disse 
instituttene følger opp søkende mennesker som kontakter dem. 
Denne websiden ble opprettet i samarbeid med Ilja Bondar fra 
Advedida. Denne websiden har 3.000 til 5.000 besøk hver måned. 

Ved Guds nåde har jeg nå styrt støttegruppen i 25 år. Jeg kan bare, igjen 
og igjen, takke og prise vår vidunderlige Gud for Hans ledelse og for de 
mange erfaringene som vi har vært så priviligerte å få. I tillegg kan jeg bare 
takke vår Herre og gjenløser, Jesus Kristus, som ga meg et oppfylt liv, både 
i mitt yrkesliv og som pensjonert. Med en glede som flyter over har jeg blitt 
utrustet til å delta i Guds verdensomspennende vekkelse i disse siste 
dagene i verdens historie!

“Men Gud være takk, som gir oss seier ved vår Herre Jesus Kristus!  Derfor, 
mine elskede brødre, vær faste og urokkelige, alltid rike i Herrens gjerning, da 
dere vet at deres arbeid ikke er forgjeves i Herren.” (1 Kor 15,57-58 NB) 

La oss tjene vår vidunderlige Herre med Jesus Kristus i våre hjerter og fylt 
med kraften fra Den Hellige Ånd. Vi ønsker å vitne om Kristus med våre ord 
og gjerninger, for å hedre Gud til frelse og velsignelse for våre 
medmennesker og for vår egen vekst som Jesu etterfølgere, til vår egen 
glede og oppfyllelse.

https://%C2%84%20www.schritte-zur-pers%C3%B6nlichen-erweckung.info
https://%C2%84%20www.schritte-zur-pers%C3%B6nlichen-erweckung.info
https://%C2%84%20www.schritte-zur-pers%C3%B6nlichen-erweckung.info
https://%C2%84%20www.gotterfahren.info
https://%C2%84%20www.gotterfahren.info
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Takkebønn: “Far i himmelen, jeg ønsker å prise og takke deg for din 
vidunderlige ledelse. Takk for at vår lokale menighet stolte på deg og 
var villig til å ta sjansen på å ta steget inn i verdensmisjonen. Jeg 
ønsker å takke Deg for alle dem som ber, gir og hjelper. Takk for alle 
de involverte: pionerene, menighetene, ledere i administrasjonen og 
for støttegruppene. Du ledet oss slik at vi kunne være med å hjelpe til 
i andre menneskers frelse. Vær så snill, fortsett å være med oss og vårt 
misjonsarbeid! Takk for at vi kunne oppleve «tilbakevirkningen!» Nå 
ønsker vi å be Deg om vekkelse og reformasjon i hele verden! Ja, vi 
ønsker at den siste store forkynnelsen av evangeliet kan skje slik at 
Jesus snart kan komme tilbake! Far, prisen og æren er Din i all 
evighet! AMEN.”
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ERFARINGER
Adventistleder i et lukket land i Asia
«Jeg ber om at denne boken må forandre hele vårt misjonsarbeid. Jeg er 
leder for et misjonsfelt. Jeg har akkurat lest ferdig boken Veien til personlig 
oppvåkning for første gang. Jeg er lei for at jeg ikke visste om denne boken 
før, men jeg er takknemlig til Gud for at Han viste meg den nå.

Jeg fikk faktisk denne boken som en gave fra en venn. Jeg forventet ikke 
mye, men så snart jeg åpnet boken, fikk den innvirkning på mitt åndelige 
liv. Så i går kveld sendte jeg en pdf-fil av boken til alle våre arbeidere og ba 
dem lese den sammen med familien sin. Fra i dag av skal jeg lese den igjen 
med min kone, og jeg vil også sende denne boken til mine barn og 
svigerdatter. Da jeg delte boken med våre medarbeidere, innså jeg det var 
på vei en oversettelse til våre to språk. Jeg ber om at denne boken må 
forandre hele vårt misjonsarbeid. Vi vil utgi den på våre språk slik at våre 
medlemmer kan bli velsignet med Den Hellige Ånds tilstedeværelse i sine 
liv. Grunnen til at jeg skriver denne e-posten er fordi jeg ønsker å be deg om 
en tjeneste, om å komme og være gjestetaler på en samling for våre 
arbeidere og deres familier. Hvis du kan komme og veilede våre arbeidere, 
ville det være fantastisk.

Jeg ber om at Herren fortsetter å bruke deg og din bok for å bringe 
vekkelse i Hans menighet.» (H.J. EE090220 #148)
Over tusen deltakere i bønn over internett med boken Å være i Jesus
Jeg bor i Curitiba-Paraná, Brazil. I fjor distribuerte vår menighet boken Veien 
til personlig oppvåkning. Det er en vidunderlig bok. Jeg har lest den tre 
ganger allerede og har forberedt tre prekener om dette budskapet. Jeg ble 
veldig glad over at en venn inviterte meg til en bønnetime, hver morgen 
kl 05.00. Bønnegruppen studerte bok nummer to, Å være i Jesus. Ved hjelp av 
disse to bøkene er nå mer enn tusen brødre med på en time med bønn hver 
dag. Vi opplever mirakler blant oss og har gode vitnesbyrd. Da jeg ble med i 
gruppen for en måned siden, var vi 200 i gruppen. Hver dag fører Gud nye 
brødre inn i gruppen vår som søker Den Hellige Ånd og vil forberede seg til 
Kristi komme. Mange logger seg inn fra andre land via Zoom. Etter en måned 
har vi nå mer enn tusen deltakere, og gruppen vokser seg større og større. 
Takk til Gud. Fem pastorer som har innviet seg til å søke etter Den Hellige 
Ånd leder ut i gruppen. Gruppen opplever at dette bygger oss mye opp. Jeg 
takker deg av hele mitt hjerte for boken om Den Hellige Ånd. Du har gitt meg 
et nytt perspektiv på Gud og Den Hellige Ånd. Tusen takk for alt.
(L.T.G. EE11112020 from Brazil 170)
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VERDIFULLE ÅR MED TRENING  |  KAPITTEL 4 

Veiledning for ettertanke og samtale 

1. Hvilke steg kan være nyttige for å vinne andre for Gud? Framfor alt annet, 
hva bør en person å lære å kjenne og elske?

2. Hva er spesielt viktig å unngå når man skal dele evangeliet med andre? 

3.  Hvorfor er det å være disippel så nødvendig og livsviktig?

4. Hva kan du lære av eksemplene i dette kapittelet? 

Tid for bønn

• Kontakt din bønnepartner og diskuter dette emnet.
• Be med din bønnepartner …

1. ... om stadig å få bedre kunnskap om Guds karakter gjennom Jesus 
Kristus og bli forvandlet etter Hans bilde.

2. ... om å forstå den beste måten å nå andre med evangeliet på.
3. ... om å bli og fortsette å være Jesu sanne disippel.
4. ... om erfaringer i ditt arbeid sammen med Gud som vil styrke din tro.
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K A P I T T E L  5

“SÅ VIL JEG GJØRE DERE 
TIL MENNESKEFISKERE”

Hva er det som gjør Jesus attraktiv for 
den enkelte på en unik måte?

Hvorfor vil Han at vi skal lede andre til Ham? 
Hvorfor og hvordan gjør Jesus oss til menneskefiskere?

Hvordan kan jeg være et effektivt vitne for Jesus?

På hvilken måte er Jesus av unik betydning for alle?
Hva gjør Jesus for meg som ingen andre kan?

Jesus led for meg, døde for meg og sto opp igjen. Han var uskyldig og 
likevel døde Han for all skyld i hele mitt liv. Dette er det største tegnet på 
kjærlighet som finnes. Og selv om Han styrer hele verden, lever Han for 
meg. Jeg vil takke ham for hans ufattelige kjærlighet til meg. Som min 
gjenløser og øversteprest stiller Han med sin unike skatt av nåde for meg. 
Han gjør den beste byttehandelen med meg: Han tar hele mitt livs skyld. 
Han betalte prisen for det på korset. Han gir meg sin rettferdighet. Slik kan 
jeg leve uten byrden av skyld.

Han bryter syndens makt i mitt liv slik at jeg ikke må synde. Han 
beskytter meg mot synd og falne engler.  Han gir meg et liv i overflod og 
forandrer min karakter til det bedre steg for steg. Han utruster meg slik at 
jeg kan tjene Ham. Han frigjør meg fra skader og trelldom. Han leder meg 
gjennom livet og gir meg styrke til å stole på Guds kjærlighet og til å følge 



93

Hans lover. Han skrev et kjærlighetsbrev til meg i sitt Ord som gir meg en 
fast grunnvoll for mitt liv og gode råd for denne tiden og evigheten. Normalt 
skulle jeg vært fordømt på grunn av min skyld i Guds dom. Siden Jesus er 
min mellommann og stiller med sin rettferdighet for meg, blir jeg tilgitt for 
all min skyld. Uten Ham ville jeg stå overfor  domfellelse og fullbyrdelse av 
dommen. Allerede nå gir Han meg et oppfylt liv. Og ved oppstandelsen eller 
ved min forvandling, vil dette livet fortsette i et i evig liv i herlighet. Jesus er 
unik. Ingen kan ta Hans plass.

Fellesskap med Jesus er 
det mest verdifulle forholdet som finnes

Når vi reflekterer en stund, vil det bli klart at vår tillitsfulle overgivelse til 
Jesus førte til et nært og uforlignelig vennskap med ham. Har du en venn 
som er mer trofast enn Jesus? Kan noen erstatte dette nære forholdet? Har 
det nære kjærlighetsforholdet til Kristus blitt grunnlaget for et oppfylt liv 
for deg? Hver dag takker jeg Jesus for at han stoler på meg og elsker meg - 
at jeg til og med er midt i hans kjærlighet. Jeg ber Ham: La vårt vennskap 
alltid vokse seg sterkere og bevare meg i denne kjærligheten.

Når ditt personlige forhold til Kristus er det mest dyrebare i livet ditt, hva 
er da det beste du kan gjøre for en annen person?

Hva er den mest uvurderlige hjelpen jeg kan gi noen? Hva er 
den største fordelen jeg kan gjøre dem oppmerksomme på? 

Finnes det noe mer verdifullt for dine kjære, slektninger, venner og 
bekjente? Vil du hjelpe dem til å finne det samme viktige og fantastiske 
vennskapet? Det er det beste du kan gjøre for en annen person. Jesus sa: 
“Jeg er kommet for at de skal ha liv og ha overflod.” (Joh 10,10 NB) og “Den 
som har Sønnen, har livet. Den som ikke har Guds Sønn, har ikke livet.” (1 Joh 
5,12 NB) Ved Guds nåde kan vi vise andre veien til et nytt og evig liv. Dette 
er en glede uten sidestykke! Knapt noen annen åndelig opplevelse er så 
spennende og givende som «opplevelsen av å få vitne om Jesus» - om hvem 
Kristus er og hva Han betyr for meg.

Som ung forretningsmann lærte jeg om suksess i litteraturen at «Hver 
person gjerne lar seg påvirke hvis det er til egen fordel.» Når jeg tilpasset 
meg dette i salget av transporttjenester, hadde jeg bemerkelsesverdig 
suksess. 
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I troens liv er det viktig at våre medmennesker kan se de gode 
resultatene av vårt forhold til Jesus i vårt liv. Tenk på den gale mannen som 
ble helbredet. Jesus sa til ham: “Gå hjem til dine egne og fortell alt det 
Herren har gjort for deg, og at han har vist barmhjertighet mot deg. ” (Mark 
5,19 NB) 

Hva er den viktigste forutsetningen?
Hvis jeg vil vise andre mennesker veien til Jesus, så må jeg ha funnet Jesus 
selv først og være nært knyttet til Ham. Bibelen kaller dette "å være i 
Kristus". I Det nye testamente er dette nevnt 170 ganger i forskjellige former. 
Herren ønsker at vi skal ha klarhet i vårt forhold til ham. “Dette har jeg 
skrevet til dere for at dere skal vite at dere har evig liv, dere som tror på Guds 
Sønns navn. …” (1 John 5,13 NB) Har jeg frelsesvisshet i dag? Er jeg sikker på 
at jeg er frelst - ikke på slutten av livet mitt, men nå? Robert Folkenberg sa: 
Ingen visshet, intet misjonsoppdrag. Vi kan bare vitne troverdig om vår 
frelse gjennom Kristus når vi vet at vi er frelst.

Jesu ønske
Jesus ønsker å nå andre mennesker med sin kjærlighet - nemlig gjennom 
kristne som er fylt med Den Hellige Ånd. Han ønsker å trekke menn, kvinner 
og barn til seg gjennom oss. Han ønsker å gjøre deg og meg til en kanal for 
sin kjærlighet. Han ønsker å gjøre folk til kandidater for Guds rike gjennom 
deg og meg. 

Hva tenker du om Jesu ønske?
Kanskje har du aldri ledet noen til Jesus. Men jeg er sikker på at du ønsker 
det. Hvor kan problemet ligge? Det kan være to grunner. 

1. Vet du hvordan du skal leve et rent, seirende og Ånds-ledet liv? 
2. Vet du hvordan du kan dele din tro på Jesus på en effektiv måte? 

I lang tid visste ikke jeg det… 
Vår situasjon ligner på Peters: “Legg ut på dypet og kast ut garnene til 

fangst! Simon svarte og sa til ham: Mester, vi har strevd hele natten og ikke 
fått noe. Men på ditt ord vil jeg kaste ut garnene. De gjorde så, og de fanget 
så mye fisk at garnene holdt på å sprenges.” (Luk 5,4-6 NB) Mange kan 
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bekrefte: Vi har ikke fanget noe. Men med Kristus i våre hjerter ved Den 
Hellige Ånd kan vi kaste ut våre garn igjen.

Hvordan kan vi bli menneskefiskere? 
Jesus sa til Peter og Andreas - og det gjelder oss også: “Følg meg, så vil jeg 
gjøre dere til menneskefiskere.” (Matt 4,19 NB) I en annen oversettelse står 
det: “Kom og bli med meg, så skal jeg vise dere hvordan dere skal fiske 
menneskesjeler!” (ELB) Vi er kalt til å følge Jesus med Den Hellige Ånds kraft 
og veiledning. Og Han har ansvaret for å gjøre "menneskefiskere" ut av deg 
og meg. Han sa: Jeg vil gjøre dere til menneskefiskere. Han gjør det, ikke du 
og jeg. Han er Mesteren, og jeg er lærlingen.

Hvordan gjorde Jesus sine lærlinger til menneskefiskere? 
Jeg vil nå dele utdrag av vitnesbyrd jeg mottok fra folk etter at de hadde 
begynt daglig å overgi seg til Jesus og be om Den Hellige Ånd. Vær 
oppmerksom på hvordan Jesus gikk fram så han kunne gjøre dem til 
menneskefiskere. 
� Etter 40 dagers bønn skrev en pastor: "Kirkens medlemmer, som 

tidligere var redde for å snakke med fremmede, snakket plutselig 
spontant til folk." Hva var vendepunktet? Et liv i Den Hellige Ånd. 
(#532, 1)

� I løpet av dagen vitner Guds Ånd om og om igjen for min ånd at jeg er 
et Guds barn og at jeg har forsikring om hans veiledning. Gleden jeg 
har over denne nye kristne erfaringen bobler ut av meg og har 
motivert noen menighetsmedlemmer til også å lese dette heftet. 
(#532,37)

� Resultatene er overveldende fordi den nye motivasjonen og indre 
gleden ikke går ubemerket hen. I løpet av denne tiden har jeg hatt 
mange erfaringer. Jeg så også etter muligheter til å formidle det som 
nå gjennomsyret meg. (#532,38)

� Når jeg kan fortelle om Jesus Kristus, blir jeg fylt med stor glede. 
(#532, 46)
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� Jeg pleide å betrakte misjonsarbeid som en forpliktelse. Nå har det 
blitt mitt ønske å snakke med folk om Jesus. Jesus har ikke bare 
vekket dette behovet i meg, men har også gitt meg mange muligheter. 
Jeg vil prise og takke Gud for dette. (#532,48)

� Det er fantastisk å oppleve hvordan Den Hellige Ånd viser meg og 
lærer meg hvordan Jesus elsker og hvor opptatt Han er av de fortapte. 
Jeg kan snakke fritt om Jesus nå, helt naturlig, slik at nesten alle 
lytter. Den Hellige Ånd arrangerer møter og samtaler ofte i minste 
detalj, slik at jeg bare kan undre meg. Nå skulle jeg ønske at alle rundt 
meg kunne oppleve det jeg har. (#532, 54)

� Tidligere ledet Den Hellige Ånd meg bare sporadisk til å vitne. Nå skjer 
det daglig. Jeg trenger ikke å "forberede en tale", fordi Gud gir meg de 
riktige ordene siden bare han kjenner hjertet til den andre personen. 
(#532,57)

Alle disse opplevelsene kom etter at disse menneskene begynte å daglig 
be ved tro om Den Hellige Ånd og mottok Ham. I tillegg overga de sine liv til 
Jesus daglig og var klare til å tjene. Jeg tror at vi kan se i disse 
vitnesbyrdene hvordan Jesus kan begynne å gjøre menneskefiskere ut av 
oss. Han gjør det ved å leve i oss gjennom Den Hellige Ånd. (Se heftet: Å 
være i Jesus, kapittel: Jesus blir i deg.) Et liv med Den Hellige Ånd endrer vår 
holdning til misjon og gir oss de grunnleggende evner og glede til det. 

Personlig innsats
Ellen White skrev: "Personlig, individuell innsats og interesse for dine 
venner og naboer, vil oppnå mye mer enn det en kan regne seg fram til. ... 
Gå til dine naboer [venner, bekjente] en etter en, og kom nær dem til deres 
hjerter blir varmet av din uselviske interesse og kjærlighet. Sympatisér med 
dem, be for dem, se etter muligheter til å gjøre dem godt." (E.G. White, 
Review and Herald, 13, mars, 1888) Det er knapt noen annen åndelig 
opplevelse som gjør oss så lykkelige og oppfylte som opplevelsen av å 
fortelle andre om Kristus og lede dem til ham. (Mer om dette senere.)
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UNDER HVILKE FORHOLD KAN JEG 
LEDE MENNESKER TIL JESUS? 

Nå ønsker vi å lære om forholdene som kan gjøre vårt liv og vårt vitnesbyrd 
om Jesus fruktbart. Vi ønsker å holde denne oversikten så enkel som mulig. 
Når vi følger dette, vil vårt liv bli rikere og vi vil bringe frukt for Gud på nye 
måter. 

Bønn: La oss hver dag be: «Herre, gjør meg villig til å være klar for alt 
du ønsker. Vær så snill, vekk i meg ønsket om å vinne tapte mennesker 
for deg. AMEN.» 

Mitt forhold til Kristus

Når vi er "i Kristus", da er den viktigste betingelsen allerede på plass. Det er 
avgjørende at vi vier oss til Jesus hver morgen - med alt vi har og er. Videre 
bør vi daglig be om å være fylt med Den Hellige Ånd. Vi skulle be med 
frimodighet og helst bruke et løfte. På denne måten lever Jesus Kristus i 
oss. Han sa: “Lev i meg, og jeg skal leve i dere. ...Den som lever i meg og jeg i 
ham, skal bære mye frukt. For skilt fra meg kan dere ikke gjøre det minste.”
(Joh 15,4-5 ELB) Guds ord inviterer oss til selvransakelse: “Prøv dere selv. Er 
dere virkelig kristne? Består dere prøven? Føler dere Kristi nærvær og kraft 
mer og mer? Eller later dere bare som dere er kristne når dere i virkeligheten 
ikke er det?"  (2 Kor 13,5 ELB) Gud vil at vi skal kjenne vår åndelige tilstand. 
Når er vi inhabile eller inkompetente? Vår kompetanse er gitt av Kristus i oss 
når vi er fylt med Den Hellige Ånd. Følgelig viser inkompetanse at vi ikke har 
Kristus i våre «hjerter» og at vi ikke er fylt med Den Hellige Ånd. Bibelen 
kaller dette kjødelig (å leve bare ved normal menneskelig styrke uten Den 
Hellige Ånd, eller uten å være fylt nok med Den Hellige Ånd). (1 Kor 3,1-4; 
Rom 8,1-17) En bil kan ikke fungere uten drivstoff, og kristne kan ikke 
fungere uten Den Hellige Ånd. 
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“Men dere skal få kraft [kompetanse, utrustning] idet Den Hellige Ånd 
kommer over dere. Og dere skal være mine vitner …” (Apg 1,8 NB) 

Nå ønsker vi å ta en kort, men nøye titt på flere punkter. Jeg vil gjenta: 
Når du følger dette vil du få et oppfylt liv, og du vil bringe frukt for Gud på 
nye måter. Kanskje du vil forlate "garnene" i din nåværende karrière og 
vinne mennesker for Jesus gjennom Jesus.

1. OVERGIVELSE TIL KRISTUS
Har jeg helt overgitt mitt liv til Jesus Kristus? Overgir jeg meg til ham hver 
dag med alt jeg er og har? Hvilken betydning har min overgivelse? 

(For flere detaljer, se Å være i Jesus, kapittel 2, Overgitt til Jesus, og 
kapittel 3, Jesus bor i deg.) 

Vår fullstendige overgivelse til Jesus Kristus er nøkkelen til frelse, til et 
nytt liv (Johannes 3,1-21), til seier over synd (Romerne 8,1-4), til å bli fylt 
med Den Hellige Ånd (Efeserne 3,16-17) og til frelsesvisshet.

Den Hellige Ånd er Jesu viktigste gave til disiplene. Den Hellige Ånd er 
gaven som bringer med seg alle de andre gavene. «Men i likhet med ethvert 
annet løfte er det gitt på betingelser... De taler om Kristus og om Den 
Hellige Ånd, men det er til ingen nytte for dem. De overgir seg ikke fullt ut
til å bli veiledet og behersket av de guddommelige krefter.» (E.G. White, 
The Desire of Ages, s. 672.1 [A & O, bind 5, s. 224]) Mange har ikke overgitt seg 
til Gud - ofte av uvitenhet - og bestemmer over sine liv selv. Dette kan være 
årsaken til mangel på Den Hellige Ånd. Det er derfor denne delen har 
tittelen: Overgivelse til Jesus Kristus. 

«De som tar Kristus på ordet og overlater seg til Hans varetekt og til Hans 
ledelse, finner hvile og fred. Ikke noe her i verden kan gjøre dem bedrøvet 
når Jesus gjør dem glade med sitt nærvær. Den som helt og fullt samtykker 
i Herrens ledelse, får også fullkommen hvile.» (E.G. White, The Desire of 
Ages, s. 331.2. [A & O, bind 4, s. 284) 

Hvorfor overgivelse?
Overgivelse er tydelig forklart i boken Veien til Kristus: «Gud ønsker å 
helbrede oss og sette oss i frihet, men fordi dette krever fullstendig 
forvandling, en fornyelse av hele vår natur, må vi overgi oss helt til ham. ... 
Han [ Gud] viser oss de opphøyde velsignelser han ved sin nåde ønsker å 
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føre oss frem til, og han innbyr oss til å overgi oss til ham, slik at han kan 
utføre sin vilje i oss. Det avhenger av oss om vi vil velge å bli frigjort fra 
syndens trelldom og få del i Guds barns herlige frihet.»  (E.G. White, Steps to 
Christ, 2. 43.2-43.4. [Veien til Kristus, 2015, s. 46]) 

Vår overgivelse til Gud fører til umåtelig velsignelse. Gud kaller oss til å 
overgi oss fordi Han ønsker å helbrede oss og sette oss fri. Fra hva? Når 
Jesus får lov til å lede våre liv, kan Han frigjøre oss fra egoets tyranni, for 
eksempel sjalusi, sinne, å være sjefete, grådighet, avhengighet, raseri, 
stolthet, innbilskhet, motløshet, mindreverdighetskomplekser osv. Husk: 
Hver person er sitt eget største problem. Du er ditt største problem. Bare 
Gud kan lede oss til sann frihet. Men en pottemaker kan bare forme leiren 
han har i sine hender. Det er derfor Gud trenger vår overgivelse.

Befrielse og lindring gjennom overgivelse
På denne måten ønsker Gud også å frigjøre oss fra syndens makt (Romerne 
8,1-4) og gi oss guddommelig veiledning og beskyttelse (1 Joh 5,18). I 
tillegg gjør overgivelse våre liv mye enklere. E.G. White sa: «Overgivelse av 
alle våre krefter til Gud forenkler i stor grad livets problem. Det svekker og 
forkorter tusen kamper med det naturlige hjertets lidenskap.» (My Life 
Today, s. 6.6, egwwritings.org)

Livsviktig: Å være fylt med Den Hellige Ånd
Jesus gir oss viktige instruksjoner slik at vi kan være hans vitner: "Men dere 
skal få kraft idet Den Hellige Ånd kommer over dere. Og dere skal være mine 
vitner ...like til jordens ende." (Apg 1,8 NB) Jesus befalte sine disipler å vente 
på å bli fylt med Den Hellige Ånd før de begynte å arbeide aktivt for Ham 
(Apg 1,4). Dette viser at Den Hellige Ånd er en viktig forutsetning for vårt 
vitnesbyrd. Jesus er i oss gjennom Den Hellige Ånd. Han gjør oss i stand til 
å vitne. "For uten meg kan dere intet gjøre." (Joh 15,5) Jesus sa: "De har 
seiret over ham [Dragen] i kraft av Lammets blod og det ord de vitnet. Og de 
hadde ikke sitt liv kjært, like til døden." (Åp 12,11 NB) Vi vil seire: Ved 
Lammets blod blir hans offer for oss virksomt ved vår tillitsfulle overgivelse 
til Jesus - og ved ordet av deres vitnesbyrd – ved å fortelle andre hva Jesus 
har gjort for oss. De elsket ikke sine liv til døden, viser oss at et liv i 
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overgivelse til Kristus ble opprettholdt til slutten av deres liv. Overgivelse 
betyr: Å leve for Jesus.(2 Kor 5,15)

Overgivelse – forklart i detalj 
Hovedmålet med 'Overgivelse til Jesus' er behandlet i detalj i bok to i serien 
Veien til personlig oppvåkning. Boken har tittelen Å være i Jesus. Kapittel to: 
"Overgitt til Jesus". Det anbefales på det sterkeste å lese dette kapittelet på 
nytt.

2. ÅNDS-FYLT
Jesus sa i Joh 15,4 ELB: “Lev i meg, og jeg skal leve i dere.” Om Jesus forblir 
i meg, avhenger av meg. Han viser oss helt tydelig hva virkningene av å 
være i Kristus er: “Den som lever i meg og jeg i ham, skal bære mye frukt. For 
skilt fra meg kan dere ikke gjøre det minste. Den som ikke blir i meg blir kastet 
vekk. De visne grenene blir samlet i en haug og brent opp. Men hvis dere blir i 
meg og lyder mine bud, så kan dere be om hva dere vil, og dere skal få det. 
Når dere bærer rikelig med frukt, får min Far i himmelen ære, og dere er mine 
disipler. .” (Joh 15:5-8 ELB)

HVORDAN LEVER JEG I KRISTUS? 
Vi har en fantastisk forklaring på Jesu ord "lev i meg" i  Slektenes håp [The 
Desire of Ages]. Det betyr: 
� kontinuerlig å ta imot av Hans Ånd. (Altså, daglig å be om Den Hellige 

Ånd og ta imot Ham.)
� et liv i overgivelse uten forbehold til Hans tjeneste. (Derfor gjentar vi vår 

overgivelse hver morgen.) (E.G. White, Desire of Ages, p. 676.2 
egwwritings.org. [A & O, bind 5, s. 228])
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Veien til sann lykke
Denne todelte guddommelige løsningen er veien til et lykkelig liv. Hvorfor? 
Jesus forklarte: “Jeg har fortalt dere dette, slik at dere skal fylles med min 
glede. Ja, gleden deres skal bli fullkommen!” (Joh 15,11 ELB)

Kristus lever i oss gjennom disse to trinnene (kontinuerlig å ta imot Hans 
Ånd og et liv i uforbeholden overgivelse til hans tjeneste), og det er veien til 
fullkommen glede. Det er veien til sann lykke. 

“Daglig” er hemmeligheten
Jesus sa i Lukas 9,23 at når vi er disipler er det en daglig sak. Og 
2 Korinterbrev 4,16 nevner at det indre mennesket fornyes dag for dag. 
Hver dag bør vi be om å være fylt med Den Hellige Ånd (Lukas 11,13 og 
Efeserne 5,18 på gresk: fortsett å be), og vi bør daglig fornye vår overgivelse 
til Jesus Kristus. Jeg tror dette er hovedmålet med vår morgenandakt for 
hver enkelt av oss. Jesus ønsker å følge oss hele dagen (se Matteus 6,33). 
Ber du ved hjelp av løfter, slik at du har forsikring om å motta Den Hellige 
Ånd? (1 Johannes 5,14-15; Markus 11,24; 2 Peter 1,3-4) 

Et Ånds-fylt liv i detalj 
Jeg vil gjerne henvise alle som ønsker å lese mer i dybden om dette emnet, 
til boken Veien til personlig oppvåkning, spesielt kapittelet «Våre problemer 
kan løses - hvordan?». Det viser hvorfor en daglig overgivelse til Jesus og 
daglig bønn om Den Hellige Ånd er viktig og nødvendig. Du kan også lese 
kapittelet «Nøkkelen til praktisk erfaring» i samme bok, som viser hvordan 
du kan be ved hjelp av løfter for å få forsikring om at din bønn om Den 
Hellige Ånd er besvart. 
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3. FORBØNN
HVORDAN KAN JEG PRAKTISERE 

ÅNDSFYLT FORBØNN?
Hvorfor skulle vi be for andre mennesker? 
E.G. White sier:

«Gjennom mye bønn må dere arbeide for sjeler, for dette er den eneste 
måten dere kan gjøre det på for å nå hjerter.» (Evangelism, s. 341.3) Derfor 
er Ånds-fylt forbønn den eneste veien til folks hjerter.
� En pastor skrev: En annen opplevelse gjelder en tysk-russisk søster. 

Hun deltok i 40 dager med bønn og andakt og begynte å be for sine 
russisktalende naboer. Da hun fortalte en av naboene at hun ba for 
henne, ble damen veldig overrasket og sa at hun lette etter en kirke 
som holdt sabbaten i henhold til Bibelen. Denne damen og flere 
andre naboer kom til de evangelistiske møtene. To av dem ble døpt. 
(#532,19)

� Min bønnepartner gjorde store fremskritt i sin tro! Intensiv bønn blir 
en vane med 40-dagers repetisjon. I morgen vil minst tre av de fem 
menneskene vi har bedt for, komme til gjeste-sabbaten vi holder. 
(#532, 30)

� … Vi diskuterte det vi hadde lest, og ba deretter for fem spesielle 
personer. Vi hadde ekstraordinære opplevelser. En ung person som vi 
hadde bedt for, begynte å interessere seg for tro og begynte å stille 
spørsmål om Gud. En slektning av min bønnepartner opplevde Guds 
velsignelse da et problem plutselig ble løst. Jeg kunne snakke om tro 
med en arbeidskollega, selv om jeg hadde trodd det var helt umulig. 
Gud velsignet oss rikelig. (#532,53)

� En søster sa etter 40-dagers bønn: «Etter intensiv bønn virket Den 
Hellige Ånd spesielt på mannen min og førte ham tilbake til kirken 
etter mange måneders fravær. Gud kan gjøre store ting!» (#532, 4 D)

Disse erfaringene viser oss at Ånds-fylt bønn gir oss mange flere besvarte 
forbønner. 
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Jesus underviste om forbønn 
Jesus fortalte en lignelse om forbønn. (Luk 11,5-8) En mann får uventet 
besøk av en venn sent på kvelden. Han har ikke noe å servere gjesten sin. 
Så skynder han seg bort til naboen og ber om litt brød. Han er helt sikker på 
at vennen hans vil hjelpe ham. Og faktisk får han brød. Jesus gjorde det 
klart at vi ikke har noe selv. Vi må vende oss til vår guddommelige venn, slik 
at vi kan motta livets brød for andre kjære mennesker. Da sa Jesus: «Be, så 
skal dere få...» (Lukas 11,9) Med denne setningen leder han opp til sitt store, 
kjærlige og viktige kall - at vi for enhver pris skal be om Den Hellige Ånd. Den 
Hellige Ånd er også svært viktig for vår forbønn.

Be i Den Hellige Ånd/ Be i Jesu navn 
Guds ord inviterer oss til å "be i Den Hellige Ånd". (Judas 20 NB) Vi bør derfor 
be gjennomsyret av Den Hellige Ånd. Det er det samme som å be i Jesu 
navn. Vi ber i Jesu navn når vi lever i fullstendig overgivelse til Ham og er 
villige til å følge vår Herre i alt. Det er store løfter for denne typen bønn: 
� “Sannelig, sannelig sier jeg dere: Den som tror på meg, han skal også 

gjøre de gjerninger jeg gjør. Og han skal gjøre større gjerninger enn 
disse, for jeg går til min Far.” (Joh 14,12 NB) 

� “Og hva som helst dere ber om i mitt navn, det skal jeg gjøre, for at 
Faderen skal bli herliggjort i Sønnen.  Om dere ber meg om noe i mitt 
navn, så skal jeg gjøre det!” (Joh 14,13-14 NB) 

� “Dersom dere blir i meg, og mine ord blir i dere, da be om hva dere vil, 
og dere skal få det.” (Joh 15,7 NB)

� Når vi ber sammen med en bønnepartner har vi et ekstra løfte fra 
Jesus i Matt 18,19 NB: “Atter sier jeg dere: Alt det to av dere på jorden 
blir enige om å be om, skal de få av min Far i himmelen.”

� “... for Han [Herren] vil ikke at noen skal gå fortapt, men at alle skal 
komme til omvendelse. ” (2 Pet 3,9 NB)

� “Dersom noen ser sin bror gjøre en synd som ikke er til døden, så skal 
han be, og Han skal gi ham liv – det vil si dem som synder, men ikke til 
døden. Det finnes synd som er til døden, det er ikke om den jeg sier at 
han skal be.” (1 Joh 5,16 NB)



104

Flere løfter for våre barn og slektninger: 
� “Ja! For så sier Herren: ‘Både skal fangene bli tatt fra kjempen, og 

voldsmannens hærfang skal slippe unna. Jeg vil gå i rette med din 
motpart, og dine barn vil jeg frelse.’” (Jes 49,25 NB)

� “De sa da: Tro på Herren Jesus, så skal du bli frelst, du og ditt hus!”
(Apg 16,31 NB)

I de 40-dagers andaktsbøkene bind 1, 2 og 3 av Dennis Smith finner vi i 
«Innledning og oversikt» ytterligere løfter for forbønn. Se Vedlegg A: Løfter 
om forbønn.

Guds ord står stødigere enn fjell 
Når Kristus er i oss og vi ber ved hjelp av løfter, kan vi være sikre på at Herren 
besvarer våre bønner. Da gjelder følgende også våre bønner: 

“Slik skal mitt ord være, det som går ut av min munn. Det skal ikke vende 
tomt tilbake til meg, men det skal gjøre det jeg vil, og ha framgang med alt 
som jeg sender det til. ” (Jes 55,11  NB) 

“Himmel og jord skal forgå, men mine ord skal slett ikke forgå.” (Jesus i 
Matteus 24,35 NB)

Bønneliste
Vil du at dine slektninger, venner og naboer skal finne Kristus? Da bør du 
starte en bønneliste og be regelmessig for dem. Stol på påliteligheten av 
Guds ord og bruk løfter. 
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Hvor ofte bør vi be for dem?
Mange oppriktige kristne har en omfattende forbønnsliste. Noen ganger har 
jeg følelsen av at våre bønner kan bli overfladiske når vi prøver å be for dem 
alle hver dag. Jeg lurer på om det ikke ville være bedre å be for et lite antall 
hver dag - kanskje til og med flere ganger i løpet av dagen - og deretter be 
for de andre én eller et par ganger i uken, slik at vi kan bringe deres 
bekymringer og behov til Gud?

Hvor mange mennesker skal jeg ha spesiell bønn for?
Dennis Smith 3 og Josef Kidder  foreslår 4 at vi skal be for fem mennesker 
som vi ikke har nådd med evangeliet. Vi bør etablere kontakt med dem og 
dyrke vårt vennskap med dem. Joseph Kidder sier: «Jeg har alltid 
oppfordret kirkens medlemmer til å be regelmessig for fem personer, dekke 
deres behov på en hjelpsom og vennlig måte og elske dem. Som et resultat 
av denne typen bønn har jeg vært vitne til at mange mennesker har tatt 
imot Jesus som sin Herre. Hvorfor ber du ikke for fem personer, slik jeg gjør, 
og så ser du hva Gud vil gjøre for dem?»

Når skal jeg informere noen om at jeg ber for dem?
Når skal vi fortelle vedkommende at vi ber for dem? Det er varierende syn 
på emnet. Noen anbefaler å fortelle dem fra begynnelsen. Andre foreslår at 
du forteller det til personen etter at du har bedt for dem i tre eller fire uker.

Vi kunne fortelle dem at vår kirke (bønnegruppe, omsorgsgruppe) har 
planlagt seks uker for en spesiell bønnetid. I den forbindelse har vi blitt 
bedt om å be for fem personer. «Og jeg vil gjerne be for deg. Har du et 
spesielt ønske for din helse, familie eller arbeid, som jeg kan be om?» 

3      Dennis Smith, 40-Days (book one) – Prayers and Devotions to Prepare for the Second 
Coming, in this book: Part Two: The Holy Spirit and Prayer, s. 47 f

4      S. Joseph Kidder, … und sie wächst doch! Vier entscheidende Faktoren für das 
Wachstum von Gemeinden (Lüneburg 2014), s. 101, 131, 124, 136 – English: The Big Four 
– Secrets to a Thriving Church Family, 2011 R&H 
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Forbønn og frihet
Et annet problem å vurdere: Gud verken tvinger eller manipulerer en 
person når vi ber for dem. Herren har gitt den enkelte frihet og respekterer 
den fullstendig. Men jeg personlig og min kjære kone har opplevd i en 
annen situasjon hvordan Herren omdirigerte oss med ny innsikt. Vi fikk nye 
tanker. Vi var da plutselig villige til å gjøre det vi ikke hadde ønsket å gjøre 
før. Vi kan lese i Apg 16,14 (NB) om forretningskvinnen Lydia i Filippi og 
hvordan “Herren åpnet hennes hjerte, så hun gav akt på det som ble talt av 
Paulus.”

Det er vårt ansvar å be om at andre mennesker vil finne Kristus og å vise 
dem veien til Ham. Gud alene kan skape tro i deres hjerter gjennom Den 
Hellige Ånd og forvandle deres tanker og liv. Men én ting bør vi huske: 
Normalt er det bare en Ånds-fylt person som ber, som kan forvente at deres 
bønner om frelse for deres slektninger eller andre mennesker blir besvart. 

Besvarte forbønner
Jeg har mottatt mange vitnesbyrd der menighetens medlemmer forteller 
om slike bønnesvar etter at de begynte å be i Den Hellige Ånd og å leve i nær 
forbindelse med Jesus. Eksempler: 
� En eldre mann fra en adventistfamilie gikk ganske regelmessig i kirken 

og til andre menighetsmøter. Etter mange år bestemte han seg 
endelig for å bli døpt. (#532,4 O.)

� De to menneskene som jeg gir bibelstudier til, har tatt imot sabbaten.
(#532,4 M.)

� Gud lot oss ikke vente. Han ga oss fantastiske svar på bønner i løpet av 
de 40 dagene. Noen som vi hadde bedt intenst om, gjenopprettet 
kontakten med menigheten etter et langt fravær. Det var et øyeblikk 
med stor glede. (#532,13)

� Hennes yngste sønn hadde mange problemer med menigheten, så i 
løpet av de 40 dagene med bønn ba hun og hennes bønnepartner 
spesielt for ham. Resultatet var at sønnen forandret livet sitt og 
begynte å forberede seg til dåp. (#532,16)
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� En mann som ikke var villig til å tilgi, ble psykisk syk, mistet jobben og 
utviklet selvmordstanker. Ekteskapet hans mislyktes også. Denne 
tilstanden varte over ett år. Han ble vunnet gjennom bønn og lyktes 
med å få god pastoral rådgivning. To 40-dagers bønnepartnere ba for 
ham daglig. Vendepunktet kom etter to måneder. Han ble i stand til å 
tilgi, han er gjenforent med sin kone og sine barn, hans livsglede har 
kommet tilbake og han kan jobbe igjen. (#532,17)

Tre detaljerte vitnesbyrd forteller hvordan flere tiårs gamle spenninger, 
og det å ikke ville ha noe med hverandre å gjøre, ble løst på grunn av 
forbønn i løpet av de 40 dagene med bønn.(Les mer: www.steps-to-
personal-revival.info: – Testimonies: No. 3/40, 4/52, 7/84 a und 7/84 b.) 

Måtte Gud arbeide like intenst med hjertene til dem som du ber for. 

HVORDAN HOLDER JEG KONTAKTEN VED LIKE?
40-dagers-bøkene av Dennis Smith har noen verdifulle råd for å 
opprettholde kontakter under avsnittet "introduksjon og oversikt".

Han sier: Følgende liste gir noen forslag til hva du kan gjøre for personer 
på bønnelisten din slik at de føler at de er viktige for deg. Legg til flere ideer 
på listen når Gud leder deg. Vi har også lagt til noen forslag. Du finner listen 
i Vedlegg B: Forslag til hvordan du kan nå ut til folk.
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Vårt mål:
Å være en velsignelse for andre gjennom våre bønner, vårt eksempel, vår 
kontakt så vel som ved å gi passende forslag og materiale, slik at de også 
kan nyte et oppfylt liv og er forberedt på Jesu snarlige annet komme. Under 
Guds ledelse ønsker vi å: 
� Oppfordre folk som ikke søker etter Gud, til å begynne å søke etter 

ham. 
� Lede søkende mennesker til Jesus. 
� Utfordre mennesker som har funnet Jesus, til en dypere forpliktelse. 

Det er veldig godt materiale tilgjengelig for dette formålet. Vi vil se på 
disse materialene i kapittel 9: Praktiske råd. 

Må Herren gi oss nåde til å bli menneskefiskere ved at Den Hellige Ånd 
bor i oss og gjennom Hans opplæring. "Følg meg, så vil jeg gjøre dere til 
menneskefiskere."

«Overalt omkring oss har vi de unge og de uomvendte, og hva gjør vi for 
dem? Foreldre, er dere fylt av den første kjærlighets glød og opptatt av 
deres barns frelse, eller er dere så opptatt av dette livs  bekymringer at dere 
ikke for alvor samarbeider med Gud? Forstår dere hva Den Hellige Ånds 
oppgave er? Vet dere at det er ved Den Hellige Ånds hjelp vi kan nå 
menneskene omkring oss?» (E.G. White, På fast grunn, bok 1, p. 186.2. [1SM 
190.1) 

Et virkningsfullt vitnesbyrd betyr: 

Jeg tar ydmykt initiativ slik at jeg kan snakke om Kristus i Den Hellige 
Ånds kraft - jeg overlater resultatene til Gud. 5

Vekkelse fører til misjonsarbeid
“Den Hellige Ånd vil komme til alle som ber om livets brød for å gi til sine 
naboer.” (E.G. White, Testimonies for the Church, bind. 6, side 90.1)

5 Wirksames Zeugnis –Wie macht man das? (Neuhausen-Stuttgart, 1971), s. 33
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“SÅ VIL JEG GJØRE DERE TIL MENNESKEFISKERE“””  |  KAPITTEL 5

Veiledning for ettertanke og samtale 

1. Hva er det Jesus gjør for meg som ingen andre kan? Hvorfor er det å lede 
noen til Jesus det største som finnes?

2. Hvordan kan vi bli menneskefiskere? 

3.  Hva betyr det å «overgi seg til Jesus»? Hvordan virker det i praksis? 

4. Hvilke muligheter har du som du kan du sette i verk for å vedlikeholde 
kontakt med dine omgivelser? 

Tid for bønn

• Kontakt din bønnepartner og diskuter dette emnet.
• Be med din bønnepartner …

1. ... om at Gud vil gjøre deg mer bevisst på hva Jesus betyr for deg. 
2. ... om at Gud vil gjøre deg til åndsfylt menneskefisker.
3. ... om at Gud vil vise deg hvordan du personlig kan overgi deg 
           til Jesus.
4. ... om mot og visdom til å se muligheter for å ta vare på dine 

kontakter og være en velsignelse i dine omgivelser.
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ERFARINGER
Forsoning i hele samfunn
Erfaringer fra en annen kirke i Guadeloupe / Karibia
«Den andre opplevelsen hadde vi med en annen gruppe i vårt område. Min 
forgjenger sa: 'Dere trenger mye mot i denne menigheten fordi dere 
kommer til et ekte minefelt!' Vi skjønte raskt at spenningene var veldig 
høye. Det var krangel, splittelser, skader og mangel på tilgivelse. 
Ukontrollerte følelsesutbrudd og personangrep hang over hele miljøet som 
en mørk sky. Det var trist å se hvor innviklet kirkemedlemmene var i et nett 
av ikke-tilgivelse, og de forsto ikke hvordan de kunne løse det på egen 
hånd. Etter at husgrupper ble opprettet, ble boken Veien til personlig 
oppvåkning delt ut for studier i disse gruppene. Medlemmene ga et positivt 
ekko og var veldig takknemlige for denne lille boken som de fikk. Også her 
begynte medlemmene med ti bønne- og fastedager hver for seg. Til slutt 
oppsto ønsket om å gjøre det sammen som en menighet. Så var det møter 
igjen klokken fire om morgenen. Først var det ikke mange mennesker, men 
etter hvert kom det flere, og det var en fantastisk, fredelig, åndelig 
atmosfære. Man følte at Gud arbeidet. Han forberedte kirken på mirakuløst 
vis til det siste skrittet som var så vanskelig: Steget til sann tilgivelse. Til 
slutt falt muren, og den ene personen etter den andre ba offentlig om 
tilgivelse. Andre henvendte seg direkte til personen de kranglet med og ba 
om tilgivelse. De klemte hverandre. Tårene rant. De triste ansiktene ble 
lykkelige igjen, og kjærligheten kom tilbake til deres hjerter. Dette er det 
alltid fantastisk å se og oppleve. Bare Gud kan lede mennesker gjennom sin 
Hellige Ånd. Det er også håp for minefelt.» (B. & F. H. #84b Guadeloupe)

Et menighetsmedlem fra Sør-Tyskland skrev:
«Min venn og jeg studerer for tredje gang 40-Days Prayers and Devotions to 
Prepare for the Second Coming*, alternerende med boken Veien til personlig 
oppvåkning. Før vi oppdaget denne boken, var ikke vår troserfaring og 
bønneliv det de en gang hadde vært. Vi lengtet etter å finne vår "første 
kjærlighet" igjen. Vi har funnet den! Vi takker Gud av hele vårt hjerte. Det er 
så fantastisk hvordan vår kjærlige Gud svarer på bønner og viser oss 
hvordan Hans Ånd arbeider i på oss og med de menneskene vi ber for.» 
M. S.
___________
* Tilsvarende på norsk av Dennis Smith: 50 dager med bønn og andakt - til    

            forberedelse for senregnet og Kristi gjenkomst
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K A P I T T E L  6

HVORFOR BØR VI FØRST 
LEDE FOLK TIL JESUS?

Gode grunner for riktig rekkefølge: 
10 grunner for hvorfor vi bør lede folk til Jesus først,

før vi underviser dem om Bibelens lære.
Rekkefølge: Først Jesus, så om å være disippel og om  
Den Hellige Ånd, Bibelens lære, dåp og opplæring.

OVERSIKT

Det forrige emnet handlet om Jesu ord: “Følg meg, så vil jeg gjøre dere til 
menneskefiskere.” (Matteus 4,19 NB) Jesus inviterer oss til å være Hans 
lærlinger. Han ønsker å trene oss til å bli menneskefiskere. Han ønsker å 
trene oss personlig. Vi kunne ikke bedt om en bedre Mester. Det er en glede 
når vi blir Jesu lærlinger og våre evner utvikles. Kjernen i opplæringen: 
Jesus selv vil utvikle disse evnene gjennom oss og i oss. Betingelsen er vår 
villighet til å følge Kristus. Hvordan?

1. Ved daglig å vie våre liv til Ham,med alt vi er og har 
2. Ved daglig å be i tro (ved å be med løfter – 2 Peter 1,4) om 

Den Hellige Ånd. 



112

Vi bør ikke tro at vårt «lærlingeoppdrag» vil bli fullført på én dag. Det er et 
ordtak som sier: «Mesteren er den som tenker ut noe. En svenn er en som 
kan gjøre noe. Lærling er – alle.» Mesteren og lærlingen må også fortsette å 
lære. Vi vil heller aldri slutte å lære i vitenskapen om sjelens frelse.

Hva er det ypperste og beste vi kan gjøre for en person? 
Vi vil sikkert bli mer og mer klar over at vårt personlige og nære forhold til 
Jesus er det mest verdifulle forholdet vi kan ha. Jesus ønsker å gi oss et "rikt 
liv" nå i dette livet (Johannes 10,10). Etter sitt annet komme vil han gi oss 
evig liv - i Guds herlige rike (Joh 3,16). Det finnes ingen erstatning for dette 
viktige forholdet. “Den som har Sønnen, har livet. Den som ikke har Guds 
Sønn, har ikke livet.” (1 Joh 5,12 NB) Når gleden ved dette forholdet oppfyller 
oss og vi har verdifulle erfaringer med Jesus, da vil vi innse at dette også er 
et uerstattelig og verdifullt forhold til våre medmennesker. Det ypperste 
og beste vi kan gjøre for noen, er å hjelpe dem med å oppleve dette 
berikende vennskapet. Dette forholdet er mer verdifullt enn gull. 

Hvordan blir vi menneskefiskere?
Vi blir vitner for Jesus når Han lever i våre hjerter gjennom Den Hellige Ånd. 
I det siste kapitlet så vi, i de personlige erfaringene, hvor mye vår interesse 
for andre blir tent når Kristus lever i oss ved Den Hellige Ånd. Vi ønsker å 
høre to vitnesbyrd til:

Etter at de daglig hadde bedt om Den Hellige Ånd en tid skrev en person: 
«Vi har sett at våre bønner har utgjort en forskjell i våre liv. Og vi kunne 

ikke holde dette for oss selv. For hver anledning vi fikk, følte vi en trang til å 
fortelle om det. Det var viktig for meg å motivere andre mennesker til å få 
den samme opplevelsen. Resultatet uteble ikke. Noen menighets-
medlemmer ble smittet av vår entusiasme.» (#432,13)

En annen skrev: 
«Deretter forandret hennes sønn livet sitt, og han begynte å forberede 

seg til dåp. Jeg ble smittet av hennes entusiasme, og nå ber jeg om å få en 
bønnepartner og har begynt å lese de to bøkene.» (#432,16)
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Hvilken livsoppgave har du og jeg?
Består det av å lede mennesker til Jesus? Det står følgende i boken Christian 
Service: «Å frelse sjeler bør være livsoppgaven til alle som bekjenner 
Kristus.» (E.G. White, Christian Service, s. 10.1)

Jesus selv ga oss oppdraget da han sa: “Likesom Faderen har utsendt 
meg, sender også jeg dere.” (Joh 20,21 NB) I tillegg kjenner vi denne 
befalingen Han ga: “Gå derfor ut og gjør alle folkeslag til disipler.” (Matt 2,:19 
NB) “… dere skal være mine vitner …” (Apg 1,8 NB) “… Så vil jeg da gjøre deg 
til et lys for hedningefolkene, for at min frelse må nå til jordens ende. ” (Jes 
49,6 NB)

Mange har gjort en innsats i denne retningen. Noen ganger med suksess, 
ofte uten suksess. Vi må innrømme at mange av oss har kommet til kort i 
stor grad når det gjelder Jesu befaling. Vi bør ta en ærlig evaluering her. 
Mange må erkjenne det samme som Peter: “… vi har strevd hele natten og 
ikke fått noe.” (Luk 5,5 NB) Er resultatene tilfredsstillende for meg? Oppfylte 
jeg forutsetningene som vi diskuterte i forrige kapittel? Var problemet 
muligens forårsaket av mangelen på Den Hellige Ånd? Burde vi ikke svare 
som Peter gjorde:“… Men på ditt ord vil jeg kaste ut garnene.” (Luk 5,5 NB)

Forutsetninger for å være menneskefiskere
Her skal vi kort gjennomgå forutsetningene: 
� Har jeg helt overgitt mitt liv til Jesus? Ønsker jeg å adlyde Ham og Hans 

ord i alle ting? Har jeg daglig fornyet mitt forhold til Ham gjennom 
fullstendig overgivelse?

� Mens jeg holdt på med dette arbeidet, ble jeg fylt med Den Hellige Ånd? 
Ba jeg daglig i tro om Den Hellige Ånd og mottok Ham? (Det er best å be 
ved hjelp av løfter, se 2 Peter 1,4.)

� Ba jeg aktivt for personen før jeg gjorde noe for ham/henne? 
� Prøvde jeg å få personlig kontakt og viste ekte interesse for personens 

liv? (Forslag til hvordan du kan gjøre dette finner du i vedlegg B: «Forslag 
til hvordan du kan nå ut til folk» og i 40-dagersbøkene nummer 1 and 2 av 
Dennis Smith )
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En rikt velsignet metode
I dette kapitlet og det neste vil vi se på en framgangsmåte som har blitt 
grundig testet i praksis. Det vil gi oss nytt mot til igjen å gå videre i Jesu 
navn. 

Først av alt ønsker vi ofte eller daglig å be slik: 
“Far i himmelen, gjør meg villig til med glede å gjøre alt du vil. Vær så snill 
å skape i meg et ønske om å bidra til å vinne en tapt verden for deg.”

Ja, ved Guds nåde kan Jesus lede mennesker til seg selv gjennom deg og 
meg. Han oppnår dette gjennom Ånds-fylte disipler fordi han lever i deres 
hjerter ved Den Hellige Ånd. Ikke se på dette arbeidet for andre som en 
byrde. Vårt ledende prinsipp bør være: 

Jeg tar initiativ gjennom bønn til å vitne om Jesus ved Den Hellige 
Ånds kraft. Jeg overlater resultatene til Gud. 

Vårt arbeid vil aldri være en byrde med denne holdningen. Det er snarere 
et privilegium å arbeide for Jesus. Det er et fantastisk arbeid å få delta i når 
vi kan lede mennesker nærmere eller helt til Jesus. Det er det beste og 
viktigste vi kan gjøre for andre. 

HVORFOR BØR VI FØRST LEDE FOLK TIL JESUS?
Hvorfor skal vi lede mennesker til Jesus først, før vi diskuterer bibelske 
læresetninger? På dette punktet vil jeg igjen understreke hvor viktig det er 
for vårt arbeid at vi er i Kristus - at Kristus er i våre hjerter gjennom Den 
Hellige Ånd (Efeserne 3,16-17). Bibelen kaller denne åndelige tilstanden "å 
være i Kristus" eller "Kristus i dere" (Kolosserne 1,27) og også "født på ny" 
(Johannes 3,3) eller "født av Gud" (1 Johannes 5:18). Jeg vil igjen 
understreke det E.G. White så mesterlig oppsummerte om Jesu ord i 
Johannes 15:4 (ELB):
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‘Lev i Meg, og Jeg skal leve i dere.’ Dette betyr: 
� at vi kontinuerlig tar imot Hans Ånd, 
� et liv i Hans tjeneste uten forbehold.
(Desire of Ages, p. 676.2, egwwritings.org - jfr. A & O, bind 5, side  228)

Hver morgen kan vi motta Den Hellige Ånd ved å be i tro (Galaterne 3,14). 
Vi tar virkelig imot Ham når vi tror at mens vi ber om det, har vi allerede 
mottatt Ham (1 Johannes 5,14-15; Markus 11,24). Noen mennesker har et 
problem med dette. Men det er et faktum: Så lenge vi ber i generelle 
vendinger, håper vi vanligvis bare at vi har mottatt Den Hellige Ånd. Men i 
dette tilfellet er det ikke nok å «håpe». Derfor anbefaler jeg: Be ved hjelp av 
et løfte slik at du "vet" at du virkelig har mottatt Den Hellige Ånd. Å be med 
løfter styrker vår tillit, gjør den mer hel. Les i boken Veien til personlig 
oppvåkning, kapittel 5: «Nøkkelen til praktisk erfaring», avsnittet «Be med 
løfter». Dette kapitlet drøfter i detalj bønn med løfter. Bønn med løfter 
anbefales ganske tydelig i 2 Peter 1,4: “...og gjennom dette [kjennskap til 
Jesus og et nært forhold til Ham] har [Han] gitt oss de største og mest 
dyrebare løfter, for at dere ved dem skulle få del i guddommelig natur, etter 
at dere har flyktet bort fra fordervelsen i verden som kommer av lysten.” (NB) 

Det andre punktet «et liv i Hans tjeneste uten forbehold» kan daglig 
realiseres når vi ærlig og oppriktig ber: «Far i himmelen, jeg overgir meg 
med alt jeg er og har.»
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HVORFOR BØR VI FØRST LEDE FOLK TIL JESUS,
FØR VI UNDERVISER I BIBELSKE LÆRESETNINGER?

Når du knepper den første knappen feil, så er det vanskelig. Å opprettholde 
riktig rekkefølge gir alltid fordeler. Det gjør det lettere for disse kjære 
menneskene som du ønsker å lede til Jesus, å bli kristne. I tillegg fremmer 
det vår glede, det styrker og beriker vårt liv. 

1. Vi ønsker å lede mennesker til Jesus først, fordi vi ikke ønsker å 
anbefale en umulig vei for noen.
Vanligvis lever ikke den kjære personen som vi ønsker å lede til Kristus, i 
Den Hellige Ånds kraft. Når vi underviser i bibelske læresetninger, ber og 
håper vi at de vil ta imot  dem og sette dem ut i livet. Men ofte mangler den 
som ennå ikke er fylt med Den Hellige Ånd både motivasjon og styrke. Som 
regel er han ikke en åndelig person ennå. Bibelen sier i Romerne 8,7 
følgende om et slikt menneske: “… for det bøyer seg ikke inn under Guds lov 
og har heller ikke evne til det.” (BGO) 

Hvis vi skulle lære dem bibelske doktriner på dette tidspunktet, ville 
vi bare bygge et "fjell" for disse kjære menneskene som de ikke kan 
overstige. Vi ville lede dem til å være kjødelige kristne, noe som betyr å 
leve et kristent liv i sin egen styrke. Denne personen har bare normal 
menneskelig styrke og evner tilgjengelig. Men når noen har tatt imot 
Kristus og blitt fylt med Den Hellige Ånd, da har han mye bedre 
forutsetninger for å akseptere og leve ut de bibelske læresetningene.

Ved denne korsveien vil jeg anbefale å lese den lille boken Veien til 
personlig oppvåkning, kapitlet med tittel «Hva er fokus for våre 
problemer?» og avsnittet med tittelen: Det største hinderet i kjødelig 
kristendom.

I boken Å være i Jesus i kapitlet «Lydighet i Jesus» står det om hvor fylt 
av glede lydighet kan være. 

2. Vi ønsker å lede mennesker til Jesus først, fordi de er fortapt uten 
Jesus.

“Den som har Sønnen, har livet. Den som ikke har Guds Sønn, har ikke 
livet.” (1 John 5,12 NB) Jesus sa: “Jeg er veien, sannheten og livet. Ingen 
kommer til Faderen uten ved Meg.” (John 14,6 BGO) Bibelen sier tydelig: 
“Det er ikke frelse i noen annen! Under hele himmelen er det ikke noe 
annet navn som mennesker kan bli frelst ved." (Apg 4,12 ELB) 
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3. Vi ønsker å lede mennesker til Jesus, fordi de får oppleve en verdifull 
fornyelse gjennom ham.
Jesus gir oss her et nytt, verdifullt liv, og etter Hans gjenkomst vil Han la 
oss få del i det guddommelige liv i evigheten.“Derfor, om noen er i Kristus, 
da er han en ny skapning...” (2 Kor 5,17 NB) “... Jeg er kommet for at de skal 
ha liv og ha overflod.” (Joh 10,10 NB) Paulus ba: “… så dere kan bli fylt til 
hele Guds fylde.” (Efeserne 3,19 NB) “For i Ham [Kristus] bor hele 
guddommens fylde legemlig. Og i ham er dere blitt fylt…” (Kol 2:9-10 NB) 

4. Vi ønsker å lede mennesker til Jesus, fordi Han gir oss sann frihet.
Jesus sa: “Får da Sønnen frigjort dere, da blir dere virkelig fri. ” (Joh 8,36 
NB) Jesus frigjør oss fra skyld. Dette betyr at vi kan leve uten 
skyldbyrden. Han frigjør oss fra egoets tyranni, det vil si fra fordervelsen 
av vår gamle natur (harme, misunnelse, sinne, stolthet, mindre-
verdighetskomplekser, misnøye, tvil, smålighet, osv.) fra avhengighet, 
fra okkulte bånd osv. 

Så noen ord om å bli befridd fra vår gamle, fordervede natur. Jeg føler 
at det er viktig å be daglig om å bli befridd fra denne karakteren, fordi    
2 Korinterbrev 4,16 (NB) sier: “… så fornyes vårt indre dag for dag.” 
Apostelen Paulus sa om seg selv “… Jeg dør hver dag.” (1 Kor 15,31 NB) 
Og Martin Luther skal ha sagt at han druknet den gamle Adam, men «du 
verden, den fyren kan svømme.» Jeg ber daglig om å bli befridd med 
løftet i Johannes 8,36. For øyeblikket kan jeg ikke si om dette alltid vil 
være nødvendig eller bare i en viss periode. 

Vi kan imidlertid være helt fri fra avhengighet av ytre ting, som tobakk 
eller alkohol, gjennom én bønn.6 Når noen har blitt satt fri, lurer det 
fortsatt nye fristelser overalt rundt dem. Derfor er det viktig å lede den 
frigjorte personen til et nært forhold til Jesus, til et liv i Den Hellige Ånds 
kraft. Det er også grunnen til at for eksempel medlemmer i foreningen 
Anonyme Alkoholikere læres opp til daglig å overgi sitt liv til Gud, slik at 
de kan fortsette å være frie. 

6    Se Seier over tobakk og alkoholl www. Steps-to-personal-revival.info :

Andresasbrev nummer 5

http://www.%20Steps-to-personal-revival.info
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Husk at syndens makt vil bli brutt i våre liv” (Romerne 8,1-2; 
Galaterne 5,16). Jesus beskytter oss mot synd. Satan kan ikke røre oss 
(1 Joh 5,18). Jesus ønsker å gi våre medmennesker alt dette gjennom 
oss. 

"… der Herrens Ånd er, der er frihet.” (2 Kor 3,17 NB)

5. Vi ønsker å lede folk til Jesus, fordi Guds kjærlighet tvinger oss til det.
Den Hellige Ånd fyller gjenfødte kristne med Guds kjærlighet (Romerne 
5,5) og beveger deres hjerter slik at de vil fortelle andre om Jesus. “Da vi 
altså kjenner frykten for Herren, søker vi å vinne mennesker... For Kristi 
kjærlighet tvinger oss... Og Han [Kristus] døde for alle, for at de som lever, 
ikke lenger skal leve for seg selv, men for ham som døde og oppstod for 
dem.” (2 Kor  5,11.14-15 NB)
Vi har fått Den Hellige Ånd av to grunner:
1. For forvandlingen av vår karakter. Bibelen kaller dette Åndens frukt. 

(Gal 5,22; 1 Kor13,1-7)
2. At vi skal være Jesu vitner. “Men dere skal få kraft idet Den Hellige Ånd 

kommer over dere. Og dere skal være mine vitner både i Jerusalem og i 
hele Judea og Samaria og like til jordens ende.” (Apg 1,8 NB) – Dette er 
grunnen til at vi har fått åndelige gaver. 

6. Vi ønsker å lede mennesker til Jesus slik at vi ikke skal bli fordømt når 
Gud holder dom.
Er det virkelig nødvendig å ta med budskapet om dommen? Dommens 
budskap utfordrer oss: Overgi dere til Jesus slik at dere ikke trenger å bli 
fordømt i Guds dom. 
Bibelen sier: 

“For vi skal alle åpenbares for Kristi domstol, for at enhver kan få igjen 
det som er skjedd ved legemet, etter det han gjorde, enten godt eller ondt.”
(2 Kor 5,10 NB)

“Frykt Gud og gi ham ære! For timen for hans dom er kommet. Tilbe 
ham som skapte himmelen og jorden, havet og vannkildene!” (Åp 14,7 NB)

Den første fasen av dommen – dommen før det annet komme – startet 
allerede i 1844 ifølge Daniel 8,14. Naturligvis blir mennesker som levde i 
oldtiden, undersøkt først. Og senere blir undersøkelsene rettet mot 
deres saker som lever i endetiden. 
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“Siden det gjenstår et løfte om å komme inn til Hans hvile, så la oss 
derfor frykte7 , så ikke noen av dere skal vise seg å være det foruten.”
(Heb 4,1 NB)

Denne teksten tilskynder oss til å tenke: «Er jeg frelst?» Og: “Da vi altså 
kjenner frykten for Herren, søker vi å vinne mennesker…” (2 Kor 5,11 NB) 
Gudsfrykten og vissheten om den kommende dommen bør motivere oss 
til å ha et ønske om å frelse andre. 

E.G. White gir en god forklaring på uttrykket “frykt”:
«Herren vil at hans folk skal stole på ham og være i hans kjærlighet, 

men det betyr ikke at vi ikke skal ha frykt eller betenkeligheter. Noen 
synes å tro at hvis en mann har en sunn frykt for Guds straffedommer, er 
det et bevis på at han mangler tro, men slik er det ikke. En rett frykt for 
Gud, når vi tror på Hans advarsler, virker rettferdighetens fredelige 
frukt fordi den får den skjelvende sjelen til å flykte til Jesus. Mange 
burde ha denne ånd i dag og vende seg til Herren med ydmyk anger, for 
Herren har ikke gitt så mange forferdelige advarsler eller uttalt så strenge 
dommer i sitt ord, bare for å få dem nedtegnet, men Han mener det Han 
sier. ... Paulus sier: ‘Da vi altså kjenner frykten for Herren, søker vi å vinne 
mennesker’ …» (R&H, 21. oktober, 1890, avsnitt 6) 

Hvordan kan vi finne en balanse mellom de ulike utsagnene om frykt? 
For eksempel leser vi i 1 Johannes 4,18: “Frykt er ikke i kjærligheten.” (NB) 

Når vi tenker på Romerne 5,5 forstår vi: “… Guds kjærlighet er utøst i 
våre hjerter ved Den Hellige Ånd som er oss gitt.” (NB) Kristus lever i våre 
hjerter ved Den Hellige Ånd. Når han er i våre hjerter og forblir der, da 
representerer han dommen i oss. Han sier i Joh 5,24.: “Sannelig, sannelig 
sier jeg dere: Den som hører mitt ord og tror ham som har sendt meg, han 
har evig liv. Han kommer ikke til dom, men er gått over fra døden til livet.”

To kommentarer til denne teksten: "Tro" er viktig. Jeg søkte en gang 
etter følgende på internett: "Tro ifølge Bibelen". Fire begreper dukket 
opp. I Bibelen betyr tro: "å betro seg selv", "å binde din eksistens til noen 
andre", "å stole på noen" og "å være lojal mot noen". Det handler om 
dette trosforholdet til Jesus. Livet til hver enkelt vil bli gransket i Guds 
dom, men for dem som tror på Jesus, for dem som er i Kristus, er det 
ingen fordømmelse fordi Jesus bærer deres skyld. 

________

7 Det har ikke nødvendigvis å gjøre med ærbødighet her, men heller frykt, betenkeligheter. 
NB: “La oss derfor ta oss I vare”; N11BM: “La oss altså være på vakt”
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Dette viser oss at det ikke er nok bare å snakke om Guds kjærlighet - 
selv om det naturligvis er vårt hovedmål. Vi bør også påpeke at Gud en 
dag vil holde alle ansvarlige. Vi bør ikke utelate domsbudskapet. Men det 
er viktig å formidle dette med visdom. Samtidig bør vi gjøre det klart at 
med dommen vil alt ondt ta slutt, og dermed vil enhver tvist, enhver 
sykdom og all smerte bli utryddet. Det vil ikke være mer nød eller død! 
I tillegg bør vi påpeke at alle som lever nært knyttet til Kristus, ikke 
trenger å ha noen frykt for Guds dom. Gud lover hver den som er i 
Kristus, frifinnelse ved rettssaken. 

I den russiske kampanjen under andre verdenskrig fant følgende sted: 
Tyske soldater var i frontlinjens skyttergraver og visste at russerne var på 
den andre siden. En tropp tyske soldater sluttet seg til dem, men forsto  
ikke med en gang hvor frontlinjen var. De ville ha gått direkte inn i 
armene på russerne hvis ikke en tysk soldat i skyttergraven hadde ropt 
«stopp». Først da skjønte de faren de var i. Tyskerne i skyttergravene 
ønsket å redde sine kamerater. 

Vi er også forpliktet til å advare våre medmennesker om Guds dom, og 
vi bør også vise dem løsningen på dette problemet. Ut fra kjærlighet 
forteller vi andre at det vil bli en dom. De har da en sjanse til å beskytte 
seg selv. Hvis vi holder dette tilbake fra dem, kan de en dag med bitterhet 
bebreide oss. Det er vår plikt å vise våre medmennesker et alternativ slik 
at de kan ta en god beslutning. 

7. Fordi det å vitne for Jesus også er en hjelp for oss.
Å snakke om Jesus er en hjelp for oss. De som snakker om Jesus, vokser 
i tro. Å snakke om Jesus får konsekvenser for meg. Vi vil legge merke til 
hvordan dette motiverer oss til å ha et dypere bønneliv og til stadig å  
finne ny innsikt i Guds ord.

Når vi snakker om Jesus i Den Hellige Ånds kraft, da sår vi kjærlighet, 
glede og fred. Ifølge det guddommelige prinsippet om planting og 
høsting, vil vi høste det vi har sådd. Vi vil til og med høste mer. En høst er 
normalt et multiplum av frøet. Jesus sa i lignelsen om såmannen: 
trettifold, sekstifold, 100 fold (Markus 4,20). For eksempel når vi sår 
kjærlighet, vil vi høste kjærlighet, men alltid mer enn vi opprinnelig 
sådde. “Men dette sier jeg: Den som sår sparsomt, skal også høste 
sparsomt, og den som sår rikelig, skal høste med rik velsignelse. Enhver 
må gi slik som han setter seg fore i sitt hjerte, ikke med ulyst eller av tvang. 
For Gud elsker en glad giver. Og Gud er mektig til å gi dere all nåde i rikelig 
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mål, for at dere alltid og i alle ting kan ha alt det dere trenger til, og ha 
overflod til all god gjerning.” (2 Kor 9,6-8  NB) 

8. Fordi vi kan være Guds ambassadører ved å vitne om Jesus.
Det er et stort privilegium å være Guds ambassadør. “Så er vi da 
sendebud i Kristi sted, som om Gud selv formaner ved oss. Vi ber i Kristi 
sted: La dere forlike med Gud!” (2 Kor 5,20 NB) Hver ambassadør anser det 
som en stor ære å representere sitt land, sin president eller sin konge. 
Som Jesu disipler er vi ambassadører for kongenes Konge, herrenes 
Herre. Dette er den høyeste ære vi kan ha.

9. Fordi Den Hellige Ånd gir oss guddommelige evner og autoritet.
E.G. White kommenterte Apostelgjerningene 1,8: “Jesus sier: ‘Men dere 
skal få kraft idet Den Hellige Ånd kommer over dere. Og dere skal være 
mine vitner’. Det er Den hellige Ånds samhandling med de levendes 
vitnesbyrd som skal advare verden. Den som arbeider for Gud er kanalen 
som den himmelske kommunikasjon er gitt gjennom, og Den Hellige 
Ånd gir guddommelig myndighet til sannhetens ord.» (RH, 4. april 1893, 
avsnitt 9) Her betyr ordet «kraft»: makt, utrustning, bemyndigelse. Det 
betyr at Den Hellige Ånd setter oss i stand til og bemyndiger oss til å være 
vitner for Jesus. Har vi tenkt nok på det faktum at vi mottar evner og 
autoritet fra Den Hellige Ånd? 

10. Vi ønsker å lede mennesker til Jesus fordi Kristus har gitt oss i 
oppdrag å gjøre det. 

Jesus sa i sine avskjedsord: 
"Og Jesus trådte fram, talte til dem og sa: Meg er gitt all makt i himmel og 
på jord! Gå derfor ut og gjør alle folkeslag til disipler, idet dere døper dem 
til Faderens og Sønnens og Den Hellige Ånds navn, og lærer dem å holde 
alt det jeg har befalt dere. Og se, Jeg er med dere alle dager inntil verdens 
ende!" (Matteus 28,18-20) Vi kaller Jesu ord den store misjons-
befalingen.
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Forventer Jesus at vi skal adlyde hans befaling? Husk at vår lydighet 
ved tro forventes. Den har tre aspekter:

1. Min beslutning 
2. Mine forberedelses-steg 
3. Gud fullfører

La oss se på Daniel som eksempel (Daniel 1,8-9): 
1. Daniel satte seg fore i sitt hjerte. Daniel tok en avgjørelse.
2. Hvordan han forberedte seg: Hva kunne han gjøre selv? Han ba 

sammen med sine venner om den problematiske situasjonen. I 
tillegg tenkte han på hva annet han kunne gjøre. Resultatet: Han 
leverte en anmodning til den øverste hoffmannen.

3. “Og Gud lot Daniel finne velvilje og barmhjertighet hos den øverste 
hoffmannen.” (Vers 9 NB)

Min villighet til å være lydig kommer alltid først: Ønsker jeg å adlyde 
Jesu befaling? Etter at jeg har tatt en positiv beslutning, tar jeg de 
forberedende stegene som står til min rådighet. Jeg ber for personen, 
søker kontakt og opprettholder personlig kontakt.

(Når Kristus lever gjennom Den Hellige Ånd i våre hjerter, så vil han 
hjelpe oss steg for steg.)

Gud ønsker å lede disse menneskene til frelse! Han vil arbeide på 
deres hjerter.

Kanskje det er enda flere grunner til at vi ønsker å lede mennesker til 
Jesus. Men som konklusjon vil vi huske hva mange sjelevinnere har lært:

Jeg vil igjen være tydelig på at opplæring, materiale og metoder er 
fullstendig verdiløse, hvis vi ikke handler under Den Hellige Ånds 
myndighet og kraft.

Og så kommer det store spørsmålet: 

Hvordan kan jeg snakke om Jesus? 
Det er mange forskjellige måter og tilnærminger vi kan bruke når vi 

snakker om Jesus. En måte som er blitt prøvd og testet, starter med en liten 
arbeidsbok. I neste kapittel vil vi diskutere i detalj hvordan du bruker en 
arbeidsbok. 

Vårt neste kapittel er: 
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Hvordan kan vi lede andre til Jesus?
Hva er 12 gode grunner til å bruke en slik arbeidsbok? Hvilke praktiske 

erfaringer kan vi lære av? Hvordan kan jeg arbeide med en velprøvd 
arbeidsbok? 

For øyeblikket vil vi bare ta et raskt blikk på det. Det kritiske punktet for 
de fleste av oss er å finne den riktige måten å starte en samtale på. Hvordan 
kan jeg tilfeldig og autentisk snakke om tro? Hvilket åpningsspørsmål fører 
taktfullt og direkte til hovedpoenget?
� Hvordan kan jeg presentere noen for Jesus og vise dem en enkel 

oversikt over frelsesplanen? 
� Hvordan kan jeg stille en åndelig diagnose, slik at den enkelte vet hvor 

han står og hvor man ønsker å gå i fremtiden? Dette er viktig for meg 
slik at jeg kan gi relevant støtte. 

� Hvordan kan jeg hjelpe noen som allerede ønsker å ta imot Jesus??

Takk Gud for at det finnes gode svar på disse spørsmålene. De er alle i 
heftet Andreasbrev nr. 13, Grip livet. Alle kan lære å bruke denne brosjyren. 
Faktisk har denne metoden blitt brukt i årevis rundt om i verden - med stor 
suksess! Det er viktig at mange flere bruker den til frelse for andre og til 
glede for hjelperne. 

Vi ønsker å takke vår Herre av hele vårt hjerte for at Han gjør oss villige 
og også i stand til å lede mennesker til Jesus.

Bønn: "Far i himmelen, gjør meg villig til å ønske alt du ønsker. Vær så 
snill, vekk et ønske i meg om å hjelpe til med den store oppgaven med 
å vinne en tapt verden for deg. Takk, Herre Jesus, for at du vil lede 
meg med din gode Ånd. AMEN.”
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HVORFOR BØR VI FØRST LEDE FOLK TIL JESUS?”  |  KAPITTEL 6

Veiledning for ettertanke og samtale 

1. Hvilke steg bør vi ta for å være effektive menneskefiskere, og i hvilken 
rekkefølge? 

2. Hva er betingelsene for å være menneskefisker? 

3.  Nevn noen grunner til at vi først bør lede folk til Jesus og deretter 
undervise dem i Bibelens lære. 

4. Hva mener du er verdifullt i det følgende prinsippet: Under bønn tar jeg 
initiativ til å vitne om Jesus i Den Hellige Ånds kraft. Så overlater jeg 
resultatet til Gud. 

Tid for bønn

• Kontakt din bønnepartner og diskuter dette emnet.
• Be med din bønnepartner …

1. ... om å være i stand til å vitne for Jesus på en autentisk måte. 
2. ... om at Gud skal gjøre meg klar til  med glede å gjøre alt Gud ønsker.
3. ... om å forstå hvorfor det er livsviktig å lede mennesker til 

    Jesus først.
4. ... om visdom til å forstå hva folk jeg kommer i kontakt med trenger, 

åndelig sett.
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K A P I T T E L  7

HVORDAN KAN VI LEDE 
ANDRE TIL JESUS?

Ved å lese et bibelstudium sammen 
og ved å bruke Andreasbrev nr. 13. 

Grip livet i et personlig forhold til Gud

I kapittel 7 og 8 skal vi se nærmere på to avgjørende steg vi må ta. I kapittel 
9 ser vi nærmere på i hvilken rekkefølge vi vanligvis bruker Andreasbrevene.

Hvorfor er det bra å bruke et hefte? 
Adventistevangelisten Eiden K. Walter skrev til meg: «For min del ønsker jeg 
ikke å ta disse stegene for å lede mennesker til Jesus uten et hefte. Det er så 
nyttig. Det gir tillit til nybegynneren, og det tjener et veldig praktisk formål.
De tolv fordelene med et hefte er:
 1. Den inneholder evangeliets hovedbudskap.
 2. Leseren har ikke bare individuelle, ofte misvisende utsagn foran seg, 

men har også evangeliet i sammenheng. Det gir en enkel oversikt over 
frelsesplanen. 

 3. En god struktur gjør evangeliet lettere å forstå. Samtalepartneren din 
har ikke bare noe å lytte til, men har også noe å se på samtidig 
(audiovisuelt hjelpemiddel).

 4. Det hjelper oss å holde oss til emnet og å lede samtalen.
 5. Det starter positivt, altså med Guds kjærlighet til oss.
 6. Det hjelper til med å sette ut i livet det som blir sagt på en naturlig måte.
 7. Det gir forslag til vekst og viser hvor viktig menigheten er.
 8. Du kan konsentrere deg bedre om den du snakker med fordi du er 

forberedt på hva du vil si.

Repetisjon
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 9. Det hjelper deg å starte en samtale om trosspørsmål. Du kan for 
eksempel ganske enkelt si: Jeg har oppdaget et hefte som 
sammenfatter de viktigste budskapene i Bibelen. Kjenner du til det? 

10. Det hjelper også dem som ennå ikke er kjent med Bibelen, til å forklare 
evangeliet for andre og lede dem til et personlig forhold til Kristus.

11. Du kan gi det til dem du snakker med etter samtalen. Det kan du gjøre 
også! De fleste har heftet liggende i Bibelen.

12. Samtidig lærer også deltakeren som blir ledet til Jesus, hvordan han 
skal vise andre veien til Ham.

Det er enda flere gode grunner. Prøv det ut under bønn og sett det deretter 
ut i livet. Læring ved erfaring er bedre enn å studere. Hvis det var mulig, ville 
jeg aldri diskutert dette viktige emnet med noen uten dette heftet.»

Noen få utvalgte erfaringer: 
Erfaring 1: «Jeg kunne bare ha én samtale med en 40 år gammel manager. 
Til å begynne med stilte jeg nøkkelspørsmål nummer 1, og hun var villig til 
å gå gjennom brosjyren med meg. Dessverre var hun ikke villig til å ta imot 
Jesus den dagen. Men da vi skiltes, sa hun: 'Jeg vil takke deg oppriktig. For 
første gang i mitt liv vet jeg nå hva den kristne tro handler om.’ For 
øyeblikket var denne damen ikke klar. Men hun visste i det minste etter vår 
samtale veien til Jesus og kunne ta det skrittet når som helst i framtiden. 
Selvfølgelig lot jeg heftet Grip livet ligge igjen hos henne.» 

Erfaring  2: «Under en reise fra Bagdad til Mosul i Irak delte jeg en sovekupé 
med en irakisk student. Vi var i stand til å snakke med hverandre på engelsk. 
Etter det første spørsmålet ønsket han også å vite hvordan han kunne ha 
visshet. Til slutt var han klar for bønn om overgivelse til Jesus Kristus. Jeg 
hadde forklart ham hva en slik bønn bør inneholde, og spurte ham om han 
ønsket å be en slik bønn. Han svarte at han ville be med et slikt innhold, 
men at han ikke kunne huske alt. Jeg skulle be setning for setning, og han 
ville gjenta etter meg. Så det gjorde vi. Jeg ønsket ham Guds rike 
velsignelser på denne veien til Jesus og gjorde ham oppmerksom på at det 
var en adventistkirke i hans hjemby Bagdad.» 



127

Erfaring  3: «Under mitt første besøk i et nytt menighetsdistrikt ble jeg kjent 
med en hyggelig dame som var menighetsmedlem og hennes 17 år gamle 
sønn. Den unge mannen var skadet av thalidomid. Etter åpnings-
spørsmålet var de både villige og interesserte i å lese brosjyren Grip livet
med meg. De var begge åpne for å overgi sine liv til Jesus i bønn. Den unge 
mannen ble døpt en tid senere. I noen av sine offentlige vitnesbyrd 
bekjente han med glede at hans liv som skadet person hadde fått en helt ny 
dimensjon gjennom Jesus. 

Erfaring  4: «En annen gang snakket jeg med en 38 år gammel mann som 
var gift med en adventist. Han var kjederøyker (70 sigaretter om dagen) og 
kunne ikke slutte å røyke. Jeg forklarte ham hvordan han umiddelbart og 
fullstendig kunne bli fri med Guds hjelp gjennom bønn og ved å gjøre krav 
på Guds løfter. Og det var det som skjedde. Kort tid etterpå avslørte han 
enda et problem for meg, Han drakk 10-14 flasker øl om dagen. Nå ville han 
slutte å drikke også. Vi ba igjen, og Herren ga ham fullstendig befrielse fra 
alkohol. Neste gang jeg møtte ham, gikk jeg gjennom brosjyren Grip livet
med ham. Han var åpen for spørsmålene og tankene. Etter at vi hadde bedt 
overgivelsesbønnen sammen, spurte jeg ham: 'Forutsatt at du ville dø i 
kveld, ville du bli frelst?' Han svarte: 'Selvfølgelig.' Hans kone var forferdet. 
Han forklarte så: 'Jesus besvarte min første bønn og befridde meg fra 
tobakk, i min andre bønn frigjorde han meg fra alkohol, og siden jeg har 
invitert Ham, har Han kommet inn i mitt liv. Så jeg er frelst. Deretter begynte 
han å ha morgenandakt sammen med sin kjære kone. Han var klar for 
bibelstudier og ble snart døpt. (Du finner alle detaljene i denne befrielsen i 
Andreasbrev nummer 5: "Seier over tobakk og alkohol". Denne 
framgangsmåten kan også brukes på andre former for avhengighet.)" 

Vær så snill og ta for deg oppstartsmaterialet og les Andreasbrev nr 13 
“Grip livet”. Dette verdifulle og velprøvde verktøyet (med forskjellige titler) 
brukes når du leder noen til Jesus. I kapittel 9 "Praktiske hjelpemidler" 
finner du grunnleggende informasjon om oppstartsmaterialet og de andre 
Andreasbrevene.
Etter å ha lest Andreasbrev nr. 13, vennligst gå tilbake til boken og fortsett å 
lese i kapittel 7. Dette kapittelet om Andreasbrev nr. 13 er utarbeidet som en 
praktisk veiledning til bruk med personer du har kontakt med. I tillegg 
inneholder den bemerkninger i kursiv og spørsmål som du kan bruke til å 
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lede en person til Jesus. Disse spørsmålene vil hjelpe dem med å ta en 
beslutning. 

Les Andreasbrev nr. 13: Grip livet. (Side 129-136.)

Etter å ha lest dette, kan du komme tilbake til dette punktet i boken. Takk!

Hvilket åpningsspørsmål kan brukes til taktfullt og greit å motivere 
til å lese Andreasbrev nr. 13 «Grip livet» med en venn, 

noe som kan føre til et personlig forhold til Gud?
Jeg spør:
«Kan jeg stille deg et veldig viktig spørsmål?»
Alle svarer alltid ja. Selv om vi snakket om helt andre ting, kunne jeg alltid 
komme rett til hovedpoenget med dette spørsmålet.

Så spør jeg:
Nøkkelspørsmål nummer 1:
«Forutsatt at du skulle dø i dag av hjerteinfarkt, ulykke eller lignende. 
Ville du ha visshet om evig liv med Jesus Kristus?» – Svaret er vanligvis 
«nei», noen ganger «jeg håper det» og en sjelden gang «Ja!» Jeg 
kommenterer aldri disse svarene. Bare når noen svarer «ja», ville jeg gå 
videre med å stille nøkkelspørsmål nummer 1a. Jeg vil da si:

Nøkkelspørsmål nummer 1a:
«Kan jeg stille deg et annet spørsmål?» Jeg får alltid tillatelse til det og 
stiller da følgende spørsmål: 
«Tenk deg at Gud spør deg: Hvorfor tror du at du kan komme til 
himmelen?»
Svaret viser om en person stoler på rettferdiggjørelse ved gjerninger eller 
rettferdiggjørelse ved tro. Jeg kommenterer aldri dette svaret heller. 
Andreasbrevet viser at vi er frelst av Guds nåde gjennom tro.

Nøkkelspørsmål nummer 2:
«Ønsker du at du hadde visshet om dette?» Dette blir alltid svart 
bekreftende.
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«Har du noen minutter til å lese noe om dette emnet sammen?»

Hvis dette besvares bekreftende - som er regelen - så ville jeg
overlevere brevet til Andreasbrev nr. 13 så vi kunne lese det sammen. (Ha 
flere kopier med deg i tilfelle det er flere personer.)

Mens vi leser sammen, kan vi hjelpe folk til å reflektere ved å stille 
spørsmål. Men hvis det er mulig, bør vi ikke stille flere spørsmål enn det 
som vises her. Vi sier ofte for mye og distraherer personen med det. 

I de følgende avsnittene er alt som er skrevet med håndskrift det jeg vil si i 
tillegg. Jeg anbefaler at du skriver det ned i din kopi av heftet. Jeg gjør det 
på den måten. Vær oppmerksom på at dette er vårt avgjørende verktøy for 
å lede mennesker til Jesus. Det er det eneste Andreasbrevet vi ønsker å 
forberede så grundig.

Nå er tiden til å lese sammen med vår venn

«La oss begynne å lese:»

Grip livet – Med et personlig forhold til Gud 
Andreasbrev nr. 13

«Vi gjentar bare vårt viktige spørsmål. Det står i dette heftet. Det gjorde 
veldig inntrykk på meg.»

Kjære Andreas 8 ,
Kan jeg først stille deg et ekstremt viktig spørsmål?

Forutsatt at du skulle dø i dag (hjerteinfarkt?, ulykke?), ville du da ha 
visshet om evig liv med Jesus Kristus? Ikke fortsett å være i uvisshet! 
Fem fakta vil hjelpe deg med å finne et svar. 

Repetere

________

8  Navnet ble valgt for å minne oss om den bibelske Andreas som førte sin bror Peter til  
Jesus.  (Joh 1,40-42). 
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Den som søker etter en relasjon til Gud, vil gjøre sitt livs største 
oppdagelse: 

1. Gud elsker meg!
“Ved dette ble Guds kjærlighet åpenbaret iblant oss, at Gud har sendt sin 
enbårne Sønn til verden, for at vi skal leve ved Ham. I dette er kjærligheten, 
ikke at vi har elsket Gud, men at Han har elsket oss og sendt sin Sønn til 
soning for våre synder.” (1 Joh 4,9-10 NB) 

Det er derfor Gud har en plan for meg. “For så har Gud elsket verden at 
Han gav sin Sønn, den enbårne, for at hver den som tror på Ham, ikke skal 
fortapes, men ha evig liv. For Gud sendte ikke sin Sønn til verden for å dømme 
verden, men for at verden skulle bli frelst ved Ham. ” (Joh 3,16-17  NB) 

Jesus har gitt dette løftet: “… Jeg er kommet for at de skal ha liv og ha 
overflod.” (Joh 10,10 NB) 

Gud tilbyr følgende:
� Et meningsfylt liv – nå
� Evig liv – senere
Hvorfor kommer Guds tilbud så lite til sin rett? 
Hva er årsaken til at vår virkelighet er så full av smerte?

2. Vi har skilt oss selv fra Gud!
Fra begynnelsen ble menneskene kalt til fellesskap med Gud. De hadde et 
personlig forhold til Ham. Av egen fri vilje skilte de seg fra Gud. De trodde de 
på den måten kunne være uavhengige. Så gikk dette nære forholdet til Gud 
tapt. 

Bibelen kaller denne avgjørelsen som mennesket tok «synd». Det spiller 
ingen rolle om det manifesterer seg som aktivt opprør eller passiv 
likegyldighet overfor Gud. 

Synd skiller oss fra Gud.
Bibelen forklarer hva synd er:
“Men deres misgjerninger skiller mellom dere og deres Gud, og deres 

synder har skjult Hans åsyn for dere, så han ikke hører.” (Jes 59,2  NB)
“Men de som fortsetter å synde, er imot Gud, for all synd som begås, er 

imot Guds vilje. ” (1 Joh 3,4 ELB)
“Enhver urett er selvfølgelig synd …” (1 Joh 5,17 ELB) 
Mange innser at livet deres ikke har noen mening. Det er derfor de 

streber etter et meningsfylt liv. Men hvordan? Uten Gud? 
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Imidlertid vil verken et ærlig og respektabelt liv, ideer for å bedre verden 
eller religiøse prestasjoner bygge bro over avgrunnen mellom oss og Gud. 
Synd, med alle dens konsekvenser, blir ikke eliminert med alle disse 
anstrengelsene.

Hva er Guds svar på alle disse menneskelige anstrengelsene? 

3. Jesus Kristus døde på grunn av min synd!
Hans død betalte prisen for mine synder:

“Men Han ble såret for våre overtredelser, knust for våre misgjerninger. 
Straffen lå på <ham, for at vi skulle ha fred, og ved Hans sår har vi fått 
legedom.” (Jesaja 53,5  NB) 

“Kristus er den som er død, ja, mer enn det: som også er oppstått, som 
også er ved Guds høyre hånd, som også går i forbønn for oss.” (Romerne 8,34
NB) 

Jesus selv sa: “Jeg er veien og sannheten og livet. Ingen kommer til 
Faderen uten ved Meg.” (Johannes 14,6 NB) 

Gud gjorde for meg det jeg ikke kan gjøre selv: Han strakte seg over den 
avgrunnen som skiller mellom meg og Ham. Dette skjedde da Guds Sønn 
døde på vegne av mine synder. 

“Og det er ikke frelse i noen annen. For det finnes ikke noe annet navn 
under himmelen, gitt blant mennesker, som vi kan bli frelst ved.”
(Apostelgjerningene 4,12 NB) 

Vi kan finne et personlig forhold til Gud gjennom Jesus. 
Det er ikke nok å vite dette faktum. Gud venter på en reaksjon. Det kan se 

omtrent slik ut: 

4. Jeg tar imot Jesus som min Herre og Frelser
“For av nåde er dere frelst, ved tro. Og dette er ikke av dere selv, det er Guds 
gave. Det er ikke av gjerninger, for at ikke noen skal rose seg.” (Efeserne 2,8-9 
NB) 

Å ta imot Ham betyr: 
� Å leve med Ham i et personlig forhold.
� Å ha tro og tillit til Ham.
“Se, Jeg står for døren og banker. Om noen hører min røst og åpner døren, 

da vil jeg gå inn til ham. …” (Åpenbaringen 3,20 NB) 
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To muligheter:

Mitt ego er i sentrum i mitt liv. 
Mitt ego har makten. 
Resultatene er for eksempel ønske om beundring,
tvil, usikkerhet, skyldfølelse, indre uro osv.

Jesus Kristus er i sentrum i mitt liv.
Jesus Kristus leder meg. Fordelene er blant 
annet: fred, visshet, tilgivelse, kjærlighet, et nytt 
og evig liv.

Mitt svar på følgende spørsmål er avgjørende:
� Hvilken illustrasjon beskriver mitt liv? 
� Den øverste mer enn den nederste... eller omvendt? 
(Vi kan kanskje hjelpe litt ved å si:)
«La oss se på illustrasjonene igjen.»
(Etter en liten pause kan du si:)
«Er det den øverste eller nederste som best beskriver situasjonen nå?»
(Vi kommenterer ikke svaret, men sier:)

«La oss fortsette å lese:»
� Hvordan ønsker jeg at mitt liv skal se ut? 
� Hvilken illustrasjon ønsker jeg for meg i framtiden? 
(Nå kan vi stille spørsmålet:)
«Hvliken illustrasjon ønsker du for deg i framtiden?»
(Vi kommenterer ikke svaret, men sier kanskje:)

«La oss fortsette å lese:»
� Hva kan være i veien for at jeg tar imot Kristus i mitt liv nå? 
(Etter en kort pause kan vi spørre:)

EGO
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«La oss fortsette å lese på side 4:»
Vær så snill å lese bønnen som er inkludert. 
(Men vær oppmerksom på at du bør lese bønnen sakte og veldig tydelig.)

Hvordan kan jeg ta imot Jesus i mitt liv?
Jeg kan ta en avgjørelse i dag, nå, for Jesus Kristus. Det er så enkelt å 
snakke med Jesus. Bibelen kaller dette "bønn". Min bønn kan være omtrent 
slik: 

Forslag til bønn: «Herre Jesus Kristus, jeg vil takke deg for at du døde 
og sto opp igjen for meg. Jeg er en synder, vær så snill å tilgi meg. Vær 
så snill å komme inn i livet mitt nå. Jeg kan ikke frelse meg selv. Jeg 
kan ikke fortjene evig liv. Det er derfor jeg stoler på deg. Befri meg fra 
ondskapens makt. Gi meg styrke til å følge deg. Jeg overgir meg til 
deg med alt jeg har og er. Jeg tar imot det evige liv. Jeg har ikke 
fortjent det; men jeg takker deg for denne gaven. AMEN.» 

Kan du si «ja» til denne bønnen?
La meg anbefale å lese igjennom denne bønnen nøye en gang til. 
Spørsmålet er: Er det i samsvar med din vilje? Husk: din vilje er Guds 
landingssted i livet ditt. 

«Jeg leser dette høyt en gang til, så kan du avgjøre om du kan si ja til 
denne bønnen.»
Les nå igjennom bønnen høyt, sakte og tydelig en gang til.

Andre lesning
Etter den andre lesningen, still spørsmålet: «Kan du si ja til denne 
bønnen?»
Etter en kort pause, hvis vi fikk en bekreftelse, enten i ord eller i 
ansiktsuttrykk, fortsetter vi.
Jeg foreslår at vi/du ber denne bønnen høyt nå. 
«Men før det, la oss lese denne setningen:»
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Hvis ja, da vil jeg personlig overgi meg til Jesus Kristus med ordene i 
denne bønnen som er foreslått. Han vil høre min bønn. 
«Hvis det er ok for deg, la oss knele.» Det er best å knele under en slik 
bønn. (Men man må ikke gjøre det.)

Bønn
Etter at dere har bedt sammen kan du si:
«Gratulerer! Vår kjære Herre har hørt din bønn. Nå vil vi bare fortsette 
å lese helt til slutten for å se hva dette betyr i detalj.»

5. Mitt nye liv med Jesus Kristus
Jeg har nå mottatt Jesus Kristus i mitt liv. Jeg ønsker å fortsette på denne 
veien sammen med ham. Jeg tar Guds løfter i Hans ord på alvor. 

Mitt nye liv er ikke basert på en følelse, men på fakta i Guds ord: 
“Derfor, om noen er i Kristus, da er han en ny skapning, det gamle er forbi, 

se, alt er blitt nytt.” (2. Korinterbrev 5,17 NB) 
Noen forventer kanskje en oppløftende følelse etter denne bønnen. En 

ingeniør sa skuffet: 
«Jeg har gitt Jesus Kristus mitt ord med denne overgivelsesbønnen. Men 

jeg savner de tilsvarende følelsene.» 
Du har overgitt ditt liv til Jesus Kristus. Din bønn om overgivelse skapte 

et nytt faktum, fordi Gud og Hans ord er pålitelige. I denne sammenhengen 
er det viktig å erkjenne følgende: Fakta er ikke avhengig av våre følelser. 
Fakta er helt gyldige uten følelser. De er uavhengige av mine følelser. 

For eksempel: Bursdagen din er på en bestemt dag. Men du har absolutt 
ingen bursdagsfølelser! Faktum er: bursdagen din er på denne dagen, selv 
når du ikke har noen bursdagsfølelser. 

Du kjenner gangetabellen. For eksempel: 2 x 2 = 4; eller 4 x 4 = 16. 
Gangetabellen er et faktum - du trenger ikke å føle det. Følelser har ikke 
noe med dette å gjøre. Følelser er ikke et mål på fakta! 

Ingeniøren ble lettet da han forsto: «Jeg har sagt ja til Jesus 
Kristus. Jeg er nå en kristen - selv uten de tilsvarende 
følelsene. Dessverre forklarte moren min aldri dette enkle 
prinsippet for meg.»
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Hva er nytt eller har forandret seg i mitt liv?
1. Kristus er kommet inn i mitt liv. (Åpenbaringen 3,20; Kolosserne 1,27) 
2. Kristus tilgir min skyld. (Kolosserne 1,14; 1 Johannes 1,9) 
3. Jeg hører Gud til – Jeg er Hans barn. (1 Johannes 3,1) 
4. Mitt liv har nå en dypere mening. (Johannes 10,10; 2. Korinterne
      5:14-15,17) 
5. Kristus hjelper meg å følge Hans veiledning. (Johannes 14,15; 15,10-11) 
6. Jeg forbereder meg på å inngå en pakt med Kristus ved dåp. 
     (Markus 16,16) 
7. Kristus gir meg evig liv. (1 Johannes 5,12) 

Jesu løfte: “Min hensikt er å gi evig liv -  overflod.” (Johannes 10,10b ELB) 

Livet er vekst, stagnasjon er tilbakegang.
Det er slik fordi: 
� Jeg ser ikke på meg selv, men på Jesus Kristus. 
� Jeg setter min lit til Guds frelse, ikke til mine svingende følelser. 
� Jeg tar vare på en nær relasjon til min Herre. 
� Jeg holder ved like et bønneliv. 
� Jeg leser i Bibelen, Guds Ord, hver dag. 
� Jeg har jevnlig fellesskap med likesinnede kristne. 
� Jeg bekjenner Jesus Kristus i mine omgivelser. 
� Jeg forbereder meg til dåp. 
� Jeg ser fram til min Herres gjenkomst. 

Du har begynt et nytt liv med Jesus Kristus. Jeg er glad for deg. Jeg vil 
sammenligne avgjørelsen din med en forlovelse. En forlovelse skjer privat. 
Etter forlovelsen kommer en fin periode. Dere blir bedre kjent med 
hverandre, dere lærer å elske og stole mer på hverandre, og det nye 
forholdet blir dypere. Når den tid kommer at dere vil tilhøre hverandre for 
alltid holdes bryllupet. Et bryllup med Kristus tilsvarer bibelsk dåp. 

“De som tror og blir døpt, skal bli frelst. Men de som nekter å tro, skal bli 
fordømt.  (Markus 16,16 ELB)
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Kanskje du kunne lese brevet mitt gjennom flere ganger, fordi jeg har 
forsøkt å oppsummere kjernen i det forholdet vi har til Gud gjennom Jesus 
Kristus. 

Hvordan kan jeg bli bedre kjent med Jesus Kristus? 
På samme måte som vi blir kjent med en person som ikke er til stede, ved 
samtaler (telefonsamtaler). I dette tilfellet kaller vi det «bønn». Ved å lese 
om den personen. Det anbefales på det sterkeste å lese evangeliene 
(Matteus, Markus, Lukas, Johannes) i Det nye testamente i Bibelen. De 
forteller om Jesu liv. Det gir god oversikt. I tillegg anbefales bibelstudium 
om ulike tema – for bedre innsikt. Det finnes gratis bibelkorrespon-
dansekurs i alle land.

Naturligvis er det nå et spørsmål om å glede seg over og opprettholde 
vårt nye tillitsforhold til Jesus Kristus. Jesus Kristus har gitt oss en viktig 
hjelp med tanke på dette: Et liv i Guds kraft. Jeg gleder meg til å dele mer 
om dette i mitt neste brev. (Livet i Guds kraft - hvordan?)

Jesus lengter etter et varig og oppriktig forhold til deg. Han sa: “Lev i Meg, 
og Jeg skal leve i dere” (Johannes 15,4 ELB) 

Nå har jeg invitert Jesus Kristus inn i mitt liv med denne bønnen. Jeg 
stoler på at han vil holde sine løfter i mitt liv: “Noen vil komme til meg - de 
som Faderen har gitt meg - og jeg skal aldri, aldri forkaste dem." (Johannes 
6,37 ELB) 

“Men hvis vi bekjenner vår synd for ham, kan vi stole på at han tilgir oss og 
renser oss fra alt som er urent. Gud gjør dette for oss, for Kristus døde for å 
rense bort våre synder. (1 Johannes 1,9 ELB)

Guds Ord gir meg visshet: “Hver den som har Guds Sønn, har liv. Den som 
ikke har Sønnen, har heller ikke livet.” (1 Johannes 5,12 ELB) 

Helmut og min venn Kurt 
(Helmut Haubeil og Kurt Hasel)

Slutt på arbeidskopien av Grip livet
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Første steg i riktig retning
Ditt hjerte vil fylles med stor glede når en kjær person ber sin bønn om 
overgivelse som står i Andreasbrev nummer 13. Men husk at dette bare er 
det første skrittet, men et veldig viktig skritt i riktig retning. De er ikke klare 
til å bli døpt ennå (normalt), men de er sannsynligvis klare for 
disippelstudier eller bibelstudier. 

Slutten av brevet gjør det enkelt å anbefale et videre bibelstudium 
sammen. Og det vil sikkert bli akseptert under disse positive 
omstendighetene. 

Nei til bønn
Hvis personen ikke sier ja til bønnen, kan du si:
«Du har heftet og kan be denne bønnen senere om du vil. Men vi kan jo 
lese ferdig heftet sammen nå.»

Hvis de ikke har noen innvendinger, kan dere lese ferdig brosjyren 
sammen. Deretter kan vi komme tilbake til det senere og foreslå at de leser 
brosjyren på nytt slik at de utvikler et personlig forhold til Kristus. Hvis du 
ikke vil bruke brosjyren på andre forsøk, kan du bruke brosjyren Veien til 
evig liv (se også vedlegg C eller gå til www.steps-to-personal-revival.info – 
Letters to Andrew). Den omhandler det samme emnet, men med en annen 
tankegang. Den er inkludert som Z1 i oppstartsmaterialet. Vår venn legger 
ikke engang merke til at vi gjør nye anstrengelser for å lede ham til Jesus. 
Det er viktig at vi får klarhet i dette steget om bønn og går videre i bønn.

Oppmuntring
Dette heftet var og er et utmerket verktøy for meg. Jeg tror jeg har gått 
gjennom dette heftet med 400 til 500 mennesker gjennom årene. En stor 
del av dette skjedde i en en-til-en-samtale og på det første møtet. Mange av 
dem ble etterfølgere av Jesus. Under vårt første møte ba folk meg noen 
ganger om å besøke deres slektninger eller venner for å gi dem dette 
budskapet. Heftet er til stor hjelp til å begynne med i arbeidet med en ny 
kontakt. Det fører til disippelstudier, bibelstudier eller foredrag sammen. 
Nå er det mye godt materiale tilgjengelig som vi kan bruke i senere 
samtaler.

I kapittel 9 viser jeg hvordan man kan gå videre med å introdusere Jesus 
etter noen ekstra forberedende skritt.
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Praktiske tips
Det kan være til stor hjelp hvis du skriver ned spørsmålene ovenfor (i kursiv) 
i din egen kopi av heftet. 

Hvis du vil, kan du øve hele prosedyren med en venn eller et 
familiemedlem, slik at du kan bli tryggere på oppgaven. Og hvis du ikke 
føler deg komfortabel med å hjelpe ditt bekjentskap ved å stille spørsmål, 
så les det sammen uten spørsmål eller utsett det til en annen gang. Eller be 
oppriktig over saken, og gi heftet til personen for å lese alene. 

Hvis noen ønsker å kvitte seg med tobakk og/eller alkohol eller noen 
form for avhengighet, bruk Andreasbrev nummer 5: «Seier over tobakk og 
alkohol. Hvordan kan du bli helt fri fra avhengighet med Guds hjelp?» På 
side 127 under Erfaring 4 er et kort eksempel.  – Det er svært viktig å lede 
den frigjorte personen til Jesus enten med «Grip livet» eller/og «Veien til 
evig liv» slik at de kan motstå fristelse. Det kan hindre tilbakefall.

Veien til liv i Guds kraft, å leve i Den Hellige Ånd
Vi bruker Andreasbrev nummer 14.

Det neste steget, som er det viktigste etter å ha tatt imot Jesus i  vårt liv, 
bør om mulig være et bibelstudium ved å bruke Andreasbrev nummer 14: 
«Leve i Guds styrke - Hvordan?» (det står i denne boken, kapittel 8)

På denne måten kan den kjære bli ledet til et varig liv i Kristus. Her 
trenger du ikke å stille så mange spørsmål, fordi passende spørsmål er 
inkludert i emnet. 

Det kan absolutt anbefales å gjenta Andreasbrev nummer 13 (eller 
Andreasbrev nummer Z1, Veien til evig liv) og Andreasbrev nummer 14, Å leve 
i Guds kraft, for bedre forståelse. Be om at Den Hellige Ånd vil veilede deg i 
ditt neste steg.

Hvis de to stegene er tatt (bønn i henhold til kapittel 7 og positiv utvikling 
i livet gjennom Guds kraft i henhold til kapittel 8), så er det en stor hjelp hvis 
du foreslår etterpå at dere leser boken Veien til personlig oppvåkning og 
deretter Å være i Jesus, eller dere kan studere dette sammen. (Se 
boktilbudene i slutten av boken.)
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ERFARINGER
En prøve før publisering
«Jeg spurte to teologer om å lese gjennom manuset. Det første svaret var 
(i utdrag): «Arbeidet ditt med Veien til personlig oppvåkning er virkelig en 
gave fra himmelen, først til deg og gjennom deg og deretter til alle lesere. 
Derfor takket jeg først min Herre, og nå takker jeg deg veldig. Selv om det 
nylig har vært noen veldig praktiske og dypt åndelige bøker i menigheten, 
er Veien til personlig oppvåkning utenom det vanlige. På en slik kompakt og 
likevel ganske detaljert måte er veien til oppfyllelse representert med Den 
Hellige Ånd. Enhver som leser den, kan ikke unngå å gjøre opp sitt åndelige 
regnskap og ta en beslutning.» 
Epost den 1. mai 2012 – Begge brødre anbefalte publisering.

Fra menigheten i Ludwigsburg – «Min mann og jeg studerte 40-dagers bok 
nr. 1 og opplevde store personlige velsignelser ved å be sammen. Etterpå 
organiserte vi bønnemøter to ganger i uken i kirken i Ludwigsburg og leste 
boken sammen med våre menighetsmedlemmer. Vi har tydelig opplevd 
Guds veiledning og velsignelser og mange mirakler! Gud forfrisket oss og 
vekket menigheten vår åndelig: Medlemmer som aldri før var i stand til å 
snakke med andre, nærmet seg plutselig fremmede. Da vi gikk sammen i 
bønn, sveiset Gud oss sammen som en forsamling. Å be for 5 personer i 
løpet av de 40 dagene ga eksepsjonelle resultater - Gud jobbet på en mektig 
måte med disse menneskene. Av og til går folk inn til vår gudstjeneste på 
sabbaten rett fra gaten. En av disse familiene får nå bibelstudier. De lærte 
om sabbaten gjennom videoer på internett og gjennom boken Den store 
striden og lette etter en menighet en periode.» K.a.C.S. (forkortet) Web T1

Levende forbønn – «Først leste jeg bare gjennom boken (40 dagersbok nr. 
1). Nå som jeg går gjennom andaktene med min bønnepartner, innser jeg at 
de er enda mer verdifulle enn jeg først trodde! Jeg fikk svar på spørsmål 
som jeg ikke kunne løse selv. Jeg takker Gud også for min bønnepartner 
som deltar åpent og med masse energi. Jeg ble imponert over boken helt 
fra starten av. Vi skulle ikke bare be for noen, men også bry oss om 
vedkommende på en vennlig måte. Dette gjør forbønnen levende. Jeg 
beklager at jeg aldri har sett forbønn i dette lyset før. Levende, livlig tro! Jeg 
er overbevist om at forbønnen er like viktig for den som ber, som for den 
som blir bedt for.»  Web T6
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Veiledning for ettertanke og samtale 

1. Hva ville mitt svar være på åpningsspørsmålet om noen stilte meg det 
spørsmålet? 

2.  Hvorfor er det bra å forestille seg selv i de følgende tre stegene i 
evangeliet? (1.Gud elsker meg! 2. Jeg har skilt meg fra Gud! 3. Jesus 
Kristus døde på grunn av mine synder.)

3. Hvorfor er spørsmålene (i punkt 4: Jeg tar imot Jesus som min Herre og 
Frelser) hjelpe meg til forstå hvor jeg står åndelig? Hva fører så det til?

4. Hvordan kan en person ta imot Jesus Kristus i sitt liv? 

HVORDAN KAN VI LEDE ANDRE TIL JESUS?  |  KAPITTEL 7
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HVORDAN KAN VI LEDE ANDRE TIL JESUS?  |  KAPITTEL 7

5. Når du overgir deg til Jesus, hva er det som fører til at våre tanker, det vi 
sier og velger blir fornyet?

6. Det å ta imot Jesus i en overgivelsesbønn er det første steget i riktig 
retning. (Sammenlign dette med en forlovelse). Hvordan kan de som gjør 
dette lære å kjenne Jesus bedre? Hvordan kan vi hjelpe dem i dette? 

Tid for bønn

• Kontakt din bønnepartner og diskuter dette emnet.
• Be med din bønnepartner …

1. ... om visshet om at du er et Guds barn og dermed frelst. 
2. ... om  dømmekraft til å se problemer i mitt liv som hindrer meg i å 

     overgi meg helt til Jesus
3. ... om glede over å vandre med Kristus.
4. ... om at du kan være en som støtter andre på deres vei til Jesus..
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K A P I T T E L  8

HVORDAN KAN VI 
LEDE MENNESKER TIL 
Å LEVE I GUDS KRAFT?

Ved å lese en bibellekse sammen ved hjelp av
Andreasbrev nummer. 14 – 

Å leve i Guds kraft – hvordan?

Her vil jeg anbefale at du ser på oppstartsmaterialet og leser originalheftet, 
Andreasbrev nr. 14: Livet i Guds kraft - hvordan? - Kom tilbake til dette 
punktet etterpå og fortsett her. Dette vil være verdifullt for deg i ditt 
personlige forhold til Den Hellige Ånd og vil gjøre deg kjent med dette gode 
verktøyet. Tusen takk for din forståelse.

Ingen spesielle forklaringer er nødvendig her, med mindre vår venn har et 
spørsmål. Vi kan imidlertid stille spørsmål når vi mener det er påkrevet. 
Hvis noen ønsker å gå mer i dybden i dette viktige emnet, bør vi henvise 
dem til boken Veien til personlig oppvåkning  eller studere den med dem.

Kjære Andreas! 9

Jeg måtte holde begravelsen for en ung lege. Jeg ba om Bibelen hennes slik 
at jeg kunne finne noen referansepunkter for å gjøre minneordene mer 
personlige. Jeg fant et sted hvor hun hadde skrevet: «Jeg vil ha liv i 
overflod!» Hun ville ha akkurat det som bare Jesus kan gi oss: 

“… Jeg er kommet for at de skal ha liv, og det i overflod.” (John 10:10 BGO) 
________

9  Navnet ble valg for å minne oss om den Andreas i Bibelen som ledet sin 
bror Peter til Jesus (Joh 1.40-42). 
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Jesus vil at vi skal oppleve det nye livet nå og fortsette dette nye livet når 
Han kommer igjen, som evig liv i Guds rike. 

Utfordringen nå er hvordan vi kan ha motivasjon og styrke til til å leve i 
Jesus og ha et lykkelig og varig forhold til Ham. 

En passende sammenligning: En bil uten drivstoff. Det er bare to 
muligheter: å skyve bilen eller å få drivstoff. Først når bilen har drivstoff, 
oppfylles hensikten med den. 

Et kristenliv uten Guds kraft kan sammenlignes med en bil uten drivstoff.

Altså: Hvordan kan jeg leve i Guds kraft? Jesus sa til sine disipler: 
“Men dere skal få kraft når Den Hellige Ånd kommer over dere…”

(Apg1,8 BGO) 
Hvordan fungerer det? Hvor kan vi finne mer detaljert informasjon? Det 

finnes et unikt avsnitt i Bibelen, hvor vår kjære Herre Jesus kjærlig og sterkt 
oppfordrer oss til å be om Den Hellige Ånd. Her er teksten - Lukas 11,9-13: 

“Derfor sier Jeg dere: Be, og det skal bli gitt dere. Let, og dere skal finne. 
Bank på, og det skal bli åpnet opp for dere. For hver den som ber, han får, og 
den som leter, han finner, og den som banker, skal det bli åpnet opp for. 
Hvem av dere som er far, og som har en sønn som ber om brød, vil gi ham en 
stein? Eller om han ber om en fisk, vil han gi ham en slange i stedet for fisken? 
Eller om han ber om et egg, vil han da by ham en skorpion? Hvis da dere som 
er onde, vet hvordan dere skal gi gode gaver til barna deres, hvor mye mer 
skal da deres himmelske Far gi Den Hellige Ånd til dem som ber Ham!"

La du merke til noe? Jesus brukte verbet "be" seks ganger i dette 
avsnittet, så erstatter han ordet "be" to ganger og forsterker det med ordet 
"lete" - et aktivt verb - og deretter to ganger til med verbet "banke" som  
også er et aktivt verb. Viser ikke dette oss tydelig at vi bør ta grep? Det siste 
"be" er i kontinuerlig tid på gresk. Dette betyr at vi ikke bare skal spørre én 
gang, men be kontinuerlig. 

Ikke bare understreker Jesus alvoret i å be, men forventer også at vi 
kontinuerlig praktiserer det. Dette viser oss at Jesus er overbevist om at vi 
mangler noe viktig. Han gjør oss tydelig oppmerksomme på at vi trenger 
Den Hellige Ånd, og Ham er vi avhengige av. 

Jesus viser oss på en mesterlig måte vårt største behov ved gang på gang 
å gjenta verbene og bruke sammenligninger: Vi bør kontinuerlig be om Den 
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Hellige Ånd. Dette er eksepsjonelt. Vi har å gjøre med Guds største gave - 
gaven som bringer med seg alle de andre gaver. Dette er kronen på verket 
som Jesus ga sine disipler, et tydelig bevis på Hans kjærlighet. 

Hver dag blir en opplevelse for oss når vi blir kjent med hva det 
virkelig går ut på å leve et liv fylt med Den Hellige Ånd, idet vi 
fortløpende hengir oss til Hans ledelse.

I Bibelen står det om tre ulike grupper av mennesker
når det gjelder deres forhold til Gud:

Spør deg selv: Hvilken gruppe hører du til? 
Og – hvilken gruppe ønsker du å høre til? 

A. Det naturlige/sjelelige menneske
Dette er et menneske som ikke har tatt imot Kristus ennå.

“Men et sjelelig menneske tar ikke imot det som hører Guds Ånd til. For 
det er en dårskap for ham, og han kan ikke kjenne det, det kan bare bedømmes 
på åndelig vis.” (1 Korinterbrev 2,14 NB)

Et liv styrt av ego (selvet)
E  =  Ego, det begrensede selvet er på tronen 
†  =  Kristus er utenfor deres liv 
•   =  Områder i deres liv som er kontrollert av ego 

og ofte fører til ufred og skuffelse

B. Det åndelige menneske
Dette er en person som har tatt imot Kristus og lever et liv som er ledet og 
styrket ved Den Hellige Ånd. 

“Den åndelige derimot kan dømme om alle ting …” (1 Korinterbrev 2,15 NB) 
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Et liv ledet av Kristus
†   =  Kristus er på livets trone 
E  =  Ego er styrtet fra tronen 
•   =  Områder i livet som er under ledelse av den 

allmektige Gud og vokser i harmoni med Guds 
plan

C. Det kjødelige menneske 
Dette er en person som har tatt imot Kristus, men ofte opplever nederlag 
fordi han prøver å leve et kristent liv i sin egen kraft i stedet for i Den Hellige 
Ånds kraft.

“Og jeg, brødre, kunne ikke tale til dere som til åndelige, men bare som til 
kjødelige, som til småbarn i Kristus. Melk gav jeg dere å drikke, ikke fast føde. 
For dere tålte det ennå ikke. Heller ikke nå tåler dere det. For dere er ennå 
kjødelige. Når det er misunnelse og strid blant dere, er dere ikke da kjødelige 
og vandrer på menneskelig vis?”  (1 Korinterbrev 3,1-3 NB)

Et liv kontrollert av ego 
E  =  Ego, det begrensede selvet er på tronen
†  =  Kristus er i deres liv, men ikke på tronen 
•   =  Områder i livet som er styrt av ego og ofte fører 

til ufred og skuffelse

Vi ønsker å se på dette viktige tema i fire steg. Vi vil se nærmere på 
situasjonen til de åndelige og kjødelige menneskene. 

1. Gud ønsker for oss et oppfylt liv som bærer frukt. 
Jesus sa: “Jeg er kommet for at de skal ha liv og ha overflod.” (John 10:10 NB) 

“Jeg er vintreet, dere er grenene. Den som blir i Meg, og jeg i ham, han 
bærer mye frukt. For uten meg kan dere intet gjøre.”  (Joh 15:5 NB)

“Men Åndens frukt er kjærlighet, glede, fred, langmodighet, mildhet, 
godhet, trofasthet,  saktmodighet, avholdenhet. Mot slike er loven ikke.” 
(Galaterne 5,22-23 NB) 
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“Men dere skal få kraft idet Den Hellige Ånd kommer over dere. Og dere 
skal være mine vitner både i Jerusalem og i hele Judea og Samaria og like til 
jordens ende.” (Apostelgjerningene 1,8 NB) 

Det åndelige menneske 
Noen trekk som er karakteristiske for et liv med Gud: 

� Kristus er i fokus
� Fullmakt ved Den Hellige Ånd
� Et virksomt bønneliv
� Forståelse av Guds Ord
� Tillit til Gud
� Lydighet mot Gud
� Leder andre til Kristus 

Kjærlighet  |  Glede  |  Fred  |  Langmodighet  |  Mildhet  |  Godhet  |   Troskap  
|  Ydmykhet  |  Selvkontroll

Effekten av disse egenskapene i vårt liv avhenger av vår modenhet i 
Kristus, av graden av vår forbindelse med ham og også av at vi helt stoler på 
ham på alle områder av  vårt liv. 

Noen som nettopp har begynt å forstå Den Hellige Ånds verk, bør ikke bli 
motløse om de ikke bærer så mye frukt som en moden kristen, en som 
lenge har vært kjent med sannheten. 

Hvorfor opplever de fleste kristne ikke dette oppfylte livet?

2. Hvem kan ikke oppleve et kristenliv 
som er oppfylt og bærer frukt? 

Det kjødelige mennesket
Noen eller alle følgende trekk karakteriserer kjødelige kristne, som ikke helt 
stoler på Gud. 
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� Uvitenhet om sine åndelig muligheter
� Mangel på tro
� Ulydighet
� Utilstrekkelig kjærlighet til Gud og  til andre
� Utilstrekkelig bønneliv
� Utilstrekkelig interesse for Bibelen

Urene tanker  |  Sjalusi  |  Skyld  |  Unødig bekymring  |  
Motløshet  |  Kritisk holdning |  Fortvilelse  |  Formålsløshet  |  Loviskhet 
(tanken om at de må fortjene noe hos Gud)

(Noen som tror de er ekte kristne, men stadig synder, bør undersøke seg 
selv i henhold til 1 Johannes 2,3; 3,6; 3,9 og Efeserne 5,5 for finne ut om de 
virkelig er kristne.)

Det tredje punktet viser den eneste løsningen på dette problemet.

3. Jesus har lovet oss et oppfylt og fruktbart liv. 
Det er resultatet av å være fylt med Den Hellige Ånd, samt 
veiledningen og autoriteten som Den Hellige Ånd gir oss.

Et liv fylt i Ånden er et liv der Kristus har lederskapet. Kristus lever sitt liv i 
oss og virker i oss og gjennom oss ved Den Hellige Ånds kontinuerlige kraft. 
(Johannes 15) 

A. Ifølge Johannes 3,1-8 blir en person en kristen ved Den Hellige Ånds 
arbeid. Når vi får vår åndelige fødsel, mottar vi et nytt liv ved Kristus. 

I Johannes 14,17 fortelles det at Den Hellige Ånd forblir med og i oss. 

Dette bør vi ha klart for oss: 
Vi mottok vårt naturlige liv ved fødselen. Det ble gitt til oss med den 
hensikt at det blir tatt vare på i vår levetid. Fra utsiden blir det bevart av 
luft, vann, mat, osv. Det er nøyaktig det samme i den åndelige verden 
som i den naturlige verden. Vi mottar vårt åndelige liv - Bibelen kaller det 
«å bli født på ny» (Johannes 3:3), når vi helt overgir oss til Kristus og 
vitner om dette gjennom den bibelske dåpen i rett tid (Apg 2,38; 
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Johannes 1,12; Johannes 14,16-17). For at dette åndelige livet skal 
kunne bevares, trenger det et liv med Den Hellige Ånd, bønn, Guds Ord 
osv. 

B.  Den Hellige Ånd er kilden til det åndelige livet (John 7,37-39). 

C.  Den Hellige Ånd kom for å opphøye Kristus. (Johannes 16,1-15) Når noen 
er fylt med Den Hellige Ånd, er de trofaste etterfølgere av Jesus Kristus.

D.  Kristus lovet oss Den Hellige Ånds kraft i sine siste ord før han fór opp til 
himmelen, slik at vi vil bli utrustet til å være hans disipler og vitner. 
(Apostelgjerningene 1,1-9).

Hvordan kan en person være fylt med Den Hellige Ånd? 

4. Vi er fylt i Den Hellige Ånd i tro.
Slik kan vi oppleve det overfylte og fruktbare livet som Kristus lovet oss. 

Vi kan ikke gjøre oss fortjent til Guds overflod - den er en gave. Vi mottar 
den i tro – ved å stole på Gud. 

Du kan oppleve å bli fylt med Den Hellige Ånd nå om du: 

A.  Har et oppriktig ønske om å være fylt med og ledet av Den Hellige Ånd 
(Matteus 5,6; John 7,37-39). 

B.  Ber i tro om å være fylt med Den Hellige Ånd. Med andre ord stoler på at 
Jesus Kristus vil besvare din bønn.

   Jesus sa:
“‘Den som tror på meg, som Skriften har sagt, fra hans indre skal det flyte 
strømmer av levende vann. Dette sa han om den Ånd de skulle få …”
(Johannes 7,38-39 NB) 
“… for at vi ved troen skulle få Ånden som det var gitt løfte om.” 
(Galaterne 3,14 NB) 

Gud har gjort det enkelt for oss å ha tillit til Ham ved å gi oss konkrete 
løfter. Han sier i 1 Johannes 5,14 NB: “Og dette er den frimodige tillit vi har 
til ham, at dersom vi ber om noe etter hans vilje, så hører han oss.”
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Om dem som ber etter Guds vilje sier det neste verset:
“Og dersom vi vet at han hører oss, hva vi enn ber om, da vet vi at vi har fått 
våre bønneemner oppfylt hos ham.” (1 Johannes 5,15 NB) 

En annen oversettelse  (ELB) sier det slik:
“Og når vi vet at han hører oss hva vi enn ber om, så vet vi at vi allerede har 
det vi har bedt om.” Dette betyr at bønner i henhold til Guds vilje blir 
besvart umiddelbart, når vi bringer dem frem for Gud, selv om vi ofte 
ikke føler noe. Følelser kan dukke opp senere.

Eksempel: 
Noen ber om å bli befridd fra tobakk. Hans bønn blir besvart ved tro i det 
øyeblikket han uttaler sin anmodning. Noen timer senere merker han at 
han ikke lenger har lyst på tobakk. (Ytterligere detaljer i Andreasbrev 
nummer 5 om "Seier over tobakk og alkohol". Se www.steps-to-personal-
revival.info - Letters to Andrew) Bønn med løfter er også forklart i detalj i 
boken Veien til personlig oppvåkning, kapittel 5. Den finner du  også på 
samme nettsted. 

Jesus sa i Mark 11,24 NB: “Derfor sier jeg dere: Alt dere ber om i bønnen, 
tro bare at dere får det, så skal det bli gitt dere.”

C.  Gud har gitt oss et løfte i Lukas 11,9-13 om å ta imot Den Hellige Ånd. Vi 
har allerede sett på det tidligere i dette brevet, derfor tar vi bare med 
vers 13 (NB): “Hvis da dere som er onde, vet å gi deres barn gode gaver, 
hvor meget mer skal da den himmelske Far gi Den Hellige Ånd til dem som 
ber ham.”

Hvordan be om å være fylt med Den Hellige Ånd?
En bønn med løfter styrker vår tillit til at den blir besvart, og samtidig er det 
en anledning for oss til å uttrykke vår tro. Her kommer et forslag til bønn: 

https://www.steps-to-personal-revival.info
https://www.steps-to-personal-revival.info
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«Far i himmelen, i Jesu navn kommer jeg til Deg. Jeg kan ikke følge 
deg i min egen kraft. Du vet mine mislykkede forsøk. Jeg ber deg 
oppriktig om å gi meg styrke til å leve etter din vilje. Du befalte meg: 
"Bli fylt med Ånden!" (Efeserne 5,18) Jeg er villig til å bli fylt. Jeg ber 
Deg om å være så snill å gjøre dette til virkelighet nå, fordi Du har 
lovet at Du vil gi oss Den Hellige Ånd mer enn jordiske fedre ønsker å 
gi sine barn gode ting. (Luk 11,13) Jeg vil takke Deg for at Du allerede 
har fylt meg, fordi Du har lovet at når jeg ber i henhold til Din vilje, så 
kan jeg vite at jeg allerede har det jeg ba om. (1 Johannes 5,14-15) 
Vær så snill å lede meg og bruke meg i dag i samsvar med Din vilje. 
AMEN.» 

Stemmer denne bønnen overens med dine ønsker? Hvis ja, så gjør dette 
til din bønn nå. Jeg anbefaler at du ber denne bønnen høyt og stoler på at 
Gud har fylt deg nå med sin Hellige Ånd.

Visshet om at du er fylt med Den Hellige Ånd 
Har du bedt Gud om å fylle deg med sin Hellige Ånd? På grunnlag av hvilken 
myndighet kan du vite om du har blitt fylt med Den Hellige Ånd? (Fordi Gud 
og Hans Ord er troverdige: Hebreerne 11,6; Romerne 14,22-23.) 

Følelser er ikke avgjørende. Guds løfter som vi finner i Hans Ord er 
livsviktige, ikke våre følelser. En kristen lever i tro, det vil si ved å stole på 
Gud og Hans Ords pålitelighet. 

Følgende illustrasjon skal vise forholdet mellom fakta (Gud og Hans 
Ord), tro (vår tillit til Gud og Hans Ord) og følelser (resultat av tro og 
lydighet). (Joh 14,21) 

Toget kan kjøre med eller uten vogner. Det ville være nytteløst for 
vognene å trekke lokomotivet. På samme måte er kristne ikke avhengige av 
sitt humør eller sine følelser, men de har tillit (vår tro) til Guds troverdighet 
og løftene i Hans Ord. 

Fakta Tro Følelser
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Hvordan leve i Den Hellige Ånd 
En kristen kan bare ha et liv fylt av Den Hellige Ånd ved tro (tillit til Gud og 
Hans løfter). Derfor bør vi være oppmerksomme på hva 
2 Korinterbrev 4,16 sier: 

“…  så fornyes vårt indre dag for dag. .” (NB) 
Derfor er det tilrådelig at vi vier våre liv til Gud hver morgen og ved tro 

ber ham - helst med et løfte - om å bli fornyet ved Den Hellige Ånd. Når du 
lever dag for dag med tro på Kristus, vil følgende skje: 

A.  Ditt liv vil bære mer og mer av Åndens frukt (Galaterne 5,22); din 
karakter vil bli stadig mer lik Kristi (Romerne 12,2; 2 Korinterbrev 3,18). 

B.  Ditt bønneliv og lesing av Guds ord vil bli mer meningsfylt. 

C.  Du vil oppleve Hans kraft til å motstå fristelser og synd. 

Guds Ord sier: 
“Dere har ikke møtt noen fristelse som mennesker ikke kan tåle. 

Og Gud er trofast. Han skal ikke la dere bli fristet over evne…” 
(1 Korinterbrev 10,13 NB) 

“Alt makter jeg i Ham som gjør meg sterk.” (Filipperne 4,13 NB)
“For øvrig: Bli sterke i Herren og i Hans veldige kraft!” (Efeserne 6,10 

NB)
“For Gud gav oss ikke motløshets ånd, men krafts og kjærlighets og 

sindighets ånd.” (2 Timoteus 1,7 NB) 
“Så er det da ingen fordømmelse for dem som er i Kristus Jesus. For 

livets Ånds lov har i Kristus Jesus frigjort meg fra syndens og dødens lov.”
(Romerne 8:1-2 NB)

“Vi vet at den som er født av Gud, ikke synder. Men den som er født av 
Gud, tar seg i vare, og den onde rører ham ikke.” (1 Johannes 5,18 NB) 

D.  Du vil oppleve støtte fra Gud når du vitner. (Apostelgjerningene 1,8) 
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 Åndelig pusting 
E. Hva skal jeg gjøre med synd? 
Ved tro kan du  stadig erfare Guds kjærlighet og tilgivelse. Når det blir 
klart for deg at det er noe (en holdning eller gjerning) Gud ikke 
godkjenner i livet ditt, selv om du lever med ham og oppriktig ønsker å 
følge Ham, så bekjenn din synd, for eksempel en feil, uforsonlighet, osv. 
Takk Ham deretter for at han har tilgitt dine synder fordi Kristus døde på 
korset. Ta imot Hans kjærlighet og tilgivelse ved tro og fortsett å leve i 
fellesskap med Ham. 

Å puste åndelig (puste ut urenhet og puste inn det som er rent) er noe vi 
gjør i tro. Ved den kan du kontinuerlig erfare Guds kjærlighet og tilgivelse. 

1. Å  PUSTE UT
Bekjenn din synd ved dens navn, bli enig med Gud når det gjelder Hans 
dom over din synd og takk Ham for Hans tilgivelse (1 Joh 1,9 og Hebreerne 
10,1-25). Bekjennelse inkluderer omvendelse, en endring av holdning 
eller gjerning.

2. Be
Be igjen ved tro om Den Hellige Ånd. Stol på at Han vil fortsette å lede deg 
slik han lovet i Lukas 11,13 og i 1 Johannes 5,14-15.  

Om disse forklaringene har vært til hjelp, kan du gi en kopi til eller lese 
dette brevet for noen. Måtte du ha stor glede i ditt nye liv i Guds kraft. 

Beste ønsker og velsignelser,

Helmut og min venn Kurt
(Helmut Haubeil og Kurt Hasel). 
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HVORDAN KAN VI LEDE MENNESKER TIL Å LEVE I GUDS KRAFT?  |  KAPITTEL 8

Veiledning for ettertanke og samtale 

1. Hvordan kan en kristen som lever uten Guds kraft sammenlignes med en 
bil uten drivstoff? 

2. Hvilken kjærlig invitasjon ga Jesus oss slik at vi skulle bli fylt med Den 
Hellige Ånds kraft? Hva skulle vi gjøre? (Det siste “be” i Lukas 11,13 står 
på gresk i presens partisipp: det betyr alltid å be, hver dag.) 

3.  Hvilke tre grupper finner vi ut fra hvilken relasjon de har til Gud? Hvilken 
gruppe hører du til? 

4. Hvordan kan en person bli fylt med Den Hellige Ånd?  
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HVORDAN KAN VI LEDE MENNESKER TIL Å LEVE I GUDS KRAFT?  |  KAPITTEL 8

Veiledning for ettertanke og samtale 

1. Hvilke steg bør vi ta for å være effektive menneskefiskere, og i hvilken 
rekkefølge? 

2. Hva er betingelsene for å være menneskefisker? 

3.  Nevn noen grunner til at vi først bør lede folk til Jesus og deretter 
undervise dem i Bibelens lære. 

4. Hva mener du er verdifullt i det følgende prinsippet: Under bønn tar jeg 
initiativ til å vitne om Jesus i Den Hellige Ånds kraft. Så overlater jeg 
resultatet til Gud. 

Tid for bønn

• Kontakt din bønnepartner og diskuter dette emnet.
• Be med din bønnepartner …

1. ... om å være i stand til å vitne for Jesus på en autentisk måte. 
2. ... om at Gud skal gjøre meg klar til  med glede å gjøre alt Gud ønsker.
3. ... om å forstå hvorfor det er livsviktig å lede mennesker til 

    Jesus først.
4. ... om visdom til å forstå hva folk jeg kommer i kontakt med trenger, 

åndelig sett.
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K A P I T T E L  9

PRAKTISK HJELP 
FOR Å LEDE VÅRE KJÆRE

VENNER TIL JESUS 

Andreasbrevene (AB) for å lede folk til Jesus. 
Videoprogrammer for å undervise om tro.

Hvordan finne den sanne menigheten på egenhånd? 

«Enhver sjel som Kristus har satt fri, er kalt til å arbeide i Hans navn for å 
frelse de fortapte. ... Hver har sin oppgave å utføre ... Lenge har Gud ventet 
på at hele menigheten vil bli fylt av et tjenersinn, slik at alle kan arbeide for 
Ham etter de evner man har.» (Christian Service, side 10.6, 11.6, 11.7) 
Kjærlighetens Gud har i sin visdom planlagt å gjøre de fortapte til kandi-
dater for himmelen og derved fremme veksten og gleden til sine Ånds-fylte 
medarbeidere. Ønsker vi ikke å vise disse kjære menneskene veien til 
himmelen? 

ANDREASBREVENE (AB) FOR Å LEDE FOLK TIL JESUS 
Disse brevene har oppstått over ca. 30 år av min tjeneste for å møte dagens 
behov og sprunget ut fra våre erfaringer til bruk i praksis. Derfor kan jeg 
varmt anbefale dem for våre misjonskontakter. AB 13 "Grip livet" og AB 14 
"Å leve  i Guds kraft - Hvordan?" var i bruk over hele verden under andre navn 
før vi innlemmet dem. Jeg fikk mye erfaring med dem. Jeg vil ikke kunne 
klare meg uten dem lenger. 
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Et leserbrev: 
«Nå deler jeg også Andreasbrevene i lydbokform. De blir godt mottatt. 

Derfor har jeg enda en gang bestilt 30 eksemplarer. Brevene til Andreas 
hjelper meg personlig til å forstå Bibelen bedre. Siden jeg bare har studert 
Guds ord i ett år, er jeg desto mer takknemlig for all innsikt fra Guds ord. 

Nylig fikk jeg en telefon fra en venn som nettopp hadde mottatt 
Andreasbrevene som lydbok på en CD. Han fortalte meg at han ble så rørt 
av Guds ord at han nå ønsket å forandre sin livsstil. Han ønsker også å 
besøke kirken på sabbaten. Min mann har også lyttet til denne CD’en og sa: 
Jeg er begeistret over disse brevene – fra det første til det siste.» (R. A. # 159) 

Disse temaene er veldig bra for å etablere kontakt, for eksempel når vi 
ønsker å bygge et forhold til fem personer for å hjelpe dem på deres reise til 
Guds rike. Andreasbrevene kan brukes på flere måter. Vi kan bruke dem 
som bibelstudier til å lese sammen med våre kontakter, eller vi kan gi dem 
som en gave til folk for å lese selv. På tysk kan vi dele dem som lydfil på MP3-
spiller eller CD, så man kan lytte til det sammen. Noen vil kanskje høre på 
mens de kjører eller gjør rutinearbeid. 

Hvorfor kalte jeg dem Andreasbrev? Hvorfor er de i brevform med 
hilsenen "Kjære Andreas*"? En slik stjerne henviser til en forklaring nederst 
på første side av hvert brev: «Navnet ble valgt for å minne oss om den 
Andreas i Bibelen som ledet sin bror Peter til Jesus i Johannes 1:40-42.» 
Årsaken er altså at Andreas førte sin bror Peter til Jesus. 

Disse korte brosjyrene er ment å bidra til å lede mennesker til Jesus. 
Reklameeksperter understreker at brev blir godt mottatt. De tillater å 
henvende seg uformelt til folk, og mottakeren føler et brev som personlig. 

Tysk: 17 emner er tilgjengelige i tre forskjellige former: Som individuelle 
brev, som en bok, Gott erfahren - Andreasbriefe, samt MP3 og CD lydbøker. 
De er også tilgjengelige gratis for datamaskiner, nettbrett og smart-
telefoner på www.schritte-zur-persönlichen-erweckung.info – Andreas-
briefe. Jeg håper at lignende initiativ vil komme på andre språk. 

Engelsk: Hva er tilgjengelig? Brevene, som er nevnt i denne boken, er 
allerede oversatt til engelsk. Vennligst gå til www.steps-to-personal-revival-
info – Letters to Andrew.

Norsk: Hva er tilgjengelig? Planen er at noen Andreasbrev blir oversatt.

http://www.steps-to-personal-revival-info
http://www.steps-to-personal-revival-info
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De enkelte brevene eller hele oppstartsmaterialet (Starter-Set) kan også 
lastes ned  gratis eller sendes til andre.

Vedlegg D inneholder korte beskrivelser av innholdet i alle de 17 
brevene. Dette gir deg en rask oversikt.

Hvordan komme i gang med våre personlige kontakter ? 
AB 4 - Pascal's veddemål: Eksisterer Gud eller ikke? Hva er sjansene? 
Det er bra å bruke dette brevet for den første kontakten. Temaet viser fra en 
uvanlig vinkel at den kristne tro egentlig er ønskelig for alle. Av alle brevene 
er det dette Andreasbrevet som blir lest oftest på internett. Vi gir en kort 
beskrivelse av innholdet her til din informasjon: Vanligvis er dette spillet 
kjent som "Pascals veddemål" [engelsk: "Pascal’s Wager"]. Blaise Pascal 
kom til den konklusjon at enhver fornuftig person burde bestemme seg for 
Jesus Kristus, selv om sjansene for at den kristne lære stemmer bare lå på 
50:50. Dr. Viggo Olson, en kjent kirurg og en bestemt motstander av tro, 
møtte Blaise Pascals uttalelser. Han og kona kjempet med nebb og klør mot 
den kristne tro. Men etter intensive studier ble han en trofast kristen. Hver 
person må ta en beslutning. En person må bygge sitt liv enten på antagelsen 
om at den kristne lære er sann eller på antagelsen om at den er falsk. Den 
som ikke går inn i dette veddemålet, satser automatisk på muligheten for at 
den kristne lære er falsk.

Jeg vil anbefale AB 1 som neste brev: 

AB 1 – Den kristne tro satt på prøve 
Alt avhenger av å gi ærlig svar på tre spørsmål. Jeg har valgt denne 
tilnærmingen hundrevis av ganger og har gjentatte ganger opplevd positive 
reaksjoner og forundring. 
1.  Finnes det en levende, allvitende og allmektig Gud som elsker 
mennesker? 
2. Er Jesus fra Nasaret virkelig gjenløseren sendt av Gud?
3. Var Bibelen eller De hellige skrifter virkelig skrevet av mennesker under 
Guds autoritet, eller er det bare et menneskelig produkt?

Det er svært tilfredsstillende svar på disse grunnleggende spørsmålene. 
Se selv. Kanskje du ikke var kjent med denne introduksjonen før nå.

Siden AB 1 bare dekker en profeti, har jeg også gitt dem AB 8 eller 
gjennomgått dette neste gang. Ytterligere tre profetier er dekket i AB 8. På 
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denne måten kan vi lede folk til sterk tillit i starten, eller oppmuntre deres 
eksisterende tillit til Gud, Jesus og Bibelen.

AB 8 – Profetier om Jesus Kristus
Sjansen for oppfyllelse er bare 1:1017

Dette Andreasbrevet styrker spesielt tilliten til at Jesus fra Nasaret er den 
guddommelige Forløser og at Bibelen er inspirert av Gud. Ulike profetier og 
oppfyllelser om Jesu liv sammenlignes. Åtte detaljer viser hvorfor 
oppfyllelsen av disse profetiene er umulig fra et menneskelig synspunkt.

På dette stadiet er det en god idé å presentere Jesus.

AB 2 – Helt enestående og uten sammenligning: Jesus fra Nasaret
 Den største personligheten i verdenshistorien er helt enestående og uten 
sammenligning. Hvilken innvirkning hadde Jesu liv? Hvorfor er Jesus så 
unik? Hvorfor etterlot Hans liv et så varig inntrykk, som ingen annen 
biografi? Hvem sa Jesus at han var? Hva sa øyenvitner, hva sier historien? 
Hva oppdaget ekte tvilere da de undersøkte fakta? 

Nå er sikkert vår venn åpen for å lære om Bibelen og frelsesplanen.

AB 3 – Hva er hovedmålet med Bibelen? 
Guds forløsningsplan er skildret på en kort og levende måte i dette 
Andreasbrevet. Hva må man gjøre for å motta fylde av liv og evig liv? Store 
undersøkelser viste at 98 % av de spurte hadde en feilaktig oppfatning av 
hva som var hovedfokuset i Bibelen. Dette brevet viser tydelig at forløsning 
er en gave fra Gud og ikke kan og ikke trenger å fortjenes. For noen er det  
kjempebra når denne sannheten blir klart forstått! 

Det viktigste temaet i startfasen av denne serien er:
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AB 13 –Grip livet gjennom et personlig forhold til Gud
La oss anta at du ville dø i dag (hjerteinfarkt eller ulykke). Har du da visshet  
om evig liv med Jesus Kristus? Ikke forbli i mørket! Fem fakta vil hjelpe deg 
med å finne et svar. Den som søker etter et forhold til Gud, vil gjøre sitt livs 
oppdagelse! 

Husk at kapittel 7 er en praktisk veiledning for hvordan vi kan gjennomgå 
AB 13 "Grip livet". Siden mye avhenger av at vi gjør det, er det viktig at vi 
spesielt tar oss tid til det. To ting er veldig viktig: At vi har lest brevet 
igjennom flere ganger, og at vi har bedt oppriktig for og fortsetter å be for 
alle dem vi kjenner som vi ønsker å vise veien til Jesus. 

Brevet kan gis til en person for å lese selv, men det er helt klart mer 
dyptgående og nyttig og definitivt mer hensiktsmessig å lese det sammen, 
slik at vi personlig kan følge dem på deres reise til Kristus. Jeg anbefaler å 
bruke dette brevet i den innledende fasen av kontakten og å spørre om når 
du skal overlevere heftet eller når du skal lese det sammen med 
vedkommende og på denne måten være til hjelp når når han/hun finner 
Jesus. Vår oppgave er ikke å presse dem til å overgi seg, men å hjelpe dem 
i prosessen.

Hvis vår venn til å begynne med ikke er klar for overgivelsesbønnen, kan 
vi etter kort tid og etter personlig bønn tilby den igjen med Z1 Veien til evig 
liv, som fører til det samme målet med litt andre ord og tanker.

Å være i Jesus, kapittel 2: Å overgi seg til Jesus, anbefales for hjelperen og 
muligens også for vennen for mer inngående informasjon om emnet.

Det er  av uvurderlig betydning å lære hvordan vi kan leve i Den Hellige 
Ånds kraft. Derfor: 

AB 14 – Å leve i Guds kraft – hvordan?
“… Jeg er  kommet for at de skal ha liv, og det i overflod.” (Joh 10:10 BGO) 
Jesus vil at vi skal oppleve dette nye livet nå og fortsette det etter hans 
annet komme som et evig liv i Guds rike. Dette Andreasbrevet handler om 
hvordan vi kan ha motivasjon og kraft til et lykkelig liv og vedvarende 
forhold til Jesus.
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AB 5 – Seier over tobakk og alkohol
Vi gjengir denne store opplevelsen bare når det er snakk om trelldom ved 
avhengighet, men også når vi ønsker å undervise i bønn med løfter.
En 39 år gammel lastebilsjåfør ønsket å kvitte seg med røykevanen. Han 
røykte 60-70 sigaretter hver dag, og ingenting han hadde prøvd hadde 
fungert. 
Så jeg spurte ham: "Vil du vite hvordan du med Guds hjelp kan bli fri fra 
røyking, umiddelbart og uten abstinenssymptomer?" Ja absolutt. Det ville 
han vite. Jeg forklarte ham at jeg ikke kunne hjelpe ham, jeg kunne bare 
vise ham veien til Gud; Han som er mer enn villig og i stand til å hjelpe. Adolf 
aksepterte Guds tilbud og ble umiddelbart og fullstendig satt fri. Fjorten 
dager senere ba han om at Gud også måtte frigjøre ham fra å drikke øl, 10-
14 flasker per dag. Gud frigjorde ham også fra denne avhengigheten, og 
Adolfs lege ble overrasket over den plutselige forbedringen i hans helse. Ett 
år senere, med pengene han hadde spart, tok Adolf til og med en ferie i USA 
med sin kone og døtre.

OPPSTARTSMATERIALE – ANDRESBREV TIL 
Å LEDE MENNESKER TIL JESUS

Vi har lagt til noen Andreasbrev som oppstartsmateriale i denne boken. 
Hvorfor uttrykket oppstartsmateriale? Fra de 17 Andreasbrevene er det valgt 
ut de som kan brukes til å begynne med når man har en kontakt. Disse 
brevene er en bro fra teori til praksis. Husk de 12 fordelene med å ha et 
hefte, som er nevnt i begynnelsen av kapittel 7. Konvolutten inneholder en 
kopi av alle nødvendige brev. Det er åtte brev, nr. 1, 2, 3, 4, 5, 8, 13, 14 og i 
tillegg Z 1. (Av disse er bare de tre sistnevnte pluss nr. 5 oversatt til norsk 
ved utgivelse av denne boken.) Designet med illustrasjoner og det 
tiltalende innholdet vil glede deg. Du vil med glede gi dem videre. Du 
trenger et sett for hver person du ønsker å lede til Jesus. Konvolutten er 
ment til å notere: når jeg ga hvilket brev og andre bemerkninger. 
Bestillingsadressen for sett med brev er nevnt på side 202. – Brevene kan 
også lastes ned gratis og på flere språk på www.steps-to-personal-revival.
info og klikk på «Letters to Andrew», eller få dem tilsendt. Alle disse 17 
Andreasbrevene  er på engelsk. “Men Gud være takk, som gir oss seier ved vår 
Herre Jesus Kristus!” (1 Kor 15,57 NB)



161

Disippelstudier 
Hvis noen tar imot Jesus (AB13), er det viktig å fordype dette forholdet. Til 
dette formålet kan du bruke den eksepsjonelt gode boken Veien til Kristus
av E.G. White som er tilgjengelig i forskjellige utgaver. Boken har to 
hoveddeler: Hvordan kommer jeg til Kristus? Hvordan blir jeg i Kristus? Den 
er tilgjengelig på mange språk (den er oversatt til 150 språk). 
Hvis livet i Den Hellige Ånd har begynt, er det også viktig å fordype dette 
forholdet. Dette gjøres best ved å studere boken Veien til personlig 
oppvåkning. (se Boktilbud s. 203 for engelskspråklig og innsiden av 
omslaget bakerst for norsk.)

Etter disse disippelstudiene kan du velge passende temaer fra følgende 
Andreasbrev. Det er også bra å gå videre til en vanlig bibelstudieserie eller å 
se en evangeliseringsserie på video der de essensielle bibelske sannhetene 
er dekket (mer i Vedlegg F).

Hva er innholdet i de andre ni Andreasbrevene? 
De resterende Andreasbrevene kan brukes som det passer. Se Vedlegg D på 
side 192 på slutten av boken. Denne inneholder korte beskrivelser av 
innholdet i hvert brev, slik at du raskt kan orientere deg.

AB 6 – Hvordan vet du hva fremtiden bringer? (Daniel 2)
AB 7 - Forebygging eller helbredelse? (Innledning til helsebudskapet)
AB 9 - Profetier om fire byer (Styrk troen på Bibelen)
AB 10 - Jesus og sabbaten (Dette er mitt første bibelstudium om 

sabbaten. Det er ikke konfronterende, det reduserer fordommer og legger 
grunnlaget for tillit til sabbaten.)

AB 11 – Hva sa Jesus om Jerusalem, sitt annet komme og verdens ende? 
(Hva kan vi lære av "mini-dommen" som fant sted i år 70 e.Kr.?)

AB 12 - Tegn på Jesu gjenkomst (Står vi overfor det store vendepunktet 
eller ... slutten?)

AB 15 - Dra nytte av å lese Bibelen - Hvordan? (La oss se på en vei som 
mange har hatt glede av mens de har lest Bibelen.)

AB 16 – Hvordan kan jeg oppleve Guds kjærlighet og tilgivelse? (Gud vil 
ikke at jeg skal bære noen byrde fra fortiden, ikke bekymre meg for 
fremtiden og leve i vennskap med ham i dag og være bevæpnet med hans 
kraft.)

AB 17 – Har du noe imot noen? (Hvordan kan jeg tilgi og glemme? 
Tilgivelse frigjør begge parter)
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La meg anbefale at du gjør deg godt kjent med de aktuelle 
Andrasbrevene slik at du kan gi dem videre med glede og overbevisning.
Studiegruppe
Hvis din menighet har bibelklasse for interesserte eller nydøpte 
mennesker, kan bibelstudiene holdes der eller komme i tillegg til et 
ukentlig bibelstudium der man fokuserer på spørsmål om et personlig 
forhold til Gud og det å være disippel, samt de grunnleggende sannhets- 
punktene. Denne klassen, som kalles pastorens bibelklasse i mange land, er 
til stor hjelp. Jeg hadde en slik klasse i alle mine kirker. Når disse studiene er 
ferdige, bør vi snakke om dåpen og hjelpe vår venn å overgi seg til Jesus ved 
dåp og bli med i Hans menighet som et levende medlem. (Mer i kapittel 10)

VIDEOER FOR UNDERVISNING I TRO
I dag har vi virkelig gode verktøy for å undervise og utvikle troen på Gud og 
Hans Ord, om ingen lærer er tilgjengelig. For å undervise i evangeliet, 
vennligst se etter en evangelistisk serie som inneholder alle viktige bibelske 
sannheter. En serie med 20-30 presentasjoner er best. I Vedlegg F finner du 
korte beskrivelser av 15 nettsider og hva du kan finne der. Disse sidene er 
verdifulle for barn, ungdom, sannhetssøkere og mangeårig troende. Også 
nevnt er nettstedet fra GC Total Member Involvement. Dette inneholder tips 
for evangelisering, litteraturdistribusjon og mangfoldige serier om helse og 
velvære, diabetes, depresjonsmestring og matlagingskurs. I Vedlegg F 
finner du en skattekiste av verdifulle nettsteder. 

På nettsiden www.steps-to-personal-revival.info kan du finne:
- 7 Videoprekener Steps to Personal Revival av Helmut Haubeil
- Lydbok Steps to Personal Revival. Oppleser: Mike Fenton
- 3 Videoprekener: Hvordan bli døpt med Den Hellige Ånd av Dwight Nelson
Vinn venner for Gud: Gleden ved å ha del i oppdraget.
(Adult Sabbath School Bible Study Guide – Standard Edition 3. kvartal 2020)
Hovedforfatteren, Mark Finley, skriver i innledningen:
“En av mine venner kom med denne tanken: 'Misjon er først og fremst Guds 
verk. Han bruker alle himmelens ressurser for å redde planeten vår. Vårt 
arbeid er å samarbeide med Ham med glede i Hans arbeid for å frelse 
fortapte mennesker.' Det virket som om en tung byrde ble løftet av 
skuldrene mine.” Denne boken handler om nettopp om dette. Jeg vil 
foreslå: Ta vare på dette sabbatsskoleheftet (lærerveiledningen) for 3. 

https://steps-to-personal-revival.info/
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Kvartal 2020, slik at du kan lese om igjen enkelte detaljer når du trenger det. 
Oppbevar det sammen med denne boken.

HVORDAN KAN JEG SELV FINNE DEN SANNE MENIGHETEN?
Å finne den sanne menigheten er et fascinerende bibelstudium for dem 
som søker Guds rike og også for menighetens medlemmer.

Er det egentlig fortsatt en sann menighet i dag? Siden Jesus snakket om 
det som sin kirke, ville jeg foretrekke å kalle det Jesu Kristi menighet. 
"Dødsrikets porter skal ikke få makt over den [min menighet]." (Matt16,18) 
Jesu ord viser oss at Hans menighet fortsatt eksisterer. Derfor kan vi søke 
etter den og finne den. 

En erfaring illustrerer dette: Tre søstre, som hver tilhørte ulike kirker, 
spurte en pastor: "Hvilken kirke er den rette?" Han stilte dem tre spørsmål, 
som de svarte bekreftende på. Deretter fortalte han dem hvordan de kunne 
løse problemet selv med et relativt kort bibelstudium. De fullførte dette 
bibelstudiet, og så sluttet de seg alle til den samme menigheten. 

Hvorfor bør folk oppdage dette selv? Kan du ikke bare spørre en 
ekspert? Eller spørre enkeltkirker og grupper? Naturligvis. Men nesten alle 
av dem hevder å være den sanne kirke, selv om de stort sett har svært 
forskjellige læresetninger. På den måten vil vi ikke oppnå noe. Det er best å 
følge eksemplet til innbyggerne i Berøa (Hellas). Bibelen omtaler deres 
holdning som edel: 

“Og disse var av et edlere sinn enn de i Tessalonika. De tok imot Ordet med 
all godvilje, og gransket hver dag i Skriftene om det forholdt seg slik som det 
ble sagt.” (Apg 17,11 NB) 

Dette er et godt råd! På den tiden lyttet folket i Berøa ivrig til Paulus sin 
forkynnelse. Men de søkte daglig i Bibelen selv, for å se om det var sant. 
Derfor anbefaler jeg også å gjøre dette når man blir konfrontert med 
spørsmålet om Jesu rette menighet. Et kort bibelstudium er en god metode 
å bruke. 

Men først, la oss ta en titt på de tre spørsmålene som pastoren stilte. 
Disse spørsmålene er en viktig forutsetning for et vellykket studium av 
dette temaet. 

1. Tror du at Jesus Kristus underviste om sannheten og praktiserte den 
i sitt liv? 
Jesus sa: 
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“Jeg er veien, sannheten og livet. Ingen kommer til Faderen uten ved Meg. 
(Joh 14,6 NB) “... og lærer dem å holde alt det jeg har befalt dere…” (Matt 
28,20 NB) 

Peter sa: 
“Han [Jesus] som ikke gjorde synd...bar våre synder.... ” (1 Peter 2:22-24) 
“… Kristus led for dere, og etterlot dere et eksempel, for at dere skal 

følge i hans fotspor.” (1 Pet 2,21 NB) 
Vi bør og ønsker å følge Hans eksempel i alle ting. Derfor sa Johannes: 
“Den som sier at han blir i Ham, han er også skyldig til å vandre slik som 

Han vandret.” (1 Joh 2,6 NB)
Jeg tror at Jesus underviste og åpenbarte guddommelig sannhet og 

at hele Hans liv var et eksempel for oss. Enhver sann kristen tror dette. 
Dette er den første betingelsen i det vi studerer her. Tror du det også?

2. Tror du at Jesu sanne menighet må samsvare med Jesu lære og 
Hans eksempel?
Må Jesu kirke i dag – etter nesten 2000 år – fortsatt være enig med Jesus? 
Var det ikke noen pågående utvikling? Hva sa Jesus selv?

Jesus sa: 
“… Skriften kan ikke gjøres ugyldig.” (Joh 10,35 NB) 
Her refererte Jesus til Det gamle testamente. Dette gjelder naturligvis 

hele Bibelen, inkludert Det nye testamente. Ifølge Jesus kan ikke Skriften 
«gjøres ugyldig». Når du knuser noe, så har du mange biter. Jesus 
formidler her at vi ikke kan akseptere én del og avvise en annen. 
Johannes sa i full overensstemmelse med Jesus: “Hver den som slår inn 
på avveier og ikke blir i Kristi lære, har ikke Gud. Den som blir i læren, han 
har både Faderen og Sønnen.” (2 Joh 1,9 NB) Dette er en klar avvisning av 
enhver videreutvikling av bibelsk lære. Det Gud har åpenbart gjennom 
sin Sønn (Hebreerne 1:1) kan ikke, bør ikke og trenger ikke bli forbedret 
av mennesker. 

Apostelen Paulus sa: “Men selv om vi eller en engel fra himmelen skulle 
forkynne dere et annet evangelium enn det vi har forkynt dere, han være 
forbannet! Som vi før har sagt, så sier jeg nå igjen: Om noen forkynner dere 
et annet evangelium enn det som dere har mottatt, han være forbannet! ”
(Gal 1,8-9) 
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Selv apostlene eller englene har ikke rett til å forandre Jesu Kristi 
evangelium. Derfor kan ingen andre gjøre det heller. Dermed har vi slått 
fast: Jesu menighet i dag må være enig med Jesus Kristus og Hans Ord. 

Tror du det også?

3. Er du klar nå for å slutte deg til Jesu menighet når du finner den? 
Hvorfor er det viktig å være villig før studien begynner? Jesus sa: 
“Om noen vil gjøre hans vilje, da skal han kjenne om læren er av Gud…”

(Joh 7,17 NB) 
Jesus sa: Den som ønsker å gjøre Guds vilje, skal også gjenkjenne den. 

Gud vil hjelpe dem som har et oppriktig ønske om å kjenne og gjøre Guds 
vilje, til å kjenne sannheten og dermed også kjenne Jesu menighet. Et 
guddommelig løfte sier: “Han [Gud] gjemmer frelse for de oppriktige…” (Ord 
2,7 NB) Gud har lovet Den Hellige Ånds hjelp til dem som er lydige mot ham 
(Apg 5,32). Han har lovet å lede oss til all sannhet (Johannes 14,26 og 
Johannes 16,13). Dette inkluderer helt klart sannheten om Hans menighet. 
En vidunderlig bok om Jesu liv sier: «For dem som slik overgir seg til Gud, 
og som har et ærlig ønske om å kjenne Hans vilje og etterleve den, vil 
sannheten åpenbare seg som en Guds kraft til frelse.» (E.G. White, Slektenes 
håp, A & O, bind 5, side 18-19. [DA 455.3]) Er du klar til å slutte deg til Jesu 
menighet når du finner den?

Hvordan kan vi nå selv finne ut hva som er Guds sanne menighet? 
Det finnes en enkel måte. Studer Matteusevangeliet. Det har ca 40 sider. Det 
inneholder ikke alle Jesu læresetninger, men inkluderer de fleste av dem. 
Du kan gjerne understreke/fremheve versene om Hans læresetninger, hans 
eksempel og hva som blir sagt om Ham. Jeg gjorde studien slik: 

Jeg brukte en notatblokk med marger på begge sider av siden og delte 
den opp på følgende måte: 

Jeg skrev kapittelet og verset i venstre marg. 
I venstre halvdel av hovedkolonnen skrev jeg setningen eller en del av en 

setning direkte fra Bibelen som inneholdt et lærepunkt eller noe om 
hvordan Jesus var som kan være et eksempel for oss. 

Jeg skrev i høyre halvdel av hovedspalten hvilken undervisning denne 
setningen inneholdt. 

I høyre marg laget jeg en kolonne for hver av menighetene som jeg 
ønsket å undersøke (i eksempelet nedenfor er det en kolonne for den 
katolske kirke, Den evangeliske kirke, Adventistkirken og Baptistkirken). 
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Jeg gjorde et plusstegn i hver kirkes spalte dersom de støtter det aktuelle 
lærepunktet. 

‘
Til slutt ville den menigheten som hadde et plusstegn for hvert 

lærepunkt vise seg å være enig i Jesu lære. Dette er Jesu menighet som jeg 
ønsker å slutte meg til.

Jeg har ofte brukt et kapittel eller en del av et kapittel i Matteus i 
bibelstudier eller som et ekstra studium en halv time før selve bibelstudiet. 
Interessen for denne studien var alltid svært stor. En mann sa en gang til 
meg: «Da jeg var i kapittel fire, innså jeg at jeg ikke var i den rette kirken.» 
Etterhvert vil du se at du bare vil oppdage en del av sannheten første gang 
du gjør dette studiet - det samme vil vennene dine. Men det spiller ingen 
rolle. Hver gang jeg gjorde dette studiet, oppdaget jeg flere og flere 
sannheter. Dette studiet er en stor hjelp for sannhetssøkere når det gjelder 
å ta en beslutning for Jesu menighet. 

Måtte vår vidunderlige Gud rikelig velsigne deg i din tjeneste.

Bok i
Bibelen Bibeltekst Lærepunkt

Menigheter

Kato. Evan. Adv. Bapt.

Matteus 
1,1

Boken gjengir Jesu 
Kristi slektstre.

Dette er historie, 
ikke en myte eller 
legende.

+ + + +

Matteus 
1,18

Maria var med barn 
ved Den Hellige 
Ånd.

Her gjengis 
miraklet om at en 
jomfru føder et 
barn.

+ + +
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Veiledning for ettertanke og samtale 

PRAKTISK HJELP FOR Å LEDE VÅRE KJÆRE VENNER TIL JESUS  |  KAPITTEL 9

1. Hvilke praktiske hjelpemidler har vi for å føre mennesker nærmere Jesus? 

2. Hvordan kan du hjelpe en personlig kontakt til å øke den interessen de 
har i Jesus? 

3.  Hvilke spørsmål kan du stille for å få folk til å tenke over om de har et 
forhold til Kristus eller om de ønsker å få en dypere relasjon til Ham?

4. Hvilket spørsmål kan du stille dem som leter etter den sanne menigheten? 

Tid for bønn

• Kontakt din bønnepartner og diskuter dette emnet.
• Be med din bønnepartner …

1. ... om visdom til å vite hva du skal si eller gi til andre slik at deres 
hjerter åpner seg til Guds budskap.

2. ... om hvordan du kan forberede deg på den rette måten for 
     misjonsarbeid.

3. ... om den kjærlighet til andre som er nødvendig for å nå deres 
     hjerter.

4. ... om erfaringer sammen med Gud i å arbeide for andre.



168

K A P I T T E L  1 0

NY START
ÅNDELIG MISJONSARBEID

I TRE STEG

Hvordan kan enkeltpersoner, grupper
menigheter og distrikter oppleve dette?  

“Min Ånd vil utføre det!” 

“Det du planlegger å gjøre, lykkes ikke ved makt og ikke ved kraft, men ved 
Min Ånd, sier Herren, hærskarenes Gud.” (Sakarja 4,6 Oversatt fra den tyske 
Hoffnung für Alle-versjonen) 

Jeg er veldig takknemlig for at vår Herre har åpenbart dette konseptet 
for oss gjennom mange små praktiske erfaringer. Ingen planla noe i denne 
retningen. 

Vi vil begynne med en erfaring som vi kan lære mye av.
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En erfaring fra en menighet i Decatur, Alabama, USA: 

«I april 2019 ledet Gud vår menighet til å konsentrere seg om bønn og 
overgivelse til Jesus like før en evangelistisk møteserie. Dette ble gjort med 
den hensikt å lykkes bedre i vårt misjonsarbeid. 

… Vår menighets orientering ble justert etter at pastor Robert Meneses 
besøkte sin familie i Portugal i begynnelsen av året. Mens han var der, ga 
tanten ham en liten bok på engelsk og portugisisk med tittelen Veien til 
personlig oppvåkning av Helmut Haubeil. Samtidig leste hans kone, Elida, 
som er menighetens bønnekoordinator, i bladet Ministry (internasjonal 
publikasjon for pastorer) vitnesbyrdet til en pastor om sin erfaring med 
denne boken. Etter at hun hadde lest boken selv, ble hun overbevist om at 
menigheten også burde lese den. Så hun tok boken med seg til 
bønnegruppen sabbatsmorgen, og utrolig nok fortalte et annet menighets-
medlem at en venn hadde gitt henne en positiv omtale av den samme 
boken. 

Under forberedelsene til den evangelistiske møteserien satte menig-
heten i gang flere nye aktiviteter. De begynte å be sammen hver 
sabbatsmorgen i kirken i 30 minutter. De delte også tips i kunngjøringen for 
å fremme bønn, vekkelse og Den Hellige Ånds arbeid. De holdt et 
videoseminar om Den Hellige Ånd i menigheten to sabbatskvelder på rad. 
Etter seminaret ble det delt ut eksemplarer av boken Veien til personlig 
oppvåkning, og medlemmene ble bedt om å lese den i løpet av de neste 
seks ukene. 

Deretter deltok de i initiativet 'Ti dager med bønn' fra General-
konferensen. Menighetens medlemmer brukte denne tiden til å møtes i 
kirken og be om vekkelse og Den Hellige Ånd. På den påfølgende sabbaten 
hadde de en spesiell gudstjeneste med lovprisning og bønn.

Brian Danese, leder for menighetsplanting i Gulf States Conference, kom 
og holdt et helgeseminar. Deretter begynte menigheten å studere 40-
dagersboken Bønner og andakter for å forberede seg til Det annet komme i 
grupper på to og to. På sabbatsmorgenen ble korte videoklipp fra Dennis 
Smith, forfatteren av 40-dagersbøkene, vist i forbindelse med 
opplysningene. 

De fulgte forslaget i boken om at hver person skulle be for fem personer 
som evangeliet ikke hadde nådd. Så tok de kontakt med disse bekjente 
eller tidligere kirkemedlemmer. En god del av de som ble døpt, kom fra 
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denne gruppen som kirkens medlemmer hadde valgt personlig å be for og 
følge opp.

Tillegg: «Vi vet ikke nøyaktig hvor mange menighetsmedlemmer som 
deltok, men tenk på det - når ti kirkemedlemmer hver ville be for og 
opprettholde kontakt med fem personer, ville det være 50 personer. Og hvis 
det var 50 kirkemedlemmer, ville de bedt for 250 personer. Dette skaper en 
verdifull krets av interesserte mennesker for evangelistiske møteserier eller 
omsorgsgrupper.

Da møteserien startet i april, opplevde menigheten en vekkelse og et 
dypere forhold til Jesus. Under foredragene med Robert Meneses kunne 
menighetsmedlemmene fordype sitt forhold til gjestene, og Den Hellige 
Ånd arbeidet på deres hjerter. Etter forelesningsrekken ga ti kjære 
mennesker sitt liv til Jesus gjennom dåpen og senere fem personer til. 
Kirken betrakter disse resultatene som et vitnesbyrd om bønnens kraft.» 

(Utdrag fra rapporten av Elida Meneses, Southern Tidings, september 
2019, s. 20 – Southern Union Conference, USA EE EPM171119 #146) 

Denne åndelige misjonsmetoden virker for å vinne sjeler ved Guds nåde 
i hele verden, også i sekulære land, fordi Den Hellige Ånds kraft ikke er 
begrenset. I land som er mer åpne, er denne måten å arbeide på en stor 
hjelp for å stykre det nye livet og også for en gledelig ny start for inaktive 
menighetsmedlemmer. I Burundi vendte til sammen 320 tidligere 
kirkemedlemmer tilbake på grunn av innflytelsen fra boken Veien til 
personlig oppvåkning. De ble døpt inn i kirken på nytt i mars 2017.
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TRE STEG FOR EN NY START
Menigheten vi netopp leste om tok følgende tre steg:

Steg1: Ny start – Å fremme det åndelige livet
En ny åndelig start ved å nøye lese boken Veien til personlig oppvåkning. 

Steg 2: Å fremme relasjoner – Intern og eksternt 
De studerte 40-Days Prayers and Devotions to Prepare for the Second 
Coming  av Dennis Smith for å styrke sitt åndelige liv. (Se nederst på neste 
side for en tilsvarende norsk bok.) De startet forbønn og tok kontakt med 
fem personer de ikke hadde kontakt med.

Steg 3: Å dele evangeliet
I dette tilfellet holdt de offentlige møter. Men dette kan også gjøres i 
personlige bibelstudier eller i små grupper i hjemmet med personlig 
frammøte eller via video. 

En nærmere blikk på de tre stegene.
Nå ønsker vi å se nærmere på disse tre stegene, slik at vi kan gjennomføre 
dem i praksis. 

STEG 1: NY START – Å FREMME DET ÅNDELIGE LIVET

Styrk ditt åndelige liv – vend tilbake til din første kjærlighet – ved hjelp av 
boken Veien til personlig oppvåkning. (Denne boken er tilgjengelig på 40 
språk.) Mer enn 500 tilbakemeldinger viser det:
� Den Hellige Ånd er den største gaven som Jesus har å tilby oss.
� Denne boken åpner øynene våre og hjelper oss med å gjøre en korrekt 

selvevaluering av vår åndelige tilstand. 
� Den hjelper oss bedre å forstå de to grunnleggende trinnene, som gjør 

vårt åndelige liv attraktivt og gir oss frelsesvisshet.
� Vi opplever at det å be med løfter gir våre bønner en helt ny egenskap. 

Vi ber med større glede, frimodighet og dybde. Ved å be med løfter har 
mange fått visshet om å motta Den Hellige Ånd. 

� I sin store glede ble de vitner og delte bøker med andre, og som et 
resultat økte deres glede enda mer.

Det finnes mer enn 160 erfaringer på engelsk og tysk på denne nettsiden: 
www.steps-to-personal.revival.info

https://www.steps-to-personal.revival.info
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Den nyeste utgaven av denne boken er delt inn i 14 deler. Du kan enten 
lese boken spredt over seks uker eller lese den tre ganger i løpet av denne 
tiden for størst mulig fordel. Store opplevelser oppnås normalt bare etter 
flere lesninger og praktisering av det som leses. Pedagogisk forskning har vist 
at det er nødvendig å lese eller høre et viktig emne seks til ti ganger før en 
person forstår det grundig. Nesten alle de gode opplevelsene er fra folk som 
har kjempet med emnet flere ganger og med hele sitt hjerte. Prøv det, i det 
minste én gang. Folk som har det travelt får ikke utbytte av det. 

Det er en god mulighet til å studere lesningene for Ti dager i bønn 2021 før 
eller etter studiet av Veien til personlig oppvåkning.

I sin kunngjøring av Ti dager i bønn (Adventist News Network: 24 okt. 
2020) skrev Generalkonferensen (GC): «Programmet for neste års Ti dager i 
bønn står under temaet 'VEKKELSE ER MÅLET' og fokuserer på viktigheten 
av å oppleve personlig vekkelse og gleden ved fullstendig overgivelse til 
Gud i alle aspekter av livet ... - De daglige lesningene ble skrevet av pastor 
Helmut Haubeil ...»

Disse lesningene er så og si en kortversjon av Veien til personlig 
oppvåkning.

Jeg ba GC om tillatelse til å legge ut Ti dager i bønn 2021 på nettstedet 
vårt www.steps-to-personal-revival.info: SEEKING REVIVAL - Ten Days of 
Prayer. Der kan de lastes ned eller deles når som helst. Noen ønsker å 
benytte seg av dem. Vi vil også nevne den tilsvarende boken og kapittelet 
for hver dag, slik at folk kan dra nytte av tilleggslesningen. (Bøkene er 
tilgjengelige på mange språk på nettstedet.) Denne åndelige fordypningen 
vil føre til styrke og glede.

STEG 2: Å FREMME RELASJONER - INTERNT 
OG EKSTERNT

Internt
En svært god og pålitelig guide for 40-dagers bønn er 40-dagers bok 1: 
Prayers and Devotions to Prepare for the Second Coming *, av Dennis Smith 
(R &H). Boken er delt inn i fem seksjoner med åtte leksjoner hver: 
� Den Hellige Ånds dåp
� Åndens dåp og bønn 
� Åndens dåp og evangelisering

________
* Denne boken er ikke å få på norsk, men boken 50 dager med bønn og andakt - Til 
forberedelse for senregnet og Kristi gjenkomst av samme forfatter, har mye av det samme 
innholdet.

https://www.steps-to-personal-revival.info
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� Åndens dåp og å være i Kristus
� Åndens dåp og fellesskap
Følgende tips er hentet fra 40-dagers bok nr. 1, side 5-6, innledning – 

delvis tilpasset:
Denne 40-dagers studie- og bønneandaktsboken er utformet for å 

forberede Guds menighet på Kristi annet komme, så vel som å nå ut til 
andre som en forberedelse til den strålende begivenheten.

Denne forberedelsen begynner med menighetens medlemmer som er 
villige til å forplikte seg til 40 dagers studium med bønn og andakt for å 
utvikle et nærmere personlig forhold til Jesus Kristus, og å nå ut til fem 
personer som Herren har lagt deg på hjerte for å be for hver dag. 

Jesus sa: “Alt det to av dere på jorden blir enige om å be om, skal de få av 
min Far i himmelen.” (Matt 18,19 NB). Det er stor kraft i forent bønn, og det 
er oppmuntring og åndelig styrke i kristent fellesskap. Det foreslås at du 
finner en bønnepartner å ha fellesskap med og be med. Del med hverandre 
hva dere har lest den dagen og be sammen, enten på telefon eller personlig, 
hver dag i løpet av de 40 dagene med bønn og studium. 

For å få størst mulig nytte anbefaler jeg at du finner flere andre å bli med 
på å bruke denne andaktsboken. Det ville være bra å møtes ukentlig som en 
gruppe for å dele og be sammen. Velg en i gruppen til å bli din daglige 
fellesskaps- og bønnepartner. Ektepar har rapportert om en spesiell 
velsignelse når de studerte sammen. Et par skrev: «Å lese og be sammen har 
ført oss til en slik nærhet og enhet som vi aldri før har opplevd.» Hver 
deltaker i gruppen vil gjøre det samme slik at han/hun kan motta de største 
velsignelsene i løpet av de 40 dagene ... De som er på bønnelisten din kan 
være familiemedlemmer, venner eller kolleger. I Vedlegg E finner du et 
ekesmpel på en bønneliste som kan brukes til dette formålet.

Eksternt
Spesiell forbønn for fem personer 
I løpet av de 40 dagene vil du be for disse fem menneskene hver dag og få 
kontakt med dem. Det gis forslag til hvordan du kan nå ut til noen og 
hvordan du kan la dem få vite at du vil be for dem i 40 dager, og samtidig 
spørre hva de vil at du skal be om på deres vegne. Du finner dette i Vedlegg 
A og B på slutten av boken. Hvorfor bønn?

Bønn er den mektigste kraften på jorden. Den er avgjørende for ens per-
sonlige åndelige vekst og er det mest effektive middel til å nå andre for 
Kristus. Om bønn og den kristnes åndelige vekst, skrev Ellen White: 
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«Bønn er sjelens åndedrett. Den er hemmeligheten ved åndelig kraft. 
Intet annet nådemiddel kan erstatte den dersom sjelens sunnhet skal 
bevares. Bønn bringer hjertet i umiddelbar forbindelse med livets gud-
dommelige kildespring og styrker marg og ben i vår kristelige erfaring. 
Dersom du bare forsømmer å be, eller du bare leilighetsvis hengir deg til 
bønn etter som det synes å passe, så vil du miste din forbindelse med Gud. 
De åndelige evner slappes, og den religiøse opplevelse vil mangle sunnhet 
og kraft.» (Evangeliets tjenere, side 189 [GW 254])

Søster White så også nødvendigheten av bønn i det å lede andre til 
Kristus: «Gjennom mye bønn må dere arbeide for sjeler, for dette er den 
eneste metoden dere kan bruke for å nå hjerter. Det er ikke ditt arbeid, men 
Kristi verk som er ved din side, som gjør inntrykk på hjertene.» (Evangelism,
s. 341) «Herren vil høre våre bønner om at sjeler må vende om» (Ung i dag,
s. 269.   [MYP 315]) 

Når du i bønn overveier de foreslåtte metodene (se Vedlegg B) for å nå ut 
til dem du ber for, vil du ikke bare be for dem, du vil også arbeide for å 
bringe dem nærmere Kristus og hans menighet. Gud vil velsigne din innsats 
når du ber for og arbeider for dem som står på din bønneliste. Han vil ikke 
bare bruke deg til å vinne andre for Kristus. Han vil trekke deg nær til seg 
selv. Ellen White forsto denne doble velsignelsen da hun skrev: 

«Når du arbeider for å besvare dine egne bønner, vil du oppdage at Gud 
vil åpenbare seg for deg. ... Begynn nå å strekke deg høyere og enda høyere. 
Sett pris på det som hører himmelen til mer enn jordiske attraksjoner og 
tilskyndelser. ... Lær hvordan du skal be, lær å formidle et klart og 
intelligent vitnesbyrd, og Gud vil bli herliggjort i deg.» (The Upward Look, 
s. 256) 

«Deres utholdende bønner vil bringe sjeler til korset. I samarbeid med 
deres selvoppofrende innsats vil Jesus røre ved hjertene og utføre mirakler 
til sjelenes omvendelse.”(Testimonies for the Church, bind 7, s. 27) 

Hvorfor 40 dager?
� Moses tilbrakte 40 dager på Sinai-fjellet sammen med Gud 
� Ninive fikk 40 dager med «nåde» da Jonas kalte byen til omvendelse 
� Jesus forberedte seg til sin tjeneste i 40 dager. 
� Jesus tilbrakte 40 dager sammen med disiplene før sin himmelfart
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Hva var det disiplene skulle vente på?
Etter sin oppstandelse fortalte Jesus disiplene at de skulle vente på å motta 
Den Hellige Ånds dåp før de gikk ut for å forkynne evangeliet for verden: “Da 
han var sammen med dem, bød han dem at de ikke skulle forlate Jerusalem, 
men vente på det som Faderen hadde lovt, det som dere, sa han, har hørt om 
av meg. For Johannes døpte med vann, men dere skal bli døpt med Den 
Hellige Ånd ikke mange dager heretter.” Derfor sa de, etter at de var samlet: 
“De som nå var kommet sammen, spurte ham og sa: Herre, er det på den 
tiden du vil gjenreise riket for Israel? Han sa til dem: Det er ikke deres sak å 
vite tider eller timer som Faderen har fastsatt av sin egen makt. Men dere skal 
få kraft idet Den Hellige Ånd kommer over dere. Og dere skal være mine vitner 
både i Jerusalem og i hele Judea og Samaria og like til jordens ende.” (Apg 
1,4-8 NB)

Selv om de hadde tilbragt de siste tre og et halvt år daglig sammen med 
Kristus og hadde sett og deltatt i en tjeneste med mirakler, var de ikke rede 
til å vitne for ham. De skulle vente på å få kraften. Etter at de mottok dåpen 
(innfylling) av Den Hellige Ånd, som fant sted på pinsedagen, ville de bli 
bemyndiget som aldri før til å vitne for Kristus: 

“Og da pinsefestens dag var kommet, var de alle samlet på samme sted. 
Da kom det med ett en lyd fra himmelen som når et veldig stormvær farer 
fram, og fylte hele huset der de satt. Og det viste seg for dem tunger likesom 
av ild, som delte seg og satte seg på hver enkelt av dem. Da ble de alle fylt 
med Den Hellige Ånd, og de begynte å tale i andre tunger, alt etter som Ånden 
gav dem å tale. .” (Apg 2,1-4 NB) Hva var rekkefølgen her? Bønn, ta imot Den 
Hellige Ånd og med glede forkynne evangeliet. (Se også Apg 4.31.)

Dobbel velsignelse
Ved å velge å delta i 40-dagers studium og bønn, går du inn i en fantastisk 
og velsignet eventyrlig reise med Herren. Du vil oppleve et dypere forhold 
til Kristus, og du vil se Herren bruke deg til å trekke andre nærmere seg selv 
til forberedelse for hans snarlige gjenkomst. Når du har fellesskap med din 
bønnepartner og de andre som deltar i 40-dagers studium med bønn og 
andakt, vil du oppleve en dypere kristen kjærlighet til og enhet med dine 
trosfeller. Dette vil spille en viktig rolle i din personlige åndelige vekst. 
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For å få mest mulig ut av opplevelsen, anbefales det at dette er det første 
du gjør om morgenen. Det kan kreve litt av deg å stå opp litt tidligere, men 
innsatsen vil bli godt belønnet! Hvis du ber Herren om å vekke deg slik at du 
kan ha litt kvalitetstid med ham, vil han høre og besvare din bønn. Om Kristi 
andaktsliv skrev Ellen White: 

«Dag etter dag fikk Han sin dåp av Den Hellige Ånd. I de tidlige timer av 
en ny dag vekket Herren Ham fra Hans søvn. Hans sjel og Hans lepper ble 
salvet med nådens olje for at Han skulle dele med andre. Ordene ble gitt 
Ham nye og friske fra de himmelske saler, ord Han kunne tale i rette tid til 
de trette og bekymrede.» (Ord som lever, s. 83 [COL 39]) 

Kristus vil gjøre det samme for deg hvis du spør ham. Han ønsker virkelig 
å salve deg med Sin Hellige Ånd som forberedelse til hver ny dag. 

NØKKELMOMENT: MENIGHETSMEDLEMMER DELTAR I MISJONSARBEID 
Denne tjenesten for våre medmennesker er en vei til stor glede og til 
personlig vekst i troen, og den fører mennesker til frelse i Kristus. Derfor 
noen flere forslag:

Be Gud om hvem du bør be for.
I løpet av disse 40 dagene blir du bedt om å be daglig for fem personer. Be 
Gud om å veilede deg i å velge disse menneskene.

Velg fem personer du ønsker å be for.
Du har sannsynligvis slektninger, venner, kolleger, naboer, bekjente, 
tidligere eller ikke-aktive menighetsmedlemmer på listen din, som du 
spesielt vil gjøre noe for i løpet av de 40 dagene ved å nå ut til dem eller for 
eksempel å invitere dem til en spesiell begivenhet i kirken hvis de bor i 
nærheten. 

Ta kontakt med de fem du har valgt. 
Hvis du vil, kan du kontakte dem umiddelbart, kort tid før de 40 dagene 
starter. Andre ber 20 eller 30 dager for disse menneskene og deretter tar 
kontakt for å fortelle dem hvorfor og hva de ba for og for å invitere dem til 
en besøkssabbat i kirken, til et spesielt program som holdes på slutten av 
de 40 dagene. Vi forbereder oss gjennom bønn før vi tar kontakt med disse 
personene.
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Hvordan kan vi finne ut hva våre bekjente bekymrer seg over?
Vi kan si til vår bekjente: «Menigheten vår har planlagt en spesiell 
bønneaktivitet over seks uker. Vi har blitt bedt om å be for en del personer i 
løpet av denne tiden. Jeg vil gjerne be for deg. Kan jeg spørre hvilke 
bønneønsker du har om for eksempel helse, familie eller arbeid?»

Takk dem for denne muligheten og gi dem enten Andreasbrev nummer 4 
Pascals veddemål - Er det en Gud? Eller er det ikke? Eller hvis det ikke er så 
lenge til besøkssabbaten kan du invitere dem og tilby å hente dem eller 
møte dem ved inngangen til kirken. 

Ta notater: Navn, telefonnummer, epostadresse, adresse, bønneønsker, 
observasjoner og hvordan samtalen gikk. 

Be hver dag for disse personene. 
Dette er en god anledning til å be med løfter. Du finner "Løfter om forbønn" 
i Vedlegg A. 

Hvordan kan vi vise vår interesse?
Vi ønsker å vise vår interesse for disse fem personene. Du finner ideer til 
dette i Vedlegg B: Forslag til hvordan du kan nå ut til folk. Et viktig forslag er 
å gi bort oppmuntrende litteratur, spesielt interessante bibelske traktater. 
Det er derfor vi har Andreasbrevene. I kapittel 9 side 157 står det om hva som 
vanligvis er den beste rekkefølgen å bruke dem. Hvis du har forberedt deg 
på denne kontakten gjennom innstendig bønn, vil disse områdene 
vanligvis falle på hjertets fruktbare jord.
Vi er blitt fortalt: «Jeg er blitt vist at vi ikke har gjort vår plikt når det gjelder 
gratis utdeling av små trykksaker. Det er mange ærlige sjeler som kan kan 
ledes til å ta imot sannheten bare på denne måten. ... Disse små traktatene 
på fire, åtte eller seksten sider kan skaffes til veie for en liten sum fra et 
fond samlet inn ved gaver fra dem som brenner for saken i sitt hjerte.» 
(1T 551,552 and ChS 151.2 egwwritings.org)

40-Dagers instruksjonshefte for ledere 
Et 40-dagers instruksjonshefte, inkludert evangelistiske møter på slutten, er 
tilgjengelig fra Dennis Smith. Håndboken er tilgjengelig gratis på: 
www.40daysdevotional.com

https://egwwritings.org/
https://www.40daysdevotional.com
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Besøkssabbat
Mot slutten av de 40 dagene planlegges en spesiell besøksdag i kirken eller 
i en omsorgsgruppe. Denne bør være godt forberedt under bønn. På 
besøkssabbaten inviteres gjestene til møteserien, som begynner i løpet av 
de neste dagene eller senest om en uke, enten i kirken eller i en 
omsorgsgruppe. 

STEG 3: Å DELE EVANGELIET
Dette kan gjøres med bibelstudier eller møteserier i omsorgsgrupper eller 
menigheter. Hvis distriktet legger planer for det, kan det skje i alle 
menighetene i distriktet samtidig. Mange distrikter og til og med unioner 
eller hele land har holdt hundrevis eller tusenvis av evangelistiske serier 
samtidig med regionale predikanter så vel som predikanter fra utlandet.
(Vi kaller dette tiltaket «Total Member Involvement» [«Alle engasjert»]. 
https://tmi.adventist.org)

Videoserie for å lære å tro
Vi gjentar: I dag har vi virkelig gode verktøy til å undervise og utvikle tro på 
Gud og hans Ord, selv om ingen lærer er tilgjengelig. For å undervise i 
evangeliet, vennligst se etter evangelistiske serier som inneholder alle de 
viktige bibelske sannhetene. En serie med 20 – 30 presentasjoner er best. I 
Vedlegg F finner du korte beskrivelser av nettsider og hva du kan finne der. 
Disse sidene er verdifulle for barn, ungdom, sannhetssøkere og dem som 
har vært troende i mange år. Nettstedet fra GC Total Member Involvement er 
også nevnt. Denne inneholder materiale og tips for evangelisering, 
litteratur-distribusjon, diverse serier om helse og velvære, diabetes, 
hvordan overvinne depresjon og et kokekurs. I Vedlegg F finner du en 
skattekiste av verdifulle nettsteder.  

Videre arbeid før eller etter møteserien: Opplæring i å være disippel 
Det er svært viktig at de nydøpte medlemmene deltar på et disippelkurs. 
Vår fantastiske bok, Veien til Kristus av Ellen White, kan anbefales over hele 
verden. Den er tilgjengelig på våre forlag med flere forskjellige titler. Den er 
vår mest oversatte bok og er tilgjengelig på rundt 150 språk. Boken er delt 
inn i to hoveddeler og har 13 kapitler. De to hoveddelene er «Hvordan 
kommer jeg til Kristus?» og «Hvordan blir jeg i Kristus?» Naturligvis kan en 
person lese boken alene, men den kan også leses i små grupper, i en 

https://tmi.adventist.org
https://www.tmi.sid.adventist.org/resources.html
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diskusjonsgruppe for interesserte personer eller ungdom eller i pastorens 
bibelklasse. 

Pastorens bibelklasse
Denne spesielle samtalegruppen er svært verdifull og fungerer som en 
dåpsklasse. Men vi bruker ikke dette begrepet. Denne gruppen studerer ved 
hjelp av et sett av spørsmål om personlig kristendom (dvs. Veien til Kristus) 
og de grunnleggende bibelske sannhetene. Fortrinnsvis er klassen i et eget 
rom. De eneste medlemmene av menigheten som deltar i denne klassen, er 
de som ledsager en gjest. De som følger med en gjest er mer hensynsfulle 
når de stiller spørsmål eller kommenterer. Gruppen ledes av pastoren eller 
en annen egnet lærer. I mange land kalles klassen «Pastorens bibelklasse», 
fordi den ledes av pastoren når det er mulig. Dåpskandidater (ungdom og 
venner av menigheten) får anledning til å bli undervist ut fra Guds Ord en 
gang i uken i tillegg til sitt vanlige ukentlige bibelstudium. I mange land er 
denne bibelklassen en av de mest effektive metodene for å vinne 
mennesker for Jesus. Denne gruppen er evangelisme under gudstjenesten.

Misjonssabbat
Våre fedre i troen hadde svært praktiske løsninger på mange områder. En av 
dem var en misjonssabbat. En gang i måneden – vanligvis den første 
sabbaten i måneden – ble det holdt en misjonssabbat i hver menighet. 
Grunntanken var at motivasjon for misjonsarbeid trengte konstant «olje». 
Betydningen av en månedlig misjonssabbat er å gjenopplive og bevare 
misjonens ånd. Det krever omsorg i ord og handling. Enten utpekes en 
person eller en liten gruppe til å påta seg ansvaret for å forberede denne 
sabbaten. Denne typen sabbat vil gradvis bli en stor glede og 
nødvendighet. Stikkord: kort misjonsfilm, friske misjonssanger, 
misjonsopplevelser, gode nyheter, misjonsbarnas historie, misjonspreken, 
misjonstjeneste eller misjonsbesøk.

Hva er de neste stegene? 
Det anbefales å gjenta tre-stegs-programmet i dette kapitlet ofte. Første 
gang vil en rekke menighetsmedlemmer oppleve oppmuntring fra dette 
budskapet, og andre gang vil en annen gruppe bli med dem i et gledelig og 
fruktbart liv. Hver gang vil nye sannhetssøkere komme. Og det er verdifullt 
for nydøpte medlemmer. De trenger også desperat repetisjon. Og vår 
oppgave med å lede mennesker til Kristus bør være et kontinuerlig arbeid. 
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Siden vi lever i slike hektiske og ekstraordinære tider trenger vi repetisjon. 
Det var to ting som overrasket meg da jeg leste følgende:

«I hver menighet bør medlemmene læres opp til å bruke tiden slik at de 
kan vinne sjeler for Kristus... Særegne og hastige forandringer kommer snart 
til å finne sted, og Guds folk må utrustes med Den Hellige Ånd så de kan møte 
vår tids vanskeligheter med himmelsk visdom.» (3 TT 69)

Bøkene som ble brukt i første omgang kan godt brukes igjen. Men boken 
Å være i Jesus av Helmut Haubeil bør også tas i betraktning fordi den bidrar 
til å bygge et nært forhold til Kristus. Den er delt inn i følgende 
studiekapitler:
� Jesu mest verdifulle gave
� Å  overgi seg til Jesus
� Jesus bor i deg 
� Lydighet i Jesus
� Tiltalende tro i Jesus. 

En annen mulighet er 40-dagers bok nr. 2: Prayers and Devotions to 
Revive Your Experience with God by  av Dennis Smith. Det er åtte lesninger 
per emne: Et folk med fantastiske opplevelser, Et folk som venter på Gud, 
Vår suverene Gud, Vanskelige, men nødvendige erfaringer, Et folk som er 
rede til å møte Jesus.

Begge disse bøkene passer sammen med den første av 40-
dagersbøkene, og Veien til personlig oppvåkning er bygget på den. 

Hvilke erfaringer har folk hatt? 
Den fantastiske opplevelsen fra kirken i Köln-Kalk/Tyskland, og hvordan 
den vokste fra 17 til 65 medlemmer på bare 4 år fordi de brukte og gjentok 
denne metoden hvert år, er fortalt i detalj i www.steps-to-personalrevival.
info, Testimonies 2/19.  

Resultatene avhenger av om Den Hellige Ånd kan virke gjennom oss.  
Denne rapporten er begrenset til erfaringer fra sekulære land:
� USA - Decatur, Alabama: Fortalt i begynnelsen av dette kapitlet: 

15 døpte. 
� Sveits - Tessin: 15 døpte ved 40-dagers grupper. 
� Tadsjikistan - Dushanbe: 46 døpte på ett år ved 40-dagers innsats. 
� England: 22 døpte gjennom åndelig orientert virksomhet. 

https://www.steps-to-personalrevival.info
https://www.steps-to-personalrevival.info
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_______

10 Seeking God’s Spirit, 8.–18. Januar 2020, Dag 4, s. 36 – www.tendaysofprayer.org) 

11 ditto, s. 37, We just mentioned the main thoughts

En erfaring til slutt 
En pastor vitnet om at da han innså sin maktesløshet, bestemte han seg for 
å studere emnet Den Hellige Ånd grundig i Bibelen: «Til slutt studerte jeg 
273 tekster på originalspråkene som direkte taler om Den Hellige Ånds verk, 
og jeg fant godt over 2000 unike sitater i Ellen Whites skrifter om emnet.»10

La meg stille spørsmålet: Er det noen tvil om at det er hva Gud har til 
hensikt å gjøre i endetiden som fikk Ham til å lede Ellen White til å omtale 
Den Hellige Ånd mer enn 2000 ganger? Ønsker han å gi sin siste menighet 
kraft, autoritet og seier? Er det slik Han ønsker å føre oss fram til 
målstreken?

Pastoren fortsatte å fortelle at Jesus stilte ham tre spørsmål: 
«Elsker du mitt folk?»
«Forkynner du evangeliet hver uke med lidenskap for fortapte sjeler?»
«Søker du ros fra mennesker?»
Tårene begynte å renne da jeg bekjente min synd. 
Det året ga 37 mennesker sitt liv til Jesus. I årene siden den kvelden har 

hundrevis av mennesker tatt avgjørelser for Kristus. Måtte Herren Jesus bli 
lovprist for evig!» 11

Hva er det første steget til vekkelse? 
Vår vidunderlige Gud svarer selv på dette spørsmålet i 2. Krønikebok 7,12-
14 (NB): 

“Da åpenbarte Herren seg for Salomo om natten og sa til ham: Jeg har 
hørt din bønn ...og [når] så mitt folk... [1] ydmyker seg og [2] ber og [3] søker 
mitt åsyn og [4] omvender seg fra sine onde veier, da vil jeg høre i himmelen 
og tilgi deres synd og lege deres land.”

“Ydmyker seg”
«... Dette er den første av fire betingelser i dette budskapet fra Gud. Før vi får 
beskjed om å be, søke eller omvende oss, blir vi bedt om å ydmyke oss. ... Vi 
vender vanligvis det døve øret til et problem helt til det er snakk om en 
kjernefysisk nedsmelting, og vi blir tvunget til å lytte. ... Det blir tydelig i 
filmen 'Titanic' når skipskapteinen og hans offiserer ikke ønsket å lytte til 
advarslene om at de var på vei mot et område med isfjell. 
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Vi mennesker lytter ofte ikke før det er for sent. Hvorfor? Fordi vi sjeldent 
liker det vi hører, spesielt hvis det vi hører utfordrer oss til å endre en 
mening, en livsstil, en holdning eller en oppførsel.»12

Burde vi ikke daglig be Jesus om å gi oss et ydmykt hjerte slik at han kan 
gjøre «store og vidunderlige ting» gjennom oss?

Et godt råd og bønn: Hva bør vi gjøre med de tre stegene? 
Vi ønsker å ta oss tid til bønn og ettertanke om de innledende tankene til 
hvordan vi kan sette ut i livet forslagene i kapittel 10: Ny start – Åndelig 
misjonsarbeid i tre steg (se spørsmålene på neste side). 

Koronakrisen har hatt en effekt på livene våre som vi ikke trodde var 
mulig. Når vi inviterer våre naboer til en omsorgsgruppe for å diskutere 
«Måter å forbedre immunforsvaret ditt», kan vi snakke om betydningen av 
et personlig forhold til Gud (Salme 91) og om de åtte helsenøklene. (En ny 
start for helsen). Vårt mål bør være å vise andre fordelene de ennå ikke har. 
Må Herren velsigne deg i din ettertanke og bønn.

_______

12 Randy Maxwell, If My People Pray (Pacific Press 1995), s. 72. 
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Veiledning for ettertanke og samtale 

1. Hvilke tre trinn er avgjørende for en åndelig ny start? 

2. Skriv ned navnene på fem personer du ønsker å be spesielt for. 

3.  Tenk over, under bønn, hvilke muligheter du har for å gjennomføre 
bibelstudier/omsorgsgrupper og/eller evangelistiske møter. 

4. Hvilke erfaringer har andre mennesker/grupper hatt? Se nærmere på 
disse opplevelsene. 

Tid for bønn

• Kontakt din bønnepartner og diskuter dette emnet.
• Be med din bønnepartner …

1. ... om en ny åndelig start, personlig og i din menighet.
2. ... for de fem personene du noterte.
3. ... om å forstå hvilke muligheter du har personlig og som gruppe/kirke 

til å arbeide for og med Gud.
4. ... om erfaringer der Gud leder deg i arbeidet.

NY START– ÅNDELIG MISJONSARBEID I TRE STEG  |  KAPITTEL 10
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Å VÆRE ÅNDS-FYLT PÅ NYTT HVER DAG! 

Hva har andre å si om nødvendigheten av hele tiden å 
be inntrengende om Den Hellige Ånds dåp?

Generalkonferensen, Syvendedags adventistkirken: «Åndens dåp er ikke 
en engangshendelse. Vi kan oppleve det daglig. Vi må bønnfalle Herren om 
denne dåpen fordi den gir kirken kraft til å vitne og forkynne evangeliet. For 
å gjøre dette må vi stadig overgi våre liv til Gud, være fullt ut i Kristus og be 
Ham om visdom til å oppdage våre gaver. (Jakob 1,5).» 13

Carlos Steger: «Dåp med Den Hellige Ånd betyr å være helt under Åndens 
innflytelse, fullstendig 'fylt med Ånden' (Efeserne 5:18). Dette er ikke en ‘en 
gang for alltid opplevelse’, men noe som må fornyes kontinuerlig.» 14

Frank Hasel: «Mens Ånden er gitt ved å høre troen (Galaterne 3,2) og blir 
mottatt ved tro (Galaterne 3,14) ved vår dåp (Titus 3,5-6), må vi søke den 
Hellige Ånds påfylling hver dag. Vi kan ikke leve av en sterk opplevelse vi 
hadde i fjor eller forrige måned eller til og med i går. Vi trenger Guds Ånds 
fylde hver dag, for hver dag bringer sine egne utfordringer.» 15

Johannes Mager: «I følge dette er innfyllingen av Den Hellige Ånd ikke en 
engangsopplevelse, men det  en tilbakevendende og progressiv prosess. En 
kristen er ikke som et kar som har blitt fylt en gang for alle, men han må la 
seg kontinuerlig "fylles på nytt". ... Den Hellige Ånds fylde, som vi mottok 
ved vår dåp, kan gå tapt når fylden som ble gitt ikke beholdes. Hvis den har 
gått tapt, kan den mottas igjen.» 16

_______

13 Seventh-day Adventistis Believe - A Biblical Exposition of 27 (28) fundamental doctrines,  
       Copyright by the Ministerial Association General Conference of Seventh-day Adventists, 

Chapter 17, Spiritual Gift s and Ministries, s. 213.2 – www.Carenage Seventh-day- Adventist-
   Church Trinidad and Tobago, 16.8.2020 

14  Adult Bible Study Guide – Standard Edition – July 17, 2014, Principle Contributor: 

       Carlos Steger 

15  Adult Bible Study Guide – Standard Edition – January 30, 2017, Principle Contributor: 

       Frank Hasel 

16  Auf den Spuren des Heiligen Geistes, Advent-Verlag (Lüneburg 1999), s. 101 
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_______

17    Der Weg zu einer kraftvollen Erweckung (Hrsg. Abteilung Heimatmission, Gemeinschaft der 
Siebenten-Tags-Adventisten in Nordrhein-Westfalen), s. 102, 103, ohne Datum.Abschnitt 
“Lasst euch erfüllen” (Efeserne 5,18) 

18     Die Lehre von Gott (Seminar Schloss Bogenhofen 2019), s. 224 

19    10 Days – Prayers and Devotions to Experience the Baptism of the Holy Spirit, Dennis Smith 
10 Tage – Oversatt fra den tyske utgaven: Andachten und Gebete zur Erfahrung der Taufe mit  
dem Heiligen Geist. (Konrad Print & Medien, Rudersberg/Württemberg), s. 48 

20   Acts of the Apostles, s. 50.2, Das Wirken der Apostel (Saatkorn, Hamburg 1976), s. 52, [50, 51] 

21   Acts of the Apostles, s. 56.1, Das Wirken der Apostel (Saatkorn, Hamburg 1976), s. 57, [55, 56] 

22   Testimonies to Ministers and Gospel Workers, s. 174.2

David Wolkwitz: «Først og fremst vil vi vise hvor viktig det er å bli fylt med 
Ånden. ... Til slutt vil vi oppdage at denne påfyllingen er det sentrale 
punktet i den nye pakt. Og vi ønsker å være oppmerksom på Guds 
innstendige oppfordning om at vi skal motta denne velsignelsen dag etter 
dag.» 17

Ekkehardt Müller: «I tillegg må vi huske at Den Hellige Ånds påfylling 
kommer etter gjenfødelsen, men det er ikke en prosess som fungerer 
automatisk. Forholdet må fornyes daglig.» 18

Dennis Smith: «Et annet viktig poeng er at det å fylles av Ånden må fornyes 
daglig. Paulus sa i 1 Korinterbrev 15,31: 'Jeg dør daglig'. Å dø fra selvet og 
fylles av Den Hellige Ånd er en daglig opplevelse. Det er ikke en ‘en gang for 
alle opplevelse’. Paulus sa at 'det indre menneske blir fornyet dag for dag' 
(2 Korinterbrev 4,16). Vi trenger fornyelse av Ånden hver dag i vårt liv. 
Paulus utfordret oss med ordene 'bli fylt av Ånden' (Efeserne 5,18). Verbet i 
dette verset er i kontinuerlig tid, noe som betyr på gresk at vi skal gjøre det 
daglig. Ved å bli fylt med Ånden, blir den troende ledet av Ham.» 19

Ellen G. White: 
«Hver arbeider burde hver dag be innstendig om Den Hellige Ånds dåp.» 20

 «...at selv Kristus under oppholdet her i verden hver dag vendte seg til 
     Gud for å motta mer av Hans nåde.» 21

 «På grunn av fiendens listige påfunn synes Guds folks sinn å være ute av 
stand til å forstå og tilegne seg Guds løfter. ... Guds kraft venter på at de 
gjør krav på og tar imot den.» 22
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VEKKELSE!

Hva sier andre om vekkelse? Hva betyr vekkelse? 
Kan vi gjøre noe med det?

Ellen G. White om hva som menes med vekkelse: «Vekkelse betyr en 
fornyelse av det åndelige liv, en oppvåkning av sinnets og hjertets krefter, 
en oppstandelse fra åndelig død.» 23

Mark Finley om vi kan gjøre noe med det: «Vekkelse skjer ikke når vi bare 
leser om den, men når vi setter ut i livet de bibelske elementene i en 
vekkelse.» 24

D. Martin Lloyd-Jones: «Når Gud sender en vekkelse, kan han utrette mer 
på en dag enn gjennom 50 år med våre organiserte forsøk.» 25

Charles G. Finney: «Vekkelse er ikke noe annet enn en ny begynnelse på 
lydighet mot Gud (Åp 2,5). [Vende tilbake til din første kjærlighet].» 26

Dennis Smith: «Den Hellige Ånds fylde gir de Laodikea-kristne den 
nødvendige styrke til en åndelig vekkelse, så vel som styrke til å vitne. Jesus 
visste hvor viktig utgytelsen av Den Hellige Ånd ville være for tidligregnet på 
pinsedagen. Han sa:  ‘Ild er jeg kommet for å kaste på jorden, og hvor jeg 
skulle ønske at den alt var tent!’ (Luk 12,49) Men hvordan kan de Laodikea-
kristne oppleve Den Hellige Ånds fylde og samtidig vekkelse? På samme 
måte som til alle tider - ved å be og gjøre krav på Guds løfter.» 27

LeRoy E. Froom: «Gud kan ikke gjøre noe revolusjonerende med 
mennesker før Han har gjort noe revolusjonerende for dem, ved at Den 
Hellige Ånd kommer inn i deres liv.» 28

_______

23 Selected Messages, bind 1, [1SM 128.1] 

24 Belebe uns neu (Advent-Verlag Lüneburg, 2011), s. 25 (Revive us again, PPPA 2010) 

25 Vollmacht (Franke, Marburg 1984) s. 105 

26 Ch. G. Finney, Über Geistliche Erweckung (Harfe-Verlag, Aarburg 1976), s. 5 

27 40-Days of Prayers and Devotions to prepare for the second coming, 40 Tage-Andachten 

und Gebete zur Vorbereitung auf die Wiederkunft Jesu (Wien 2012), s. 103 

28 Das Kommen des Heiligen Geist (Edelstein 1995), s. 100 
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VELSIGNELSE 
«Å være i Jesus betyr: 
� Stadig å ta imot Hans Ånd. 
� Det er et liv i uforbeholden overgivelse
� til Hans tjeneste.»
(Desire of Ages, p. 676.2, egwwritings.org - jfr. A & O, bind 5, side  228)

Må dette budskapet hjelpe oss til daglig å be om og motta Den Hellige 
Ånd ved å gjøre krav på løfter i bønn og hjelpe oss til daglig helt å overgi oss 
selv til Jesus og Hans tjeneste, slik at vi kan leve et fruktbart liv til hans ære 
og vår glede.

Jeg anbefaler at du studerer Johannes 15,1-17 nøye. Jesus viser oss i 
lignelsen om vintreet og grenene:

V. 2  Grener uten frukt blir skåret av og brent! 
 Grener som bærer frukt blir beskåret så de kan bære mer frukt! 
V. 4  Bare når vi blir i Jesus kan vi bære frukt!
V. 5  Den som blir i Jesus bærer mye frukt! 
V. 8  Gud blir herliggjort når det er mye frukt! 
V. 16  Vår oppgave er å bære frukt! 

Bønn: "Far i himmelen, vi ber deg om at vi daglig må bære frukt til din 
ære gjennom fellesskap med Jesus og Den Hellige Ånd. Vennligst 
hjelp oss å bli fylt med din kjærlighet, slik at vi kan tjene deg ved å 
tjene våre medmennesker. Led oss i våre forbønner og i møte med 
våre personlige kontakter. Gi oss et entusiastisk og seierrikt liv til din 
ære og herlighet, for våre medmenneskers frelse og velsignelse så vel 
som for vår egen frelse og glede. AMEN. 

https://egwwritings.org/
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ANBEFALING 
Viktig råd: Les denne boken eller de delene eller kapitlene som er viktigst 
for deg, om mulig seks ganger etter hverandre. Utdanningsforskning har 
vist at vi må lese eller høre emner som er viktige i våre liv, seks til ti ganger 
før vi kan forstå den grundig.
Prøv det i det minste. Resultatene vil overbevise deg. Jeg har mottatt 
mange takknemlige og entusiastiske vitnesbyrd om hvordan mennesker 
fikk nytt liv i Den Hellige Ånd. Nesten alle disse vitnesbyrdene kommer fra 
lesere som innstendig har viet seg til å lese materialet gjentatte ganger.

Vennligst del dine nye erfaringer
Her er en vennlig henstilling:  Når du har erfaringer i livet ditt med Den 
Hellige Ånd - i din personlige trosopplevelse eller i å vitne til andre - så ville 
vi være takknemlige hvis du ville sende en kort melding om det til Helmut 
Haubeil for publisering. Vi skriver vanligvis bare ut de første bokstavene i 
personens navn.

Vær oppmerksom på at din erfaring kan motivere andre til å starte et liv 
med Den Hellige Ånd og vokse og å tjene Jesus ved å tjene andre.

Kontakt:
Helmut Haubeil
Rosenheimerstr. 49, D-83043 Bad Aibling/Oberbayern, Germany
Email: helmut@haubeil.net

ANBEFALING
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BIOGRAFI
Helmut Haubeil er forretningsmann og pastor. Etter å ha jobbet som 
autorisert representant for et fraktselskap, aksepterte han Guds kall i en 
alder av 37 år til å bli pastor og jobbet 16 år for menigheten. 
Deretter var han leder for adventistenes aldershjem i Bad Aibling.

Etter at han pensjonerte seg har han vært leder for støttegruppen for 
vekkelse og global misjon i denne menigheten.

Han ser ikke på seg selv som forfatteren av boken Veien til personlig 
opvåkning som er grunnlaget for denne bokserien. Han hadde aldri til 
hensikt å skrive en bok. Men Gud ledet ham denne veien. Den 
bemyndingelsen vi kan få i vårt liv i tro tjeneste, kommer ikke fra disse små 
bøkene, men fra Giveren av gaven, vår fantastiske Herre.

Han har videreformidlet traktater eller kopier av prekener så ofte som 
mulig. Vår vidunderlige Gud viste sitt sendebud at slike dokumenter kan 
bryte ned murer av fordom og overtro. Og man kan få helt nye interesser. 
Han er takknemlig for at han ofte fikk oppleve dette og fortsatt gjør det. Han 
finner følgende sitat svært verdifullt:

«Jeg har blitt vist at publikasjonene allerede har gjort et arbeid på noen 
sinn i andre land ved å bryte ned vegger av fordom og overtro. Jeg ble vist 
menn og kvinner som studerte bladene samt noen få sider med traktater 
om den  nærværende sannhet med intens interesse. De leste argumentene 
som var så vidunderlige og nye for dem, og ville åpne sine bibler med en ny 
og dyp interesse. Og sannhetsemner  som hadde vært uklare for dem før ble 
klarlagt, spesielt lyset om  sabbaten i det fjerde budet. Da de gransket 
Skriftene for å se om det var slik, skinte et nytt lys over deres forstand, 
for engler svevde over dem og inspirerte deres sinn med sann-
hetene i de publikasjonene de hadde lest.» (Christian Service,
s. 149.7 [ChS, 149.7])
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VEDLEGG

Vedlegg A: Løfter til forbønn

I innledningen til flere av Dennis Smiths 40-dagersbøker finner vi flere løfter 
til forbønn.

 1. Vær så snill Far, dra ham/henne til deg (Joh 6,44).
 2. Vær så snill Far, legg ønsket i deres hjerter om å søke deg. (Apg 17,27)
 3. Vær så snill Far, hjelp dem til å tro ditt ord. (1 Tess 2,13)
 4. Vær så snill Far, ødelegg Satans innflytelse over dem. (2 Kor 4,4; 10,4-5)
 5. Vær så snill Far, la dem bli påvirket av Den Hellige Ånd. (Joh 16,8-13)
 6. Vær så snill Far, hjelp dem til å vende seg bort fra synd. (Apg 3,19)
 7. Vær så snill Far, hjelp dem å ta imot Kristus som sin Frelser. (Joh 1,12)
 8. Vær så snill Far, hjelp dem til å adlyde Kristus som sin Herre. (Mat 7,21)
 9. Vær så snill Far, hjelp dem til å vokse i Kristus og bli rotfestet i Ham. 
       (Kol 2,6-7)

Vedlegg B: Forslag til hvordan du kan nå ut til folk 
 1. Vis dem hva du setter pris på ved dem. 
 2. Gi dem oppmuntrende litteratur (Andreasbrev). 
 3. Ring dem og be sammen med dem. (Hvis de er åpne for dette.) 
 4. Inviter dem over til et måltid hjemme hos deg.
 5. Inviter dem ut for å spise på en restaurant.
 6. Send dem bursdagshilsener på bursdagen deres. 
 7. Send dem et oppmuntrende kort eller noe annet som Gud legger på 
        hjertet ditt.
 8. Gi dem noe du har kokt eller bakt selv. 
 9. Inviter dem til å bli med deg på shopping, besøke et museum, etc. 
10. Send dem om nødvendig et «Bli frisk-kort» eller noe annet for å vise 
       sympati. 
11. Gi barna deres et bursdagskort eller gi dem en gave, hvis det er aktuelt. 
12. Gi dem interessante bibelske traktater (f.eks. Andreasbrev)
13. Inviter dem til å gå i kirken med deg. 
14. Når tiden er inne kan du spørre dem om de vil ha bibelstudier. 
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15. Verdifulle råd: Anbefal et Ny Start-kurs i et av våre adventisthelsesentre
i Tyskland, Østerrike, Sveits, Romania, Ukraina, Bulgaria, Estland, 
Portugal, USA, Israel, Norge osv. Disse programmene er ekstremt 
uvurderlige for kropp og sjel gjennom kombinasjonen av tillit til Gud og 
naturlige remedier. Ifølge en studie er et positivt forhold til Gud den 
største faktoren for god helse. I tillegg styrker det de andre 
helsefaktorene (kosthold, mosjon, hvile, etc.) med mer enn tre ganger. 
Studien ble utført under ledelse av prof. Grossarth-Maticek på 35.000 
mennesker over en periode på 30 år. (Legene Manfred Heide, Marvin H. 
Heide & Michaela Heide-Fassbender, Medisinsk velvære med Newstart-
Plus, Engelsdorfer 2014, s. 334)

16. Vi kan også gi folk som tror på Gud boken Veien til personlig oppvåkning;
det handler om et liv med Den Hellige Ånd. Boken er gratis i fattige land; 
I andre land er det en minimal kostnad og har allerede hjulpet mange 
mennesker til å ha levende tro. 

(Bestillingsadresser er på side 2 i bøkene og side 202 i denne boken.)
Etter hvert som vi blir bedre kjent med våre medmennesker, vil vi komme til 
å tenke på andre gode ideer.

Vedlegg C: Veien til evig liv 
Heftet The Way to Eternal Life  (Veien til evig liv*) kan lastes ned på www.
steps-to-personal-revival.info. Den finner du under: Letters to Andrew - 
Missionary tools. Dette heftet har koden «Z1».

https://www.steps-to-personal-revival.info
https://www.steps-to-personal-revival.info
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Vedlegg D: Oppsummering av Andreasbrevene 
AB Nr. 1 – Kristen tro satt på prøve
Alt avhenger av å svare ærlig på tre spørsmål. Jeg har tatt denne veien 
hundrevis av ganger og har gjentatte ganger opplevd positive reaksjoner og 
forundring. 
1. Finnes det en levende, allvitende og allmektig Gud som elsker mennesker?
2.  Er Jesus fra Nasaret virkelig gjenløseren som er sendt fra Gud?
3. Ble virkelig Bibelen eller Den Hellige Skrift skrevet av mennesker under 

Guds autoritet, eller er den bare et menneskelig produkt?
Det finnes svært tilfredsstillende svar på disse grunnleggende spørs-
målene. Se selv. Kanskje du ikke var kjent med denne introduksjonen før nå.

AB Nr. 2 – Unik og uten sammenligning: Jesus fra Nasaret
Den største personligheten i verdenshistorien, unik og uten sammen-
ligning. Hvilken innvirkning hadde Jesu liv? Hvorfor er Jesus så unik? 
Hvorfor etterlot hans liv et så varig inntrykk, som ingen annen biografi? 
Hvem sa Jesus at han var? Hva sa øyenvitner, hva sier historien? Hva 
oppdaget ekte tvilere da de undersøkte fakta?

AB Nr. 3 – Hva er hovedfokus i Bibelen? 
Guds forløsningsplan er skildret på en kort og levende måte i dette 
Andreasbrevet. Hva må man gjøre for å motta fylde av liv og evig liv? Store 
undersøkelser viste at 98% av de spurte hadde en falsk oppfatning av hva 
hovedfokuset i Bibelen var. Dette brevet viser tydelig at forløsning er en 
gave fra Gud som vi verken kan eller behøver å fortjene. Det er kjempebra 
når denne sannheten blir forstått!

AB Nr. 4 - Pascals veddemål: Eksisterer Gud eller ikke? Hva er sjansene?
Vanligvis er dette spillet kjent som "Pascals veddemål". Blaise Pascal kom til 
den konklusjon at enhver fornuftig person burde bestemme seg for Jesus 
Kristus, selv om sjansene for nøyaktigheten av den kristne lære ligger på bare 
50:50. Dr. Viggo Olson, en kjent kirurg og en tydelig motstander av tro, møtte 
Blaise Pascals uttalelser. Han og kona kjempet med nebb og klør mot den 
kristne tro. Men etter intensive studier ble han en trofast kristen. Hver person 
må ta en beslutning. Vi må enten bygge vårt liv på antagelsen om at den 
kristne lære er sann eller på antagelsen om at den er falsk. Den som ikke går 
inn i dette veddemålet, satser automatisk på muligheten for at den kristne 
lære er falsk. 
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AB Nr. 5 – Seier over tobakk og alkohol
Adolfs enorme opplevelse er fortalt i dette brevet. Han var en 39 år gammel 
lastebilsjåfør som røykte 60-70 sigaretter om dagen. Samtidig er dette en 
verdifull introduksjon til å be med løfter. Siden det er mer enn 3000 løfter, 
kan vi be på mange områder av vårt liv med forsikring om at vår bønn vil bli 
besvart. Det er som å få tillatelse til ubegrenset uttak fra «Guds konto». 
Denne fantastiske gave fra Gud er viktig for alle som ønsker å leve et 
seirende kristenliv. Hvordan kan noen umiddelbart og fullstendig bli fri fra 
avhengighet med Guds hjelp? Den som ønsker å vite dette bør, lese dette 
Andreasbrevet.

AB Nr. 6 – Hvordan vet du hva framtiden bringer?
Dette er et studium av Daniels profetiske bok, kapittel 2. Det er grunnlaget 
for å forstå de bibelske bøkene Daniel og Åpenbaringen, som begge ble 
skrevet for vår tid. Denne profetien åpenbarer fremveksten av visse 
verdensriker og opprettelsen av Guds rike. Av de seks spådommene er fem 
allerede nøyaktig oppfylt. Vi kan derfor forvente at den sjette spådommen 
også blir oppfylt. Hva er det som fortsatt gjenstår? Du vil bli glad for å lære 
om denne profetien. 

AB Nr. 7 – Forebygging eller helbredelse?
Dette Andreasbrevet er svært viktig for indirekte å si noe om fordommer 
innen tro og helse. Dette illustreres av erfaringene til Dr. Semmelweis. Fra 
hvem kommer vitenskapen om forebyggende medisin? Hvem bidro til å 
redde livene til millioner i det 14. århundre fra pesten og i det 18. århundre 
fra dysenteri, kolera og tyfus? Bibelen lå 4000 år foran vitenskapen når det 
gjaldt å redusere livmorkreft. Hvordan? En storstilt undersøkelse av 
syvendedags adventistenes levesett viser fordelen med en sunn livsstil. 
(Noe som er dobbelt så viktig i en tid med epidemier, siden immunforsvaret 
vårt er avhengig av det.)

AB Nr. 8 – Profetier om Jesus Kristus
Sannsynligheten for at disse skulle gå i oppfyllelse er 1:1017

Spesielt dette Andreasbrevet styrker tilliten til at Jesus fra Nasaret er den 
guddommelige Forløser, og at Bibelen er inspirert av Gud. Ulike profetier 
sammenlignes med hvordan dette ble oppfylt i Jesu liv. Åtte detaljer viser 
hvorfor oppfyllelsen av disse profetiene er umulig fra et menneskelig 
synspunkt.
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AB Nr. 9 – Profetier om fire byer
Disse profetiene ble oppfylt selv om sjansen for det bare var 1:200 milliarder.
– Den gylne porten i Jersusalem – Den legendariske Babylon
– Den merkelige fjellbyen Petra – Tyrus sin oppkomst og fall

AB Nr. 10 – Jesus og sabbaten
Hva er forholdet mellom Jesus og Bibelens sabbat? Dette Andreasbrevet
viser hvordan sabbaten er knyttet til Jesus som Skaper, som leder for Guds 
folk, som den guddommelige lovgiver, som Forløseren, som profetenes 
rådgiver, som menneske, som den korsfestede og oppstandne, som 
rådgiver for disiplene, som Guds Lam, som  Herren som kommer igjen, som 
verdens dommer og som den nye jordens Konge. Her vil du finne ut hva 
sabbaten betyr for Jesus Kristus og for alle mennesker.

AB Nr. 11 – Hva sa Jesus om Jerusalem, sitt andre komme og verdens ende? 
Hva kan vi lære av «mini-dommen» som fant sted i 70 e.Kr.? Dette 
Andreasbrevet viser hvor verdifull og nyttig hel og full tillit til Jesu ord er. På 
den tiden ble alle kristne frelst, fordi de utelukkende orienterte seg etter 
Jesu ord. Samtidig led en million ekstremt religiøse mennesker, som hadde 
reist til Jerusalem til påske, en fryktelig skjebne. Hva kan vi lære av 
historien om Jerusalem om verdens ende og Jesu annet komme? Hvilken 
beslutning vil vi ta?

AB Nr. 12 – Tegn på Jesu gjenkomst
Kommer det store vendepunktet eller ... slutten? Disiplene spurte Jesus: 
«Hvordan skal vi vite at du kommer og at verdens ende er nær?» Detaljert 
informasjon ble gitt i de åtte tegnene som er nevnt. Hvordan var det før 
Jerusalems fall, og hvordan er situasjonen i dag? Siste spørsmål: Står vi 
overfor det store vendepunktet, eller vil det snart være slutten?

AB Nr. 13 – Grip livet ved et personlig forhold til Gud 
La oss tenke oss at du ville dø i dag (hjerteinfarkt eller ulykke). Har du nå 
forsikring om evig liv med Jesus Kristus? Ikke vær i mørket! Fem fakta vil 
hjelpe deg til å finne et svar. Den som søker etter et forhold til Gud, vil gjøre 
sitt livs oppdagelse!
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AB Nr. 14 –Å leve i Guds kraft – Hvordan?
“… Jeg er kommet for at de skal ha liv og ha overflod.” (Joh 10:,0 NB) Jesus 
vil at vi skal oppleve dette nye livet nå og fortsette det etter Hans annet 
komme som et evig liv i Guds rike. Dette Andreasbrevet handler om hvordan 
vi kan ha motivasjon og styrke til en lykkelig og konsekvent relasjon til og et 
liv med Jesus.

AB Nr. 15 – Fordeler med å lese Bibelen – Hvordan? 
Kanskje du en gang planla selv å studere den mest leste boken i verden, 
Bibelen. Noen har begynt å studere, men så har de raskt forlatt planen. 
Sannsynligvis fordi de ikke hadde funnet den rette måten å starte på. Du 
finner en 14-dagers test i dette Andreasbrevet.

AB Nr. 16 – Hvordan kan jeg erfare Guds kjærlighet og tilgivelse? 
Hvordan kan jeg få tilgivelse? Hvordan kan problemet med min skyld løses? 
Hvordan oppstår skyld? Hvorfor finnes det skyldfølelse uten noen reell 
skyld? Hvorfor er befrielse fra skyld nødvendig for vår lykke? Hva er den 
beste måten å håndtere skyld på?

AB Nr. 17 – Har du noe imot noen?
Hvordan kan jeg tilgi og glemme? Tilgivelse frigjør begge parter! Hvorfor 
skal vi tilgi andre? Hvordan får jeg guddommelig styrke til å tilgi? Hvordan 
kan jeg finne ut om jeg virkelig har tilgitt noen? Hvilken effekt har det på 
meg og andre når jeg tilgir dem?

Andreasbrevene finnes i oppstartsmaterialet
Oppstartsmaterialet inneholder alle heftene som er nødvendig for å 
komme i gang. Andreasbrevene Nr. 1, 2, 3, 4, 5, 8, 13, 14 og Z1 finnes på 
Engelsk på nettstedet. På norsk foreligger Andreasbrev nr. 13, 14 og Z1 ved 
utgivelsen av denne boken. 
Alle de 17 Andreasbrevene vil være tilgjengelige etter hvert. Bestillings-
adresse, tilbud og misjonspriser finner du i seksjonen «Boktilbud» fra side 
202. Du kan også laste dem ned gratis på engelsk, tysk og fransk på dette 
nettstedet: 
https://steps-to-personal-revival.info/gotterfahren-andreasbriefe/

https://steps-to-personal-revival.info/gotterfahren-andreasbriefe/
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Vedlegg E: Daglig bønneliste 

Anbefaling:
Om mulig, skriv gjerne ned følgende om hver person: 

Fornavn og etternavn:

Telefonnummer: 

Epostadresse: 

Adresse: 

Bønneønsker:

Anmerkninger:

Kontaktforløp:
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Vedlegg F: Videoserier til trosopplæring

Websider for unge og de som søker Gud
I dag har vi virkelig gode verktøy for å instruere og utvikle troen på Gud og 
hans ord, hvis ingen lærer er tilgjengelig. For å undervise i evangeliet, 
vennligst se etter evangelistiske serier som inneholder alle de viktige 
bibelske sannhetene. Serier som har 20 eller flere presentasjoner, er 
vanligvis svært egnet. Jeg vil anbefale at lederen lytter til visse emner selv 
på forhånd, slik at han kan anbefale serien ved å nevne visse momenter og 
på den måten finne ut om deltakerne er klare for budskapet ennå.

Jesu budskap om endetiden
Ministerial Association of SDA-Church har utarbeidet 6 bind med 86 
prekener: Profetier, lærepunter, prekener om helse, prekener for familier og 
om hva vi tror:.https://www.gcevangelism.net/sermons/

Alle engasjert
Nettsiden fra Generalkonferansen har nyttige råd og nettadresser: Total 
Member Involvement https://tmi.adventist.org/ Materiale med tips: Det 
finnes tips til evangelisering, litteraturdistribusjon, helse og velvære, 
diabetes, depresjonmestring, kokekurs. 

Veiledning til 27 bibelstudier
Amazing Facts Bible Study Guides kan leses gratis på nettet og til og med 
skrives ut til deling og studier. Flere språk er tilgjengelige, og de finnes på 
norsk. (https://www.amazingfacts.org/media-library/search-by-language/
o/208/t/norwegian)

Ungdomsutgave av «Ny start»
Du kan presentere 26 illustrerte, verdifulle bibelstudier med fullstendig 
oppdatert grafikk med høy oppløsning, komplett med forelesningsnotater. 
(engelsk, spansk, portugisisk, fransk)
https://asiministries.org/newbeginnings/

Løft Jesus opp
Gratis nedlasting av 30 leksjoner på 10 språk og 16 barnetimer

https://www.totalmemberinvolvement.org/
https://www.amazingfacts.org/media-library/search-by-language/o/208/t/norwegian
https://www.amazingfacts.org/media-library/search-by-language/o/208/t/norwegian
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Å løse Daniels mysterier
Gratis kan du laste ned 12 emner av Mark Finley
https://www.itiswritten.com/bible-studies-unsealing-daniels-mysteries

Håpet våkner – Evangelistisk serie 
20 presentasjoner av John Bradshaw: Prøver du å forstå dagens uvanlige 
tider? Er du forberedt på hva som ligger foran deg? Lever vi virkelig i 
endetiden? Hope Awakens gir innsikt i dagens mest presserende temaer. 
https://itiswritten.tv/programs/hope-awakens

Klokken tikker avgårde – 20 presentasjoner
Pastor Doug sier om denne unike, kraftfulle bibelstudieserien: 
«Jeg møter mange mennesker som er interessert i fremtidige hendelser, 
men som ikke ønsker å drukne i religion. I denne serien undersøker vi 
Skriften på en annen måte enn tradisjonell religiøs forståelse slik at vi kan 
avgjøre den sanne historien, og fremtiden til planeten vår. ... Jeg ser frem til 
å dele det jeg har kommet fram til med deg.» 
https://www.amazingfacts.org/media-library/watch/archives/o/144/t/
time-is-ticking-away

Åpenbaringens eldgamle oppdagelser 
26 Presentasjoner (3ABN). Mark Finley utforsker de store profetiene i 
Bibelen som åpenbarer Guds plan for vår fremtid. 
https://www.youtube/revelation’s ancient discoveries

Videoer om Den Hellige Ånd og bønn
27 presentasjoner av Dennis Smith, 3 av Roy Rugless, 5 av Colin Hone - du 
finner dem under «Media» og «Video». Du kan bestille 40-dagersbøkene og 
mer på samme adresse. 
https://www.spiritbaptism.org/

Hvordan bli døpt med Den Hellige Ånd?
Dwight Nelson – 3 prekener.
https://steps-to-personal-revival.info/

VEDLEGG

https://www.itiswritten.com/bible-studies-unsealing-daniels-mysteries
https://itiswritten.tv/programs/hope-awakens
https://www.amazingfacts.org/media-library/watch/archives/o/144/t/time-is-ticking-away
https://www.amazingfacts.org/media-library/watch/archives/o/144/t/time-is-ticking-away
https://www.youtube/revelation%E2%80%99s%20ancient%20discoveries
https://www.spiritbaptism.org/
https://steps-to-personal-revival.info/
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Steps to Personal Revival [Veien til personlig oppvåkning] 
Lydbok, 7 deler. Oppleser: Mike Fenton
Videotaler, 7 deler av Helmut Haubeil
http://steps-to-personal-revival.info

Occult, Witchcraft and Satanism Epidemic
Sermon No. 11 
https://www.gcevangelism.net/sermons/

Truth 4 Youth – Evangelistisk serie
For barn i alderen 5-13 år 
DVD-serien Young Disciple's Truth 4 Youth gir deg verktøyene og ressursene 
du trenger for å presentere et komplett program for evangelisering til den 
viktigste befolkningsgruppen vi kan nå med budskapet. 
En komplett evangeliseringsserie for barn! Det desidert mest effektive 
«tidsvinduet» for å nå barn som er mellom 5 og 13 år med evangeliet. 
Faktisk viser forskning av Barna Institute at barn mellom 5 og 13 år har 
mer enn fem ganger større sannsynlighet enn voksne for å gjøre en 
livslang forpliktelse til Kristus. 
http://www.youngdisciple.org/truth-4-youth.aspx

Program for ungdom: «Most Important Questions» – 10 Presentasjoner
https://www.amazingfacts.org/media-library/watch/archives/o/116/t/
most-important-questions--miq-

Ultimate Purpose – 4 Presentasjoner – Denne korte serien, Ultimate 
Purpose, er også god når det gjelder grunnleggende spørsmål: 
https://www.amazingfacts.org/media-library/watch/archives/o/125/t/
ultimate-purpose

Formula 4 Faith – 6 Presentasjoner
Dekker det grunnleggende om frelse - Pastor Doug Batchelor tar deg med 
på en livsendrende bibelsk reise for å avdekke de grunnleggende stegene 
for frelse, og leder deg i en dynamisk åndelig retning.
https://www.amazingfacts.org/media-library/watch/archives/o/156/t/
formula-4-faith

http://steps-to-personal-revival.info
http://www.youngdisciple.org/truth-4-youth.aspx
https://www.amazingfacts.org/media-library/watch/archives/o/116/t/most-important-questions--miq-
https://www.amazingfacts.org/media-library/watch/archives/o/116/t/most-important-questions--miq-
https://www.amazingfacts.org/media-library/watch/archives/o/125/t/ultimate-purpose
https://www.amazingfacts.org/media-library/watch/archives/o/125/t/ultimate-purpose
https://www.amazingfacts.org/media-library/watch/archives/o/156/t/formula-4-faith
https://www.amazingfacts.org/media-library/watch/archives/o/156/t/formula-4-faith
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Til slutt – en hjertevarmende erfaring 
Louisa M. R. Stead ble født i Dover/England og emigrerte til USA sammen 
med sin mann rundt 1880. De første månedene var veldig harde helt til 
mannen hennes fant arbeid. Deres første ferie var tre dager på sjøen. 
Mannen hennes prøvde å redde en gutt som kjempet for livet i det 
stormfulle havet. Begge ble truffet av en sterk bølge og druknet.

Louisa var nå uten mann og alene med sin tre år gamle datter. Etter noen 
uker måtte hun forlate leiligheten fordi hun ikke kunne betale husleien. Hun 
skrev i dagboken sin:

«Jeg har ikke råd til å fokusere på problemet når jeg har en så 
fantastisk Gud som døde for meg. Jeg ønsker å flytte blikket fra mine 
problemer og se på Jesus fordi Han er villig og i stand til å hjelpe oss. Hvis 
han er med meg, er jeg ikke redd.»

Hun sov på en parkbenk med barnet i armene for å varme henne. I hele 
denne tiden ba hun ikke om hjelp, men priste Gud. Hun sa:

«Herre, jeg har ingenting akkurat nå, men det er mennesker i Bibelen 
som hadde mistet alt og likevel priste deg. Du trenger ikke å velsigne meg 
for at jeg skal prise deg. Jeg stoler på deg og priser deg for det jeg går 
gjennom.»

Midt i parken – det var i  1882 – begynte Louisa å skrive sangen: 
“Å hvor godt å tro på Jesus.”
Da hun sang denne sangen, stoppet en mann: «Du må ha det veldig bra, 

fordi du synger så vakkert.» Hun svarte: «Jeg synger ikke fordi jeg har det 
bra. Jeg synger fordi jeg tror på Jesus.»

I løpet av samtalen fant mannen ut at hun ikke hadde jobb, mannen 
hennes var død, hun var i ferd med å gå tom for mat og hun måtte tilbringe 
natten på denne benken med datteren. Han ristet på hodet i vantro. «Og 
likevel synger du?» 

Hun svarte: «Det er bare et tidsspørsmål før Jesus griper inn. Det gjør 
meg glad bare å tenke på det.»

Det viste seg at denne mannen var en av de rikeste mennene på den 
tiden. Han eide alle jernbanelinjene i USA. Han tilbød henne kontorarbeid, 
noe hun var veldig glad for å ta på seg. Hun gjorde denne jobben så bra at 
han etter en kort stund sa til henne: «Du arbeider som om du frykter Gud. 
Du gjør det så bra, uansett om noen ser på deg eller ikke.» Hun svarte:  “Du 
forstår ikke helt, jeg arbeider ikke for deg, jeg arbeider for Jesus.”
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Hennes samvittighetsfulle arbeid og hennes uttalte organisatoriske 
talent førte til at hun alltid ble forfremmet og at hun til slutt var ansvarlig for 
hele organisasjonen på tvers av alle jernbanelinjer. Eieren sa det slik: «Jeg 
stoler på henne mer enn meg selv.» Livssituasjonen hennes forbedret seg. 
Hun fikk en veldig god lønn, var i stand til å kjøpe et stort hus og til å ta godt 
vare på datteren sin.

Etter to år kjempet hun med spørsmålet, hva ville Jesus gjøre i hennes 
sted?

Hun sluttet i sitt lukrative arbeid, solgte huset sitt og dro til Sør-Afrika 
med datteren for å jobbe i misjonen blant svarte, spesielt for barn. Etter 
seks måneder hadde hun brukt opp alle pengene sine. Hun reiste tilbake for 
å tjene penger igjen. Så dro hun tilbake til Zimbabwe med datteren. Hun 
fortsatte denne livsstilen de neste 32 årene, til hun døde i Zimbabwe i 1917. 
Datteren fortsatte morens arbeid. Louisa levde et liv i tillit og forpliktelse til 
sin Mester, som hun elsket så høyt.

(Fortalt i en preken i Østerrike av P.G. Oversatt fra tysk.)

Refreng:
 Jesus, Jesus, på deg tror jeg!
 Og ved tro jeg seier får!
 Jesus, Jesus, kjære Jesus!
 Bort fra deg jeg aldri går!

(Om denne sangen: https://en.wikipedia.org/wiki/%27Tis_So_Sweet_to_
Trust_in_Jesus)

1. Å hvor godt å tro på Jesus,
 stole på Hans gode Ord;
 bare hvile på Hans løfter,
 Vite trygt at Gud er stor!
 Refreng

2. Å hvor godt å tro på Jesus,
 frelse få i Lammets blod;
 i enfoldig tro meg kaste
 ut i nådens rene flod!
 Refreng 

3.  Å hvor godt å tro på Jesus,
 tro jeg er fra synden død,
 og fra Jesus daglig hente
 hvile, liv og troens glød!

Refreng

4.  Takk, o Jesus, for din nåde:,
 Jeg fikk lov på deg å tro.
 Du vil alltid trygt meg skjerme,
 til i himlen jeg får bo.

Refreng

https://en.wikipedia.org/wiki/%27Tis_So_Sweet_to_Trust_in_Jesus
https://en.wikipedia.org/wiki/%27Tis_So_Sweet_to_Trust_in_Jesus
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NB! Materialet som tilbys nedenfor er på engelsk, det er derfor ikke 
oversatt til norsk. Norske tilbud, se innsiden av omslaget, bakerst.

STARTER-SET – LETTERS TO ANDREW TO LEAD PEOPLE TO JESUS 
How we can work with the Letters to Andrew included in the Starter-Set is 
explained on page 160. The envelope contains a copy of each of the letters 
mentioned here for you. In addition, you need an envelope for each dear person 
you want to lead to Christ with God's help. The usual order for distribution is: 
4 The Bet of our Life: Does God exist or not? 
1 Christian Faith put to the Test 
8 Prophecies about Jesus Christ 
2 Unique and beyond comparison: Jesus of Nazareth 
3 What is the main focus of the Bible? 
13 Seize Life through a personal Relationship with God 
(evtl. Z1 The Way to Eternal Life (by Eiden K. Walter)) 
14 Life in God’s Strength – How? 
5 Victory over Tobacco and Alcohol 
Brief descriptions of the content of all Letters to Andrew can be found in Appendix 
D, page 192. More detailed explanations of the order in which they are passed on 
are given in chapter 9. 
www.steps-to-personal-revival.info: Letters to Andrew 
The letters to Andrew can also be downloaded for free or be sent to someone from 
this website. 
ORDER INFORMATION 
Special missionary price 
Book "Spirit-Filled Coworkers of Jesus" incl. Starter-Set $ 7.99 
Starter-Set Letters to Andrew to lead people to Jesus $ 6,99 
Book alone "Spirit-Filled Coworkers of Jesus" $ 3,00 
All prices exclude postage and packaging costs. 
Remnant Publications 
649 E. Chicago Rd 
Tel. 800-423-1319 or 517-279-13043 
Web address for orders: 
www.remnantpublications.com 
Also available at your Adventist Book Centers 
“But thanks be to God, who gives us the victory through our Lord Jesus Christ.” (1 
Corinthians 15:57 NKJV)
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WWW.STEPS-TO-PERSONAL-REVIVAL.INFO
Being filled with the Holy Spirit

This website is visited from 143 countries. 

You can read, print, send to friends all books and items free in all translated 
languages.   

How „Steps to personal Revival“ has changed my Life 
Testimony by Dwight Nelson, Lead Pastor Andrews-University-Church

The Seventh-day Adventists and the Holy Spirit
How is it that we lack the Holy Spirit? Reasons, Consequences and Solutions

Audiobook „Steps to personal Revival“ Speaker: Mike Fenton

How to be Baptized with the Holy Spirit? – 3 parts
Video Sermons by Dwight Nelson

„Steps to Personal Revival“ – 7 parts and 
„Abide in Jesus“ – 5 parts 
Video Sermons by Helmut Haubeil 

17 Letters to Andrew – Tried and testet missionary Tools to build relationships of faith 
(more Spirit-Filled Coworkers of Jesus, Chapters 7 and 9)

(more than 170)

HOM TESTIMO- DEVELOP- HOW TO GERERATE INTEREST? HQ- LEADE SHARE CON-

(of  the  book) ( in  the  Holy  Spir i t )
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F O R E W O R D  F O R  L E A D E R S  A N D  F U T U R E  L E A D E R S
MULTIPLYING THE RESULTS

C H A P T E R  1 : JESUS’ MOST PRECIOUS GIFT
What did Jesus teach about the Holy Spirit? 

Are you acquainted with Jesus’ most powerful message?

C H A P T E R  2 : WHAT IS THE CENTER OF OUR PROBLEMS?
Is there a spiritual cause to our problems? Is the cause a lack of the Holy Spirit? 

What is the main problem with being a carnal Christian? 

C H A P T E R  3 : OUR PROBLEMS ARE SOLVABLE
What is God’s solution for our problems? How can we grow to be happy

and strong Christians? What is the relationship between baptism and the Holy Spirit?

C H A P T E R  4 : WHAT DIFFERENCES CAN WE EXPECT?
What advantage do we have with a life filled with the Holy Spirit 

What do we lose when we don’t pray for the Holy Spirit?

C H A P T E R  5 : THE KEY TO PRACTICAL EXPERIENCE
How can I implement and experience God’s solution for me? 

How should I pray so that I am sure of being filled with the Holy Spirit?

C H A P T E R  6 : WHAT EXPERIENCES LIE AHEAD OF US?
Personal experiences, as well as experiences from churches, a conference and a union

C H A P T E R  7 : INTEREST AND SHARING
The joy that we give returns to our own hearts. (German Proverb)

How can I help others to experience “Life in Abundance”?
How do we pass on the message? Which ways are there? 

BOOK 1 :  www.steps-to-personal-revival.info

STEPS TO PERSONAL REVIVAL
Being filled with the Holy Spirit.

Our Lord himself has given the command: 1 Let yourselves
be consistently and repeatedly filled anew with the spirit! 2

1  E.G. White, Mount of Blessing, MB 20.3 (egwwritings.org)
2  Johannes Mager, Auf den Spuren des Heiligen Geistes (Lüneburg, 1999), p. 101

Order Information page 2
www.steps-to-personal-revival.info
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“Abiding in Him is not a work that we have to do as a condition in order to enjoy His salva-
tion. Rather it is our consent to let Him do everything for us, in us, and through us. It is a 
work He does for us – the result and the power of His redeeming love. Our part is simply to 
yield, to trust, and to wait for Him to accomplish what He has promised.” (Andrew Murray)

C H A P T E R  1 : JESUS’ MOST PRECIOUS GIFT
Are you acquainted with Jesus’ most powerful message?  What functions does the Holy Spirit have?

How can our character be changed?  Jesus on the Holy Spirit in the Parable about the Leaven 

C H A P T E R  2 : SURRENDER TO JESUS
Do I lose my own will? Or will I become stronger? What can prevent us from surrendering? 

Does surrender to God mean that we have to give up our own will? 

C H A P T E R  3 : JESUS ABIDING IN YOU
What effects does “Christ in me” have on my life? 

The ultimate achievement: being imbued with the fullness of God.
The Effects of “Christ in you”. How do we get deliverance from the power of sin? 

Will we become “carnal” again by sinning?

C H A P T E R  4 : OBEDIENCE THROUGH JESUS?
How can I live in joyful obedience? What is joy? How does obedience through “Jesus in me” work? 

God has designed: Collaboration between God and Man.

C H A P T E R  5 : ATTRACTIVE FAITH THROUGH JESUS
How can oneness be achieved among believers?

What makes our faith appealing to our family and the world?
What changes in us make us witnesses? How does revival generate mission?

BOOK 2 :  www.steps-to-personal-revival.info
ST EPS  TO PE RSONAL  R EVIVAL

ABIDE IN JESUS 
HOW DO YOU DO THAT?

“Abide in Me, and I in you.” Abiding in Christ means a constant 
receiving of His Spirit, a life of unreserved surrender to His service.
E.G. White (Desire of Ages, DA p.676.2)

Order Information page 2
www.steps-to-personal-revival.info



206NOTATER

NOTATER



207

Bok 2: Å være i Jesus
Helmut Haubeil - 120 sider. 
Før Jesus ble korsfestet var Han opptatt av å 
fortelle sine etterfølgere om at Han ønsker å 
være i oss og at vi ønsker å være i Ham. Denne 
levende relasjonen gjør at vi lever i Ham. Da vil 
det å overgi oss til Gud føre til å styrke vårt indre 
og til at lydigheten blir en kjærlighetshandling 
overfor Ham som ga sitt liv for oss.

Bok 3: Ånds-fylte medarbeidere med Jesus
Helmut Haubeil - 206 sider .
Denne boken er utformet som en 40-dagers 
andaktsbok som veiledning i det å være et vitne 
for Jesus. Nøkkelen er å være fylt av Ånden slik 
at vi kan dra fordel av de nyttige verktøyene som 
kan gjøre det lettere å fortelle andre om troen på 
Kristus.

Bok 1: Veien til personlig oppvåkning
Helmut Haubeil - 112 sider.  Denne boken har 
ført til åndelig fornyelse for mange over hele 
verden. Hva er det å være døpt med Den Hellige 
Ånd? Hvordan kan vi vite om vi er fylt av Ånden? 
Hva er betingelsene for å være en åndsfylt 
kristen?  Lover Gud oss kraft til å være overgitt til 
Ham? Dette er spørmål denne boken tar opp.

50 dager med bønn og andakt
Dennis Smith - 120 sider: 
Boken handler om forberedelse for sen-
regnet og Kristi gjenkomst. Den handler om 
å være fylt av Den Hellige Ånd, rettferdig-
gjørelse, helliggjørelse og om at Jesus lever 
sitt liv og holder sine bud i og gjennom oss. 

Kr 65 
inkl. porto

Kode:
VTPO

Kr 110 
inkl. porto

Kode:
ÅVIJ

Kr 200 
inkl. porto

Kode:
ÅMJ

kr 100 
inkl. porto

Kode:
50D

Bestilling av bøker:  Vipps: 533809   Bank: 2280.44.19172
I meldingsfeltet skriver du: Telefonnummer+Antall+X+Kode

Eksempel: «245 33 478  2xÅMJ+1x50D+3xVTPO»
Har du ikke råd til å betale full pris, send oss en SMS, vi prøver å løse det.
Har du spørsmål eller ikke mottar levering, send SMS til: + 47 995 48 940

Eller skriv epost til: form.media@outlook.com

Priser:

mailto:form.media@outlook.com
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